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முகறப்பாட்டிகன விசாரகை தசய்யும் குழு                  

[ப: 1497] 

அரசாங்க நிதி பற்றிய குழுவின் அறிக்கக [ப: 1498] 
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  භාවට පවරන ලදී [තීරු 1537-1642] 
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 சட்டமூலம்: 

     இரண்டாம்  முகற           மதிப்பிடப்பட்டு,           முழுப்   

  பாராளுமன்றக் குழுவுக்குச் சாட்டப்பட்டது                  

  [ப: 1537-1642] 
 

தவளிநாட்டுக் கடன்கள் (நீக்குதல்) சட்டமூலம்: 
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     நிகறமவற்றப்பட்டது [ப: 1642] 
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පූ.භා. 9.30  පාර්ලිවම්න්ුරව රැසන දුය.   

 කථානායකුරමා [ගු ංවවදයප ජග ක දු්රමර කන මහයතා  

මූලාසනාරූඪ දුය. 

பாராளுமன்றம் மு.ப. 9.30 மைிக்குக் கூடியது.  

சபாநாயகர் அவர்கள் [மாண்புமிகு (கவத்தியாா்) ஜகத் 

விக்கிரமரத்ன] தகலகம வகித்தார்கள். 

The Parliament met at 9.30 a.m.,  
MR. SPEAKER [THE HON. (DR.) JAGATH 

WICKRAMARATNE] in the Chair. 

 

නිවේදන 
அறிவிப்புகள் 

ANNOUNCEMENTS 
 

2025.05.20 දින ගු දයාසිරි ජයවසේකර මහයතාවේ 

හයැසිරීම පිළිබඳ පැමිණිල්ල දුමර්ශ්නය කිරීම සඳහයා 

ප ක කළ කමිම්ව 
மாண்புமிகு  தயாசிறி ஜயமசக்கர அவர்களின்  

2025.05.20 ஆந் திகதிய நடத்கத ததாடர்பான 

முகறப்பாட்டிகன  விசாரகை தசய்யும் குழு  
COMMITTEE TO INQUIRE INTO COMPLAINT ON BEHAVIOUR  

OF HON. DAYASIRI JAYASEKARA,  
ON 20.05.2025 

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

2025 මැයි 20 දින  භා ගර්භය තුළදී ගරු පාර්ලිශේන්තු මන්ත්රී 

නීතිඥ දයාසිරි ජයශ ේකර මහතාශේ ක්රියාකලාපය  ේබන්ෙශයන් 

මා ශවත ලද පැමිණිල්ලක්  ැලකිල්ලට  ශගන, ඒ  ේබන්ෙශයන් 

විමර් නය කර වාර්තා කිරීම  ඳහා ගරු නිශයෝජය කාරක  භා 

 භාපති ශහේමාලි වීරශ ේකර මහත්මියශේ  භාපතිත්වශයන්ද, ගරු 

විශේ  කටයුතු, විශේ  රැකියා  හ  ංචාරක අමාතය විිතත ශහේරත් 

මහතාශේ  හ ගරු විපක්ෂශේ ප්රොන  ංවිොයක ගයන්ත 

කරුණාතිලක මහතාශේ  ාමාිතකත්  වශයන්ද යුත් ත්රිපුද්ේගල 

කමිටුවක් මා විසින් පත් කරන ලද බව ශමම  භාවට දැනුේ දීමට 

කැමැත්ශතමි.   

 

II 
 

පාර්ලිවම්න්ුර ක යුුර පිළිබඳ කාරක සභා රැසනවීම 
பாராளுமன்ற அலுவல்கள் பற்றிய குழுக் கூட்டம் 

MEETING OF COMMITTEE ON PARLIAMENTARY BUSINESS 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

පාර්ලිශේන්තු කටයුතු පිළිබඳ කාරක  භාශේ රැ ්වීමක් 2025 

මැයි 23 සිකුරාදා, එනේ අද දින අපර භාග 1.30ට කාරක  භා 

කාමර අංක 2හි දී  පැවැත්වීමට නියමිත බැවින් ඊට පැමිණ 

 හභාගී වන ශල  ගරු  ාමාිතක මන්ත්රීවරයන් සියලු ශදනාටම 

ශමයින් දැනුේ දීමට කැමැත්ශතමි. 

 
III 

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ආංශික අධීක්ෂණ කාරක  භාවල  ාමාිතක මන්ත්රීවරයන්ශේ 

ප්රශයෝජනය  ඳහා  Best Practices for Undertaking Legislative 

Scrutiny" යන විෂයය යටශත් Max Planck Foundation for 

International Peace and the Rule of Lawහි  හාය ඇතිව 

පැවැත්ශවන  ේමන්ත්රණශේ අද දිනට නියමිත  ැසිවාරය ප ්වරු 

1.30 සිට ප ්වරු. 3.30 දක්වා කාරක  භා කාමර අංක 6හි දී 

පැවැත්ශවන අතර, ඒ  ඳහා ආරාෙනා ලැබී ඇති සියලු  ආංශික 

අධීක්ෂණ කාරක  භා  ාමාිතක මන්ත්රීවරයන්හට ඒ  ඳහා 

 හභාගි වන ශමන් කාරුණිකව දන්වා සිටිමි. 

 
 

ලිපි වල්ඛනාදිය පිළිගැන්වීම 
சமர்ப்பிக்கப்பட்ட பத்திரங்கள் 

PAPERS PRESENTED 
 

ගු ංආචාර්යප හයරිනි අමරසූරිය (අග්රාමාතය සහය අධායාපන  

උසසන අධායාපන සහය ව් කය ය අධායාපන අමාතයුරමියප 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹாினி அமரசூாிய - பிரதம 

அகமச்சரும் கல்வி, உயர் கல்வி மற்றும் ததாைிற்கல்வி 

அகமச்சரும்) 

(The Hon. (Dr.) Harini Amarasuriya - Prime Minister and 
Minister of Education, Higher Education and Vocational 
Education) 

Hon. Speaker, I present the Financial Statements and 
Operations of the Central Bank of Sri Lanka for the year 
2024. 

 
I move that the Financial Statements and Operations 

be referred to the Committee on Public Finance.   
 
ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
வினா விடுக்கப்பட்டு  ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

Question put, and agreed to. 

 
රජවේ මුදල් පිළිබඳ කාරක සභාවේ වාර්තාව 

அரசாங்க நிதி பற்றிய குழுவின் அறிக்கக 

PUBLIC FINANCE COMMITTEE REPORT 

 
ගු ංආචාර්යප හයර්ෂ ද සිල්වා මහයතා  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷ த சில்வா) 

(The Hon. (Dr.) Harsha de Silva) 

Hon. Speaker, I present the Report of the Committee 
on Public Finance on the Foreign Loans (Repeal) Bill, 
which was referred to the said Committee.   

 
 

සභාවම්සය මත තිබිය යුුරයයි නිවයනග කරන ලදී. 
சபாபீடத்தில் இருக்கக் கட்டகளயிடப்பட்டது. 

Ordered to lie upon the Table. 
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පාර්ලිශේන්තුව 

වප කසම් 
மனுக்கள் 
PETITIONS 

 
ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා ංරාජය 

පරිපාලන  පළා ක සභා සහය පළා ක පාලන අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன - தபாது 

நிருவாக, மாகாை சகபகள் மற்றும் உள்ளூராட்சி அகமச்சர்)  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna - Minister of 
Public Administration, Provincial Councils and Local 
Government)  

ගරු කථානායකතුමනි, පිළියන්දල, බිේබාරාම පාර, අංක 

41/1, දරන  ්ථානශයහි පදිංචි ආර්.එේ. ටිකිරි බණ්ඩා මහතාශගන් 

ලැබුණු ශපත් මක් මම පිළිගන්වමි. 
 

ගු ංවවදයප නාමල් ුදදර්ශ්න මහයතා ංකාන්තා සහය ළමා 

ක යුුර නිවයනජය අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு (கவத்தியாா்) நாமல் சுதர்சன - மகளிர் மற்றும் 

சிறுவர் அலுவல்கள் பிரதி அகமச்சர்)  

(The Hon. (Dr.) Namal Sudarshana - Deputy Minister of 
Women and Child Affairs)  

ගරු කථානායකතුමනි, මම පහත  ඳහන් ශපත් ේ ශදක 

පිළිගන්වමි. 
 

(1) මැල්සිරිපුද්ර, නාබැට, අලුත්ගම, අංක 684 දරන  ථ්ානශයහි 
පදිංචි අයි.එේ. ප්රියංකා දරදර් නී මහත්මියශගන් ලැබුණු 
ශපත් ම;  හ 

 (2)  ඉබ්බාගමුව, ඉබ්බාගමුව නෑඹිලිකුඹුර කණිෂඨ් විදයාලය 
යන ලිපිනශයහි ශ ේවශේ නියුතු ටී.ඩබ්ලිේ.එේ.ඒ.එ .් 
වීරසිංහ මහතාශගන් ලැබුණු ශපත් ම. 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

ගරු කථානායකතුමනි, ශකොළඹ 06, බලශපොකුණ පාර, අංක 

62 දරන  ්ථානශයහි පදිංචි පී. ශප්රේමලාල් පීරි ් මහතාශගන් ලැබුණු 

ශපත් මක් මම පිළිගන්වමි. 
 

ගු වුණ ලියනවේ මහයතා 
(மாண்புமிகு வருை லியனமக) 

(The Hon. Waruna Liyanage) 

ගරු කථානායකතුමනි, බලංශගොඩ, රා ් ගල, අ ංග 

 ්ශටෝර් ්, අංක 113 දරන  ්ථානශයහි පදිංචි ඒ.ඒ. ගුණතිලක 

මහතාශගන් ලැබුණු ශපත් මක් මම පිළිගන්වමි.  

 

ගු අජි ක ගිහයාන් මහයතා 
(மாண்புமிகு அஜித் கிஹான்) 

(The Hon. Ajith Gihan) 

ගරු කථානායකතුමනි, බිංගිරිය, තිශ ෝගම, ඉහළ රශේපිටිය 

යන ලිපිනශයහි පදිංචි එ ්.එේ.ඒ.පී. මංචනායක මහතාශගන් 

ලැබුණු ශපත් මක් මම පිළිගන්වමි.  
 

ගු චන්දන වතන්නවකනන් මහයතා 
(மாண்புமிகு சந்தன ததன்னக்மகான்) 

(The Hon. Chandana Thennakoon) 

ගරු කථානායකතුමනි, මම පහත  ඳහන් ශපත් ේ ශදක 

පිළිගන්වමි. 

(1) ගල්ගමුව, පාලුකඩවල, ජාගම යන ලිපිනශයහි පදිංචි එ .් 
න ාර් මහතාශගන් ලැබුණු ශපත් ම;  හ 

(2) බංඩාරශකො ව්ත්ත, විල්බාශගදර යන ලිපිනශයහි පදිංචි 
ඩබ්.එේ.එේ.ඒ. ඉන්දික විශේශකෝන් මහතාශගන් ලැබුණු 
ශපත් ම. 

ගු ධාර්මප්රිය දිසානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு தர்மப்பிாிய திசாநாயக்க) 

(The Hon. Dharmapriya Dissanayake) 

ගරු කථානායකතුමනි, මම පහත  ඳහන් ශපත් ේ තුන 

පිළිගන්වමි. 
 

(1) වෑඋඩ, ශතෝරාණ පාර, අංක 101, 1/බී දරන  ථ්ානශයහි 
පදිංචි බී.බී.ජී. ශප්රේමචන්ර මහතාශගන් ලැබුණු ශපත් ම; 

(2) කුරුණෑගල, උඩබදලව යන ලිපිනශයහි පදිංචි බී.බී.එේ. 
දරනිල් අතපත්තු මහතාශගන් ලැබුණු ශපත් ම;  හ 

(3) මණ්ඩාශපොළ, කුරුණෑගල පාර, කුඩා වැව, අංක 603 දරන 
 ථ්ානශයහි පදිංචි එ .්එ .් පේමිණී ශමශනවියශගන් 
ලැබුණු ශපත් ම. 

 

ගු ංවවදයප නිශ්ාන්ත සමරවීර මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நிஷாந்த சமரவீர) 

(The Hon. (Dr.) Nishantha Samaraweera) 

ගරු කථානායකතුමනි,  ගාල්ල, උලුවිටිශක්, ජයදරමනාරාම 

පන් ල පාර, අංක  26/සී දරන  ථ්ානශයහි පදිංචි එච්.ශක්. රශින්ත 

තුෂාර මහතාශගන් ලැබුණු ශපත් මක් මම පිළිගන්වමි. 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු චන්දිම ශහට්ටිආරච්චි මහතා - [ භා ගර්භය තුළ නැත.] 

 
ඉදිරිප ක කරන ලද වප කසම් මහයජන වප කසම් පිළිබඳ කාරක 

සභාව  පැවරිය යුුර යයි නිවයනග කරන  ලදී. 
சமர்ப்பிக்கப்பட்ட மனுக்ககளப் தபாதுமனுக் குழுவுக்குச் சாட்டக் 

கட்டகளயிடப்பட்டது. 

Petitions ordered to be referred to the Committee on Public 
Petitions. 

 

ප්රශ්නනවල  වාිකක පිළිුරු 
வினாக்களுக்கு வாய்மூல விகடகள் 

ORAL ANSWERS TO QUESTIONS 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ප්ර ්න අංක 1 -72/2024 (1), ගරු ෂාණක්කියන් රාජපුද්ත්තිරන්  

රා මාණික්කේ මහතා  - [ භා ගර්භය තුළ නැත.] 
  

ප්ර ්න අංක 2 -94/2024 (1), ගරු චමින්ද විශේසිරි මහතා  -                     
[ භා ගර්භය තුළ නැත.] 

 
 

2024 වනොවැම්බර් මාසවේ අයහයප ක කාලගුණය 

වහයේුරවවන් වූ වගා හයානි: වන්දි   
2024 நவம்பர் மாதம் நிலவிய சீரற்ற காலநிகல 

காரைமாக ஏற்பட்ட பயிர்ச்மசதம்: நட்டஈடு 
DAMAGE TO CROPS  DUE TO ADVERSE WEATHER IN 

NOVEMBER, 2024: COMPENSATION    

     157/2024 

3.  ගු නීතිඥ දයාසිරි ජයවසේකර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி தயாசிறி ஜயமசக்கர) 

(The Hon. Dayasiri Jayasekara, Attorney-at-Law) 

කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ වාරිමාර්ග 

අමාතයතුමාශගන් ඇූ  ප්ර ්නය- (1): 

(අ) (i) 2024 වර්ෂශේ ශනොවැේබර් මා ශේ දී ශ්රී ලංකාවට 
බලපෑ අයහපත් කාලගුණ තත්ත්වය ශහේතුශවන් 
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විනා යට පත් වූ මුළු වගා බිේ ප්රමාණය 
ශකොපමණද; 

 (ii) එම වගා බිේ ප්රමාණය, කුඹුරු, බඩඉරිු   හ 
අශනකුත් වගා බිේ ආදී ශල  ශවන් ශවන් 
ව ශයන් ශකොපමණද; 

 (iii) වගා බිේවලට සිදු වූ විනා ශේ ඇ ත්ශේන්තුගත 
මූලයමය අලාභය ශකොපමණද; 

 යන්න එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) (i)  විනා  වූ වගා බිේවලට ශගවන ලද මුළු වන්දි මුදල 
ශකොපමණද; 

 (ii) එම වන්දි මුදල, කුඹුරු, බඩඉරිු   හ අශනකුත් 
වගාවන් අනුව ශවන් ශවන් ව ශයන් ශකොපමණද; 

 (iii) ශේ දක්වා වන්දි ශගවා ශනොමැති වගා බිේ 
ප්රමාණය ශකොපමණද; 

 (iv) ඒවාට වන්දි ශනොශගවීමට ශහේතු කවශර්ද;  

 යන්නත් එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ඇ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   
 

 

கமத்ததாைில், கால்நகட வளங்கள், காைி மற்றும் 

நீர்ப்பாசன அகமச்சகரக் மகட்ட வினா: 

(அ) (i)  2024ஆம் ஆண்டு நவம்பர் மாதம் இலங்ககயில் 

நிலவிய சீரற்ற காலநிகல காரைமாகச் 

மசதமகடந்த தமாத்த விகளநிலங்களின் அளவு 

யாததன்பகதயும்; 

 (ii)  மமற்படி விகளநிலங்களின் அளவு, தநற் 

காைிகள், மசாளம் மற்றும் ஏகனய விகள 

நிலங்கள் ஆகியவற்றின் அடிப்பகடயில் 

தவவ்மவறாக எவ்வளதவன்பகதயும்; 

 (iii) விகளநிலங்களுக்கு ஏற்பட்ட மசதத்தின் 

மதிப்பீடு தசய்யப்பட்ட நிதிசார் நட்டம் எவ்வளவு 

என்பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) (i) மசதமகடந்த விகளநிலங்களுக்காகச் தசலுத்தப் 

பட்ட தமாத்த நட்டஈட்டுத் ததாகக எவ்வளவு 

என்பகதயும்; 

 (ii) மமற்படி நட்டஈட்டுத் ததாகக தநற் காைிகள், 

மசாளம் மற்றும் ஏகனய பயிர்கள் என்ற 

அடிப்பகடயில் தவவ்மவறாக எவ்வளவு 

என்பகதயும்; 

 (iii) இதுவகரயிலும் நட்டஈட்டுத் ததாகக தசலுத்தப் 

படாத விகளநிலங்களின் அளவு யாததன் 

பகதயும்; 

 (iv) அவற்றுக்கு நட்டஈடு தசலுத்தாகமக்கான 

காரைங்கள் யாகவ என்பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(இ) இன்மறல், ஏன்? 
 

 

 

asked the Minister of Agriculture, Livestock, Land 
and Irrigation: 

(a) Will he inform this House the - 

 (i) total area of lands in which crops were 
damaged due to adverse weather that 
affected Sri Lanka in November, 2024;  

 (ii) total area of lands according to each crop 
damaged, i.e. paddy fields, maize fields, 
and lands cultivated with other crops et 
cetera, separately; and   

 (iii) estimated financial loss caused by the 
damage to crops?  

(b) Will he also inform this House the - 

 (i) total amount of compensation paid for the 
damaged crops ;  

 (ii) total amount of compensation paid for each 
damaged paddy field, maize cultivation and 
lands cultivated with other crops, 
separately;  

 (iii) total area of lands that cultivated crops, for 
which compensation has not yet been paid; 
and 

 (iv) reasons for not paying the compensation for 
the lands referred to above? 

(c)    If not, why? 
 

 

ගු නාමල් කුණාර කන මහයතා ංක්ෂිකර්ම සහය පශු 

සම්ප ක නිවයනජය අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு நாமல் கருைாரத்ன - கமத்ததாைில் மற்றும் 

கால்நகட வளங்கள் பிரதி அகமச்சர்)  

(The Hon. Namal Karunaratne - Deputy Minister of 
Agriculture and Livestock)  

ගරු කථානායකතුමනි, කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ 

වාරිමාර්ග අමාතයතුමා ශවනුශවන් මා එම ප්ර ්නයට පිළිතුරු ලබා 

ශදනවා. 

(අ) (i) අක්කර  74,176කි. 

 (ii) වී වගාව මුළු හානි වප රිශයන් සියයට 90ක් වන 
අතර, ශ දර වගා සියයට 10කි. 

 (iii) මිලියන 1,000කි. 

(ආ) (i) මිලියන 952කි. 

 (ii) සියයට 90යි වී වගාවට, සියයට 10යි ශ දර 
වගාවලට. 

 (iii) 2024 ශනොවැේබර් ම  ඇති වූ ගංවතුරින් හානි වූ 
නිර්ශේශිත වගාවලට වගා හානි වන්දි ශගවා 
අව න් කර ඇත. 

 (iv) අදාළ ශනොශේ. 

(ඇ) අදාළ ශනොශේ. 

 

ගු නීතිඥ දයාසිරි ජයවසේකර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி தயாசிறி ஜயமசக்கர) 

(The Hon. Dayasiri Jayasekara, Attorney-at-Law) 
ගරු කථානායකතුමනි, ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමා කිේවා 

රුපියල් මිලියන 1,000න් රුපියල් මිලියන 952ක් විතරයි ශගවලා 

තිශබන්ශන් කියලා. ඉතිරි ප්රමාණය පිළිබඳව තිශබන ප්ර ්නය 

ශමොකක්ද කියලා මම දැන ගන්න කැමැතියි. මම අද කුරුණෑගල 

දි ්ත්රික්කශේ තත්ත්වය ගැනත් කථා කරලා බැලුවා. එතැනත් තව 

ශගවීේ කරන්න තිශබනවා, ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමනි. ඒ අය 

අභියාචනාත් ඉදිරිපත් කරලා තිශබනවා.  මහර තැන්වලට 

ඇවිල්ලා ශ ොයා බලා නැති තත්ත්වයකුත් තිශබනවා. ශගවීේ 

කරනශකොට තමයි ඒ  මහර ශගාාවීන් දැනශගන තිශබන්ශන්, 

වන්දි ශගවනවා කියලා. එම නි ා මම විශ ේෂශයන් අහන්න 
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පාර්ලිශේන්තුව 

කැමැතියි, ඒ අය  ේබන්ෙශයන් ශමොකක් ශහෝ වැඩ පිළිශවළක් 

 ක ් කරනවාද කියලා. ඒ අය  ේබන්ෙශයන් ගනු ලබන පියවර 

ශමොකක්ද කියලා කියන්න පුද්ළුවන්ද, ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමනි? 
 

ගු නාමල් කුණාර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு நாமல் கருைாரத்ன) 

(The Hon. Namal Karunaratne) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, ගිය අරුරුේශේ යල කන්නශේ වන්දි මුදල් 

ශගවලා තිබුශණ් නැහැ. අපි අමාතයාං ය භාර ගත්තාට ප ්ශ ේ ඒ 

මුදල් සියල්ලම ශගවා අව න් කළා. ඒක ඊට කලින් ශගවන්න 

තිබුණු වන්දි මුදලක්. ඊට ප ්ශ ේ ශනොවැේබර් මා ශේ මහ 

කන්නශේත් හානි සිේෙ රුණා. ඒ හානිවලට අදාළව තමයි ශේ 

වන්දි මුදල් ශගවලා තිශබන්ශන්. එතැන තව රුපියල් මිලියන 8ක 

ප්රමාණයක් ශගවන්න තිශබනවා. ඇත්තටම  මහර ශගොවීන්ශේ 

ශතොරතුරු  හ දත්ත හරියට ඇවිල්ලා තිබුශණ් නැහැ. එවැනි ශපොඩි 

ශපොඩි තාක්ෂණික කාරණාත් එක්ක තමයි ඒ ප්රමාණය ඉතුරුශවලා 

තිශබන්ශන්.  ම ්තයක් විධියට ගත්තාම, වන්දි මුදල් ශගවලා 

ඉවරයි. අනික් ඒවා ගැන ශේ වන විට ශ ොයා බලමින් ඉන්නවා. 

අතපදර වී තිශබන ප්රමාණයත් අපි ශගවා අව න් කරනවා. 

 

ගු නීතිඥ දයාසිරි ජයවසේකර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி தயாசிறி ஜயமசக்கர) 

(The Hon. Dayasiri Jayasekara, Attorney-at-Law) 
ගරු කථානායකතුමනි, මශේ ශදවැනි අතුරු ප්ර ්නය ශමයයි. 

ශපොශහොර මුදල් ලබා ගැනීම  ේබන්ෙ ප්ර ්නයකුත් තිශබනවා. 

හාරම ් වීවලට මා  ශදකක් ඉවර ශවලාත් තවම  මහර 

ප්රශේ වලට ඒ ශපොශහොර මුදල් ටික ලැබිලා නැහැ. ගරු නිශයෝජය 

ඇමතිතුමනි, ඒක ගැන ශපොඩ්ඩක් ඔබතුමාශේ අවොනය ශයොමු 

කරන්න කියලා මම විශ ේෂශයන් ඉල්ලන්න කැමැතියි.  

ඒ වාශේම, බිත්තර වීවලත් වි ාල අර්බුදයක් තිශබනවා. මම 

නිකවැරටිශේ බිත්තර වී අභිජනන මෙය ්ථානයට කථා කළා. 

ඒශක් බිත්තර වී නැහැ. මා ් කන්නයට  ාශේක්ෂව හැම තැනකම 

රජශේ බිත්තර වී මිටිය රුපියල් 1,300කින් විතර වැඩි ශවලා 

තිශබනවා, ගරු ඇමතිතුමනි. ඒ කියන්ශන් කිශලෝ 20.5 බිත්තර වී 

මිටිය මා ් කන්නශේ රුපියල් 4,200ට තිබුශණ්. දැන් යල කන්නය 

ශවනශකොට ඒක රුපියල් 5,500ට විතර වැඩි ශවලා තිශබනවා. ඒ 

කියන්ශන් රුපියල් 1,300ක විතර වැඩි ගණනක් යනවා.  ඒ 

ගණනට ගන්නත් අදාළ ප්රශේ වල බිත්තර වී නැහැ. ගරු 

නිශයෝජය ඇමතිතුමනි, ඔබතුමා අශේ දි ්ත්රික්කශේ රුණත් 

කියන්න ඕනෑ, නිකවැරටිශේ බිත්තර වී අභිජනන මෙය ්ථානශේ 

බිත්තර වී නැහැ කියලා. ඒ නි ා  මහර කට්ටිය ගිහිල්ලා 

ශපොශළොන්නරුශවන් මිටියක් රුපියල් 5,500ට බිත්තර වී අරශගන 

ආවා. මා ළඟ ඒ ඔක්ශකෝම ලැයි ්තුත් තිශබනවා.   

ගරු ඇමතිතුමනි, ශේ බිත්තර වී හිඟය ශවනුශවන් ඔබතුමන්ලා 

ගන්න පියවර ශමොකක්ද?   
 

ගු නාමල් කුණාර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு நாமல் கருைாரத்ன) 

(The Hon. Namal Karunaratne) 

ගරු කථානායකතුමනි, ශපොශහොර  ේබන්ෙශයන් ගත්තාම, 

ශහක්ශටයාර ශදකක්  ඳහා රුපියල් 50,000ක මුදලක් ශගොවි 

ජනතාවට ශදනවා. එම මුදල් වගාවට අදාළව ඕනෑම කටයුත්තකට 

ශයොදවා ගැනීටම ශගොවීන්ට අව ර තිශබනවා. ඒ අනුව ඒ මුදල් 

නියර බඳින්න, හාන්න, ශපෝරු ගාන්න, අ ්වනු ශනළන්න, 

ශපොශහොර ගන්න, ශබශහත් ගන්න වැනි ඕනෑම කටයුත්තකට 

ශයොදා ගැනීශේ හැකියාව තිශබනවා. ශේ ශවනශකොට ලැශබන 

ශතොරතුරු අනුව එම මුදල් නිදහ ් කරමින් පවතිනවා.  

ඊළඟට, ගරු මන්ත්රීතුමනි, බිත්තර වී  ේබන්ෙශයන් ඔබතුමා 

මතු කරපුද් කාරණයට විශ ේෂ අවොනයක් අපි ශයොමු කරලා 

තිශබනවා.  

විශ ේෂශයන්ම  හතික කරපුද් බිත්තර වී ශපෞේගලික අං ශයන් 

මිලදී ශගන ශගොවි ජනතාවට ලබා දීමටත්, ඒ වාශේම රජශේ 

ශගොවිපළවල තිශබන බිත්තර වී ටික කළමනාකරණය කරලා ලබා 

දීමටත් අපි ශේ වන විට කටයුතු කර තිශබනවා. ඇත්තටම ශේ 

වනශකොට ශගොවීන් වගා කරලා අව න් ශේශගන එන්ශන්. ශකශ ේ 

ශවතත් ඒ ප්ර ්නය  ේබන්ෙශයන් අශේ විශ ේෂ අවොනයක් ශයොමු 

ශවලා තිශබනවා.  

ඊළඟට වන්දි මුදල්  ේබන්ෙශයන් ගත්ශතොත්, මහ කන්නශේ 

අව ්ථා ශදකකදී වගා හානි සිේෙ රුණා. මුල් වගා හානි යට අදාළ 

වන්දි ඔක්ශකෝම ශගවලා ඉවරයි. ඒශක් අත් හැරුණු කිහිපයක් 

විතරයි තිශබන්ශන්. එා්ක ඉ ් රහට නිවැරදි ශවනවා. ඊළඟට, 

ජනවාරි මා ශේ  හ ශපබරවාරි මා ශේ නැවත වගා හානි සිේෙ 

රුණා. ඒ හානි සිේෙ ශවච්ච ශගොවි ජනතාවට අදාළ වන්දි මුදල් 

සියල්ල ලබන මා ය ඇතුළත ශගවා නිම කරනවා. ඉතිහා ශේ 

පළමුවැනි වතාවට තමයි, කන්නයක් අව න් ශවන්න කලින් එම 

කන්නශේ මුල සිේෙ ශවච්ච වගා හානිවලට වන්දි ශගවලා අව න් 

කශළේ. ඒ වාශේම බිත්තර වී  ේබන්ෙවත් අශේ අවොනය ශයොමු 

ශවලා තිශබනවා. 

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ප්ර ්න අංක 4 -195/2024- (1), ගරු නලින් බණ්ඩාර ජයමහ 

මහතා. [ භා ගර්භය තුළ නැත.] 

ප්ර ්න අංක 5 -213/2024- (1), ගරු ශරෝහණ බණ්ඩාර මහතා. 
[ භා ගර්භය තුළ නැත.] 

ප්ර ්න අංක 6 -222/2024- (1), ගරු අිතත් පී. ශපශර්රා මහතා. 
[ භා ගර්භය තුළ නැත.] 

 
 

සිාහයල මාධාය සහය වදමළ මාධාය පාසල්: වදවන 

භාෂාව ඉගැන්වීම  
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TEACHING OF SECOND LANGUAGE   

                       278/2024 

7. ගු එසන.එම්. මරික්කාර් මහයතා 
     (மாண்புமிகு எஸ்.எம். மாிக்கார்) 

     (The Hon. S.M. Marikkar) 

අග්රාමාතය  හ අෙයාපන, උ  ් අෙයාපන  හ වෘත්තීය 

අෙයාපන අමාතයතුමියශගන් ඇූ  ප්ර ්නය - (1): 
 

(අ) (i) ශදමළ මාෙය පා ල්වල සිංහල භාෂාවත්, සිංහල 
මාෙය පා ල්වල ශදමළ භාෂාවත් ඉගැන්වීම 
අනිවාර්ය කිරීමට  ැලදරේ කර තිශබ්ද; 

 (ii) එශ ේ නේ, එය ක්රියාත්මක කිරීමට නියමිත කාල 
වකවානු කවශර්ද; 

 (iii) ඒ  ඳහා අව ය ගුරුවරුන් සිටින්ශන්ද; 

 (iv) ශනොඑශ ේ නේ, එම ගුරු පුද්රේපාඩු පිරවීම  ඳහා 
ගනු ලබන පියවර කවශර්ද; 

 යන්න එතුමිය ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   
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பிரதம அகமச்சரும் கல்வி, உயர் கல்வி மற்றும் 

ததாைிற்கல்வி அகமச்சருமானவகரக் மகட்ட வினா:   

(அ) (i) தமிழ் தமாைிப் பாடசாகலகளில் சிங்கள 

தமாைியும், சிங்கள தமாைிப் பாடசாகலகளில் 

தமிழ் தமாைியும் கற்பிக்கப்படுவகத கட்டாய 

மாக்கத் திட்டமிடப்பட்டுள்ளதா என்பகதயும்; 

 (ii) ஆதமனில், அதகன நகடமுகறப்படுத்த 

எதிர்பார்க்கின்ற காலப்பகுதி யாததன்பகதயும்; 

 (iii) அதற்குத் மதகவயான ஆசிாியர்கள் உள்ளனரா 

என்பகதயும்; 

 (iv) இன்மறல், மமற்படி ஆசிாியர் தவற்றிடங்ககள 

நிரப்புவதற்கு மமற்தகாள்ளப்படும் 

நடவடிக்கககள் யாகவதயன்பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 

 

asked the Prime Minister and Minister of Education, 
Higher Education and Vocational Education: 

(a) Will she inform this House - 

 (i) whether plans have been formulated to 
make it compulsory for teaching Sinhala 
Language in Tamil-medium schools and 
Tamil Language in Sinhala-medium 
schools; 

 (ii) if so,  the timeframe for its implementation; 

 (iii) whether teachers are available for the 
aforesaid purpose; and 

 (iv) if not,  the steps that will be taken to fill the 
relevant teacher vacancies? 

(b) If not, why? 
 

ගු ංආචාර්යප හයරිනි අමරසූරිය  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹாினி அமரசூாிய)  

(The Hon. (Dr.) Harini Amarasuriya) 
ගරු කථානායකතුමනි, එම ප්ර ්නයට පිළිතුර ශමශ ේයි. 
 

(අ) (i) දැනට සියලුම පා ල්වල 6 ශරේණිශේ සිට 9 
ශරේණිය දක්වා ශදමළ මාෙය සිදරන්  ඳහා සිංහල 
භාෂාව ශදවන බ  ශල ත්, සිංහල මාෙය සිදරන් 
 ඳහා ශදමළ භාෂාව ශදවන බ  ශල ත් ඉගැන්වීේ 
කටයුතු සිදු කරනු ලබයි. ඊට අමතරව 10  හ 11 
ශරේණිවලදී කාණ්ඩ විෂය යටශත් ශදමළ මාෙය 
සිදරන්  ඳහා ශදවන බ  සිංහල ශල ත්, සිංහල 
මාෙය සිදරන්  ඳහා ශදවන බ  ශදමළ ශල ත් 
ශතෝරා ගැනීශේ අව ථ්ාව සිදරන්ට ලබා දී ඇත. 

   

 (ii) 2026 වර්ෂශේදී 6 ශරේණියට විෂයමාලා 
ප්රති ං ක්රණ ආරේභ කර, ඊට අනුගාීවව ඉදිරි 
වර්ෂවල අශනකුත් ශරේණි  ඳහා ද විෂයමාලා 
ප්රති ං ක්රණ ක්රියාත්මක කිරීශේදී ඉහත 
ක්රමශේදය ප්රකාරව අෙයයන කටයුතු ක්රියාත්මක 
කිරීමට නියමිතය. 

   

 (iii) 2024.12.31 දිනට පවතින පුද්රේපාඩු ශතොරතුරු 
අනුව ජාතික හා පළාත් පා ල්හි පහත පරිදි 
පුද්රේපාඩු පවතී. 

  I.    ශදවන බ  සිංහල 820යි.  

  II.   ශදවන බ  ශදමළ 2,099 යි. 

 (iv) ශදමළ මාෙය පා ල්වල සිංහල භාෂාවත්, සිංහල 
මාෙය පා ල්වල ශදමළ භාෂාවත් ඉගැන්වීේ  ඳහා 
ජාතික ශික්ෂණ විදයා ඩිේශලෝමාොරින් බඳවා ගනු 
ලබන අතර, 2020- 2022 ජාතික ශික්ෂණ 
විදයා ඩිේශලෝමාොරි කණ්ඩායශේ 
ඩිේශලෝමාොරින්  ඳහා 2025.05.02 දින සිට 
ක්රියාත්මක වන පරිදි ශ්රී ලංකා ගුරු ශ ේවශේ  3-I 
(අ) ශරේණියට ගුරු පත්වීේ ලබා දීම සිදු කර ඇත. 
ඒ අනුව, ශදමළ මාෙය පා ල්වල සිංහල භාෂාව 
ඉගැන්වීම  ඳහා ගුරුවරුන් -ශදවන බ  සිංහල- 
95ක් බඳවාශගන ඇති අතර, සිංහල මාෙය 
පා ල්වල ශදමළ භාෂාව ඉගැන්වීම  ඳහා 
ගුරුවරුන් -ශදවන බ  ශදමළ- 69ක් බඳවාශගන 
ඇත. 

   එශමන්ම, ශමම විෂයයන්  ඳහා ඉදිරිශේදී ගුරු 
අව යතාව හුනනාශගන ජාතික අෙයාපන විදයා 
පීඨ මඟින් පුද්හුණු කරන ඩිේශලෝමාොරින් 
 ංඛ්යාශේ අව ය  ංශ ෝෙන පිළිබඳව ගනු  ලබන 
ප්රතිපත්තිමය තීරණය මත එම බඳවා ගනු ලබන 
ශිෂය  ංඛ්යාව තීරණය කළ හැකි අතර, ඒ අනුව 
ඉදිරිශේදී ගුරු පුද්රේපාඩු පිරවීශේ හැකියාව ඇත. 

(ආ) අදාළ ශනොශේ. 
 

ගු එසන.එම්. මරික්කාර් මහයතා 
(மாண்புமிகு எஸ்.எம். மாிக்கார்) 

(The Hon. S.M. Marikkar) 

 ගරු කථානායකතුමනි, ගරු අගමැතිතුමියශගන් අ නු ලබන 
මශේ පළමුවැනි අතුරු ප්ර ්නය ශමයයි. අපි දන්නවා, උතුරු, 
නැ ශඟනහිර  හ අශනක් පළාත්වල බහුතරයක් සිංහල ජනතාව 
ජීවත් වන ප්රශේ  හැරුණාම සිංහල, රවිඩ  හ මු ්ලිේ ජනතාව 
මිරව ජීවත් වන පළාත් තිශබන බව. විශ ේෂශයන්ම ශගොඩක් 
තැන්වල මු ්ලිේ ජනතාව ජීවත් ශවන්ශන් සිංහල ගේමාන මැද.  
සිංහල දරුවන් ශදමළ භාෂාව දැන ගැනීමත්, මු ්ලිේ දරුවන් 
සිංහල භාෂාව දැන ගැනීමත්, රවිඩ දරුවන් සිංහල භාෂාව දැන 
ගැනීමත් රශට් අනාගතයට බලපානවා කියන එක අප සියලුශදනා 
පිළිගන්නවා. විශ ේෂශයන්ම වර්තමාන ආණ්ඩුව  ංහිඳියාව ගැන 
දැඩි උනන්දුවක් දක්වන නි ායි මා ශේ ප්ර ්නය අහන්ශන්. ගරු 
අගමැතිතුමියනි, ශමම විෂයයන් දැනට අනිවාර්ය විෂයයන් බවට 
පත් කරලා තිශබනවාද, නැත්නේ කැමැති නේ විතරක් එම 
විෂයයන් කරන්න පුද්ළුවන්ද? එශහම කැමැති නේ විතරක් කරන්න 
පුද්ළුවන් කියලා තිශබනවා නේ, එම විෂයයන් ඉශගනීම අනිවාර්ය 
කරන්න බලාශපොශරොත්තුවක් තිශබනවාද? 

 

ගු ංආචාර්යප හයරිනි අමරසූරිය  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹாினி அமரசூாிய)  

(The Hon. (Dr.) Harini Amarasuriya) 
ගරු කථානායකතුමනි, ඒක වැදගත් ප්ර ්නයක්. එක අතකින් 

අපි උත් ාහ කරනවා, ශිෂයයන්ට තිශබන විෂය මාලාශේ බර 
ශපොඩ්ඩක් අඩු කරන්න ඕනෑය කියලා. නමුත්, එකිශනකාශේ භාෂා 
පිළිබඳව ඉශගන ගැනීම අති යින්ම වැදගත් නි ා, අපි කරනු 
ලබන අෙයාපන ප්රති ං ්කරණ එක්ක 6 ශරේණිශේ සිට 9 ශරේණිය 
දක්වා ඒ විෂයයන් අනිවාර්ය කරන්න තමයි අපි කථා කරමින් 
යන්ශන්. ඒ වාශේම අපි බලාශපොශරොත්තු ශවනවා, පන්ති 
කාමරශයන් පිටතදී භාෂාව ඉශගන ගැනීශේ අව ්ථා දරුවන්ට 
හදලා ශදන්න. ශේක පන්ති කාමරයටම සීමා ශවන විෂයයක් 
ශනොශවයි. සිංහල දරුවන්ට ශදමළ හා මු ්ලිේ දරුවන්  මඟත්, 
ශදමළ හා මු ්ලිේ දරුවන්ට සිංහල දරුවන්  මඟත් යනාදී 
ව ශයන් ජාතීන් තුශන්ම දරුවන් මිර ශවලා කරන ක්රියාකාරකේ 
හරහා එකිශනකාශේ භාෂාවත්,  ං ්කෘතියත් ඉශගන ගැනීශේ 
අව ්ථාව හදන්න තමයි අපි බලාශපොශරොත්තු ශවන්ශන්. ඒක 
අනිවාර්යශයන්ම 1 ව ශර් සිට 13 ව ර දක්වාම සිේෙ ශවන 
විධියට තමයි අපි  ැලදරේ  කරශගන යන්ශන්. 
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පාර්ලිශේන්තුව 

ගු එසන.එම්. මරික්කාර් මහයතා 
(மாண்புமிகு எஸ்.எம். மாிக்கார்) 

(The Hon. S.M. Marikkar) 
ගරු කථානායකතුමනි, මම ගරු අග්රාමාතයතුමියට  ්තුතිවන්ත 

ශවනවා, එම පිළිතුර ලබා දීම පිළිබඳව. මම ශදවැනි අතුරු 
ප්ර ්නයක් අහන්ශන් නැහැ. හැබැයි, මම යේ මතයක් ප්රකා  
කරන්න කැමැතියි. එකිශනකා අතර  මගිය ඇති ශවන්න නේ 
 ැකය නැති ශවන්න ඕනෑ. ඒ කාරණයත් එක්ක තමයි එයට 
වටිනාකමක් එන්ශන්. ශමොකද, එක ළඟ පුද්ටු ශදකක වාඩි ශවලා 
ඉන්නා ශදශදශනක්  ැකශයන් ජීවත් රුශණොත්, ඒ අය කරන කිසි 
වැඩක් හරියන්ශන් නැහැ. ගරු අගමැතිතුමියනි, ඒ නි ා මම 
ඔබතුමියට ශයෝජනාවක් කරන්න කැමැතියි. ඔබතුමිය කලින් දුන් 
උත්තරශේ  ඳහන් රුණා, ශදමළ ගුරුවරුන් ශදදහ ් ගණනක 
vacancies තිශබනවා, 69ශදනායි බඳවාශගන තිශබන්ශන් කියලා. 
ඒ නි ා ශේ කාර්යය  ාර්ථක කරගන්න නේ, ඉදිරි මා  6 තුළ ඒ 
බඳවා ගැනීේ ටික කරලා, 2026 ජනවාරි මා ශේ 01වැනි දා ඉඳලා 
ශේ  ඳහා විධිමත් ක්රමශේදයක් පුද්ළුවන් නේ හදන්න කියලා මම 
ශයෝජනා කරනවා.   

 

ගු ංආචාර්යප හයරිනි අමරසූරිය  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹாினி அமரசூாிய)  

(The Hon. (Dr.) Harini Amarasuriya) 
ගරු කථානායකතුමනි, ඒක අව ය ශදයක් තමයි. නමුත් ගරු 

මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාත් දන්නවා, ගුරුවරශයක් හදන්න අවම 
ව ශයන් අරුරුදු 3ක් පමණ ගත ශවන බව. එශහම නැත්නේ 
අරුරුදු 4ක් පමණ ගත ශවනවා. තාක්ෂණය පාවිච්චි කරලා online-
blended learning හරහාත් අපට ශේ ගුරු පුද්රේපාඩුව යේතාක් 
දුරකට  මනය කරගන්න පුද්ළුවන්. ඒ කියන්ශන් අපි ගුරුවරු හදා 
ගන්නකේ අන්තර් කාලීන වැඩ පිළිශවළක් හැටියට blended 
learning හරහාත් ගුරු පුද්රේපාඩුවට යේ පිළිතුරක් ශහොයා ගන්න 
අපි බලාශපොශරොත්තු ශවනවා. ශමොකද, අපිට ගුරුවරශයක් මා  
6කින් හදන්න බැහැ, ගරු මන්ත්රීතුමනි. ඒකට අවම ව ශයන් 
අරුරුදු 3ක්වත් ගත ශවනවා. ශේ තිශබන පුද්රේපාඩුවලට අව ය 
කරන ගුරුවරුන් බිහි කරන්නත් අපට යේ කාලයක් ගත ශවනවා. 
එශතක් අපිට බලාශගන ඉන්න බැරි නි ා තමයි අපි අශනක් විධි 
ගැනත්  ලකා බලන්ශන්. 

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ප්ර ්න අංක 8 -294/2024- (2), ගරු නීතිඥ රරුෆ් හකීේ මහතා - 
[ භා ගර්භය තුළ නැත.] 

ප්ර ්න අංක 9 -441/2025- (1), ගරු චාමර  ේපත් ද නායක 

මහතා - [ භා ගර්භය තුළ නැත.] 
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10. ගු කිාසන වනල්සන් මහයතා 
(மாண்புமிகு கிங்ஸ் தநல்சன்) 

(The Hon. Kins Nelson) 

මුදල්, ක්රම ේපාදන  හ ආර්ථික  ංවර්ෙන අමාතයතුමාශගන් 

ඇූ  ප්ර ්නය- (1): 

(අ) (i) දරළු පරිමාණ ශගොවීන්  ඳහා   රු ාර  නමින් 
 හන ශපොලී ණය ශයෝජනා ක්රමයක් හුනන්වා දී 
තිශබ්ද; 

 (ii) එශ ේ නේ, එම ණය ශයෝජනා ක්රමය හුනන්වා දීශේ 
අරමුණු කවශර්ද; 

 (iii) ශේ දක්වා එම ණය ශයෝජනා ක්රමය මඟින් ණය 
ලබා ශගන ඇති ශගොවීන්  ංඛ්යාව ශකොපමණද; 

 (iv) එම ණය ශයෝජනා ක්රමය යටශත් ණය ලබා දීශේදී 
 ලකා බලනු ලබන නිර්ණායක කවශර්ද; 

 (v) ශගොවීන් ආර්ථික ව ශයන්  විබලගැන්වීම  ඳහා 
ගනු ලබන ක්රියාමාර්ග කවශර්ද; 

 යන්න එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   
 
நிதி, திட்டமிடல் மற்றும் தபாருளாதார அபிவிருத்தி 

அகமச்சகரக் மகட்ட வினா:  

(அ) (i )  சிறிய அளவிலான விவசாய நடவடிக்கககளில் 

ஈடுபட்டுள்ள விவசாயிகளுக்தகன "சருசார" 

எனும் தபயாில் சலுகக வட்டி வீதத்தில் கடன் 

திட்டதமான்று அறிமுகம் தசய்யப்பட்டுள்ளதா 

என்பகதயும்; 

 (ii) ஆதமனில், அத்திட்டத்கத அறிமுகம் தசய்ததன் 

மநாக்கங்கள் யாகவ என்பகதயும்; 

 (iii) இதுவகர மமற்படி கடன் திட்டத்திலிருந்து கடன் 

தபற்றுள்ள விவசாயிகளின் எண்ைிக்கக 

யாததன்பகதயும்;  

 (iv) மமற்படி கடன் திட்டத்தின்கீழ் கடன் வைங்கும் 

மபாது கவனத்தில் தகாள்ளப்படும் அளவு 

மகால்கள் யாகவ என்பகதயும்; 

 (v) விவசாயிககள தபாருளாதார ாீதியாக 

வலுவூட்டுவதற்காக மமற்தகாள்ளப்படும் 

நடவடிக்கககள் யாகவ என்பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 

 
asked the Minister of Finance, Planning and Economic 

Development: 

(a) Will he inform this House - 

 (i) whether a loan scheme named “Sarusara”, 
which gives  loans to small-scale farmers at 
a concessionary interest rate, has been 
introduced; 

 (ii) if so,  the objectives of introducing the loan 
scheme concerned; 

 (iii) the number of farmers who have obtained 
loans under the loan scheme so far; 

 (iv) the criteria considered in granting loans 
under the loan scheme concerned; and  

 (v) the measures that are adopted for 
empowering farmers financially? 

(b) If not, why?  

 
ගු ංආචාර්යප හයර්ෂණ සූරියප්වපුම මහයතා ංමුදල් සහය 

්රම සම්පාදන නිවයනජය අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷை சூாியப்தபரும - நிதி, 

திட்டமிடல் பிரதி அகமச்சர்)  

(The Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma - Deputy Minister 
of Finance and Planning)  

ගරු කථානායකතුමනි, මුදල්, ක්රම ේපාදන  හ ආර්ථික 

 ංවර්ෙන අමාතයතුමා ශවනුශවන් මා එම ප්ර ්නයට පිළිතුරු ලබා 

ශදනවා. 
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(අ) (i) ඔේ,   රු ාර  නමින් ණය ශයෝජනා ක්රමයක් 
ක්රියාත්මක ශේ. 

 (ii) ශමම ණය ශයෝජනා ක්රමය පහත  ඳහන් අරමුණු 
 ඳහා හුනන්වා දී ඇත. 

    ශකටි කාලීන ශභෝග වගා කිරීම  හ 
ඔරුන්ශේ තවාන්, ශගවතු වගාව  හ ගබඩා 
රිසිට්පත් මූලයකරණය  ඳහා ක්ුදර හා කුඩා 
පරිමාණ ශගොවීන්ශේ කාරක ප්රාේෙන 
අව යතා  පුද්රාලීම. 

    ශගොවි ප්රජාව අතර මූලයමය අන්තර්කරණය 

ප්රවර්ෙනය කිරීම. 

    රට තුළ ගෘහ ථ් කෘෂිකාර්මික අං ය 
ප්රවර්ෙනය කිරීම/ ංවර්ෙනය කිරීම. 

    ක්ුදර හා කුඩා පරිමාණ ශගොවීන්ශේ  හ 

ඔරුන්ශේ පරුල්වල ආදායේ උත්පාදන 

ක්රියාකාරකේ  හ ජීවන තත්ත්වය වැඩිදියුණු 
කිරීම. 

    කලාපීය විෂමතා  හ ග්රාීවය දරිරතාව අඩු 
කිරීම. 

 (iii) වර්ෂ 2010-2024 කාලය තුළ ශගොවීන් 
1,216,587ක්  ඳහා ණය ලබා දී ඇත. 

 (iv) ශමම ණය ශයෝජනා ක්රමය යටශත් ණය ලබා 
දීශේදී පහත  ඳහන් නිර්ණායක  ලකා බැලිය යුතු 
ශේ. 

    ණය ගැනුේකරු ශගොවිශයකු විය යුතුය. 

   ශගොවිශයකුට ශමම ණය ශයෝජනා ක්රමය 
යටශත් ණය ලබා දීමට වගා කිරීම  ඳහා; 

   a. තමන්  තුව, 

   b. බදු හිමිකමක්  හිතව, ශහෝ 

   c. අඳ පදනමින් ශහෝ ඉඩමක් හිමි විය යුතු 
අතර; 

   d. හිමිකමක් ශනොමැති නමුත් රජශේ 
බලපත්රයකින් හිමි වූ ඉඩමක් පවතින 
ශහෝ 

   e. ඉඩමක් ශනොමැති නමුත් යේ කාලයක් 
 ඳහා වගා කිරීමට ඉඩේ 
හිමිශයකුශගන් අධිකාරි අයිතිය 
ලබාශගන තිබිය යුතු ශේ. 

 

    ණය ගැනුේකරු කිසිදු මූලය ආයතනයකින් 
ලබා ගත් ණයක් පැහැර හැරි අශයකු 
ශනොවිය යුතුය. 

      අරුරුදු 65 ශහෝ ඊට වැඩි ණය 
ගැනුේකරුශවකු විසින් ණයක් ලබා ගැනීම 
 ඳහා පරුශල්  ාමාිතකශයකු (කලත්රයා, 
දියණිය, පුද්ත්රයා ශහෝ අරුරුදු 18ට වැඩි  හ 
අරුරුදු 65ට අඩු  ීවප ඥාතිශයකු) ණය 
ගැනුේකරු  මඟ  ම-ණය ගැනුේකරුශවකු 
ශල  ලියාපදිංචි විය යුතුය. 

      ගබඩා ලැබීේ මූලයකරණ  ංරචකය යටශත්, 
අනුරාෙපුද්ර, මැදිරිගිරිය, ශමොනරාගල, 
මන්නාරම  හ කිලිශනොච්චි යන ප්රශේ වල 
පිහිටි රජය  තු ගබඩාවල සිය අ ව්නු 
තැන්පත් කර ඇති ශගොවීන්ට ණය ලබා ගත 
හැක. 

 (v) ශගොවීන්ශේ වගා කටයුතු  ඳහා අමු රවය  පයා 
ගැනීමට අව ය මූලය අඩු පිරිවැයක් යටශත් ලබා 
ගැනීමට පහදරකේ  ල මින්, දැරිය හැකි මිලකට 
ඔරුන්ශේ වගාවන්  ඳහා කාරක ප්රාේෙන 
අව යතා  පුද්රාලීම  ඳහා ශමම ණය ශයෝජනා 
ක්රමය ක්රියාත්මක කර ඇත. එශමන්ම,  

     ශගොවි ප්රජාව  විබලගැන්වීම  ඳහා 
ශපොශහොර  හනාොර ලබා දීම. 

     දැරිය හැකි මිලකට ගුණාත්මක බීජ ලබා 
දීම. 

     ශගොවීන්ශේ ආදායම දරරක්ෂිත කිරීම  ඳහා 
ඔරුන්ශේ අ ව්ැන්න  ඳහා  හතික මිලක් 
ලබා දීම. 

     ශභෝග හානි අවදානම අවම කිරීම  ඳහා 
ශභෝග රක්ෂණ ශයෝජනා ක්රමයක් 
ක්රියාත්මක කිරීම. 

     වාරි ජල  ේපාදන ශ ේවා  ැපයීම වැනි 
පුද්ළුල් අතිශර්ක ශ ේවාවන්  ැපයීමට රජය 
තවදුරටත් පියවර ශගන තිශබ්. 

(ආ) පැන ශනොනඟී. 

 

ගු කිාසන වනල්සන් මහයතා 
(மாண்புமிகு கிங்ஸ் தநல்சன்) 

(The Hon. Kins Nelson) 

ගරු කථානායකතුමනි, ම ශේ පළමුවැනි අතුරු ප්ර ්නය 

ශමයයි. 2025 වර්ෂශේ සිට   රු ාර  නව  පිරි ග්රාීවය ණය 

ශයෝජනා ක්රමය වාර්ෂික වැඩ ටහනක් ශල  මහා භාණ්ඩාගාරශේ 

 ංවර්ෙන මූලය ශදපාර්තශේන්තුව මඟින් ක්රියාත්මක කරන බව 

රජය ප්රකා  කළා.  

ගරු නිශයෝජය අමාතයතුමනි, ශේ යටශත් දරළු හා මෙය 

පරිමාණ ශගොවීන්ට, ඒ වාශේම වී ඇතුළු ශකටි කාලීන ශභෝග වගා 

කරන  ශගොවීන්ට ලබාශදන උපරිම ණය මුදල ශකොපමණ ද? 
 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂණ සූරියප්වපුම මහයතා 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷை சூாியப்தபரும) 

(The Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, එක් එක් ශගොවීන්ශේ හැකියාව  හ නැවත 

ශගවීශේ පිළිශවත අනුව  හ previous track record එක අනුව 

ඉහළ ප්රමාණයක් ඉල්ලා සිටීම  ඳහා ශගොවීන්ට අව ්ථාව 

තිශබනවා. ඒ අනුව දැනට පවතින ක්රමශේද යටශත් ලබාශදන ණය 

ප්රමාණ අනුව අව ය කරන ශපොශහොර  හනාොර, අව ය කරන 

කෘෂි උපකරණ මිලදී ගැනීම, බීජ මිලදී ගැනීම යනාදී එක් එක් 

ශවනත් කරුණු  ඳහා ලබාශදන ප්රමාණ ශවන් ශවන් ව ශයන් 

දක්වා තිශබනවා. ඒකට අව ය ශතොරතුරු  හ ණය සීමාවන් 

ශකොශහොමද කියලා තිශබනවා. ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාශේ 

දැනුවත්වීම ශවනුශවන් මම ඒ පිළිතුර සභාගත* කරනවා. 

 

ගු කිාසන වනල්සන් මහයතා 
(மாண்புமிகு கிங்ஸ் தநல்சன்) 

(The Hon. Kins Nelson) 

ගරු කථානායකතුමනි, මශේ ශදවැනි අතුරු ප්ර ්නය ශමයයි. 

ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමනි, ශමම මුදල අය කර ගන්න 

නියමිත දිනයක් තිශබනවාද? විශ ේෂශයන්ම දැන් ශගොඩ 

1509 1510 

————————— 
*  පුසනතකාලවේ තබා ඇත. 
*  நூனிகலயத்தில் கவக்கப்பட்டுள்ளது. 

*  Placed in the Library. 



පාර්ලිශේන්තුව 

ශභෝගවලදී රජය විසින්  හතික මිලක් ලබා දීලා නැති නි ා 

අේපාර, ශපොශළොන්නරුව, අනුරාෙපුද්රය වැනි දි ්ත්රික්ක තුළ 

විශ ේෂශයන්ම බඩඉරිු  වගා කරන ශගොවීන් ශේ ශවනශකොට දැඩි 

අපහදරතාවට ලක්ශවලා තිශබනවා. දැන් ශේ ණය පහදරකමත් ලබා 

දීලා තිශබනවා. හැබැයි, රජය විසින් ශේ ශගොඩ ශභෝග ශගොවීන්ට 

 හතික මිලක් ලබා දීලා නැහැ. ශේ ශගොවීන් බලාශගන ඉන්නවා 

ඒ ගැන. ශේ මුදල ශේ අහවල් දිනශේ ශගවන්න ඕනෑ කියලා රජය 

විසින් කියලා නැහැ. ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමනි, ඔබතුමන්ලාශේ 

අමාතයාං ශයන් එවැනි නියමිත දිනයක් ශවන් කර තිශබනවා ද? 
 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂණ සූරියප්වපුම මහයතා 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷை சூாியப்தபரும) 

(The Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma) 

කලින් ප්ර ්නයට වාශේම ශේකටත් උදාහරණයක් මම 

කියන්නේ. ලබා ශදන ණය ප්රමාණයන් අනුව ඔබතුමා අහපුද් ශකටි 

කාලීන ශභෝග  ඳහා දැන්  මහර ශවලාවට රුපියල් මිලියන 3ක 

විතර ප්රමාණයක් ශදනවා.  

 ඊට පදරව nurseries හැදීම  ඳහා රුපියල් ලක්ෂ 5ක් විතර 
වාශේ ලබා ශදනවා. ඒ වාශේ එක් එක් කාණ්ඩය  ඳහා ශවන් 

ශවන් ප්රමාණ තමයි තිශබන්ශන්.   මහර ශබෝග  ඳහා  හතික 

මිලක් ශනොමැති නමුත් ශේ ශගොවීන්ව දිරි ගන්වලා අව ය කරන 

ණය මුදල කලට ශේලාවට ශගවලා, ණය පැහැර හරින්ශනක් 

ව ශයන් ශල්ඛ්නගතවීම වළක්වා ගැනීමයි ශේ තුළින් 

බලාශපොශරොත්තු  වන්ශන්. ඒ ක්රමය දැනට  ාර්ථකව ක්රියාත්මක 

ශවනවා. ණය ගත්  මහර පිරි ් යේ යේ අපහදරතාවලට පත් ශවලා 

තිශබන්නට පුද්ළුවන්. ඒවාට අව ය, දරදුදර වැඩ පිළිශවළ පිළිබඳ 

අදාළ ආයතන  මඟ  ාකච්ඡා කරලා බලන්න පුද්ළුවන්. 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 
ශදවන වටය. 

 

මඩ/කායන්කුඩා කන්නහි දුදයාලය සහය මඩ/

වකනරක්කල්ලිමඩු ශ්රී රමණ මහයරිෂි දුදයාලය: 

ශ්ාරීරික අභයාස උපවද්ශ්කයින්  
மட்/காயன்குடா கண்ைகி கல்லூாி மற்றும் மட்/

மகாரகல்லிமடு ஸ்ரீ ரமை மஹாிஷி வித்தியாலயம்: 

உடற்பயிற்சிப் பயிற்றுவிப்பாளர்கள் 
BT/ KAYANKUDA KANNAHI VIDYALAYA AND BT/ 

KORAKKALLIMADU SRI RAMANA MAHARISHI VIDYALAYA: 
PHYSICAL TRAINING INSTRUCTORS   

 
      72/2024  

1. ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා ංගු ෂාණක්කියන් 

රාජපු කතිරන් රාසමාණික්කම් මහයතා වවනුව ප 
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க - மாண்புமிகு சாைக்கியன் 

ராஜபுத்திரன் இராசமாைிக்கம் சார்பாக)  

(The Hon. Gayantha Karunatilleka on behalf of the Hon. 
Shanakiyan Rajaputhiran Rasamanickam) 

අග්රාමාතය  හ අෙයාපන, උ  ් අෙයාපන  හ වෘත්තීය 

අෙයාපන අමාතයතුමියශගන් ඇූ  ප්ර ්නය - (1): 

(අ) (i) මඩකලපුද්ව-බටහිර අෙයාපන කලාපයට අයත් මඩ/
කායන්කුඩා කන්නහි විදයාලය  හ කල්කුඩා 
අෙයාපන කලාපයට අයත් මඩ/ශකෝරක්කල්ලිමඩු 
ශ්රී රමණ මහරිෂි විදයාලය යන පා ල්  IC 
කාණ්ඩයට  අයත් පා ල් බවත්; 

 (ii) මඩ/කායන්කුඩා කන්නහි විදයාලශේ සිදරවියන් 
එල්ශල් ක්රීඩාශවන් ජාතික මට්ටමින් ප්රථම 
 ථ්ානයද, මඩ/ශකෝරක්කල්ලිමඩු ශ්රී රමණ මහරිෂි 
විදයාලශේ සිදරවියන් කබඩි ක්රීඩාශවන් ජාතික 
මට්ටමින්  ප්රථම  ථ්ානයද ජයග්රහණය කර ඇති 
බවත්; 

 (iii) එශහත් ඉහත පා ල්වලට ශේ දක්වා  ාරීරික 
අභයා  උපශේ කවරුන්  පත්කර ශනොමැති බවත්; 

 එතුමිය දන්ශන්ද? 

(ආ) එශ ේ නේ, ඉහත පා ල්  ඳහා  ාරීරික අභයා  
උපශේ කවරුන් පත් කිරීමට පියවර ගන්ශන්ද යන්න 
එතුමිය ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ඇ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   

 

பிரதம அகமச்சரும் கல்வி, உயர்கல்வி மற்றும் 

ததாைிற்கல்வி அகமச்சருமானவகரக் மகட்ட வினா:  

(அ) (i )  மட்டக்களப்பு மமற்கு கல்வி வலயத்தின் மட்/

காயன்குடா கண்ைகி கல்லூாி மற்றும் கல்குடா 

கல்வி வலயத்தின் மட்/மகாரகல்லிமடு ஸ்ரீ               

ரமை மஹாிஷி வித்தியாலயம் ஆகிய 

பாடசாகலகள் IC வகககயச் மசர்ந்த 

பாடசாகலகள் என்பகதயும்; 

 ( i i )  மட்/காயன்குடி கண்ைகி கல்லூாிகயச் மசர்ந்த 

மாைவிகள் எல்மல விகளயாட்டில் மதசிய 

மட்டத்தில் முதலிடத்கதயும், மட்/மகாரகல்லிமடு 

ஸ்ரீ ரமை மஹாிஷி வித்தியாலயத்கதச் மசர்ந்த 

மாைவிகள் கபடி விகளயாட்டில் மதசிய 

மட்டத்தில் முதலிடத்கதயும் தபற்றுள்ளார்கள் 

என்பகதயும்; 

 (iii) எனினும், மமற்படி பாடசாகலகளுக்கு இதுவகர 

யில் உடற்பயிற்சி பயிற்றுவிப்பாளர்கள் 

நியமிக்கப்படவில்கல என்பகதயும்; 

 அவர் அறிவாரா? 

(ஆ) ஆதமனில், மமற்குறிப்பிட்ட பாடசாகலகளுக்கு 

உடற்பயிற்சி பயிற்றுவிப்பாளர்ககள நியமிப்பதற்கு 

நடவடிக்கககள் மமற்தகாள்வாரா என்பகத அவர் 

இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(இ) இன்மறல், ஏன்? 
 

asked the Prime Minister and Minister of Education, 
Higher Education and Vocational Education: 

(a) Is she aware that -  

 (i)  Bt/ Kayankuda Kannahi Vidyalaya in 
Batticaloa West Educational Zone and Bt/ 
Korakkallimadu Sri Ramana Maharishi 
Vidyalaya in Kalkudah Educational Zone 
belong to the IC category; 

 (ii) students from Bt/ Kayankuda Kannahi 
Vidyalaya won the first place at the  
national-level in Elle and students from Bt/ 
Korakkallimadu Sri Ramana Maharishi 
Vidyalaya won the first place at the national 
level in Kabaddi; and 

 (iii) however, physical training instructors have 
not been appointed to the schools concerned 
up to now? 

1511 1512 
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(b) If so, will she inform this House whether steps will 
be taken to appoint physical training instructors to 
these schools? 

(c) If not, why? 

 

ගු ංවවදයප නලින්ද ජයතිසනස මහයතා ංවසෞඛය සහය 

ජනමාධාය අමාතය සහය ආණ්ඩු පාර්ශ්නවවේ ප්රධාාන 

සාදුධාායකුරමාප 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நளிந்த ஜயதிஸ்ஸ - சுகாதாரம் 

மற்றும் தவகுசன ஊடக அகமச்சரும் அரசாங்கக் கட்சியின் 

முதற்மகாலாசானும்) 
(The Hon. (Dr.) Nalinda Jayatissa - Minister of Health and 
Mass Media and Chief Government Whip) 

ගරු කථානායකතුමනි,  අග්රාමාතය  හ අෙයාපන, උ   ්

අෙයාපන  හ වෘත්තීය අෙයාපන අමාතයතුමිය ශවනුශවන් මා එම 

ප්ර ්නයට පිළිතුර සභාගත* කරනවා.  
 

* සභාවම්සය මත තබන ලද පිළිුරර: 
* சபாபீடத்தில் கவக்கப்பட்ட விகட : 

* Answer tabled: 
 

(අ) (i) මඩකලපුද්ව - බටහිර අෙයාපන කලාපයට අයත් මඩ/
කායන්කුඩා කන්නහි විදයාලය  හ කල්කුඩා අෙයාපන 
කලාපයට අයත් මඩ/ශකෝරක්කල්ලිමඩු ශ්රී රමණ මහරිෂි 
විදයාලය යන පා ල් IC  කාණ්ඩයට අයත් පා ල් ශේ.ාාපන 
කලාපයට  

 (ii) මඩ/කායන්කුඩා කන්නහි විදයාලශේ සිදරවියන් එල්ශල් 
ක්රීඩාශවන් ජාතික මට්ටමින් ප්රථම  ථ්ානයද, මඩ/
ශකොරක්කල්ලිමඩු ශ්රී රමණ මහරිෂි විදයාලශේ සිදරවියන් 
කබඩි ක්රීඩාශවන් ජාතික මට්ටමින් ප්රථම  ථ්ානයද 
ජයග්රහණය කර ඇත.  

 (iii) මඩ/කායන්කුඩා කන්නහි විදයාලය  ඳහා එක් ක්රීඩා 
පුද්හුණුකරුශවක්ද, මඩ/ශකොරක්කල්ලිමඩු ශ්රී රමණ මහරිෂි 
විදයාලය  ඳහා ක්රීඩා පුද්හුණුකරුවන් ශදශදශනක්ද වන පරිදි 
පත් කර ඇත 

(ආ) ඉහත පා ල්  ඳහා (අ) (iii) හි  ඳහන් පරිදි ක්රීඩා පුද්හුණුකරුවන් පත් 
කර ඇති බැවින්  ාරිරීක අභයා  උපශේ කවරුන් පත් කිරීමක් අව ය 
ශනොශේ.  

(ඇ) අදාළ ශනොශේ. 

 

ර  ුරළ නිෂනපාදනය කරන ආහයාර වභනග: වනසුරන් 

සිලි කරන හයානිය  
உள்நாட்டு உைவுப் பயிர்கள்: விலங்குகளால் 

ஏற்படுத்தப்படும் மசதம்  
DOMESTIC FOOD CROPS: DAMAGE CAUSED BY ANIMALS   
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2. ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා ංගු චමින්ද දු වේසිරි 
මහයතා මහයතා වවනුව ප 
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க - மாண்புமிகு சமிந்த 

விமஜசிறி சார்பாக)  

(The Hon. Gayantha Karunatilleka on behalf of the Hon. 
Chaminda Wijesiri) 

කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ වාරිමාර්ග අමාතයතුමාශගන් 

ඇූ  ප්ර ්නය - (1): 

(අ) (i) රට තුළ නිෂප්ාදනය කරන ආහාර ශභෝගවලට 
වන තුන් විසින් සිදු කරනු ලබන හානිය තක්ශ ේරු 
කර තිශබ්ද; 

 (ii) එශ ේ නේ, එම හානිය වී, එළවළු  හ පළතුරු යන 
එක් එක් ශභෝගය අනුව ශවන් ශවන් ව ශයන් 
ශකොපමණද; 

 (iii) ආහාර ශභෝග  ඳහා වැඩි ව ශයන් හානි කරනු 
ලබන වන තුන් කවශර්ද; 

 යන්න එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   

 

கமத்ததாைில், கால்நகட வளங்கள், காைி மற்றும் 

நீர்ப்பாசன அகமச்சகரக் மகட்ட வினா:  

(அ) (i)  நாட்டுக்குள் உற்பத்தி தசய்யப்படும் உைவுப் 

பயிர்களுக்கு வன விலங்குகளால் ஏற்படுத்தப் 

படும் மசதம் மதிப்பிடப்பட்டுள்ளதா என்ப 

கதயும்; 

 (ii)  ஆதமனில், மமற்படி மசதம் தநல், காய்கறிகள் 

மற்றும் பைங்கள் ஆகிய ஒவ்தவாரு பயிர் 

வககயினதும் அடிப்பகடயில் தவவ்மவறாக 

யாததன்பகதயும்; 

 (iii) உைவுப் பயிர்களுக்கு அதிகமான பாதிப் 

புக்ககள ஏற்படுத்தும் வன விலங்குகள் யாகவ 

தயன்பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 
 

asked the Minister of Agriculture, Livestock, Land 
and Irrigation: 

(a) Will he inform this House - 

 (i) whether the damage caused by animals to 
domestic food crops has been assessed;  

 (ii) if so, separately,  the damage caused to 
each crop, i.e. paddy, vegetables and fruits; 
and 

 (iii) the animals that cause the most disastrous 
damage to food crops? 

(b)  If not, why? 
 

ගු ංවවදයප නලින්ද ජයතිසනස මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நளிந்த ஜயதிஸ்ஸ) 
(The Hon. (Dr.) Nalinda Jayatissa) 

ගරු කථානායකතුමනි, කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ 

වාරිමාර්ග අමාතයතුමා ශවනුශවන් මා එම ප්ර ්නයට පිළිතුර 

සභාගත*  කරනවා.  
 

* සභාවම්සය මත තබන ලද පිළිුරර: 
* சபாபீடத்தில் கவக்கப்பட்ட விகட : 

* Answer tabled: 

 

(අ) (i) වන තුන්ශගන් සිදු වූ වගා හානි ප්රමාණය  ේබන්ෙ 
තක්ශ ේරු කිරීමක් මෑතකදී ශමම අමාතයාං ය මැදිහත්ව 
සිදු කර ශනොමැත. 

   ාමානයශයන් නියඟය, ගංවතුර වැනි  ව්ාභාවික විපත් හා 
වනඅලින්ශගන් සිදුවන වගා හානිවලින් සිදුවන අලාභ 
ගණනය කිරීමක් සිදු කළද නිරන්තරශයන් සිදුවන රිළවා, 
වුනරා, දඬ ශල්නා, වල් ඌරා හා ඉත්තෑවා වැනි 
වන තුන්ශගන් වන වගා හානි පිළිබඳ ජාතික මට්ටමින් 
අලාභ ගණනය කිරීමක් සිදු ශනොශේ.  

 (ii) කෘෂිකර්මාන්තශේ වන ත්ව හානි  ේබන්ෙශයන් 2022 
වර්ෂශේදී ශහක්ටර් ශකොබ්බෑකඩුව ශගොවි කටයුතු 
පර්ශේෂණ ආයතනය මඟින් අර්ෙ වාර්ෂික දළ 
තක්ශ ේරුවක් සිදුකර ඇත. 

1513 1514 



පාර්ලිශේන්තුව 

  ඒ  ඳහා ශගොවිජන  ංවර්ෙන ශදපාර්තශේන්තුව විසින් 
දිවයිශන් ශගොවිජන  ංවර්ෙන බලප්රශේ  464ක් ආවරණය 
කළ දත්ත ශහක්ටර් ශකොබ්බෑකඩුව ශගොවි කටයුතු 
පර්ශේෂණ ආයතනය ශවත ලබා ශදන ලදී. 2021/22 මහ 
කන්නය  ඳහා වී  හ අශනකුත් ශබෝගවලට අදාළ දත්ත 
ශමන්ම 2022 වර්ෂශේ ජනවාරි සිට ජුනි දක්වා කාලය  ඳහා 
ශපොල්  හ අශනකුත් බහුවාර්ෂික ශබෝගවලට අදාළ දත්ත 
ඊට ඇතුළත් විය.  

  ශබෝග/ශබෝග කාණ්ඩය අනුව වන ත්ව හානි වාර්තා වූ 
වප රිය  හ ශබෝග/ශබෝග කාණ්ඩවල වප රියට 
 ාශේක්ෂව ඒවාශේ ප්රති ත අගයන් 

 වි ත්ර ශතොරතුරු පදරබිේ වාර්තාවට** ඇතුළත් කර ඇත. 
 

 (iii) කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ වාරිමාර්ග අමාතයාං ශේ 
වන ත්ව හානි කළමනාකරණය  ඳහා වන කමිටුශේ 
අවොනය අනුව, දරලභ හා පීඩාකාරී වන තුන් පහත පරිදි 
වර්ගීකරණය කළ හැකිය.  

  * වගා භූමිය ශවත ඉහළින් ප්රවිෂ්ට වන වන තුන් 

   රිළවා, වුනරා, දඬ ශල්නා, ශමොනරා 

  * වගා භූමිය ශවත ශපොශළොව මතුපිටින් ප්රවිෂ්ට වන 
වන තුන් 

  * ප්රවිෂ්ටය ශගොවීන්ශේ මට්ටමින් පාලනය කිරීම අපහදර 
වන තුන් 

   අලියා 

  * ප්රවිෂ්ටය ශගොවීන්ශේ මට්ටමින් පාලනයට යේ ශහෝ 
හැකියාවක්  හිත වන තුන් 

   ඉත්තෑවා, වල් ඌරා 

(ආ) අදාළ ශනොශේ.     

2015 සි  සිලි කරන ලද චීන ආවයනජන: දුසනතර 
2015 ததாடக்கம் மமற்தகாள்ளப்பட்டுள்ள சீன 

முதலீடுகள்: விபரம்  
CHINESE INVESTMENTS MADE FROM 2015: DETAILS  
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4. ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා ංගු නලින් බණ්ඩාර 

ජයමහය මහයතා වවනුව ප  
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க - மாண்புமிகு நலின் 

பண்டார ஜயமஹ சார்பாக)  

(The Hon. Gayantha Karunatilleka on behalf of the Hon. 
Nalin Bandara Jayamaha) 

මුදල්, ක්රම ේපාදන  හ ආර්ථික  ංවර්ෙන අමාතයතුමාශගන් 

ඇූ  ප්ර ්නය - (1): 

(අ) (i) 2015 වර්ෂශේ සිට ශේ දක්වා චීනය විසින් ශ්රී 
ලංකාශේ සිදු කරන ලද ආශයෝජන වයාපෘති 
 ංඛ්යාව , එම එක් එක් ආශයෝජන වයාපෘතිශේ 
නම, ආශයෝජනශේ වටිනාකම  හ උත්පාදනය 
කර ඇති  ෘජු හා වක්ර රැකියා  ංඛ්යාව එක් එක් 
වර්ෂය අනුව ශවන් ශවන් ව ශයන් කවශර්ද; 

 (ii) ශ්රී ලංකාවට චීන ආශයෝජන වැඩි ව ශයන් 
ආකර්ෂණය කර ගැනීම  ඳහා ගනු ලබන පියවර 
කවශර්ද; 

 යන්න එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   

 

நிதி, திட்டமிடல் மற்றும் தபாருளாதார அபிவிருத்தி 

அகமச்சகரக் மகட்ட வினா: 
 

(அ) (i)  2015ஆம் ஆண்டு ததாடக்கம் இற்கறவகர 

இலங்ககயில் சீனா மமற்தகாண்டுள்ள 

முதலீட்டு கருத்திட்டங்களின் எண்ைிக்கக, 

அவ்தவாவ்தவாரு கருத்திட்டத்தினதும் தபயர், 

முதலீட்டின் தபறுமதி மற்றும் அதனூடாகத் 

மதாற்றுவிக்கப்பட்ட மநரடி மற்றும் மகறமுகத் 

ததாைில்வாய்ப்புகளின் எண்ைிக்கக என்பன 

ஆண்டு வாாியாக தவவ்மவறாக யாததன் 

பகதயும்; 

 (ii)  இலங்ககக்கு அதிகளவிலான சீன முதலீடுககள 

ஈர்த்துக்தகாள்வதற்காக மமற்தகாள்ளப்படும் 

நடவடிக்கககள் யாகவ என்பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 
 
 
 
 

asked the Minister of Finance, Planning and Economic 
Development: 

 

(a) Will he inform this House the - 

 (i) number of investment projects carried out 
by China in Sri Lanka from 2015 up to 
now, along with the name of each such 
investment project, the value of the 
investment, and the number of direct and 
indirect jobs generated,  for each year, 
separately; and 

 (ii) steps that will be taken to attract more 
Chinese investments to Sri Lanka? 

(b) If not, why? 

1515 1516 

[ගරු (වවදය) නලින්ද ජයති ්   මහතා] 

————————— 
**  පුසනතකාලවේ තබා ඇත. 
* * நூனிகலயத்தில் கவக்கப்பட்டுள்ளது. 

* * Placed in the Library. 



2025 මැයි 23  

ගු ංවවදයප නලින්ද ජයතිසනස මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நளிந்த ஜயதிஸ்ஸ) 
(The Hon. (Dr.) Nalinda Jayatissa) 

ගරු කථානායකතුමනි, මුදල්, ක්රම ේපාදන  හ ආර්ථික 

 ංවර්ෙන අමාතයතුමා ශවනුශවන් මා එම ප්ර ්නයට පිළිතුර 

සභාගත* කරනවා.  

 

* සභාවම්සය මත තබන ලද පිළිුරර: 
* சபாபீடத்தில் கவக்கப்பட்ட விகட : 

* Answer tabled: 
 

(අ) (i) 2015 වර්ෂශේ සිට ශේ දක්වා චීනය විසින් ශ්රී ලංකාශේ සිදු 
කරන ලද ආශයෝජන වයාපෘති  ංඛ්යාව, එම එක් එක් 
ආශයෝජන වයාපෘතිශේ නම, ආශයෝජනශේ වටිනාකම  හ 
උත්පාදනය කර ඇති ඍජු හා වක්ර රැකියා  ංඛ්යාව පිළිබඳව 
ඇමුණුම 01 හි  හ 02හි  ඳහන් ශේ.  
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                         තවද ශකොළඹ වරාය නගරය ආර්ථික ශකොමිෂන්  භාව 
විසින් සිදු කරන ලද ඉඩේ ශවන් කිරීමට අදාළව 2024.08.31 
දින වනවිට අදියර 01 යටශත් ඇශමරිකානු ශඩොලර් මිලියන 
1,204.85ක මුදලක් ආශයෝජනය කර ඇති අතර, අදියර 02 
යටශත් ඇශමරිකානු ශඩොලර් මිලියන 260.47ක පිරිවැයක් 
දරා යටිතල පහදරකේ  ංවර්ෙනය කිරීම හා භූමි  ැලදරේ 
කිරීමට - infrastructure development and landscaping - 
අශේක්ෂා ශකශර්. වි ත්ර අමුණුම 03** මඟින් දක්වා ඇත. 

  (ii)  ශ්රී ලංකාවට චීන ආශයෝජන ආකර්ෂණය කර ගැනීම  ඳහා 

ආශයෝජන මණ්ඩලය විසින් ශමරට ශේ පාලන හා ආර්ථික 
 ථ්ාවරත්වය ආශයෝජකයින්ට හිතකර දර් ක ශල  ශයොදා 
ගනී. ආශයෝජන මණ්ඩලශයහි අවොනය පුද්නර්ජනනීය 

බල ක්තිය, ශතොරතුරු තාක්ෂණ,  ංචාරක, අධි තාක්ෂණික 
නිෂ්පාදන  හ කෘෂිකර්මාන්තය වැනි ප්රොන අං  ශකශරහි 
ශයොමු වනු ඇත. කන්ක න්තුශර්, පරන්තන්  හ මාන්කුලේ 
හි නව ආශයෝජන කලාප  හ ගාල්ල හා කුරුණෑගල 
තාක්ෂණික උදයාන ශදකක්  ංවර්ෙනය කිරීම, ආශයෝජන 
වයාපෘති  ඳහා තවත් අව ථ්ා නිර්මාණය කරනු ඇත. 

  ආශයෝජන මණ්ඩලය චීනශයන්  ැලකිය යුතු ආශයෝජන 
ආකර්ෂණයක් අශේක්ෂා කරන අතර, ඒවා මාර්ගගත 
 ේමන්ත්රණ තුළින්, වාණිජ මණ්ඩල  හ තානාපති 
කාර්යාලය  මඟ  ේබන්ෙවීේ හරහා ක්රියාකාරීව ප්රවර්ෙනය 
කරයි. අභයන්තර ූතත පිරි ව්ලට පහදරකේ  ැලසීශේ 
ප්රයත්නවල ප්රතිලලයක් ශල  දැනටමත් 2025 ජනාවාරි සිට 

1519 1520 

[ගරු වවදය) නලින්ද ජයති  ් මහතා] 
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මාර්තු දක්වා කාලය තුළ චීන නිශයෝිතත කණ්ඩායේ හයක් 
ශ්රී ලංකාවට පැමිණ ඇත.  

  චීන ආශයෝජන දිරිගැන්වීම  ඳහා තවත් උපාය මාර්ගයක් 
ශල  ජාතයන්තර ආශයෝජන  ං දයක්, 2025 තුන්වන 
කාර්තුශේ පැවැත්වීම  ඳහා  ැලදරේ කර ඇත. 

 

(ආ) පැන ශනොනඟී.  
 

ඉාජිවන්ු තාක්ෂණය උගන්වනු ලබන රජවේ 

පාසල්: දුසනතර 
தபாறியியல் ததாைில்நுட்பவியகலக் கற்பிக்கும்     

அரச பாடசாகலகள்: விபரம் 
GOVERNMENT SCHOOLS TEACHING ENGINEERING 

TECHNOLOGY: DETAILS  
 

    213/2024 
 

5. ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා ංගු වරනහයණ බණ්ඩාර 

මහයතා වවනුව ප  
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க - மாண்புமிகு மராஹை 

பண்டார சார்பாக )  

(The Hon. Gayantha Karunatilleka on behalf of the Hon. 
Rohana Bandara) 

අග්රාමාතයතුමිය  හ අෙයාපන, උ  ් අෙයාපන  හ වෘත්තීය 

අෙයාපන අමාතයතුමියශගන් ඇූ  ප්ර ්නය - (1): 

(අ) (i) ශ්රී ලංකාශේ ඇති රජශේ පා ල්  ංඛ්යාව 
ශකොපමණද; 

 (ii) එම පා ල් අතරින් ඉංිතශන්රු තාක්ෂණශේදය 
විෂයක් ශල  උගන්වනු ලබන පා ල්  ංඛ්යාව 
ශකොපමණද; 

 (iii) ඉංිතශන්රු තාක්ෂණශේදය ඉතා වැදගත් විෂයක් 
බැවින් එය අශනකුත් පා ල්වලත් ඉගැන්වීම 
 ඳහා ගනු ලබන ක්රියාමාර්ග කවශර්ද; 

 යන්න එතුමිය ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද? 

 

பிரதம அகமச்சரும் கல்வி, உயர்கல்வி மற்றும் 

ததாைிற்கல்வி அகமச்சருமானவகரக் மகட்ட வினா:  

(அ) (i)  இலங்ககயிலுள்ள அரச பாடசாகலகளின் 

எண்ைிக்கக யாததன்பகதயும்; 

 (ii)  மமற்படி பாடசாகலகளில் ததாைில்நுட்பவியல் 

பாடத்கத கற்பிக்கும் பாடசாகலகளின் 

எண்ைிக்கக யாததன்பகதயும்; 

 (iii) ததாைில்நுட்பவியல் மிக முக்கியமான பாடம் 

என்பதால், அதகன ஏகனய பாடசாகலகளிலும் 

கற்பிப்பதற்காக மமற்தகாள்ளும் நடவடிக்கககள் 

யாகவ என்பகதயும்; 
 

அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 

 

asked the Prime Minister and Minister of Education, 
Higher Education and Vocational Education: 

(a) Will she inform this House the - 

 (i) number of government schools functioning 
in Sri Lanka; 

 (ii) number of schools that teach Engineering 
Technology as a subject among the said 
schools; and 

 (iii) measures that are being taken to teach 
Engineering Technology in other schools as 
it is a highly important subject? 

(b) If not, why? 

 

ගු ංවවදයප නලින්ද ජයතිසනස මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நளிந்த ஜயதிஸ்ஸ) 
(The Hon. (Dr.) Nalinda Jayatissa) 

ගරු කථානායකතුමනි,  අග්රාමාතය  හ අෙයාපන, උ   ්

අෙයාපන  හ වෘත්තීය අෙයාපන අමාතයතුමිය ශවනුශවන් මා එම 
ප්ර ්නයට පිළිතුර සභාගත* කරනවා. 

 
* සභාවම්සය මත තබන ලද පිළිුරර: 
* சபாபீடத்தில் கவக்கப்பட்ட விகட : 

* Answer tabled: 
 

(අ) (i) ශ්රී ලංකාශේ ඇති රජශේ පා ල්  ංඛ්යාව 10,096කි. 

 (ii) ඉංිතශන්රු තාක්ෂණශේදය විෂයක් ශල  උගන්වනු ලබන 
පා ල්බ  ංඛ්යාව - 498 

  වජව පේෙති තාක්ෂණශේදය විෂයක් ශල  උගන්වනු 
ලබන පා ල්  ංඛ්යාව - 485 

 (iii) ඉල්ලුමක්  හිත ප්රමාණවත් ශිෂය  ංඛ්යාවක්  හිත 
පා ල්වල ඉල්ලීේ පා ල් වුහ කමිටුව මඟින් පළාත් වුහ 
කමිටුව ශවතත්, එමඟින් අෙයාපන අමාතයාං ශේ වුහ 
කමිටුව ශවතත් ඉදිරිපත් කර, අව ය ශභෞතික හා මානව 
 ේපත් ප්රමාණවත් පරිදි ඇති පා ල්  ඳහා තාක්ෂණශේදය 
විෂය ොරාව ඉගැන්වීම  ඳහා අනුමැතිය ලබා ශේ. 

  තාක්ෂණශේදය විෂය අ ශපො  (උ   ්ශපළ) විෂයක් බැවින් 
උ   ් ශපළ පන්ති  හිත පා ල්වල පමණක් ක්රියාත්මක 
අතර ඉදිරි අෙයාපන ප්රති ං ක්රණ ක්රියාත්මක කිරීශේදී 
 ජීවිතය  හ තාක්ෂණය  යනුශවන් 06 ශරේණිශේ සිට 
විෂයක් ක්රියාත්මක කිරීමට ශයෝිතතය. 

(ආ) අදාළ ශනොශේ. 
 

තුණ වයවසායකයන්  ණය ලබා දීම සඳහයා වන 

සාවර්ධාන බැාකුව: පිහිම්වීම 
இளம் ததாைில்முயற்சியாளர்கள் கடகனப் 

தபற்றுக்தகாள்வதற்கான அபிவிருத்தி வங்கி: 

நிறுவுதல்  
DEVELOPMENT BANK TO GRANT LOANS TO YOUNG 

ENTERPRENEURS: ESTABLISHMENT 
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6. ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතාංගු අජි ක පී. වපවර්රා 

මහයතා වවනුව ප  
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க - மாண்புமிகு அஜித் பீ. 

தபமரரா சார்பாக)   

(The Hon. Gayantha Karunatilleka on behalf of the Hon. 
Ajith P. Perera) 

මුදල්, ක්රම ේපාදන  හ ආර්ථික  ංවර්ෙන අමාතයතුමාශගන් 

ඇූ  ප්ර ්නය - (1): 
 

(අ) (i)  තරුණ වයව ායකයන්ට ඇප ඉදිරිපත් කිරීමකින් 
ශතොරව ණය ලබාගැනීම  ඳහා,  ශපොශහො ත් 
රටක් - ල  ්න ජීවිතයක්  ප්රතිපත්ති ප්රකා ය 
අනුව පිහිටුවීමට ශපොශරොන්දු වූ  ංවර්ෙන බැංකුව 
ශේ වනශතක් පිහිටුවා ශනොමැති බව දන්ශන්ද; 

  

 (ii) එකී මැතිවරණ ශපොශරොන්දුව ඉටු කිරීම ප්රමාද 
වීමට ශහේතු කවශර්ද; 

 යන්න එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   

1521 1522 



පාර්ලිශේන්තුව 

நிதி, திட்டமிடல் மற்றும் தபாருளாதார அபிவிருத்தி 

அகமச்சகரக் மகட்ட வினா: 

(அ) (i )  இளம் ததாைில்முயற்சியாளர்கள் பிகையற்ற 

கடகனப் தபற்றுக்தகாள்ளும் தபாருட்டு, 

"வளமான நாடு அைகான வாழ்க்கக" 

தகாள்ககப் பிரகடனத்துக்கு அகமவாக நிறுவப் 

படுதமன வாக்குறுதி அளிக்கப்பட்ட அபிவிருத்தி 

வங்கி இற்கறவகர நிறுவப்படவில்கல என்ப 

கதயும்; 

 (ii)  மமற்படி மதர்தல் வாக்குறுதிகய நிகறமவற்று 

வதற்குத் தாமதிப்பதற்கான காரைங்கள் யாகவ 

என்பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 
 

asked the Minister of Finance, Planning and Economic 
Development:  

(a) Will he inform this House - 

 (i) whether he is aware that the development 
bank promised to be established for 
granting loans without collaterals to young 
entrepreneurs, which is stated in the 
Manifesto “A Rich Country, A Beautiful 
Life”, has not been established so far; and  

 (ii) the reasons for the delay in delivering on the 
promise concerned?  

(b) If not why?  
 

ගු ංවවදයප නලින්ද ජයතිසනස මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நளிந்த ஜயதிஸ்ஸ) 
(The Hon. (Dr.) Nalinda Jayatissa) 

ගරු කථානායකතුමනි, මුදල්, ක්රම ේපාදන  හ ආර්ථික 

 ංවර්ෙන අමාතයතුමා ශවනුශවන් මා එම ප්ර ්නයට පිළිතුර 

සභාගත* කරනවා.  
 

* සභාවම්සය මත තබන ලද පිළිුරර: 
* சபாபீடத்தில் கவக்கப்பட்ட விகட : 

* Answer tabled: 
 

(අ) (i) ඔේ. එශ ේ රුවත්, ඇපකර මත පදනේ වූ ණය දීම ශවනුවට 
තරුණ වයව ායකයින් ඇතුළු කුඩා හා මෙය පරිමාණ 
වයාපාර  ඳහා මුදල් ප්රවාහ පදනේ කරගත් ණය දීම 
විශ ේෂශයන් රජශේ බැංකු, එනේ ලංකා බැංකු, මහජන 
බැංකු මඟින් දැනටමත් සිදු ශේ. 

 (ii) දරරැකුමක් ලබා ගනිමින් ණය ලබා දීම ශවනුවට මුදල් ප්රවාහ 
මත පදනේව ණය ලබා දීශේ ක්රම ශදකක් තිශබ්. 

  1. පවත්නා බැංකු  ේමතයන්ට අනුකූලව තරුණ 
වයව ායකයින්ට දරරැකුමක් රහිතව මුදල් ප්රවාහය 
මත පදනේ වූ ණය ලබා දීම පිළිබඳව බැංකුවලට 
උපශද  ්ලබා දීම. 

   ශේ  ේබන්ෙශයන් ගතහැකි ක්රියාමාර්ග පිළිබඳ 
අෙයයනය කිරීම  ඳහා උපශද  ්නිකුත් කර ඇත. 

  2. දරරැකුමක් ලබාගත යුතු ණය  ඳහා ණය ඇපකර ලබා 
දීම. 

   රජයට තනි පුද්ේගලයින් ලබාගන්නා ණය  ඳහා ණය 
ඇපකර නිකුත් කළ ශනොහැකි බැවින් සීමා හිත 
ජාතික ණය ඇපකර ආයතනය (NCGIL)  ථ්ාපිත 
කර ඇත. ණය අව ය නමුත් ඒ  ඳහා අව ය දරරැකුේ 

ලබා දීමට ශනොහැකි වයව ායකයින්ට සීමා හිත 
ජාතික ණය ඇපකර ආයතනය ශවතින් ණය ඇපකර 
 හතිකයක් ලබාශගන එය වලංගු දරරැකුමක් ශල  
 ලකා ණය ලබා ගත හැකි ශේ. 

    ංවර්ෙන බැංකුවක් පිහිටුවීශේ ප්රොන අරමුණ 
වන්ශන් කුඩා හා මෙය පරිමාණ වයාපාර  ඳහා 
හිතකර මූලය පරි රයක් නිර්මාණය කිරීම වන අතර, 
දරරැකුේ මත පදනේ වූ ණය දීම ශවනුවට මුදල් ප්රවාහ 
මත පදනේ වූ ණය ලබා දීම ද එක් අශේක්ෂාවකි. එය 
දිගුකාලීන ක්රියාවලියක් වන අතර ආර්ථික 
තිර රභාවය  හ පවත්වාශගන යාම පිළිබඳ රජශේ 
ක්රියාමාර්ගවලට අනුකූල විය යුතුය. කුඩා හා මෙය 
පරිමාණ වයව ායකයින්ශේ වැදගත්කම 
 ැලකිල්ලට ගනිමින්, කුඩා හා මෙය පරිමාණ 
වයව ායකයින්ට  හාය වීම, නිෂ්පාදන ොරිතාව 
වැඩිදියුණු කිරීම  හ නශවෝත්පාදනයන් ප්රවර්ෙනය 
කිරීශේ අරමුණු  හිතව  ංවර්ෙන බැංකුවක් 
පිහිටුවීමට ශයෝජනා කර ඇත. එහි ආරේභක 
පියවරක් ශල , 2025 අයවැය මඟින් සීමා හිත 
ජාතික ණය ඇපකර ආයතනය හි  හාය ඇතිව, 
 ංවර්ෙන බැංකු ක්රියාපටිපාටි අනුගමනය කිරීශමන් 
කුඩා හා මෙය පරිමාණ වයව ායකයින්ට මූලය 
පහදරකේ ලබා ගැනීශේ හැකියාව වැඩිදියුණු කිරීම 
 ඳහා පවතින රාජය බැංකු තුළ නව පරිපාලන 
වුහයක් නිර්මාණය කිරීමට ශයෝජනා කරන ලදී. ඒ 
අනුව, කුඩා හා මෙය පරිමාණ වයවා යකයින්ශේ 
 ංවර්ෙන බැංකුවක් පිහිටුවීමට පියවර ගනු ලැශබ්.  

(ආ) පැන ශනොනඟී. 

  
ගාවුරර අවදානම සහිත ගාගා සහය ඇළ වදොළ: 

ගාවුරර අවම කිරීවම් වයාප්ති 
தவள்ள அபாயமுள்ள ஆறுகள் மற்றும் ஓகடகள்: 

தவள்ளத்கதக் குகறப்பதற்கான கருத்திட்டங்கள் 
RIVERS AND STREAMS WITH CONSTANT THREAT OF 

FLOODING: FLOOD MITIGATION PROJECTS  
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8. ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතාංගු නීතිඥ රවුෆන හයකීම් 

මහයතා වවනුව ප 
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க - மாண்புமிகு ரஊப் ஹகீம் 

சார்பாக)  

(The Hon. Gayantha Karunatilleka on behalf of the Hon. 

Rauff Hakeem)  
කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ වාරිමාර්ග  

අමාතයතුමාශගන් ඇූ  ප්ර ්නය - (2): 

(අ)  (i) නිරතුරුවම ගංවතුර ගැලීශේ අවදානම  හිත ගංගා 
 හ ඇළ ශදොළ කවශර්ද; 

 (ii) ඒවාශේ ගංවතුර පාලනය කිරීම  ඳහා ශේ වනවිට 
ක්රියාත්මක කර ඇති ශේය ය හා විශේය ය වයාපෘති 
කවශර්ද; 

  (iii) එම වයාපෘති  ඳහා භාවිත කර ඇති ශේය ය 
අරමුදල් ප්රමාණය  හ විශේය ය අරමුදල් ප්රමාණය 
ශවන් ශවන් ව ශයන් ශකොපමණද;  

 (iv) එම වයාපෘති  ඳහා අරමුදල්  පයා ඇති ආයතන 
කවශර්ද;   

 (v) ඉහත වයාපෘති අතර විවිෙ බාො ශහේතුශවන් 
අ ාර්ථක වී ඇති වයාපෘති තිශබ්ද; 

 (vi) එශ ේ නේ, එම වයාපෘති කවශර්ද; 
  

 යන්න එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ)  ශනො එශ ේ නේ, ඒ මන්ද? 
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கமத்ததாைில், கால்நகட வளங்கள், காைி மற்றும் 

நீர்ப்பாசன அகமச்சகரக் மகட்ட வினா:  

(அ) (i)  ததாடர்ச்சியாக தவள்ளப்தபருக்கு அபாயம் 

காைப்படுகின்ற ஆறுகள் மற்றும் ஓகடகள்  

யாகவதயன்பகதயும்; 

 (ii)  அவற்றின் தவள்ளத்கதக் கட்டுப்படுத்துவதற் 

காக இன்றளவில் தசயற்படுத்தப்பட்டுள்ள 

உள்நாட்டு மற்றும் தவளிநாட்டுக் கருத் 

திட்டங்கள் யாகவதயன்பகதயும்; 

 (iii) அத்தககய கருத்திட்டங்களுக்காகப் பயன்படுத் 

தப்பட்டுள்ள உள்நாட்டு மற்றும் தவளிநாட்டு 

நிதியளவு தவவ்மவறாக யாததன்பகதயும்; 

 (iv) மமற்படி கருத்திட்டங்களுக்காக நிதி வைங்கிய 

நிறுவனங்கள் யாகவதயன்பகதயும்; 

 (v) மமற்படி கருத்திட்டங்களில் பல்மவறு தகடகள் 

காரைமாகத் மதால்வியகடந்த கருத்திட்டங்கள் 

உள்ளனவா என்பகதயும்; 

 (vi) ஆதமனில், அக்கருத்திட்டங்கள் யாகவதயன் 

பகதயும்; 

 அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 
 

 

asked the Minister of Agriculture, Livestock, Land 
and Irrigation: 

(a) Will he inform this House - 

 (i) rivers and streams which pose constant 
threat of flooding; 

 (ii) local and foreign projects that have been 
implemented so far to control flooding of 
those water bodies; 

 (iii) separately, the amount of local funds and 
foreign funds utilized for the said projects; 

  (iv) the institutions that have provided funds for 
the projects concerned; 

 (v) whether there are any projects among these 
projects that have failed due to various 
obstacles; and 

 (vi) if so, the names of those projects? 

(b) If not, why? 
 

ගු ංවවදයප නලින්ද ජයතිසනස මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நளிந்த ஜயதிஸ்ஸ) 
(The Hon. (Dr.) Nalinda Jayatissa) 

ගරු කථානායකතුමනි, කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ 

වාරිමාර්ග අමාතයතුමා ශවනුශවන් මා එම ප්ර ්නයට පිළිතුර 

සභාගත* කරනවා.  
 

* සභාවම්සය මත තබන ලද පිළිුරර: 
* சபாபீடத்தில் கவக்கப்பட்ட விகட : 

* Answer tabled: 
 

(අ) (i) අත්තනගලු ඔය, මා ඔය, කළු ගඟ, මහවැලි ගඟ, ගිං ගඟ, 
නිල්වලා ගඟ, හැඩ ඔය, මුන්ශදනි ආරු, දැදුරු ඔය, මල්වතු 
ඔය, කලා ඔය, ගල් ඔය, කැලණි ගඟ, ශබන්තර ගඟ, 
ශපොල්වත්ත ගඟ, යාන් ඔය, කිරිඳි ඔය, වලශේ ගඟ, 
කුඹුක්කන් ඔය, මැණික් ගඟ, මාදුරු ඔය, කනකරයාන් ආරු, 
කරබලන් ඔය, අඹන් ගඟ. 

 

 (ii) ශේය ය වයාපෘති  

 01. ගිං ගඟ පුද්නරුත්ථාපන වයාපෘතිය (2014-2021) 

  *    ශේය ය අරමුදල් යටශත් සිදු ශකොට ඇත. 

  *    ගිං ගඟ ගංවතුර ආරක්ෂණ වයාපෘතිය යටශත් කරන 
ලද ඉදිකිරීේ පුද්නරුත්ථාපන කටයුතු ශේ යටශත් සිදු 
ශකොට ඇත.  

 02. කැලණි ගඟ ගංවතුර ආරක්ෂණ වයාපෘතිය ( 2018-2024) 
(Kelani River Flood Protection Project) 

  *    ශේය ය අරමුදල් යටශත් සිදු කර ඇත. 

  විශේය ය වයාපෘති 

 01. ගිං ගඟ ගංවතුර ආරක්ෂණ වයාපෘතිය (1976-1982) 

  *    චීන රජය මඟින් අරමුදල්  පයා ඇත. 

  *    ශමමඟින් ගිං ගඟ, අගලිශයන් පහළ ශකොටශ හි 
ගංවතුර ආරක්ෂණ බැමි 74 ඉදිකර ඇත. 

  *    ශපොේප 37කින් යුත් ශපොේපාගාර 10ක් ඉදිකර ඇත. 

 02. නිල්වලා ගඟ ගංවතුර ආරක්ෂණ වයාපාරය (1980 ද කය) 

  *    ප්රං  රජය මඟින් අරමුදල්  පයා ඇත. 

  *    නිල්වලා ගඟ පහළ නිේනශේ ගංවතුර ආරක්ෂණ බැමි 
හා ශපොේපාගාර ඉදිකිරීම. 

 03. CRIP - ශේ ගුණික අවබලපෑේ අවම කිරීශේ වයාපෘතිය 
(2014-2021)  

  *   ශලෝක බැංකු අරමුදල් යටශත් සිදු කර ඇත. 

  *  ශමම වයාපෘතිය යටශත් ගංවතුර අවදානම අධික 
ගංගාශරෝණි 10ක්  ඳහා ශරෝණි ආශයෝජන  ැලදරේ 
 ක  ්කිරීම සිදු කර ඇත. 

  *   රාගත් ගංවතුර අවම කිරීශේ පියවර  ඳහා  කයතා 
අෙයයන සිදු කිරීම.  

 04. CResMPA වයාපෘතිය - ශේ ගුණික අවබලපෑම අවම 
කිරීශේ බහු අදියර වැඩ ටහන් ප්රශේ ය (2022 සිට ශේ 
දක්වා) 

  *    ශලෝක බැංකු අරමුදල් යටශත් සිදු කරයි. 

  *    ගංගා ශරෝණි 22  ඳහා වන ගංවතුර ආකෘති  ැකසීම 
හා  ව්යංක්රීය ජල මිනුේ  ථ්ාන ඉදිකිරීම වැනි ගංවතුර 
පාලනය  ඳහා ගංවතුර අනතුරු ඇඟවීම  ඳහා අව ය 
වන විවිෙ ක්රියාමාර්ග ක්රියාත්මක කිරීම සිදු ශවයි.  

 05. IWWRMP වයාපෘතිය (2020 සිට ශේ දක්වා) 

  *   ඒකාබේෙ ජලාොර හා ජල  ේපත් කළමනාකරන 
වයාපෘතිය (2020 සිට ශේ දක්වා) 

  *    ශලෝක බැංකු අරමුදල් යටශත් සිදු කරයි.  

  *    ව්යංක්රීය ජල මිනුේ  ථ්ාන නැවත ප්රති ං ක්රණය 
කටයුතු කිරීම.  

 (iii)    

 

වයාපෘතිශේ 
නම 

කාල 
වකවානුව 

ශේය ය/
විශේය ය 
ද යන්න 

ලැබූ 
අරමුදල් 
ප්රමාණය 

වියදම 

ගිං ගඟ 
පුද්නරුත්ථාපන 
වයාපෘතිය 

2014 -2021 ශේය ය රු.මි. 700 රු.මි. 
687.00 

කැලණි ගඟ 
ගංවතුර 
ආරක්ෂණ 
වයාපෘතිය 

2018-2024 ශේය ය රු.මි. 1000 රු.මි. 
601.10 

CResMPA 
වයාපෘතිය 
ශේ ගුණික 
අවබලපෑේ 
අවම කිරීශේ 
බහු අදියර 
වැඩ ටහන් 
ප්රශේ ය 

2022 සිට 
ශේ දක්වා 

විශේය ය Compo-
nent 1 - 
USD 14.9 
Million  
Compo-
nent 2 - 
USD 28.5 
Million 

  - 

IWWRMP 
වයාපෘතිය 

2020 සිට 
ශේ දක්වා 

විශේය ය USD 70.03 
Million 

රු.මි. 
2,028.00 

CRIP-DBIP 
(ශේ ගුණික 
අවබලපෑේ 
අවම කිරීශේ 
වයාපෘතිය) 

2014-2021  විශේය ය USD 21.5 
Million 

රු.මි. 
4,421.30 
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පාර්ලිශේන්තුව 

(iv)   

 

 (v) නැත. එශහත් නිල්වලා ගංවතුර වැළැක්වී ශේ වයාපෘතිය 
අදියර 3ක් යටශත්  ැලදරේ කර ඇතත් අදියර 2ක් පමණක් 
ක්රියාත්මක වී අතරමඟ නතර වී ඇත. 80 ද කශේ රශට් 
පැවති ශේ පාලන හා  මාජ තත්ත්වය මත වයාපෘතිය 
නවතා දමා ඇත. 

 (vi) ඉහත ප්ර න් අංක (v) අනුව අදාළ ශනොශේ. 

(ආ) ඉහත පිළිතුර අනුව අදාළ ශනොශේ.  

 

වී අවලදු මණ්ඩලය: වී මිලදී ගැනීම   
தநல் சந்கதப்படுத்தல் சகப: தநல் தகாள்வனவு  

 PADDY MARKETING BOARD: PURCHASE OF PADDY   
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9.  ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා ංගු චාමර සම්ප ක 

දසනායක මහයතා වවනුව ප 
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க - மாண்புமிகு சாமர சம்பத் 

தசநாயக்க சார்பாக)  

(The Hon. Gayantha Karunatilleka on behalf of the Hon. 

Chamara Sampath Dasanayake)  
කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ වාරිමාර්ග අමාතයතුමාශගන් 

ඇූ  ප්ර ්නය - (1): 

(අ) (i) පදරගිය වර්ෂ දහය (10) තුළදී වී අශලවි මණ්ඩලය 
විසින් මිලදී ශගන ඇති වී ප්රමාණය එක් එක් වර්ෂය 
අනුව ශවන් ශවන් ව ශයන් ශකොපමණද; 

 (ii) එම කාලය තුළ එම මණ්ඩලය ලැබූ ලාභය/අලාභය 
එක් එක් වර්ෂය අනුව ශවන් ශවන් ව ශයන් 
ශකොපමණද; 

 (iii) එම කාලය තුළ ශගොඩනැඟිලි අලුත්වැඩියා කිරීම 
 ඳහා වී අශලවි මණ්ඩලය විසින් වැය කර ඇති 
මුදල ශකොපමණද;  

 (iv) ශගොඩනැඟිලි අලුත්වැඩියා කිරීම  ඳහා ඉදිරිශේදී 
වැය කිරීමට අශේක්ෂිත මුදල ශකොපමණද; 

 යන්න එතුමා ශමම  භාවට දන්වන්ශන්ද? 

(ආ) ශනොඑශ ේ නේ, ඒ මන්ද?   
 

கமத்ததாைில், கால்நகட வளங்கள், காைி மற்றும் 

நீர்ப்பாசன அகமச்சகரக் மகட்ட வினா:  

(அ) (i)  கடந்த பத்து (10) வருட காலப் பகுதியில் தநல் 

சந்கதப்படுத்தல் சகபயால் தகாள்வனவு 

தசய்யப்பட்டுள்ள தநல்லின் அளவு ஒவ்மவார் 

ஆண்டு வாாியாக தவவ்மவறாக யாது 

என்பகதயும்; 

 (ii)  அக்காலப்பகுதியினுள் அச்சகபக்குக் கிகடத்த 

இலாபம்/நட்டம் ஒவ்மவார் ஆண்டு வாாியாக 

தவவ்மவறாக யாது என்பகதயும்; 

වයාපෘතිශේ නම අරමුදල 

CResMPA වයාපෘතිය - 

ශේ ගුණික අවබලපෑේ 

අවම කිරීශේ බහු අදියර 

වැඩ ටහන් ප්රශේ ය 

ශලෝක බැංකුව 

IWWRMP වයාපෘතිය ශලෝක බැංකුව 

CRIP - ශේ ගුණික 

අවබලපෑේ අවම කිරීශේ 

වයාපෘතිය 

ශලෝක බැංකුව 

 (iii) அக்காலப்பகுதியில் தநல் சந்கதப்படுத்தல் 

சகப, கட்டிடங்ககளப் பழுதுபார்ப்பதற்காகச் 

தசலவிட்டுள்ள ததாகக யாது என்பகதயும்; 

 (iv) கட்டிடங்ககளப் பழுதுபார்ப்பதற்காக 

எதிர்காலத்தில் தசலவிட உத்மதசிக்கப்பட்டுள்ள 

ததாகக யாது என்பகதயும்; 

அவர் இச்சகபக்கு அறிவிப்பாரா? 

(ஆ) இன்மறல், ஏன்? 

asked the Minister of Agriculture, Livestock, Land 
and Irrigation: 

 

(a) Will he inform this House the - 

 (i) quantity of paddy that was purchased by the 
Paddy Marketing Board in each year over 
the past ten (10) years, separately; 

 (ii) profit earned/ loss incurred by the Paddy 
Marketing Board in each year during the 
aforesaid period, separately; 

 (iii) amount of money spent by the Paddy 
Marketing Board on the renovation of 
buildings during the period concerned; and 

 (iv) amount of money that is expected to be 
spent on the renovation of buildings in the 
future? 

(b) If not, why? 
 

 

ගු ංවවදයප නලින්ද ජයතිසනස මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நளிந்த ஜயதிஸ்ஸ) 
(The Hon. (Dr.) Nalinda Jayatissa) 

ගරු කථානායකතුමනි, කෘෂිකර්ම, පශු  ේපත්, ඉඩේ  හ 

වාරිමාර්ග අමාතයතුමා ශවනුශවන් මා එම ප්ර ්නයට පිළිතුර 

සභාගත* කරනවා.  

 
* සභාවම්සය මත තබන ලද පිළිුරර: 
* சபாபீடத்தில் கவக்கப்பட்ட விகட : 

* Answer tabled: 
 
 
 

(අ) (i)  

 

 

වර්ෂය මිලදී ගත් මුළු වී ප්රමාණය 

(ශම.ශටො) 

2015 323,636.73 

2016 157,429.28 

2017 0 

2018 6687.03 

2019 48,307.00 

2020 29,693.28 

2021 52,851.84 

2022 78,360.82 

2023 2153.92 

2024 2757.53 
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[ගරු  (වවදය) නලින්ද ජයති ්  මහතා] 
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 (ii)     

 
    ටහන - 2022 සිට 2024 දක්වා කාල පරා ය තුළ අව න් 

ගිණුේ  ක ා ශනොමැති බැවින් එම කාලය තුළදී වී අශලවි 
මණ්ඩලය විසින් ලැබූ ලාභ/අලාභ ගණනය කිරීමට 
ශනොහැකි වී ඇත. 

 (iii)  

 
 (iv) රුපියල් මිලියන 90කි. 

(ආ)  අදාළ ශනොශේ.  

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ීවළඟට,  ්ථාවර නිශයෝග 27(2) යටශත් ප්ර ්න.  
 

ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා 
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க)  

(The Hon. Gayantha Karunathilleka)  

ගරු කථානායකතුමනි,- 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු විපක්ෂශේ ප්රොන  ංවිොයකතුමා. 
 

ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා 
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க)  

(The Hon. Gayantha Karunathilleka)  

ගරු කථානායකතුමනි, ඔබතුමා ශේ  භාවට අද නිශේදනයක් 

නිකුත් කළා, දයාසිරි ජයශ ේකර මන්ත්රීතුමාශේ ක්රියාකලාපය 

ව ර ලාභය 

(රු) 
අලාභය (රු) 

2015 - 1,773,170,546 

2016 - 5,894,285,458 

2017 - 462,105,320 

2018 - 1,185,101,723 

2019 - 741,663,275 

2020 - 1,248,739,079 

2021 - 1,323,917,316 

ව ර වැය වූ මුදල  

(රු. මිලියන) 

2015 212.5 

2016 27.8 

2017 138.1 

2018 107 

2019 94.6 

2020 0 

2021 47.7 

2022 0 

2023 0 

2024 2.2 

මුළු එකතුව 629.9 

 ේබන්ෙශයන් ලැබුණු පැමිණිල්ලක්  ඳහා ත්රිපුද්ේගල කමිටුවක් 

පත් කළා කියලා. ඒ පිළිබඳව අපට අවශබෝෙයක් නැහැ. මශේ 

නමත් ඒ ත්රිපුද්ේගල කමිටුවට දාලා තිශබනවා.  

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

 ්ථාවර නිශයෝග අංක 139, 146 අනුවයි මම ඒ කටයුත්ත 

කරලා තිශබන්ශන්. ඒ  ේබන්ෙශයන් අපි ඉදිරි කටයුතු කරමු.  
  

ගු ගයන්ත කුණාතිලක මහයතා 
(மாண்புமிகு கயந்த கருைாதிலக்க)  

(The Hon. Gayantha Karunathilleka)  

ගරු කථානායකතුමනි, ශේක පූර්වාදර් යට ශගන 

ආණ්ඩුශවන් දැේමා වාශේ විපක්ෂශයනුත් හැම එකකටම 

පරීක්ෂණයක් කරන්නය කියලා ඉල්ලයි. එතශකොට කමිටු පත් 

කරන්නත් ශවයි. අනික, ගරු කථානායකතුමනි, අපි ඉල්ලීමක් 

කරනවා, විපක්ෂශයන්  ාමාිතකශයකු නේ කරන්න ශපර ඒ 

පිළිබඳව ඉදිරිශේදී විපක්ෂ නායකතුමාශගන් ශහෝ ඒ 

කාර්යාලශයන් විමසීමක් කරන්න කියලා.   
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

 ්ථාවර නිශයෝග 27(2) යටශත් ප්ර ්න. විපක්ෂ නායක ගරු 

 ිතත් ශප්රේමදා  මහතා. 

 

වපෞද්ගලිකව දැනුම් දීවමන් ඇසූ ප්රශ්නනය 
தனி அறிவித்தல் மூல வினா 
QUESTION BY PRIVATE NOTICE 

 

ණය වගවීම සඳහයා සාක්ෂා ක කරගත යුුර සාර්ව 

ආර්ථික ඉලක්ක   
கடன் தசலுத்துவதற்காக மபாினப் தபாருளியல் 

இலக்குககள அகடதல் மற்றும்  IMF நிபந்தகனகள்  
MACROECONOMIC TARGETS TO BE ACHIEVED FOR DEBT 

PAYMENT   

 
ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා ංදුුද්ධා පාර්ශ්නවවේ 

නායකුරමාප  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ - எதிர்க்கட்சி முதல்வர்) 

(The Hon. Sajith Premadasa - Leader of the Opposition) 
ගරු කථානායකතුමනි, 2024 ජනාධිපතිවරණශේදී 

 ශපොශහො ත් රටක් - ල ් න ජීවිතයක්  ප්රතිපත්ති ප්රකා ය හරහා 

IMF  මඟ නව ණය තිර ර ගිවිදරමක් අනුගමනය කරමින් පදරගිය 

රජය ජනතාව මත දැමූ පීඩනය අඩු කරන බවට මැතිවරණ 

 මශේදී වත්මන් රජය ශපොශරොන්දු රුණා. ඒ ශකශරහි වි ්වා ය 

තැබූ ජනතාව IMF එකත්  මඟ වඩාත් හිතකර ශකොන්ශේසි හරහා 

නව මුහුණුවරකට එළඹීමට වත්මන් රජයට ලබා දුන් ජන වරම 

ආණ්ඩුව නිවැරැදි අයුරින් භාවිත කරන්ශන් ද යන්න අද දවශ ේ 

ගැටලු හගත වී තිශබනවා. විශ ේෂශයන්ම ලබා දුන් ජන වරමත්, 

ආණ්ඩුශේ වත්මන් ක්රියා කලාපයත් දිහා බැලුවාම බරපතළ 

පර ්පරයක් තිශබනවා. 

ඒ අනුව මම පහත  ඳහන් ප්ර ්න ඉදිරිපත් කරනවා, ඒවා  ඳහා 

නි ්චිත පිළිතුරු හා පැහැදිලි කිරීේ රජශයන් බලාශපොශරොත්තු 

ශවමින්. 

1.  ශ්රී ලංකාව ේවිපාර් ව්ීය ණය හිමිකරුවන්  හ ජාතයන්තර 
 ව්වරී ණය හිමිකරුවන් ශවත ශගවීමට ඇති  ේපූර්ණ 
ණය මුදල ශකොපමණද? 

1529 1530 



පාර්ලිශේන්තුව 

2.  එම ණය ශගවීේ ක්රියාත්මක කිරීම ආරේභ කරන ව ශර් 
සිට එක් එක් ව රක් ශවනුශවන් ශගවිය යුතු ණය වාරිකය - 
ඇශමරිකානු ශඩොලර්වලින් - ශවන් ශවන් ව ශයන් 
ශකොපමණද? 

3.  ශමම ණය ශගවීේ  ාර්ථකව ක්රියාත්මක කිරීම  ඳහා රටක් 
ව ශයන්  පුද්රා ගත යුතුව ඇති  ාර්ව ආර්ථික ඉලක්ක - 
macroeconomic targets -  එනේ, ආර්ථික වර්ෙන ශේගය 
 හ අශනකුත් ඉලක්ක -උදාහරණ ශල  විශේ   ංචිත 
ප්රමාණ, ඍජු විශේ  ආශයෝජන ඉලක්ක - කවශර්ද?  

4.  2024 ජනාධිපතිවරණශේදී ඉදිරිපත් ශකරුණු  ශපොශහො ත් 
රටක් - ල  ්න ජීවිතයක්  ප්රතිපත්ති ප්රකා ශේ  ඳහන් වූ 
නව ණය තිර ර ගිවිදරමක් - new debt sustainability 
agreement එකක් - IMF එක  මඟ ඇති කර ගැනීමට 
රජයට ජනවරමක් ලැබුණු බව පිළිගන්ශන්ද? එශ ේ 
ශනොපිළිගන්ශන් නේ, නව ණය තිර ර ගිවිදරම ඇති කර 
ශනොගැනීම ජනවරම පාවා දීමක් ශල   ලකන්ශන්ද? 

 ගරු කථානායකතුමනි, ණය ප්රතිවුහගත කිරීම තුළ අපි 
හැශමෝම විශ ේෂශයන් කථා කළා EPF, ETF අරමුදල්වලට 
සිදු රුණු හානිය, වැඩ කරන ජනතාවශේ අරමුදල්වලට සිදු 
රුණු හානිය; ඒ කේපාදුව පිළිබඳව. ශේ රශට් වැඩ කරන 
ජනතාවශේ අරමුදල් කේපාදු කරලා දරපිරි ෙනවතුන්ශේ, 
දරපිරි ශපොශහො තුන්ශේ, primary bond dealersලා වැනි 
කණ්ඩායේවල අරමුදල් දරරක්ෂා ශකරුණා. ඉතින් අපි 
අහන්න කැමැතියි, රජශේ ප්රතිපත්තිය වන්ශන්ත්, ශේ 
වාශේ ඉතාම අ ාොරණ ශේය ය ණය ප්රතිවුහගත කිරීශේ 
වැඩ පිළිශවළ ක්රියාත්මක වන්ශන්ත් IMF එකඟතාව නි ා 
ශනොශවයිද කියන කාරණාව.  

5. IMF  මග ඇති කරගත් එකඟතාව තුළ අප රටට ලබා ශදන 
වි ත්ීර්ණ ණය පහදරකම - Extended Fund Facility එක - 
යටශත් වාරික ලබා ගැනීම උශද ා  පුද්රා ගත යුතු 
ශකොන්ශේසි ශවන් ශවන් ව ශයන් කවශර් ද? අපි 
දැනගන්න කැමැතියි, ශේ Extended Fund Facility එශක් 
වාරික ටික ලබා ගන්න  ේපූර්ණ කරන්න තිශබන 
ශකොන්ශේසි ශමොනවාද කියලා. වි ත්ීර්ණ ණය පහදරකම 
යටශත් ලබා ශදන ණය වාරික  ංඛ්යාව ශකොපමණ ද? එම 
වාරිකවලදී හිමි වන ණය මුදල ශවන් ශවන් ව ශයන් 
ශකොපමණ ද?  

 ගරු කථානායකතුමනි, අපි තවත් කාරණයක් අවංකවම 
අහන්න කැමැතියි. දැන් විදුලි බිල සියයට 18කින් වැඩි 
කරන්න යනවා. ශේ වි ත්ීර්ණ ණය අරමුදශල් - Extended 
Fund Facility එශක් - ඊළඟ වාරිකය - tranche එක - ලබා 
ගැනීම  ඳහා වූ ශකොන්ශේසියක්  පුද්රා ගැනීමට ද සියයට 
18කින් විදුලි බිල වැඩි කරන්ශන්? විදුලි බිල සියයට 33කින් 
අඩු කරනවා කියලායි කිේශේ. ගරු කථානායකතුමනි, 
ඔබතුමාත් ඒ ගැන දන්නවා. රුපියල් 9,000 බිල 6,000 
කරනවා කිේවා. රුපියල් 3,000 බිල 2,000 කරනවා කිේවා. 
විදුලි බිල සියයට 33කින් අඩු කරනවා කිේවා. දැන් අපට 
අහන්න ලැශබනවා, විදුලි බිල වැඩි කිරීමට  ාශේක්ෂව ජල 
බිලත් වැඩි කරන්න යනවා කියලා. ශේ ශේවල් ශමශහම 
ශවන්ශන් IMF ශකොන්න්ශේසි ක්රියාත්මක කිරීමක් හැටියට 
ද කියලා අපි අහන්න කැමැතියි. 

6. පවතින IMF එකඟතාවට වඩා,  හනදායී නව එකඟතා 
ඇති කර ජනතාව මත පටවන ලද පීඩනය අවම කිරීම 
රජශේ වගකීම බව පිළිගන්ශන් ද? 

  ්තුතියි, ගරු කථානායකතුමනි. 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂණ සූරියප්වපුම මහයතා 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷை சூாியப்தபரும) 

(The Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma) 

ගරු කථානායකතුමනි, ශේ  ඳහා පිළිතුරු ලබා දීමට කාලය 

ඉල්ලා සිටිනවා. ඊළඟ වාරශේ අව ය පිළිතුර ලබා ශදනවා.  
 

ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ) 

(The Hon. Sajith Premadasa) 
ගරු කථානායකතුමනි,  ේප්රදායයක් හැටියට, අප අහන 

ප්ර ්නවලට පිළිතුරු ලබා දීම  ඳහා කාලය ඉල්ලන ශකොට අපි 
ශබොශහෝ අව ්ථාවල ඒකට එකඟ ශවනවා. හැබැයි ගරු 
කථානායකතුමනි, ශේ පිළිතුරු නැතුව පදරගිය Budget එක 
හදන්නත් බැහැ.  

ශේ පිළිතුරු අශත් තියාශගන තමයි අය වැයක් හැශදන්න 
ඕනෑ. ඒ නි ා ශේ වාශේ වැදගත් ප්ර ්නයකට කල් ඉල්ලන්ශන් 
ඇයි කියලා මම අහනවා. ශේ ශතොරතුරු අශත් තියාශගන තමයි 
අය වැය ශල්ඛ්නයක් හැශදන්න ඕනෑ. අපි කිසිදාක නැගිටලා 
කියලා නැහැ, පිළිතුර දැන්ම ම ඕනෑ, පිළිතුර ශහට ම ඕනෑ කියලා. 
අපි එශහම කරලා නැහැ. අපි අධිකරණ ඇමතිතුමාශගන් ප්ර ්නයක් 
ඇහුවා, PTA එක ගැන. එතුමා උත්තර ශදනකල් අපි හිටියා;  ති 
ගණනක් හිටියා. මම හිතන්ශන් නැහැ, ශේ ප්ර ්නයට උත්තර 
ශදන්න කල් ගන්න එක ඒ තරේ  ාොරණයි කියලා, ගරු 
කථානායකතුමනි.  
 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂණ සූරියප්වපුම මහයතා 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷை சூாியப்தபரும) 

(The Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma) 

ගරු කථානායකතුමනි, අව ාන ශමොශහොශත් තමයි ප්ර ්නය 
ලැබී තිබුශණ්. ඒ  ඳහා මැදිහත් වන නිලොරින් ඊශේ රජශේ මුදල් 
පිළිබඳ කාරක  භාවට පැමිණ සිටියා. ඒ නි ා තමයි ඒ වැඩ 
කටයුතු අව න් කර ගන්න ශනොහැකි ශවලා තිශබන්ශන්. ඒ නි ා 
ඊළඟ රැ ්වීේ වාරශේදී අව ය පිළිතුර ලබා ශදනවා. [බාො 
කිරීමක්] 

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු (වවදය) රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මැතිතුමා. ඔබතුමාශේ 

ප්ර ්ණය ඉදිරිපත් කරන්න. 
 

ගු ංවවදයප රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) இராமநாதன் அர்ச்சுனா)   

(The Hon. (Dr.) Ramanathan Archchuna) 

හැශමෝටම දරබ දව ක්! [බාො කිරීමක්] 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු අනුර කරුණාතිලක ඇමතිතුමා. 
 

ගු අනුර කුණාතිලක මහයතා ංනාගරික සාවර්ධාන  

ඉදිකිරීම් සහය නිවාස අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு அனுர கருைாதிலக்க - நகர அபிவிருத்தி, 

நிர்மாைிப்பு மற்றும் வீடகமப்பு அகமச்சர்)  

(The Hon. Anura Karunathilaka - Minister of Urban 
Development, Construction and Housing)  

ගරු කථානායකතුමනි, ගරු විපක්ෂ නායකතුමාශේ ප්රකා ය 
තුළ  ඳහන් රුණා, ජල ගා ්තු වැඩි කරන්න යනවාය කියලා 
එතුමාට දැන ගන්න ලැබුණා කියලා. ඒ විෂයය අශේ අමාතයාං ය 
යටතට අයත් වන විෂයයක්. ගරු විපක්ෂ නායකතුමනි, මම දැන 
ගන්න කැමැතියි ඔබතුමාට එශ ේ දැන ගන්නට ලැබුණාය 
කියන්ශන් ශමොන source එකක් පදනේ කරශගනද කියලා. ජල 
ගා ්තු වැඩි කරන්න යනවාය කියා ඔබතුමා කියන්ශන් ශමොන 
ශතොරතුරු පදනේ කරශගනද? 

1531 1532 

[ගරු  ිතත් ශප්රේමදා   මහතා] 
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ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ) 

(The Hon. Sajith Premadasa) 
ගරු ඇමතිතුමනි, මම ඔබතුමාට මතක් කරන්න කැමැතියි, 

විදුලි බිල වැඩි කිරීශේ තීන්දුව රජය රටට කියන්නට ශපර අපි 

තමයි කිේශේ කියන එක. ඒ අපට ලැබුණු ශතොරතුරු, කරුණු 

කාරණා මත. අපි අනුමාන කරනවා, - [බාො කිරීමක්] කථා 
කරන්න අව ්ථාව ශදනවාද? [බාො කිරීමක්] භාෂණශේ නිදහ  

තිශබනවාද? [බාො කිරීමක්] එශහම නේ කථා කරන්න අව ්ථාව 
ශදන්නශකෝ.  

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු විපක්ෂ නායකතුමා කථා කරන්න.  
 

ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ) 

(The Hon. Sajith Premadasa) 
මම කවදාවත් ඔබතුමාට බාො කරලා නැහැ ශන්. [බාො 

කිරීමක්] එශහම නේ මට අව ්ථාව ශදන්නශකෝ කථා කරන්න. 
ඔච්චර කලබල ශවන්න එපා. අපි - [බාො කිරීමක්] ඔබතුමා 
මශගන් ප්ර ්නයක් ඇහුවා. මට උත්තර ශදන්න අව ්ථාව ශදන්න, 

බාො කරන්ශන් නැතුව. ඔබතුමන්ලා දැන් සියයට 18කින් විදුලි 

බිල වැඩි කරනවා ශන්, සියයට 33කින් අඩු කරනවා  කියලා. 

රුපියල් 9,000 බිල රුපියල් 6,000 කරනවා  කිේවා ශන්. රුපියල් 

3,000 බිල රුපියල් 2,000 කරනවා  කිේවා ශන්. හැබැයි ශේ 

වතාශේ රජය නිශේදනය කරන්නට ශපර ශබොශහොම පැහැදිලිව අපි 

කිේවා,   IMF ශකොන්ශේසි මත, IMF එක දමලා තිශබන ූ ත්රය 

මත, විදුලි බිල වැඩි කරනවා  කියලා. ඊට පදරව තමයි රජය 

ඇවිල්ලා ඒක කිේශේ. ඉතින් අපි අනුමාන කරනවා, විදුලි බිල 

සියයට 18කින් වැඩි ශවනශකොට ජල ගා ්තුත් වැඩි ශවයිශදෝ 

කියලා. ඒ  ැකය මත තමයි අපි ශේ  ප්ර ්නය අහන්ශන්.  

ඉතින් ඔබතුමාට පුද්ළුවන්, [බාො කිරීමක්] නැහැ. ගරු 
ඇමතිතුමනි, විදුලි බිල ගැන අපි අනුමාන කරනවා. ඇයි අපට 

 ාොරණව එශහම  ාමානය ප්ර ්නයක් අහන්න අව ්ථාවක් නැේද? 

ඒකයි ඇහුශේ. අපි අනුමාන කරනවා. දැන් අපි ජල බිල වැඩි ශවන 

ප්රති තයක් කිේශේ නැහැ ශන්. අපි අනුමාන කරනවා විදුලි බිල 

වැඩි වීමත්  මඟ ජල බිලත් වැඩි ශවන්නට ඉඩප්ර ්ථාව තිශබනවා 

කියලා. ඉතින් ඔබතුමාට පුද්ළුවන් ඇමතිවරයා හැටියට ශබොශහොම 

පැහැදිලි ප්රකා යක් කරන්න, එය වැඩි ශවනවාද අඩු ශවනවාද 

කියලා. එච්චරයි අපි අහන්ශන්. 
 

ගු අනුර කුණාතිලක මහයතා  
(மாண்புமிகு அனுர கருைாதிலக்க)  

(The Hon. Anura Karunathilaka) 

මට මතකයි ඔබතුමා දව  ්ශදකකට කලින් කථාවකදී කිේවා, 

අපි නි ්චිත දත්ත  හ ශතොරතුරු මත පදනේව තමයි යේ ප්රකා  

කරන්ශන් කියලා. නමුත් දැන් විනාඩියට කලින් ඔබතුමා කිේවා 

“අපට දැනගන්න ලැබුණා” කියලා, දැන් ඔබතුමා කියනවා,  මම 

අනුමාන කරනවා  කියලා. ඔබතුමන්ලා විදුලි බිල  ේබන්ෙවත් 

පුද්ශරෝකථනය කශළේ සියයට 35කින් වැඩි කරයි කියලා. දැන් වැඩි 

ශවලා තිශබන්ශන් සියයට 18යි. අනික, අපි ශේ විදුලිය ගැන 

ශනොශවයි කථා කරන්ශන් ශබොන ජලය ගැන. ශේ, කාරණා 

ශදකක්. ඒ නි ා මම ශබොශහොම වගකීශමන් කියන්න කැමැතියි, 

ජල ගා ්තු වැඩි කිරීම, පානීය ජල ගා ්තු වැඩි කිරීම 

 ේබන්ෙශයන් කිසිම  ාකච්ඡාවක් අමාතයාං  මට්ටමින් ශේ 

ශවනශකොට සිේෙ ශවන්ශන් නැහැ කියන එක. මම වි ්වා  

කරනවා අපට පානීය ජල ගා ්තු වැඩි කිරීශේ අව යතාවක් පැන 

නඟින්ශන් නැහැ  කියලා. [බාො කිරීමක්]  අපි වගකීශමන් 
කියනවා නැහැයි කියලා. 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු (වවදය) රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මන්ත්රීතුමා. [බාො 
කිරීමක්]  

 

ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ) 

(The Hon. Sajith Premadasa) 
Sir, I rise to a point of Order. 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු විපක්ෂ නායකතුමා,  ශහොඳයි, ශමොකක්ද කියන්න? 

 

ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ) 

(The Hon. Sajith Premadasa) 
ගරු කථානායකතුමනි, මට අව ්ථාව ශදන්න, විනාඩියක්. 

ශමොකද, එතුමා මට ශචෝදනාවක් කළා මම ඒකට උත්තර ශදන්න 

ඕනෑ. මට ඒකට අව ්ථාව ශදන්න. 

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ඔය කාරණය විවාදයක් කර ගන්න එපා. [බාො කිරීමක්]  ගරු 
විපක්ෂ නායකතුමා, ඔය කාරණය විවාදයක් කර ගන්න එපා. 

ඔබතුමා ප්ර ්නයක් ඇහුවා, එතුමා උත්තරයක් දුන්නා. ඒක දිග  

විවාදයක් ශවන්න විධියක් නැහැ. ඔබතුමා ඉඳගන්න. ගරු 

රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මන්ත්රීතුමා කථා කරන්න. [බාො කිරීමක්]  
ගරු විපක්ෂ නායකතුමා ඉඳගන්න. 

 

ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ) 

(The Hon. Sajith Premadasa) 
Sir, I rise to a point of Order.  
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු විපක්ෂ නායකතුමා, එතැන point of Order එකක් නැහැ.  

ගරු රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මන්ත්රීතුමා, ඔබතුමාශේ ප්ර ්නය 

ඉදිරිපත් කරන්න.  
 

II 
 

අලිමාකඩ ලුු වල්වාවේ ගැ ලු 
ஆகனயிறவு உப்பளத்தில் நிலவும் பிரச்சிகனகள் 

ISSUES ARISEN AT ELEPHANT PASS SALTERN  
 

ගු ංවවදයප රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) இராமநாதன் அர்ச்சுனா)   

(The Hon. (Dr.) Ramanathan Archchuna) 

Thank you, Hon. Speaker. I really appreciate your 
giving me this opportunity to raise my Question under 
Standing Order No. 27(2).  

இலங்கக நாற்புறமும் கடலாற் சூைப்பட்ட தன்னிகறவான 

ஒரு நாடாக இருந்தும் எமது அடிப்பகடயான உைவுப் 

பதார்த்தமான கடல் உப்புப் பற்றாக்குகற என்பது அண்கமய 

நாட்களாக மிகவும் முக்கியமான ஒரு  மபசுதபாருளாக்கப் 
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පාර්ලිශේන්තුව 

பட்டிருக்கின்றது. இந்த அடிப்பகடயிமல, இலங்ககயிமல 

பாரம்பாியமாக உற்பத்தி தசய்யப்பட்ட கடலுப்பானது வடக்கு 

மாகாைத்தில் ஆகனயிறவு, பரந்தன் உப்பளத்திலிருந்து மிகப் 

தபாிய அளவில் இதுவகர காலமுமம உற்பத்தி தசய்யப்பட்டு 

வந்தது என்பகதத்  தாங்கள் அறிந்திருக்கக்கூடும். அந்த 

அடிப்பகடயில், ஊைலுக்கு எதிரானவர்கள் என்று மக்ககள 

நம்பகவத்து அண்கமயில் ஆட்சிக்கு வந்த தங்களுகடய 

அரசாங்கத்தின் பாராளுமன்ற உறுப்பினர்கள் மற்றும் 

ததற்கிலிருந்து வந்த அகமச்சர்கள், பரந்தன் உப்பளத்திமல 

உப்பிகன உற்பத்தி தசய்து இலங்ககயிலிருந்து தவளிநாடு 

களுக்கு ஏற்றுமதி தசய்யப்மபாவதாக அண்கமய காலங்களில் 

ததாிவித்திருந்தது குறிப்பிடத்தக்கது.  

மமலும், தங்களுகடய அரசாங்கம் ஆட்சிக்கு வந்த பின்னர், 

அரசியல் ாீதியாக ஒவ்மவார் அரசாங்க நிறுவனங்களிலிருந்தும் 

முகாகமத்துவம் தசய்கின்ற முகாகமத்துவக் கட்டகமப்பு 

ககளச் சீர்குகலத்து, தபருமளவானவர்ககள இடமாற்றம் 

தசய்து, தங்களுக்குச் சார்பான, எந்த ஓர் அனுபவமுமற்ற, 

முகாகமத்துவத் தகுதி இல்லாத தங்களுகடய கட்சி சார்ந்த 

சாதாரை பைியாளர்ககள முகாகமத்துவ அதிகாாிகளாக 

மவகலக்கு அமர்த்தியிருப்பது ததட்டத் ததளிவாகத் 

ததாிகின்றது. அந்தவககயில் பரந்தன் உப்பளத்திமல ஏற்பட்ட 

ததாைிலாளர் மபாராட்டம், நான் நிகனக்கின்மறன் இப்மபாது 

பன்னிரண்டாவது நாளாக நகடதபற்றுக்தகாண்டிருக்கின்றது 

என்பகதப் தபாதுமக்களுக்குத் ததாிவிக்கமவண்டிய கடகமக்கு 

நான் உள்ளாகியிருக்கின்மறன்.  

மமலும், அந்த உப்பளத்துத் ததாைிலாளர்கள் மிகக் 

மகவலமாக நடத்தப்படும் அமதமவகள, ததாைிலாளர் ததாைில் 

விதி முகறகளுக்கு இன்றியகமவு இல்லாதவாறு தபாலிசாாின் 

உதவியுடன் பலவந்தமாக உப்பளத்திலிருந்து அராஜகமாக 

தவளிமயற்றப்பட்டிருப்பதாகவும், 12 நாட்களுக்குமமல் அந்தத் 

ததாைிலாளர்களுக்கு மவகலவாய்ப்பு மறுக்கப்பட்டிருப்ப 

தாகவும் தபாதுமக்களால் ததாிவிக்கப்பட்டிருக்கின்றது.  

எனமவ, பின்வரும் விடயங்ககளத் தயவுதசய்து 

ககத்ததாைில் மற்றும் ததாைில் முயற்சியாண்கம அபிவிருத்தி 

அகமச்சர் என்ற ாீதியில் அவர் இந்த மமலான சகபக்குத் 

ததளிவுபடுத்த முடியுமா? 

1. ஆகனயிறவு உப்பளம் பாரம்பாியமாக உற்பத்தி 

தசய்துவந்த உப்பிகன ‘ரஜ உப்பு’ என்று தபயர் 

மாற்றியதற்கான காரைம் என்ன? இது தமிைர்கள் 

மீதான  திட்டமிட்ட அடக்குமுகற ஒன்றின் வடிவமா? 

2. ஆகனயிறவு உப்பளத்தில் 2024ஆம் ஆண்டு உற்பத்தி 

தசய்தகதவிட இப்மபாது உற்பத்தி தசய்யப்படுகின்ற 

உப்பின் அளவு மிகக் குகறவானது என்பது உண்கம.  

இதகனத் தாங்கள் ஏற்றுக்தகாள்கிறீர்களா? 

3. ஆகனயிறவு உப்பளத்திமல தங்களுகடய 

அரசாங்கத்தால் மூன்று மாதங்களுக்கு முன்னராக 

முகாகமத்துவ மாற்றதமான்று தசய்யப்பட்டுள்ளது 

என்பகதத் தாங்கள் ஏற்றுக்தகாள்கிறீர்களா? 

4. அவ்வாறான இடமாற்றலுக்குத் ததாைிலாளர்கள் 

எதிர்ப்புத் ததாிவித்தமபாது, அங்கு மவகல தசய்து 

வந்த ததாைிலாளர்கள் இப்மபாது பன்னிரண்டு 

நாட்களாகப் பைியிலிருந்து நிறுத்தப்பட்டுள்ளதால் 

ஆகனயிறவு உப்பளத்தின் உப்பு உற்பத்தி தற்மபாது 

மிகவும் குகறந்துள்ளது அல்லது முற்றிலும் இல்லாமற் 

மபாயுள்ளது என்பகத ஏற்றுக் தகாள்கிறீர்களா? 

5. தற்மபாது நாட்டில் உப்பிகனப் பிறிததாரு நாட்டி 

லிருந்து இறக்குமதி தசய்வதற்கு அகமச்சரகவ 

அனுமதி அளித்திருக்கின்றது என்பகத உறுதிப்படுத்த 

முடியுமா? 

6. ததாைிற்சங்கங்களால் உருவாக்கப்பட்ட தங்களுகடய 

அரசாங்கம், இப்மபாது ததாைிலாளர்கள்மீது மிகவும் 

மகவலமான அடக்குமுகற ஒன்றிகனக் கட்டவிழ்த்து 

விட்டிருக்கின்றது என்பகதயும், அதற்குாிய மிகச் 

சிறந்த உதாரைம் ஆகனயிறவு உப்பளத்தில் 

ததாைிலாளர்கள் தவளிமயற்றப்பட்டு அவர்களுகடய 

ததாைில் மறுக்கப்பட்டிருப்பது என்பகதயும் தாங்கள் 

ஏற்றுக்தகாள்கிறீர்களா?  

7. உடனடியாகத் ததாைிலாளர்ககள மீண்டும் சந்தித்து, 

அவர்களுகடய மகாாிக்கககள் நியாயமானது 

என்பகத ஏற்றுக்தகாண்டு, ஆகனயிறவு உப்பளத்தில் 

உப்பு உற்பத்தி தசய்யப்படுவகதச் சாதாரை 

நிகலக்குக் தகாண்டுவர முடியுமா? 

8. இலங்ககயில் உப்பு உற்பத்தி தங்களுகடய ஆட்சிக் 

காலத்தில் படுமமாசமாகக் குகறவகடந்திருக்கிறது 

என்பகத ஏற்றுக்தகாண்டு, ஆகனயிறவு உப்பளத் 

திகன மறுபடியும் சாதாரை நிகலயில் இயங்ககவக்க 

முடியுமா? 

9. அங்மக மவகல தசய்கின்ற ததாைிலாளர்ககள 

மாியாகதயுடன் நடத்துகின்ற அமதமவகள, 

அவர்களுக்கான அடிப்பகட வசதிககளத் தங்களால் 

ஏற்படுத்திக் தகாடுக்க முடியுமா? 

நன்றி. 
 

 

 

ගු ුදනිල් හයඳුන්වන කති මහයතා ංකර්මාන්ත සහය 

වයවසායක කව සාවර්ධාන අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு சுனில் ஹந்துன்தனத்தி - ககத்ததாைில் மற்றும் 

ததாைில் முயற்சியாண்கம அபிவிருத்தி அகமச்சர்)  
(The Hon. Sunil Handunnetti - Minister of Industry and 
Entrepreneurship Development)  

ගරු කථානායකතුමනි, ශේ ප්ර ්නය අශේ අමාතයාං යට 

ලැබුශණ් ඊශේ හව  2ට විතර. ඊශේ මශේ කථාශේදීත් ශේ 

පිළිබඳව යේ කිසි පැහැදිලි කිරීමක් කළා. ශේ  ඳහා  ේපූර්ණ 

වි ්තරයක්  හිත පිළිතුරක්  තියකින් මම පාර්ලිශේන්තුවට ලබා 

ශදනවා. 
 

ගු ංවවදයප රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) இராமநாதன் அர்ச்சுனா)   

(The Hon. (Dr.) Ramanathan Archchuna) 

ගරු කථානායකතුමනි, ඊට කලින් මම ශේ ප්ර ්නය භාර දීලා 

තිබුශණ්. 
 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු අමාතයතුමා ප්රකා  කළා ශන්,  තියකින් පිළිතුරක් ලබා 

ශදනවා කියලා. 

 
ගු ංවවදයප රාමනාදන් අර්ච්ුනනා මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) இராமநாதன் அர்ச்சுனா)   

(The Hon. (Dr.) Ramanathan Archchuna) 

ශේ ප්ර ්නය ලබා දුන්ශන් ඊශේ හව  කියලා එතුමා අ තය 

කියන්ශන්. මම දව ් 6කට කලින් තමයි ශේක භාර දුන්ශන්. 
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ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාශේ ඔය ප්ර ්නය ශදවතාවක්ම reject 

කරලා ඉන් පදරව revise කරලා ශදන්න කියලායි තිබුශණ්. 

Standing Orders violate කරලා තමයි ඔබතුමා ීවට කලින් ඔය 

ප්ර ්නය දීලා තිබුශණ්. පළමු වතාශේ එය පිටු 5කින් යුක්ත ශවලා 

තිශබනවා.  

ීවළඟට පනත් ශකටුේපත් පිළිගැන්වීම. 

 

පන ක වකම්ම්ප ක පිළිගැන්වීම 
சமர்ப்பிக்கப்பட்ட சட்டமூலங்கள் 

BILLS PRESENTED 
 
 

ශ්රී ලාකා දුලිලිබල ංසාවශ්නධානප පන ක වකම්ම්පත 

இலங்கக மின்சாரம் (திருத்தம்) சட்டமூலம் 
SRI LANKA ELECTRICITY(AMENDMENT) BILL 

 

 2024 අංක 36 දරන ශ්රී ලංකා විදුලිබල පනත  ංශ ෝෙනය කිරීම 

 ඳහා වූ පනත් ශකටුේපතකි.  

 
පිළිගන්වන ලද්වද් බලශ්ක්ති අමාතය ගු කුමාර ජයවකොි 

මහයතා දුසිනි. 
2025 ජූනි 06වන සිකුරාදා වදවන වර කියදුය යුුරයයි ද  එය 

මුද්රණය කළ යුුරයයි ද  යිතතල පහයුදකම් සහය උපාය මාර්ගික 
සාවර්ධානය පිළිබඳ ආාශික අධීක්ෂණ කාරක සභාව වවත වයොමු කළ 
යුුරයයි ද නිවයනග කරන ලදී.  

 

வலுசக்தி அகமச்சர் மாண்புமிகு குமார ஜயதகாடி அவர்களால் 

சமர்ப்பிக்கப்பட்டது.  

2025 யூன் 06, தவள்ளிக்கிைகம இரண்டாம் முகற 

மதிப்பிடப்பட மவண்டுதமனவும் அச்சிடப்பட மவண்டுதமனவும் 

உட்கட்டகமப்பு வசதிகள் மற்றும் மூமலாபாய அபிவிருத்தி பற்றிய 

துகறசார் மமற்பார்கவக் குழுவுக்கு ஆற்றுப்படுத்தப்பட மவண்டு 

தமனவும் கட்டகளயிடப்பட்டது. 
        

Presented by the Hon. Kumara Jayakody, Minister of Energy; to be 
read a Second time upon Friday, 06th June, 2025 and to be printed; and 
to be referred to the Sectoral Oversight Committee on Infrastructure 
and Strategic Development.  

 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

ප්රොන වැඩකටයුතු.  

නයාය පත්රශේ  විෂය අංක 1  හ 2 ඉදිරිපත් කිරීම, the Hon. 
Harshana Nanayakkara. You have 18 minutes. 
 

අපරාධා නඩු දුධාාන සාග්රහයය 

ංසාවශ්නධානප පන ක වකම්ම්පත 
குற்றவியல் நடவடிக்ககமுகறச் 

சட்டக்மகாகவ (திருத்தம்) சட்டமூலம் 
CODE OF CRIMINAL PROCEDURE  

(AMENDMENT) BILL  
 
 
වදවන වර කියවීවම් නිවයනගය කියවන ලදී. 
இரண்டாம் மதிப்பிற்கான கட்டகள வாசிக்கப்பட்டது. 

Order for Second Reading read. 

[පූ.භා. 10.18] 

 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා ංඅධිකරණ සහය 

ජාතික ඒකාබද්ධාතා අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார - நீதி 

மற்றும் மதசிய ஒருகமப்பாட்டு அகமச்சர்)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law - 
Minister of Justice and National Integration) 

ගරු කථානායකතුමනි,  පනත් ශකටුේපත දැන් ශදවන වර 

කියවිය යුතුය  යි මා ශයෝජනා කරනවා.    

ඊට අමතරව, අද දින නයාය පත්රශේ විෂය අංක 2 - විශේය ය 

ණය (ඉවත් කිරීශේ) පනත් ශකටුේපත ද  මා ඉදිරිපත් කරනවා. 

ගරු කථානායකතුමනි, අශේ රශට් අධිකරණ පේෙතිය තුළ 

තිශබන ගැටලු එකින් එක ගන්නවාට වඩා අපි  ාමානය මහජන 

මතය ගැන බැලුශවොත්, අශේ රශට් ජනතාව යන්න අකමැතිම තැන 

තමයි, උ ාවිය. උ ාවියට යන්න කැමැති ශවන්ශන් නීතිඥ 

මහත්වරුනුත්, නඩුකාර මහත්වරුනුත් පමණයි. ශමොකද, ඒක 

ඔරුන්ශේ ර ් ාව නි ා. ඒ වාශේම උ ාවියට යන්න අකැමැති 

තවත් ප්රොනම ශකොට ක් තමයි  ාක්ෂිකරුවන්, නැත්නේ වරදක් 

ශනොකරපුද් මිනි ්දර. ශමොකද ඔරුන් කියනවා, ර ්තියාදුව වැඩියි, 

නඩු කල් යනවා වැඩියි කියලා. 

ඒ වාශේම වෘත්තිකයන් පවා පැමිණිලි කරනවා, ඔරුන්ශේ 

කාලය නා ්ති ශවනවා කියලා. ගරු කථානායකතුමනි, 

අධිකරණය මුහුණ දීලා තිශබන ශමම අර්බුද එක් අධිකරණ 

ඇමතිවරශයකුශේ කාලයක් තුළදී ශහෝ එක් ආණ්ඩු කාලයක් තුළදී 

ඇති ශවච්ච අර්බුද ශනොශවයි. ශේක ද ක ගණනාවක neglect  

එකක් හරහා ඇති රුණු තත්ත්වයක්. අරුරුදු 15ක්, 20ක් ති ්ශ ේ ශේ 

තත්ත්වය කරුරුන් ඇති කළත්, ඒ ප්ර ්න වි ීමශේ වගකීම ජනතාව 

විසින් ශේ ආණ්ඩුවට භාර දීලා තිශබනවා.  

ශේ වගකීශේ ශකොට ක් හැටියට කරුණු රාශියක් තිශබනවා. 

හිර ශගවල්වල තදබදය අඩු කිරීම, නඩු පමා වීම වැළැක්වීම, එම 

කටයුත්තට අව ය කාර්ය මණ්ඩල පත් කිරීම, උ ාවි නැවත 

පිහිටුවීම, ක්රමශේද  ැකසීම, ඩිිතටල්කරණය යනාදී කරුණු 

ශගොඩක් ශමතැන තිශබනවා. හැබැයි වඩාත් වැදගත් ශදයක් තමයි, 

ශමම නඩු කල් යන්න ශහේතු,  ේපත් නා ්ති වන ශහේතු ශ ොයා 

බලා ඒවාට පිළියේ ශයදීම. අන්න එයින් එක පිළියමක් ගැන අපි 

 ාකච්ඡා කළා. ශේ තුළින්  ේපූර්ණශයන් ප්ර ්න වි ශඳන්ශන් 

නැහැ. නමුත් ශේක ඉතා වි ාල ඉදිරි පිේමක්; ව ර ගණනාවක් 

පරක්කු ශවච්ච  ංශ ෝෙනයක්. ඒ කියන්ශන් ශමොකක්ද? ගරු 

කථානායකතුමනි, අශේ අධිකරණ පේෙති තුළට නවීන තාක්ෂණය 

ශගන ඒශේ අභිශයෝගය ජයගන්නට තමයි ශමම අපරාෙ නඩු 

විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපත ඉදිරිපත් කරනු 

ලබන්ශන්.  

ගරු කථානායකතුමනි, මට ලැශබන ලිපි ගත්තත්, ඉතාම 

 ාොරණ, අවංක ලිපි ජනතාවශගන් ලැශබන්ශන්. ඔරුන් 

කියන්ශන් ඔරුන්ශේ නඩු අහලා ඉවර ශවන්ශන් කවදාද, මම දැන් 

කී පාරක් උ ාවි ආවාද, ඒත්  ැකකාරයා ආශේ නැහැ වාශේ 

ශනොශයකුත් කරුණු. ශේ නි ා මිනි ්දර වි ාල ව ශයන් දුක් 

විඳිනවා. මම වි ්වා  කරනවා, ශේ පනත ක්රියාවට නැංවීම හරහා 

ශේ ප්ර ්නය යේතාක් දුරකට මඟහැර ගන්න අපට පුද්ළුවන් ශේවි 

කියලා.  

ශමහි තිශබන ප්රොනම කාරණය ශේකයි. අපි දන්නවා, අශේ 

අපරාෙ නීතිය අනුව නඩුවක් විභාග කිරීශේදී ඒ අධිකරණ පරිරය 

තුළ විත්තිකාරශයෝත් ඉන්න ඕනෑ,  ැකකරුශවෝත් ඉන්න ඕනෑ, 

1537 1538 



පාර්ලිශේන්තුව 

 ාක්ෂි ශදන පුද්ේගලයාත් අධිකරණයට ඇවිල්ලා  ාක්ෂි කූඩුවට 

නැඟලා දිරුරුේ ශදන්න ඕනෑය කියලා. අ නීපයක් ශවලා ශහෝ ශේ 

පාර් ්වයන්ශගන් එක් පාර් ්වයක් හරි අධිකරණශේ නැති 

රුශණොත්, එදාට නඩුව කල් යනවා. එතශකොට අශනක් හැශමෝම 

ර ්තියාදු ශවනවා. ශමන්න ශේක අශේ ක්ශෂේත්රයට වි ාල 

ගැටලුවක් ශවලා තිබුණා. නමුත් දැන් නවීන තාක්ෂණය හරහා ඒ 

තත්ත්වය ශවන ් කරන්න අව ය නීති  ංශ ෝෙනයක් අපි ශේ 

තුළින් ඉදිරිපත් කිරීමට බලාශපොශරොත්තු ශවනවා.  

අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය පනශත් 144වන වගන්තිය 

 ංශ ෝෙනය කිරීශේ ප්රොනම අරමුණ තමයි, අධිකරණය ඉදිරිශේ 

ශපෞේගලිකවම ශපනී සිටින්ශන් නැතුව  මකාලීන රවය දෘ ය 

 ේබන්ෙකයක් - contemporaneous audio-visual linkage - 

හරහා  ාක්ෂි විභාග කිරීම. ශේක ඉතාම දරලබ තාක්ෂණයක්. අද 

තරුණයන් අතර ගත්තත්, WhatsApp video conferencing 

තිශබන කාලශේ, Skype වාශේ ශේවල් තිශබන කාලශේ, Zoom 

meetings තිශබන කාලශේ ශේක ඉතාම දරලබ ශදයක්.  

නමුත් අශේ නීතිය ශවන ් ශවලා තිබුශණ් නැහැ, ශේ ශේවල් 

ආශරෝපණය කර ගන්න. ශේ පනත් ශකටුේපත  ැකකරුවකු 

අධිකරණයට ශගශනන්ශන් නැතිව,  ාක්ෂිකරුවකු අධිකරණයට 

ශගශනන්ශන් නැතිව ූතර ්ථ  ්ථානයක සිට රවය දෘ ය මාෙය 

මඟින් ශකශ ේද  ාක්ෂි ශදන්ශන්, එහි වි ්ව නීයත්වය රඳවන්ශන් 

ශකොශහොමද යනාදී කරුණු  ාක්ෂාත් කර ගැනීමට ඉදිරිපත් රුණු 

ශකටුේපතක්. එශමන්ම අපි දන්නවා, ගරු විනි ්චයකාරතුමන්ලා 

විශ ේෂශයන්ම ශකොශරෝනා  මශේදී නීතිශේ ප්රතිපාදනයක් 

ශනොතිබුණත්, ඒ තිබුණු තත්ත්වයන්  ැලකිල්ලට ශගන Zoom 

තාක්ෂණය හරහා නඩු කටයුතු කළ බව. ශමොකද, ශකොවිඩ් 

ව ංගතය පැවති කාලශේ නඩු කටයුතු කිරීමට ශනොහැකිව තිබුණු 

නි ා. අද ඒ සියලු ශේවල් නීතයනුකූල පදනමට අපි ශගනැවිත් 

තිශබනවා. විශ ේෂශයන්ම ශේකට  වන් ශදන නීතිඥතුමන්ලා  හ 

ඒ අදාළ අය ශේක ශත්රුේ ගන්න ඕනෑ.  

ශමහි 2වන වගන්තිය යටශත් 144අ.(1)හි තිශබනවා, 

අධිකරණය ඉදිරිශේ ශපෞේගලිකව ම ශපනී සිටින ශල  නියම 

කිරීම අත්හරිනු ලබන්න පුද්ළුවන් කියලා. ඒ, ශකොයි වාශේද? 

එකක්, රඳවා තබා ගැනීශේ කාලසීමාව දීර්ඝ කිරීම. අපි දන්නවා, 

 ැකකරුශවකු  ති ශදකකට රිමාන්ඩ් කළාට ප ්ශ ේ ඒ remand 

extension එක කරන්න නැවත ඒ  ැකකරු උ ාවියට ශගශනන්න 

ඕනෑය කියලා. නමුත්, ශේ පනත  ේමත රුණාට ප ්ශ ේ ඒක 

audio-visual linkage එක හරහා කරන්න පුද්ළුවන්. ඇප ඉල්ලීමක් 

විභාග කරන්න  ැකකරු අධිකරණයට එන්න අව ය ශවන්ශන් 

නැහැ, audio-visual linkage එක හරහා ඒක කරන්න පුද්ළුවන්. 

යේ විමර් නයක, අපරාෙ නඩුවක ඉල්ලීමක් කරන්න තිශබනවා 

නේ එදාට  ැකකරු කැඳවන්න අව ය ශවන්ශන් නැහැ. ඒ වාශේම 

නඩුකාරතුමන් - මශහ ්ත්රාත්වරයා - හිතන ඕනෑම දරදුදර 

අව ්ථාවක ඔහු ශනොකැඳවා ශේ audio-visual linkage එක හරහා 

ශේ කටයුත්ත කරන්න පුද්ළුවන්.  

ඒ වාශේම ඒ  ැකකරුට ශහෝ චූදිතයාට, එශහම නැත්නේ 

නීතිපතිවරයාට, අදාළ ශපොලි  ්  ්ථානය භාර නිලොරියාට, 

 ැකකරු ශහෝ චූදිතයා රඳවා ඇති බන්ෙනාගාරශේ බන්ෙනාගාර 

අධිකාරිවරයාට,  ැකකරු ශහෝ චූදිතයා රඳවා ඇති  ්ථානශේ 

 ්ථාන භාර නිලොරියාට ශේ ඉල්ලීම සිදු කරන්න පුද්ළුවන්. හැබැයි, 

අධිකරණයට ශනොපැමිණ කරන්නා වූ ශේ ඉල්ලීම කිරීමට අව ර 

දීශේදී නඩුකාරතුමන්ලා භාවිත කරන්න ඕනෑ නිර්ණායක 144අ(4) 

යටශත්  ඳහන්ව තිශබනවා. ඒ කියන්ශන්  ැකකරුශේ ශහෝ 

චූදිතයාශේ ජීවිතයට තර්ජනයක් ශහෝ බරපතළ හානියක් පිළිබඳ 

 ැකයක් මතු වන අව ්ථාවකදී කැඳවන්න අව ය ශවන්ශන් 

නැහැ; ඒ චූදිත  ැකකරු විසින් කළාය කියන වරදට මහජන 

කැලඹීමක් ඇති වනවා නේ, ඔහු අනාරක්ෂිත වනවා නේ, ඔහුව 

කැඳවන්න අව ය ශවන්ශන් නැහැ; එශහම නැත්නේ, 

ප්රවාහනශේදී ඔහු පලා යන්න පුද්ළුවන්, යේ ශකශනකු ඔහුව පැහැර 

ගන්න පුද්ළුවන් කියලා හිතනවා නේ කැඳවන්න අව ය නැහැ; ඒ 

වාශේම ඔහුට කුමන ශහෝ ශරෝගයක් වැලීම නිශරෝොයන 

තත්ත්වශේ ඉන්නවා නේ ඔහුව කැඳවන්න ඕනෑ නැහැ. ශමහිදී සිදු 

වන මූලික ශේ ශමොකක්ද? උදාහරණයකට අපි  ැකකරුවකු 

ගත්ශතොත්, ඈත ප්රශේ යක ඉඳලා -බූ ්ශ ේ ඉඳලා එශහම 

නැත්නේ, අු ණුශකොළපැලැ ්ශ ේ ඉඳලා- ඔහුව ශගශනන්න ඕනෑ 

නැහැ. ඔහුට එතැන ඉඳලාම audio-visual linkage එක හරහා 

 ාක්ෂි ශදන්න පුද්ළුවන්. ඒ තුළින් බන්ෙනාගාරශේ  ේපත් 

නා ්තිය අවම වනවා, රජශේ සියලු වියදේ අවම වනවා.  

ගරු කථානායකතුමනි, අපි දන්නවා පදරගිය කාලශේදී 

ශකොළඹ, අලුත්කශඩ් මශහ ්ත්රාත් අධිකරණශේදී වූ අවා නාවන්ත 

සිදුවීම. ඔහු නමගිය අපරාෙකරුශවක්, අනාරක්ෂිතව හිටපුද් 

ශකශනක්. එදා ඔහුව උ ාවි ශගශනන්න සිදු රුණා. ඉදිරිශේදී 

එවන් risk එකක් තිශබන කිසි ශකශනක් අධිකරණයට 

ශගශනන්න ඕනෑ නැහැ, ගරු කථානායකතුමනි. ඒ  ඳහා දැන් 

ප්රතිපාදන තිශබනවා. බන්ෙනාගාර ශදපාර්තශේන්තුවත් මට 

පැහැදිලිව කියා තිශබනවා,  ෑම බන්ෙනාගාරයකම ශේ audio-

visual linkages  ක ් කර තිශබන බව. ඒ වාශේම උ ාවිවලටත් 

අපි ඒ කටයුතු  ඳහා නිලොරිශයක් පාවිච්චි කරනවා. එතැනත් 

නිලොරිශයක් ඉන්නට ඕනෑ, එම කටයුතු ශ ොයා බලා කරන්න. ඒ 

 ඳහා අව ය ප්රතිපාදන  ැකසීමට අධිකරණ ශ ේවා ශකොමිෂන් 

 භාවත්, අධිකරණ අමාතයාං යත් මැදිහත් ශවලා ශේ තාක්ෂණය 

ක්රියාවට නඟන්න අපි ඒ  ේපත් දායකත්වය  පයන්නට ඕනෑ. ඒ 

වාශේම අධිකරණයට නෑවිත් සිටියා කියලා ඔහුශේ 

අයිතිවාසිකේවලට හානියක් වන්ශන්ත් නැහැ. ශමොකද, ඔහු 

නිශයෝජනය කරමින් නීතිඥවරශයකුට අධිකරණශේ ශපනී 

සිටින්න පුද්ළුවන්. ඒ වාශේම මශහ ්ත්රාත් අධිකරණශේ 

ශරිත ්ට්රාර්වරයා විසින්  ැකකරුට ශහෝ චූදිතයාට  ්වකීය 

නිශයෝජනය සිදු කරමින් නඩු කටයුතු නිරීක්ෂණය කිරීම  ඳහා 

අව ය පහදරකේ  ල න්න ඕනෑ. එශල  අව ය පහදරකේ  ල ා 

නැත්නේ ශේ  ඳහා ඉඩ ශදන්ශන්ත් නැහැ.  

ගරු කථානායකතුමනි, ශමම  ංශ ෝෙනශේ තිශබන මූලික 

ශේ තමයි, ඔහු  ාක්ෂි ශදන ූතර ්ථ  ්ථානය ශේ පනත් ශකටුේපත 

අනුව අධිකරණශේම ශකොට ක් හැටියට පිළිගැනීම. ඒ කියන්ශන්, 

ඔහු ශකොශහේ සිටියත් -පිටරටක ශහෝ ශවනත්  ්ථානයක සිටියත්- 

ඔහු ලබා ශදන දිරුරුශමන් පදරව එම නඩු කටයුතු සියල්ල 

අධිකරණය ඉදි රිශේ සිදුවන ශදයක් හැටියට උපකල්පනය 

කරනවා. මක්නි ාද, අශේ අපරාෙ නීතිශේ තිශබන්ශන්  ැකකරු 

ඉදිරිපිට නඩුව විභාග කළ යුතුයි කියලා. ඒ වාශේම එශහම ශපනී 

සිටීම නවත්වපුද් අව ්ථාවලදී පැය 48ක් ගත ශවන්න කලින් අදාළ 

මශහ ්ත්රාත්වරයාට ශහෝ High Court Judgeට ඔහු සිටින තැනට 

ගිහින් නිරීක්ෂණය කරන්න අව ය ප්රතිපාදනත් ශේ තුළ  ක ් කර 

තිශබනවා. ඒ වාශේම යේ නඩුකාරතුශමකු - High Court Judge 

ශකශනක් ශහෝ Magistrate ශකශනක් - එම  ්ථානය බලන්න 

යනවා නේ චූදිතයාශේ නීතිඥවරශයකුටත් ඒ නිරීක්ෂණයට 

 හභාගි වන්නට හැකියාව තිශබනවා. ඒ කියන්ශන්, ඔහු 

අධිකරණ යට ශනොශගනාවාට නීතිශයන්  පයා ඇති චූදිතයාට 

අව ය සියලුම ආරක්ෂාවන්ට හානියක් ශනොවන ආකාරයට තමයි 

ශමය සිේෙ ශවන්ශන්.  

හැබැයි, ූතර ථ් ක්රමය භාවිත ශනොකර  ැකකරුවකු ශහෝ 

චූදිතයකු අනිවාර්යශයන්ම අධිකරණයට ඉදිරිපත් කළ යුතු 

අව ්ථා කිහිපයක් තිශබනවා, ගරු කථානායකතුමනි. ඒ තමයි, 
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පුද්ේගලශයකු අත්අඩංගුවට අරශගන මුල් වතාවට මශහ ්ත්රාත් 

අධිකරණයට ඉදිරිපත් කරන ශවලාව. ඒ ශවලාශේ 

අනිවාර්යශයන්ම ඔහු අධිකරණයට ශගශනන්නට ඕනෑ. ඒ වාශේම 

ඒ අත්අඩංගුවට ගත් පුද්ේගලයා කියනවා නේ, ඔහුශේ මානව 

හිමිකේ උල්ලංඝනය ශවලා තිශබනවා, ඔහුව කෲරත්වයට පත් 

කර තිශබනවා කියලා, ඒ අව ්ථාශේත් ූතර ථ් ක්රමය භාවිත 

ශනොකර, audio-visual linkage එක භාවිත ශනොකර, එම 

තැනැත්තාව අධිකරණය ඉදිරියට ශගශනන්න ඕනෑ. ශමොකද, එම 

ප්ර ්නය ගැන බලන්න ඕනෑ නි ා. ඒ වාශේම මශහ ්ත්රාත්වරයාට 

වි ාල අභිමතයක් තිශබනවා, අව ්ථානුගත කරුණු අනුව 

 ැකකරුවකු ශහෝ චූදිතයකු එශහම කැඳවන්න ශහෝ 

ශනොකැඳවන්න. ශේ පනත චූදිතයන්ශේ අයිතිවාසිකේ ආරක්ෂා 

වන ආකාරයට ඉතාම පරි ් මින්  ක ් කර තිශබන්ශන්.    

ඒ වාශේම මම කලින් කිේවා, ශේ ප්රතිපාදන මහාධිකරණයටත් 

තිශබනවා කියන එක. ශේ හා  මානවම මා කලින්  ඳහන් කළ 

ආකාරයට ශහේතු වාර්තාගත කිරීශමන් පදරව,  ැකකරුට ශහෝ 

චූදිතයාට ඉන්න තැනම සිට  ාක්ෂි ශදන්න පුද්ළුවන්. ශමහි වඩාත් 

වැදගත් ශේ ශවන්ශන්, මම කියපුද් ප්රවාහනශේදී ඇති වන ගැටලු 

 හ වියදේ වැඩි වීම විතරක්ම ශනොශවයි. තව තිශබනවා, මම ඒක 

පදරවට ගන්නේ. ශමහිදී  ැකකරුශේ ශහෝ චූදිතයාශේ ආරක්ෂාව 

හා කාලය ඉතිරිවීම  හ ශේ  ඳහා අව ය වන manpower 

ප්රමාණයත් අඩුයි. නමුත්, ඒ  ඳහා ඒ තාක්ෂණය හරියට 

තිශබන්නට ඕනෑ.  

හැබැයි, ශේශක් වඩාත්ම වැදගත් ශවන්ශන්  ාක්ෂිකරුවන් 

 ේබන්ෙශයන් තිශබන වගන්තියයි. ශමොකද, ශේ පනත් 

ශකටුේපශත් 5වන වගන්තිශේ 273අ. යටශත් තිශබන්ශන්,  නඩු 

විභාගය ශහෝ පරීක්ෂණයක් අතරතුර  මකාලීන රවය දෘ ය 

 ේබන්ෙකයක් හරහා  ාක්ෂිකරුවකුශේ  ාක්ෂි විභාග කිරීම  

කියන එක. ගරු කථානායකතුමනි, ඇත්තව ශයන්ම මමත් 

වෘත්තිශයන් නීතිඥවරශයකු ව ශයන් කටයුතු කළා. 

 ාක්ෂිකරුවන්ට තිශබන ශලොකුම ගැටලුව ශමොකක්ද?  මහර 

ශවලාවට උශේ 9.00 ඉඳලා  ව  2.00 වනතුරු උ ාවිශේ ඉඳලාත් 

නඩුව කල් යනවා; අරයා නැහැ, ශමයා නැහැ කියලා නඩුව කල් 

යනවා. මම ශේ නඩුකාරතුමන්ලාට ශදො ් කියනවා ශනොශවයි. ඒක 

තමයි, අශේ ක්රමය හැදිලා තිශබන විධිය. ඒ වාශේම  මහර 

ශවලාවට ඔරුන් පැමිණිල්ලක් දාලා තිශබනවා, නමුත් පැමිණිල්ල 

විභාග කරනශකොට අරුරුදු හතරක්, පහක් කල් ගිහිල්ලා. එතශකොට 

 මහර ශවලාවට ඒ  ාක්ෂිකාරයා ශේ රශට්ත් නැහැ. ඉතින්, ශේ 

ක්රමය හදලා තිශබන්ශන් එශහම ඈත ඉන්න  ාක්ෂිකරුවන්ට 

ූතර ්ථ ක්රමය මඟින්  ාක්ෂි ශදන්නයි. එතශකොට ඔරුන් 

අධිකරණයට එන්න ඕනෑ නැහැ.   ශේ පනත් ශකටුේපශත් 5වන 

වගන්තිශේ 273අ. යටශත් තිශබනවා, ශේ රශට් ඉඳන්  ාක්ෂි 

ශදනවා නේ ූතර ්ථ  ්ථානයක ඉඳන්  ාක්ෂි ශදන්ශන් ශකොශහොමද, 

යේ ශහයකින් එම තැනැත්තා විශේ ගත ශවලා ඉන්නවා නේ, ඒ 

විශේ ගත  ්ථානශේ ඉඳලා  ාක්ෂි ශදන්ශන් ශකොශහොමද කියලා. 

ශේක වි ාල ඉදිරි පිේමක්, තාක්ෂණය හරහා අධිකරණ පේෙතියට 

කරනු ලබන. ඒ කියන්ශන්, පළමුවැනි වතාවට  ාක්ෂිකරුවන්ට 

ූතර ්ථ  ්ථානයක සිට නඩුවකට  ාක්ෂි ශදන්න පුද්ළුවන් වීම.  

ගරු කථානායකතුමනි, ශමහිදි රජශේ ශ ේවකයන්ට ශගොඩක් 

වැදගත් වන කාරණයක් තිශබනවා. Government Analystට ශහෝ 

JMOට තමන්ශේ ශ ේවා  ්ථානශේ ශහෝ ශතෝරා ගත්  ්ථානයක 

ඉඳලා උ ාවියට එන්ශන් නැතුව ශේ කටයුත්ත කරන්න පුද්ළුවන්. 

අපි උදාහරණයක් විධියට  හිතමු, ර  පරීක්ෂකවරශයකුට 

නඩුවකට  ාක්ෂි ශදන්න අේපාර උ ාවියට යන්න ශවනවා කියලා. 

ඔහුට එහි යන්න දව ක් ගත ශවනවා, නැවත එන්න තව දව ක් 

ගත ශවනවා,  ාක්ෂි ශදන්න තව දව ක් ගත ශවනවා. දව ් තුනක් 

මඟටම නා ්ති ශවනවා. ශේ අලුත්  ංශ ෝෙනය තුළින් ශමන්න 

ශේ තත්ත්වය පැය භාගයකට අඩු කර ගන්න පුද්ළුවන්. ශමොකද, ඒ 

 ඳහා ශේ පනශත් ප්රතිපාදන තිශබනවා. එශහම රජශේ නිලොරින් 

තමන්ශේ  ාක්ෂි ශදන ආකාරය, ශල්ඛ්න ඉදිරිපත් කරන්න 

පුද්ළුවන් ආකාරය ඉතාම පැහැදිලිව ශමහි  ඳහන් කරලා තිශබනවා.  

ඒ වාශේම අපරාෙයක වින්දිතයන්  හ  ාක්ෂිකරුවන් 

ආරක්ෂා කිරීම  ඳහා වූ ජාතික අධිකාරියටත් ඉල්ලීේ කරන්න 

පුද්ළුවන්,  ාක්ෂිකරුශවකුට ූතර ්ථ මාර්ගශයන්  ාක්ෂි දීම 

 ේබන්ෙශයන්. ඒ වාශේම ශදමේපියන් නැතිව ළමා නිවා වල 

ජීවත් වන දරුවන්ටත් ශේක ශගොඩක් වැදගත් ශවනවා, ගරු 

කථානායකතුමනි. ළමා ආරක්ෂක ක්ශෂේත්රශේ හිටපුද් කාලශේ මම 

දන්නවා, ඒ දරුශවෝ ර ්තියාදු ශවනවා, වැඩිහිටිශයෝ එක්ක මිර 

ශවනවා, අතවරයට පත් ශවනවා කියලා. ශමවැනි ශේ නි ා ඒ 

දරුවන්ට මහන්සියි කියලා ඔරුන් ශබොශහෝ අව ්ථාවල කියන 

බවත් මා දන්නවා. 

ශේ තාක්ෂණය පිළිබඳව අශේ ගරු  ශරෝජා ශපෝල්රාේ 
ඇමතිතුමියත් අධීක්ෂණය කරාවි. ශමොකද, දැනට පවතින 
තත්ත්වය අනුව නිවා ගත ශවලා සිටින දරුවන් යේකිසි 
 ාක්ෂියක් ශදන්න ගාල්ශල් ඉඳලා බදුල්ල උ ාවියට යන්න ඕනෑ. 
අන්න ඒ තත්ත්වය මඟ හරවා ගන්න පුද්ළුවන්, ශේ තාක්ෂණය 
භාවිතය හරහා. ඒ තුළ තවදුරටත් දරුවන් එහා ශමහා යෑශේදී 
නා ්ති ශවන්ශන් නැහැ. ශේ audio visual linkage එක හරහා එම 
ප්ර ්නය  ෑශහනදුරට වි ඳන්න අපට හැකියාව ලැශබනවා. ඒ 
වාශේම ඒ ූතර ්ථ  ්ථානවල ඉඳලා  ාක්ෂි ශදනශකොට, ඒ 
 ාක්ෂිවල වි ්ව නීයත්වය ආරක්ෂා කරන්න අව ය ප්රතිපාදන 
රාශියකුත් ශේ පනත් ශකටුේපත තුළ අන්තර්ගත ශවනවා. 
උදාහරණයක් ව ශයන් එම  ්ථානයට අධිකරණශේ අධීක්ෂණය 
යටශත් ශකොම ාරි ්වරශයක් -නීතිඥවරශයක් ශහෝ කරුරු ශහෝ- 
පත් කරන්න පුද්ළුවන්. ඔහු තමයි බලන්ශන් ඒ කටයුත්ත හරියට 
ශවනවාද කියලා. විත්තිශේ නීතිඥයාට ඕනෑ නේ තමන්ශේම 
නීතිඥශයක් එතැන තියන්න පුද්ළුවන්, නිරීක්ෂකශයකු හැටියට. ඒ 
කියන්ශන් ශමොකක්ද? ඒ  ාක්ෂිකරුට කරුරුවත් ඉගැන්නුේබහක් 
කරලා වරදක් කරන්ශන් නැහැ කියන එකත් ශබ්රන්න අව ය 
ප්රතිපාදන ශේ පනත තුළ තිශබනවා. 

මම දිගින් දිගටම කියන්න යන්ශන් නැහැ, තවත් ශගොඩක් 
ශේවල් ශේ පනත් ශකටුේපත තුළ තිශබනවා. ඒ වාශේම රවය-
දෘ ය පහදරකේ  පයනශකොට, linkage එක කඩාශගන වැටුශණොත් 
කටයුතු කරන්න ඕනෑ ශකොශහොමද කියලාත් ශමහි  ඳහන් වනවා. 
මා තරශේ වි ්වා  කරනවා, ශේ හරහා රජශේ ශ ේවකයන්ශේ, 
දරුවන්ශේ  හ  ාමානය පුද්රවැසියන්ශේ කාලය ආරක්ෂා කරමින් 
නවීන තාක්ෂණය යටශත්  ාක්ෂි දීම නීතයනුකූලභාවයට පත් වන 
බව. හැබැයි ඒ වාශේම මම පැහැදිලිව කියන්නට ඕනෑ, ඕනෑම 
නීතියක් ආරේභශේදී අලුතින් කරන්න අමාරු බව. මම මශේ 
 ශහෝදර මන්ත්රීතුමන්ලා එක්ක කථා කරනශකොට ඒ අයත් 
අහනවා, අයිශේ ශේක කරන්න පුද්ළුවන් ශවයිද කියලා. ඔේ, 
කරන්න අමාරුයි, නමුත් කරන්න ඕනෑ. All laws would have 
some teething issues when we try to implement them. But, at 
the end of the day, this must be done. අශේ රජයට හැකියාවක් 
ලැබී තිශබනවා, ශේ පනත් ශකටුේපත අද ශදවන වර කියවීමට 
පාර්ලිශේන්තුවට ඉදිරිපත් කරන්න. ශමය  ේමත වීම හරහා 
අධිකරණශේ කාලය නා ්ති වීම වැළැක්වීමට  හ පුද්ේගලයන්ට 
පහදරව  ල ා ශදන්න පුද්ළුවන්. ඒ වාශේම යේ ශකශනක් විශේ  
රටක හිටියත්, ඒ ශකනා  ාක්ෂි ශදන්න ලංකාවට එන්න ඕනෑ 
ශවන්ශන් නැහැ, ශමය  ේමත වීම හරහා. ශමොකද එම පුද්ේගලයාට 
පුද්ළුවන්, ඉල්ලීමක් කරන්න. එතශකොට අධිකරණය විසින් ශවනම 
commisison එකක් පත් කරනවා, ඒ අදාළ ශකොන් ල් ජනරාල් 
කාර්යාලයට ශහෝ embassy එකට ශහෝ ඒ අදාළ තැනට. එතශකොට 
අර පුද්ේගලයාට ඒ ශතෝරා ගත්  ථ්ානයට ගිහිල්ලා  ාක්ෂි ශදන්න 
පුද්ළුවන්. ඒ  ඳහා කළ යුතු එකම ශේ වන්ශන් කලින් එවන ලද 
දිරුරුේ ප්රකා යක් හරහා ඒ  ාක්ෂි ශදන ශකනාශේ අනනයතාව 
තහරුරු කර ගැනීම පමණයි.  
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පාර්ලිශේන්තුව 

ශමය  ේපූර්ණශයන්ම මහජනතාව ගැන හිතමින්, නඩු 

ඉක්මනට අව න් කර ගැනීම ගැන හිතා හදපුද් ඉතාම වැදගත් 

පනතක්. ශේක ශගොඩක් පරක්කු රුණු එකක්. මම ශේ අව ්ථාශේදී 

 ්තුතිවන්ත ශවනවා, ශමම පනත ශකටුේපත් කිරීශේදී ඒ  ඳහා 

 හශයෝගය ලබා දුන් අයට. මම නේ ව ශයන් කියන්න යන්ශන් 

නැහැ. ශමොකද, නේ රාශියක් තිශබනවා. ශමම පනත් ශකටුේපත 

එක්ශකශනක් හදපුද් එකක් ශනොශවයි.  නඩුකාරතුමන්ලා, 

නීතිඥවරුන්, ශේ ගැන ප්රමාණාත්මකව දැනුම තිශබන බුේධිමතුන් 

ව ර ගණනාවක දායකත්වයක් දැක්වූවා, ශේ පනත් ශකටුේපත 

එළිදක්වන්න. එවන් collective effort එකක් පාර්ලිශේන්තුවට 

ඉදිරිපත් කරලා අශේ රජය යටශත් නීතියක් බවට ශමය පත් 

කරන්න අද අපට හැකියාව ලැශබනවා. 

මම පැහැදිලිවම කියනවා, ශේ පනත  ේමත කර ගැනීම 

ඇත්තටම අප ලැබූ වි ාල භාගයයක්, වි ාල ජයග්රහණයක් බව. 

ශමොකද, ඒ හරහා ශ ේවයක් ශවන්ශන් ජනතාවටයි. ඒ වාශේම මම 

නීතිඥ ප්රජාවශගනුත් යේ ඉල්ලීමක් කරනවා. ශමොකද, 

ශගොඩක්ශදනා ශේ පනත් කියවන්ශන් නැහැ. මම 

පුද්රවැසියන්ශගනුත් ඉල්ලා සිටිනවා,  ේමත රුණාට පදරව ශේ 

පනත කියවන්න කියලා. 

ශමොකද, ශමය ඔශබ් පහදරව පිණි  හදපුද් පනතක්. ඔබ 

කියවන්ශන් නැත්නේ ඔබශේ නීතිඥ මහත්වරුන් ශහෝ ශේක 

කියවාවි. නීතිඥ මහත්වරුන් ශමය කියවා ඔබට දැනුේ ශදයි, 

තවදුරටත්  ෑම ශදයකටම අධිකරණයට ඇවිල්ලා ර ්තියාදු 

ශවන්න අව ය ශවන්ශන් නැහැ කියලා.  ඔේ, තාක්ෂණය  පයා 

ගැනීශේ දී ගැටලු ඇතිශේවි. අපි ඒවා වි ඳමින් යමු. ඒ වාශේම අපි 

නීතිඥවරුන් ව ශයන් නඩුවකට ශපනී ඉන්න ශ ේවාදායකයාශගන් 

ගා ්තුවක් ගන්නවා කියන එක දන්නවා. ශ ේවා දායකයාශගන් ඒ 

ගා ්තුව ගන්ශන් උශේ පාන්දරයි. දැන් ප්ර ්නය තිශබන්ශන් ශ ේවා 

දායකයා ශනොපැමිණීම. ඒ ගා ්තුව online ක්රමයට ගන්න 

ක්රමශේදයක් හදා ගත්තාම, ශේ පනත ශහොඳින් ක්රියාත්මක ශවන්න 

හැකියාව තිශබනවා. නීතිඥ ප්රජාවටත්, අධිකරණ ශ ේවා ශකොමිෂන් 

 භාවටත්, ඕනෑම පුද්රවැසිශයකුටත් ශේ පනත ආරේභශේ දී ඇති 

වන teething problemsවලදී අව ය වි ුනේ ශ ොයා ඒවා ලබා 

ශදන්න අධිකරණ අමාතයාං ය කැප ශවලා ඉන්නවා. ඒක අශේ 

වගකීම.  

ඒ නි ා මා ඉතාම  න්ශතෝෂශයන් ශේ පනත  ක  ්කිරීමට 
දායක වූ සියලුම ගරු විනි ්චයකාරතුමන්ලාටත්, ඒ 
නීතිඥවරුන්ටත්, ඒ විේවතුන්ටත්  ්තුතිය පළ කරමින් මශේ වචන 
 ්වල්පය අව න් කරනවා.   

 
 

ප්රශ්නනය සභාිමමුඛ කරන ලදී. 
வினா எடுத்தியம்பப்தபற்றது. 

Question proposed. 
 
 

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

Next, the Hon. (Dr.) Harsha de Silva. You have 12 
minutes. 
 
 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂ ද සිල්වා මහයතා  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷ த சில்வா) 

(The Hon. (Dr.) Harsha de Silva) 

Hon. Speaker, the Hon. Members from the Opposition 
will reply to the Hon. Minister on the Code of Criminal 
Procedure (Amendment) Bill he presented today.  

ගු කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Speaker) 

Order, please! ශේ අව ්ථාශේදී ගරු නිශයෝජය 

කථානායකතුමා මූලා නයට පැමිශණනවා ඇති.  
 

අනුරුව ගු කථානායකුරමා මූලාසනවයන් ඉව ක වූවයන්  
නිවයනජය කථානායකුරමා [ගු ංවවදයප රිසනදු සාලි මහයතා  
මූලාසනාරූඪ දුය. 

அதன்பிறகு, மாண்புமிகு சபாநாயகர் அவர்கள் அக்கிராசனத் 

தினின்று அகலமவ, பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள் [மாண்புமிகு 

(கவத்தியாா்) ாிஸ்வி சாலி] தகலகம வகித்தார்கள். 

Whereupon THE HON. SPEAKER left the Chair, and DEPUTY 
SPEAKER [THE HON. (DR.) RIZVIE SALIH] took the Chair. 

 

[10.35 a.m.] 
 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂ ද සිල්වා මහයතා  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷ த சில்வா) 

(The Hon. (Dr.) Harsha de Silva) 

Hon. Deputy Speaker, like I said, today we have taken 
up two items under Public Business. I am, in fact, going 
to focus on Item No. 02 - the Foreign Loans (Repeal) 
Bill. We appreciate the technology that has been 
introduced under the Code of Criminal Procedure 
(Amendment) Bill, which I think is far overdue. Like you 
said, Hon. Minister, in the first instance, the person 
concerned would have to be brought physically before the 
Magistrate and so on. So, there are two sides to this. Let 
us, together, ensure that we implement this. The Bill is 
progressive, like I said.  

When we repeal the Foreign Loans Act, Sir, what 
happens is, we go ahead with the Public Debt 
Management Act we approved last year. Under the 
Foreign Loans Act, various agencies could borrow for the 
Government or sometimes, for State-owned enterprises 
and so on. But, now, everything is going to be brought 
under one place in the Ministry of Finance, Planning and 
Economic Development. Ideally this should have been an 
independent debt office, but it is still within the purview 
of the Ministry of Finance, Planning and Economic 
Development. So, hereinafter whether it is the issuing of 
a Treasury Bill, a Treasury Bond or the auction at the 
Central Bank,  all these will be moved under the Treasury 
Office from the 01st of January. Also, there will be certain 
infrastructure and personnel issues that need to be 
resolved and I will let the Government explain all that.  

But, I am going to take a critical view on what I see as 
a very oxymoronic situation here. Why I say that is, on 
the one hand, today, we are going to start making the 
Public Debt Management Act implementable because we 
are repealing the Foreign Loans Act. At the same time, 
the Hon. Kumara Jayakody presented the Sri Lanka 
Electricity (Amendment) Bill today. I am trying to show 
you how these are so contradictory and why it is not good 
for the progress of this country. Once you remove the 
responsibility of borrowing from the Central Bank and 
from other agencies and give the total responsibility to 
the Public Debt Office of the Ministry of Finance, 
Planning and Economic Development, then, they will 
have the responsibility to borrow both domestically and 
internationally. When you take up borrowings 
internationally, we are talking about international 
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sovereign bonds, with which this Government has 
promised to go to the market in 2027. Then, if we take 
other commercial facilities, that would be, for example, 
from the HSBC Bank or multilateral agencies like the 
World Bank, ADB and so on. Let us keep that aside for a 
moment.  

The second one is domestic borrowings; like I 
mentioned earlier, Treasury Bills, Treasury Bonds and 
things like that. But, there is something very important I 
want to raise today. That is, the guarantees given by the 
Sovereign when State-owned enterprises like the 
SriLankan Airlines, Ceylon Electricity Board et cetera go 
and borrow in the commercial market overseas. There 
was a law brought in 2003 called the Fiscal Management  
(Responsibility) Act, which limited the guarantees the 
Sovereign could give to these SOEs, I believe, originally 
at 5 per cent of GDP. Then, it was raised to 7.5 per cent. 
Believe me, it went up to 15 per cent at one point. When 
we, as a country, crashed economically, not only had we 
borrowed dollars from all kinds of lenders, but also the 
Sovereign had guaranteed an enormous amount of 
borrowings by commercial enterprises which could not 
actually pay them back. For instance, the SriLankan 
Airlines, the Road Development Authority, UDA and so 
on. Just to give you a simple example, yesterday, we were 
discussing about the Mattala Rajapaksa International 
Airport, for which there was an absolutely useless 
borrowing of US Dollars 200 odd million made and 
which is not bringing any revenue. 

So, what happened was, the Government guaranteed 
all kinds of facilities for all kinds of infrastructure 
projects of those SOEs without looking at whether they 
were able to pay back those loans. A lot of people say, 
"We are out of bankruptcy" and all that. But, how that is 
defined is when rating agencies remove a country from 
their default rating. Yes, Fitch Ratings and Moody’s have 
done that, but the big one, the S & P - the Standard & 
Poor's - has still not taken Sri Lanka out of their default 
rating and the reason for that, Sir, is because the 
SriLankan Airlines is in default. It has borrowed US 
Dollars 175 million from the international market. Now, 
with the interest building up - the debt has not been 
serviced for the last couple of years - it has gone beyond 
US Dollars 200 million. So, what the S & P is saying is 
that they are not able to remove Sri Lanka from default 
status, meaning bankruptcy in the general language, 
unless the SriLankan Airlines is able to either restructure 
this facility or pay the loan. Currently, we are in 
discussion and I will come to that in a minute.  

Let us stick to the SriLankan Airlines for a moment. 
We saw that the Hon. President had met the Chairman 
and the Board of the SriLankan Airlines along with the 
unions. And, I read in the press release that he had said 
something to the effect that the Government will make all 
sacrifices to ensure that the SriLankan Airlines remains a 
State-owned entity and succeed, which means there is no 
opportunity for private investments to come into 
SriLankan Airlines. So, the taxpayers will have to ensure 
that the airline continues to function. I will tell you why 
that is important in the context of what we are trying to do 
today.  

We saw in the newspapers yesterday that a large 
number of young women are lining up for cabin crew 
positions in the airline, that some 12,000 young women 
had applied. But, you all know that we already have 975 
of them and that we spend Rs. 9 billion a year. And, we 
operate 45 routes, Sir. Out of the 45 routes - the 
SriLankan Airlines' financial accounts have been released 
only a couple of weeks ago for the last year ending on 31st 
March, 2025 - they say 31 routes are making losses. As a 
matter of fact, as at 31st March, 2025, SriLankan Airlines' 
loss has increased by 143 per cent to Rs. 3.4 billion! That 
is while the fuel cost had come down by a staggering Rs. 
23.5 billion. But, interestingly and unfortunately, the 
passenger revenue had come down by Rs. 40 billion. Like 
I said, while passenger revenue has come down by Rs. 40 
billion, 31 out of the 45 routes are being run on an 
unprofitable basis. Now, the debt of the SriLankan 
Airlines is about US Dollars 978 million! That is almost 
US Dollars 1 billion, plus it has Rs. 51 billion in unpaid 
debt.  

In attempting to restructure this US Dollar 200 million 
Bond through Lazard, the issue that comes up is this, Sir, 
because we are repealing the old Act. If a State-owned 
enterprise wants to borrow money in the international 
market, unlike in the past, where they got guarantees by 
the State without any questions being asked, it has to face 
what is called a stress test. There is such a tool that has 
been provided by the International Monetary Fund, and 
the lender would look at the ability of that enterprise to 
make repayments or service the debt and based on that, 
they would say, "You have to pay the Government of Sri 
Lanka such a premium". What we hear, very 
interestingly, is that the Ceylon Electricity Board is trying 
to raise a mere US Dollars 50 million, which is nothing, a 
drop in the ocean for the CEB because it needs thousands 
of millions of dollars of investments. So, now, they are 
trying to get a loan for that from the AIIB and once it 
went through the stress test, do you know what they 
found out? That is, the CEB must pay 4.8 per cent as 
premium to the Government of Sri Lanka to borrow just 
US dollars 50 million  from the AIIB! Now, you see the 
problem. So, that is where we are heading. Therefore, we 
need to have financial discipline. But, the point is, could 
we afford to do that? I will come to that in a minute, Sir.  

Coming back to the SriLankan Airlines, they are 
saying, "Look, we will make these payments". But, who 
will underwrite that risk? 

If the SriLankan Airlines goes through this stress test, 
I do not know what kind of premium it would have to pay 
to the Government to borrow or to settle this loan. I 
honestly do not think that the creditors would agree to let 
just SriLankan Airlines undertake this responsibility 
without the Government coming in. So, ultimately, it is 
going to come back on to the State itself. Therefore, it 
would be a double jeopardy because we cannot pay the 
premium, in my view. If that is not the case, somebody 
could explain later on.  

Then, if the Government is not going to bring in 
private investments and is going to use taxpayers’ money 
with SriLankan Airlines, what is the plan for the SriLanka 
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Airlines? There are two options. Given that it is going to 
be run by our taxpayers’ money, one option is to 
downsize the airline. That is one option that has been 
proposed. The other is to expand the airline. If you 
downsize the airline, you have to eliminate the 
unprofitable routes, from 45 to the 31 I just mentioned, 
and try to cut the losses, and over a period of time, 
hopefully, it would be able to get back in business. Or the 
other one is, immediately try to expand the airline, which 
the airline is going to do, that it has formally announced 
that it is going to lease five new aircraft this year or next 
year, taking the fleet up to 25. Some call that the Hayleys 
plan. We know that a person who is also on the Board of 
Hayleys is the Chairman of the SriLankan Airlines. We 
heard some saying, " රත් ඉතින් අපිත් එක්ක හිටියා ශන්, 
ශේ පාලනශේ අපට අමාරු කාලශේ . But, that is not a reason 
to appoint a CEO or a Chairman, to run an enterprise like 
the SriLankan Airlines, which is going to run into all 
these issues.  

Then, coming back to repealing of the Foreign Loans 
Act, like I mentioned earlier, this US Dollars 50 million 
that the CEB is going to borrow is nothing. But, even to 
get that US Dollars 50 million, they would have to pay a 
massive premium to the Government, which the Ceylon 
Electricity Board cannot afford. 

Now, let us look at the other Bill you all presented 
today. With this Bill, what you are doing is, you are 
taking away the opportunities for private investment.  
Unless you have private investments in transmission and 
distribution, there is no way in which you could raise this 
money based on the new Act. And, I am telling you - I am 
not blaming you or accusing you, but please understand 
that I love this country as much as you do and everybody 
else does - you cannot do this because you just cannot 
raise the money. On the one hand, you are saying that you 
are going to go back to the Public Debt Management Act 
repealing the Foreign Loans Act, which means that the 
Government has to give guarantees for the SOEs to 
borrow in the international markets.  But, in doing that, 
you know that the SOEs are unable to pay those 
premiums and therefore, you are not going to be able to 
get the investment. I am not talking only about the 
“NEXT” garment factory that was closed - maybe, that 
was an outlier, I do not know - but make sure that our 
current investors do not leave the country and we also 
need more investors to come in. You know that you all 
promised the whole country that you are going to invest 
Rs. 1.3 trillion in capital expenditure this year. But, do 
you know how much you have already spent? I do not 
think you have spent even Rs. 200 billion and half the 
year has gone. If am wrong, somebody can correct me. 
So, you have to spend more than a trillion rupees in the 
next six months. You cannot do it; it is not possible 
because you cannot even get guarantees from the State, 
no sovereign guarantees could come without the premium 
being paid. So, if the CEB has to pay a 5 per cent 
premium - there is another some 2 per cent or 3 per cent 
interest, anyway -  at 7 per cent, 8 per cent or 9 per cent, 
you cannot borrow and build the kind of infrastructure 
you need built.  

You talked about building of a battery storage for the 
solar power generated. That is going to cost over US 
Dollars 1 billion. Let me tell you that the World Bank, 
the ADB and others are not going to look at 
commercially viable enterprises like the CEB in the way 
they used to look at in those days. They would say, 
“Look, you go to the commercial markets. You have your 
own balance sheet; you have a credit rating. Based on 
that, you can get a government guarantee. If so, go ahead 
and borrow in the commercial market. We will look at 
fields like education and health, which are not 
commercially viable in the international markets”.  

What I have to say, Sir, is that this move is good; this 
brings discipline. But, at the same time, you have to be 
pragmatic.  

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 

Hon. (Dr.) Harsha de Silva, you have exhausted your 
time.  

 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂ ද සිල්වා මහයතා  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷ த சில்வா) 

(The Hon. (Dr.) Harsha de Silva) 

I will wind up in 30 seconds, Sir.  

So, you have to be pragmatic. I am actually being 
honest, totally honest here. You can operate within this 
new law you are bringing in today by repealing the 
Foreign Loans Act only if you open doors for private 
investments to come into infrastructure. Otherwise, you 
cannot. I will tell you today that at the end of this year, 
the Government would not be able to come anywhere 
near Rs. 1.4 trillion of capital expenditure promised. It 
cannot be done based on this new law you are bringing 
in.  

Sir, I will end with what I stated, starting the Second 
Reading Debate of the Budget, 2025 for the Opposition. I 
said that it is like a Parish priest preaching bana at a 
Buddhist temple. That is what is happening. On the one 
hand, you all are saying, “Look, we are bringing in these 
new laws and we will go to the commercial markets” and 
on the other, you say, “Well, we are closing all the 
doors.”   

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 

Next, the Hon. Mahinda Jayasinghe. You have five 
minutes.  

 
[පූ.භා. 10.51] 

 

ගු මහින්ද ජයසිාහය මහයතා ංකම්කු නිවයනජය 

අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு மஹிந்த ஜயசிங்ஹ - ததாைில் பிரதி அகமச்சர்) 

(The Hon. Mahinda Jayasinghe - Deputy Minister of 
Labour)  

Thank you, Hon. Deputy Speaker. විශ ේෂශයන්ම මම ශේ 

ශවලාශේ කටුනායක පිහිටි Next Manufacturing (Pvt.) Limited 

කියන ආයතනය ව ා දැීවම  ේබන්ෙශයන් කථා කරන්න 
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බලාශපොශරොත්තු ශවනවා. ඊශේ, ශපශර්දා ඇතුළු පදරගිය දින 

කිහිපශේම -දින ගණනාවක් ති ්ශ ේ- අනුමාන විපක්ෂය ශේ 

 ේබන්ෙශයන් විවිෙ අනුමාන ප්ර ්න මතු කළා. එම නි ා මම ඒ 

පිළිබඳව යේ කරුණු පැහැදිලි කිරීමක් කරන්න ඕනෑ. ගරු 

නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ශේ ශමොශහොශත් පා ල් දරුශවෝ ශේ 

 භාශේ මහජන ගැලරිශේ සිටිනවා. ශේ කුඩා දරුවනුත් 

 ාමානයශයන් ශිෂයත්ව විභාග ප්ර ්න පත්රශේ ඇතුළත් අනුමාන 

ප්ර ්නවලට මුහුණ ශදනවා. ඒ වාශේම තමයි, ශේ අනුමාන 

විපක්ෂයත් එක එක ඒවා අනුමාන කරනවා; උපකල්පන කරනවා. 

ඒ අනුමාන කරන, උපකල්පන කරන අයට කියන්න තිශබන්ශන්, 

වැඩි දව ක් ශනොශගොසින් ඔබතුමන්ලා අවිනි ්චිත විපක්ෂයක් 

බවට පත් ශවයි කියන එකයි. ශකොශහොම රුණත්, විපක්ෂය ශේ 

Next  ආයතනය පිළිබඳවත් විවිෙ අනුමාන, විවිෙ උපකල්පන සිදු 

කරනු ලැබුවා. ඒ වාශේම ශේ කර්මාන්ත ාලාව ව ා දැීවමත් 

එක්ක  නයි  නාළිකාවල අයිතිකාරශයෝ කිේවා,  ම ්ත 

ආ ශයෝජන දැන් රට අතහැර යනවා;  ම ්ත ආශයෝජනවලට 

ශලොකු බලපෑමක් ශවනවා වාශේ කථාවක්.  

ශේ සිේධිය අපට වාර්තා රුශණ් 20වැනි දා රාත්රිශේ. ගරු 

නිශයෝජය කථානායකතුමනි, අපට ශමම සිේධිය වාර්තා රුණු 

ශමොශහොශත් සිට කේකරු අමාතයාං ය ශල  අශේ ඉහළම 

මැදිහත්වීම සිදු කළා. මම 21වැනි දා ශේ ආයතනශේ වෘත්තීය 

 මිතිය  මඟත්, එහි ශ ේවකයන්  මඟත්  ාකච්ඡා කළා. ඊශේ 

දවශ ේ  ව  3.00 සිට පැයකට අධික කාලයක් ශේ ආයතනශේ 

පාලනාධිකාරිය  මඟත්, කේකරු ශදපාර්තශේන්තුශේ නිලොරින් 

 හ BOI එශක් නිලොරින්  මඟත් ශේ ආයතනය පිළිබඳව දීර්ඝ 

ශල  අපි  ාකච්ඡා කළා. ඇත්තටම ශේ Next Manufacturing 

(Pvt.) Limited කියන ආයතනය ව ා දැීවම  ේබන්ෙශයන් 

විශ ේෂශයන්ම එහි කළමනාකාරීත්වය පැත්ශතන් ප්රකා යක් කළා. 

විශ ේෂශයන් එහි අෙයක්ෂ ශඩ්විඩ් ශර් මහත්මයා අපට  මුණ 

ගැදරණා. ඒ වාශේම GM මහත්මයාත්, මුදල් අං ශේ ප්රොනියාත්, 

BOI නිලොරිනුත් හමු රුණා. මා  තුව තිශබනවා ඔරුන් නිකුත් කර 

තිශබන නිශේදනයක්. ඔරුන්ශේ පැත්ශතන් ප්රකා  කළ ශේ තමයි, 

2019 සිට 2025 වර්ෂශේ ශේ දක්වා ශගරුණු කාලසීමාව තුළ 

ශඩොලර් මිලියන 10කට ආ න්න loss එකක් ඔරුන්ට සිේෙ ශවලා 

තිශබනවා කියන එක. ඒ නි ා ශේ ආයතනය ව ා දැීවමට තීරණය 

කිරීම කිසිශ ේත්ම ශේ ආණ්ඩුශේ ක්රියාවලිය නි ා ශහෝ 

ශ ේවකයන්ශේ ක්රියාවලිය නි ා ශහෝ එවැනි කිසිදු බලපෑමක් නි ා 

සිදු ශවච්ච ශදයක් ශනොශවයි.  

හුශදක්ම ශමය බි ්න ් එක මත, වයාපාරික රුවමනා මත ගත්ත 
තීන්දුවක් ශල  තමයි ඔරුන්  ඳහන් කරලා තිශබන්ශන්. ඒ නි ායි 
විශ ේෂශයන්  NEXT" ආයතනය හදිසිශේ ශමවැනි තීරණයක් 
ගන්ශන්. මම ශ ොයා බලේදී, අශේ කේකරු ශදපාර්තශේන්තුශේ 
නිලොරිශයක් පදරගිය ව ශර් අග භාගශේත්, ශේ ව ශර් මාර්තු 
මා ශේත් ඔරුන් මුණ ගැසිලා යේ  ාකච්ඡාවක නියැළී තිශබන බව 
දැන ගත්තා. ඔරුන්ශේ පැත්ශතන් යේ ඉල්ලීමක් කර තිශබනවා. 
ඔරුන්ශේ ශේ තීරණය පිළිබඳව ශමම ආයතනශේ ශ ේවකයින්ශේ 
පැත්ශතන් යේ ශනො න්දරන්තාවක් ඇති ශවන්න පුද්ළුවන් කියන 
කාරණය  ඳහන් කරලා තිශබනවා. 

ඊශේ එක පුද්තාශණෝ ශකශනක් අශේ ආණ්ඩුව ආවාට ප ්ශ ේ 
ශේ ආයතන වැසීම  ේබන්ශයන් ශේ  භාව ඇතුශළේ   මහා 
ශගෝරනාඩුවක් කරනවා මම දැක්කා. හැබැයි, 2021දී 
ඒශගොල්ලන්ශේ බාේශපොච්චිලා ශේ රට කරේදී දින 17ක් ශේ 
ආයතනය ඇතුශළේ වැඩ වර්ජනයක් සිදු ශවලා තිශබනවා. ඒ වැඩ 
වර්ජනය ඇතුශළේ  management එක යේ කේපනයකට පත් ශවලා 
තිශබනවා. ඒ නි ාම ඔරුන්ශේ පැත්ශතන් ශ ේවකයින් දැනුවත් 
කිරීමට යේ අදිමදිකමක් දක්වලා තිශබනවා. ශකශ ේ ශවතත්, ශේ 
ආයතනශේ කටුනායක නිෂ්පාදන ඒකකශේ ශ ේවකයන් 1,434ක් 
ශ ේවය කරනවා. එයින් 1,341කශේ තමයි ශ ේවය අව න් කරන්න 

තීරණය කරලා තිශබන්ශන්. ඒ වාශේම කටුනායක අලංකරණ 
ඒකකශේ - Embellishment Plant එශක් - 160ක් ශ ේවය කරනවා. 
එයින් 50ශදශනකුශේ ශ ේවය අව න් කරන්න තීරණය කරලා 
තිශබනවා. කටුනායක  ංවර්ෙන ඒකකශේ 82න් 25ශදශනකුශේ 
තමයි ශ ේවය අව න් කරන්න තීරණය කර තතිශබන්ශන්. ඊළඟට, 
ආඬිගම  හ නවගත්ශත්ගම තිශබන කර්මාන්ත ාලා ශදශක් 
1,149ක් ඉන්නවා, ඒ සියලු ශදනාශේ ශ ේවය ඒ විධියටම ආරක්ෂා 
කරන්නත් ඔරුන් තීරණය කරලා තිශබනවා.  

 ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, අශේ රශට් තිශබනවා 

ශ ේවය අව න් කිරීම  ේබන්ෙශයන් වන පනත - Termination of 

Employment of Workmen Act එක. ඒ පනතට -TEWA එකට- 

අනුව ලබා දිය යුතු වන්දිය ඉක්මවා යන වන්දියක් ශේ 

ශ ේවකයින්ට ලබා ශදන්න ඔරුන්ශේ පැත්ශතන් තීරණය කරලා 

තිශබනවා. ඔරුන්ට TEWA එක අනුව ලබා ශදන වන්දියත්, ඊට  

අමතරව ශ ේවා කාලය ව ර 1කට අඩු නේ මා  ශදකක අමතර 

වැටුපකුත්,  ව ර 1 සිට 5 දක්වා ශ ේවා කාලයක් තිශබනවා නේ 

මා  තුනක ආදී ව ශයනුත් ව ර 25 සිට 34 දක්වා  ශ ේවශේ 

ඉන්න අයට විවිෙ කාලසීමා අනුව අමතර වන්දියක්, 

compensation එකක් ලබා ශදන්න ඔරුන් තීරණය කරලා 

තිශබනවා, ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි. ශේ විධියට තමයි 

ශේ ආයතනය ඔරුන්ශේ පැත්ශතන් කටයුතු කරලා තිශබන්ශන්. 

ශේ ආයතනශේ පාලනාධිකාරිය, ඒ වාශේම BoI එක, කේකරු 

ශදපාර්තශේන්තුව ශල  අපි ශේ කටයුත්තට මැදිහත් ශවමින් 

දිගින් දිගටම ශේ ශ ේවකයින්ශේ අයිතිය ආරක්ෂා කරන්න මැදිහත් 

ශවමින් සිටිනවා.  

මට තව එක විනාඩියක් ශදන්න, ගරු නිශයෝජය 
කථානායකතුමනි. ඒ වාශේම ඔරුන් ඊශේ දවශ ේ ඉතාම පැහැදිලිව 
ප්රකා යට පත් කළා, ශේ ශ ේවකයින්ට කටුනායක අවට තිශබන 
ආයතනවල  රැකියා නැවත ලබා දීම ශවනුශවනුත් මැදිහත් ශවමින් 
සිටින බව.  ශ ේවකයින් 1,416කශේ රැකියා අහිමිශවනශකොට 
ශ ේවකයින් 1,900කට ආ න්න ප්රමාණයකට ශවනත් ආයතනවල 
රැකියා ලබා ශදන්න දැනටමත් ඉල්ලීේ ලැබිලා තිශබනවා.  

ඒ නි ා එක පැත්තකින් ඔරුන්ට TEWA එකට ශහවත් ශ ේවය 
අව න් කිරීශේ පනතට වඩා වැඩි වන්දියක් ලබා ගන්නත් 
හැකියාවක් ලැබිලා තිශබනවා. ඔරුන්ට නැවත රැකියාවක් ලබා 
ගන්න ඕනෑ කරන මැදිහත්වීමකුත් ශේ ආයතනය පැත්ශතන් 
 ාකච්ඡා කරමින් තිශබනවා. අද ප ් වරු 2.00ට කේකරු 
අමාතයාං ශේදී ශේ ශ ේවක පාර් ්වය  මඟ මම  ාකච්ඡා 
කරනවා. අපි ඊශේ  ාකච්ඡා කළා management  එක  හ BoI  
එක  මඟ. අද ශ ේවක පාර් ්වය  මඟ නැවත ශේ පිළිබඳව 
 ාකච්ඡා කරන්න බලාශපොශරොත්තු ශවනවා. ඒ නි ා අශේ 
ආණ්ඩුව ශේ  රශට් වැඩ කරන ජනතාවට, ශේ රශට්  ම ්ත 
ජනතාවට වග කියන ආණ්ඩුවක් බව  ඳහන් කරන්න කැමැතියි.  

විපක්ෂය හීන දකිනවා, ආශයෝජන කඩාශගන වැශටයි, රශට් 
ආශයෝජකශයෝ ආපදර යයි කියලා.  මහර අය විවිෙ ඒවා අනුමාන 
කරනවා. ඒ නි ා අනුමාන විපක්ෂයටත්, ශේ හීන දකින 
විපක්ෂයටත් අපි කියන්න ඕනෑ, ඒවා හීන පමණක් බවට පත් 
ශවන බව. ඒ නි ා ඒ ආයතනය ව ා දමන්න ඔරුන් ගත් ශේ 
තීරණයත් තුළින් ශේ රශට් ආශයෝජනවලට කිසිදු බලපෑමක්  සිදු 
ශවන්ශන් නැහැ කියන කාරණය අවොරණය කරමින්, මට ශේ 
අව ්ථාව ලබා දීම පිළිබඳව ඔබතුමාට ශබශහවින්  ්තුතිවන්ත 
ශවමින් මම නිහඬ ශවනවා, ගරු  නිශයෝජය කථානායකතුමනි.  

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
The Hon. Harshana Suriyapperuma. You have 16 

minutes.  
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පාර්ලිශේන්තුව 

[10.58 a.m.] 
 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂණ සූරියප්වපුම මහයතා ංමුදල් සහය 

්රම සම්පාදන නිවයනජය අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷை சூாியப்தபரும - நிதி, 

திட்டமிடல் பிரதி அகமச்சர்)  

(The Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma - Deputy Minister 
of Finance and Planning)  

Hon. Deputy Speaker, the Bill relating to the repeal of 
the Foreign Loans Act is very important given the 
situation we are in today as a country. Sri Lanka is sitting 
on a mountain of debt and at one point, payment of those 
debts was considered unsustainable and the country was 
declared bankrupt as well. It is interesting to note, Sir, 
that the very people who contributed to that disaster are 
now trying to preach us on to how to manage this country.   

If I may highlight some of the key milestones in the 
evolution of the original Act, the Foreign Loans Act, No. 
29 of 1957, it goes back to the transition from the British 
era, where the Governor-General was empowered to sign 
documents. Then, there were transitions from that to 
Amendment Act No. 2 of 1962, subsequently, to the 
Foreign Loans (Amendment) Act, No. 1 of 1963, the 
Foreign Loans (Amendment) Act, No. 23 of 1980 and 
resulting in the implementation of the latest Public Debt 
Management Act. 

Sir, it is very important to discuss why, as a nation, we 
had to go through that journey. That is because the people 
who governed the country lacked discipline to make use 
of the regulations that were in place. Instead of 
implementing those regulations, they were using the 
loopholes to abuse the law, even getting public officials 
involved.  

It is well known how the Bond scam, which relates to 
borrowing or raising money by the then Government 
through Bonds, that entire saga took place. To avoid those 
issues in future, inquiries were held subsequently through 
various Committees appointed by Parliament. Due to such 
acts, not only did we lack progress as a country, but also 
former governments, the politicians who governed the 
country, did not respect the rule of law in the country. 
When committees were appointed to inquire into those 
matters, governance was not considered as an essential 
component. At subsequent investigations, discussions and 
deliberations in those committees, Sir, it was revealed that 
some people had contacted the very people who were 
accused of doing this very wrong thing. That was the era 
we passed as a country. The price of those acts, the Sri 
Lankans pay today as a nation. The Opposition, who are 
now preaching us on how to do the right thing and why 
government institutions are making losses, contributed to 
the enormous losses at those institutions. The Hon. 
Member who spoke before me spoke at length about 
SriLankan Airlines, which is sitting on a mountain of 
debt. By whom was it created? It was not due to the 
requirements of those institution. Those mountains of 
debt within those institutions were created due to 
corruption, allowing politicians, certain officials and their 
connected business parties to make money.  

As far as the SriLankan Airlines is concerned, that is 
why it is sitting on an unsustainable debt. The losses that 

the Hon. Member was mentioning occurred due to the 
financing costs of those borrowings, which were, to some 
extent, unregulated and supported by corruption. The 
time we went on that journey as a country was a darker 
past, but we are looking forward to a brighter future with 
the amendments brought in to these legislations, which 
are not mere documentations, but will be implemented 
through a process.  

The repealing of the existing Act up to the 
implementation of the Public Debt Management Act has 
been a transition taking place since November, last year, 
2024; since the new Act was enacted, there is a transition 
period of 18 months. At present, the functions are 
handled by the Central Bank. Once the transition period 
is complete, all activities will be transferred from the 
Central Bank to the new Public Debt Management 
Office. So, we need to ensure that the Public Debt 
Management Office is well-resourced in terms of 
capacity, knowledge and integrity of the individuals 
performing the functions and technology required to 
perform those functions. We know that technology is 
already being used for trading and for various other 
purposes. Currently, the Government is providing all 
necessary facilitation to ensure that the Public Debt 
Management Office - PDMO - is capable of delivering 
the functions entrusted to it. ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, 
රජයක් විධියට ණය ගන්න ශකොට ශේය ය ව ශයන් ණය ලබා 
ගැනීම කරනවා; විශේය ය ව ශයන් ණය ලබා ගැනීම කරනවා. 
රජය ඇප ශවලා State guarantees, Treasury guarantees offer 

කරමින් රාජය ආයතනවලට ණය ලබා ගැනීමට පහදරකේ 
 ල නවා. ඊට අමතරව, ශවනත් ආයතනවලටත් -උදාහරණයක් 
විධියට, ශ්රීලන්කන් එයාර්ලයින් ් වාශේ ඒවාටත්- ණය ලබා 
ගැනීමට ක්රමශේද තිශබනවා.  

With the repealing of the Foreign Loans Act and at 
the same time, introducing the Public Debt Management 
Office, it is expected that the various kinds of borrowings 
- domestic borrowings, foreign borrowings, offering 
guarantees and other forms of borrowing by State 
institutions - would be managed in a way that ensures 
transparency and would have systems in place, allowing 
creditors and lenders to have faith and trust in the system 
because transparency, accountability and clear records of 
those transactions would provide lenders confidence that 
the country is now on the right track. This confidence 
relates to the premium that lenders charge. Higher 
confidence, better systems and better management mean 
lower premiums in borrowing,  which we lacked earlier 
as a country. Not only that, the governments these very 
Hon. Members, who claim that the entities are now 
borrowing at higher rates, were in borrowed at 
commercial rates, which the country could not afford. So, 
they are all giving wrong information with the loud 
voices they have, whereas the reality is that they 
themselves created the situation we are in now.  

When the new Public Debt Management Office is 
created, for the front office section, there would be 
separate rules and regulations to function and for the 
middle office, duties are segregated to ensure that they 
maintain the level of secrecy required and  that the 
information has a lot of value, Sir. If leaked out to the 
market, Sir, the information allows people who have 
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access to insider information to make a lot of money. That 
is what happened during the Bond scam. That is why the 
front office, the middle office and the back office of the 
Public Debt Management Office are structured in a 
manner to give confidence in the system and assure 
borrowers that the present Government is doing the right 
thing.   

Then, with regard to foreign borrowings, there are 
bilateral borrowings and multilateral borrowings - 
ේවිපාර් ්වීය  හ බහුපාර් ්වීය ණය.    

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ණය ගන්නවා වාශේම ණය 

කළමනාකරණයත් අති ය වැදගත් ශකොට ක් ශවනවා. අපි 

දැක්කා, පදරගිය කාලශේ නිමක් නැතුව ණය ගත්ත ආකාරය. 

එශහම ගත්තා මි ක් ඒ ණය ගන්ශන් ශමොකටද, ඒ ණය දරදුදර 

වයාපෘතිවල ශයොදවනවාද, ඒ වයාපෘතිවල ලලදායීතාවක් 

තිශබනවාද කියලා බැලුශේ නැහැ. ඒ ණයවලින් ශහොරාකෑශේ, 

ූ රාකෑශේ  ං ්කෘතියක් තමයි තිබුශණ්.  

Not only obtaining debt, but also management of our 
existing liabilities is a critical component in this journey. 
So, on the one hand, there are provisions and regulations 
on acquiring new debt for the country and on the other, on 
managing the existing mountain of debt we have. In 
relation to that, we need to make sure that we use  the best 
strategies as a country, the best resources in terms of 
personnel and that we provide the best training to our 
officials who are engaged in these activities. So, the 
Government is actively engaged in working with these 
institutions, particularly during this transition period. ශේ 
අන්තර් කාලසීමාව තුළදී දැනට මහ බැංකුව විසින් කරනු ලබන 
ණය ලබා ගැනීශේ කටයුත්ත මුදල් අමාතයාං ය යටශත් පවතින 
අලුතින්  ්ථාපනය කරන ලද ආයතනයට අලුත් පනත මඟින් ලබා 
දීම  ඳහා ඒ නිලොරින්ට අව ය පුද්හුණුව ලබා ශදනවා. So, 
currently, it is on a parallel run.  Public Debt 
Management Office එක මහ බැංකුශේ සිටින නිලොරින්  මඟ 
 ේබන්ෙ ශවලා ඒ වැඩ කටයුතු කරශගන යනවා. අපි 
බලාශපොශරොත්තු ශවනවා, ඒ transition period එක  ාර්ථකව 
අව ාන කරලා 2026 වර්ෂශේ ආරේභශේ සිට Public Debt 
Management Office එක හරහා ඒ කටයුත්ත  ාර්ථකව ඉදිරියට 
ශගන යන්නට.  

There is another important element relating to this, Sir. 
That is the issuing of Treasury guarantees when there are 
borrowings by State institutions. The Hon. Member who 
spoke before me mentioned about  the CEB, how its 
expected borrowing from the AIIB is going to impact on. 
Previous governments allowed institutions to borrow 
recklessly, providing State guarantees, Treasury 
guarantees without looking into the ability of those 
institution to repay the debt. That system has changed 
now, Sir. When a State enterprise requires a State 
guarantee for their borrowings, this new entity would 
review that. It allows the State enterprise to go through a 
stress test to understand whether it is able to repay the 
debt as expected and the project or the purpose for which 
the money is going to be invested in would generate cash 
flows, enabling them to repay the debt. Otherwise, it is 
equal to Government borrowing. Therefore, now a 
prudent, rigorous mechanism is in place with stress tests 
done prior to allowing these processes to go ahead. At the 
same time, we need to make sure that the processes we 
are introducing do not delay the activities of those 

institutions. There are some teething issues, we 
acknowledge as this is the transitional period. For 
example, the CEB is trying to get this debt facility and 
since this is the first time that the PDMO is issuing this 
type of confirmation, it has taken a longer time than 
expected. We believe that as we move forward, those 
issues would be resolved since staff memebers are getting 
familiar with the process. And, Sir, this is the transition 
period, as I mentioned earlier.  

If we take the SriLankan Airlines, its recent financial 
statements and operating results were in dollar terms 
because the transactions of the entity deal mostly in 
foreign currency. So, a significant component of the 
financial results, which was referred to,  relates to the 
translation loss of foreign currency into Sri Lankan 
rupees. Further, as I mentioned earlier, a significant 
amount relates to the financing cost as well. So, one 
relates to the translation cost in  financing and the other 
relates to the financial cost on previous borrowings. The 
objective or the mission of the Government is to ensure 
that we are able to go ahead with our investments, 
facilitating timely approvals for these entities. The 
processes we have in place are well lubricated to serve the 
purpose they stands for. So, by the day, the institutions 
are familiarizing with the new culture in place, under 
which the loans taken are not for stealing purposes, but 
solely for the benefit of the institution and to invest for 
the future of this country. Similarly, in the new Bill we 
are bringing in to repeal the Foreign Loans Act, No. 29 of 
1957, there are several provisions to uphold governance 
and controls in the processes and to ensure that 
transparency is available so that creditors or lenders 
would have confidence and accountability and the level of 
scrutiny that is required.  

Sir, we know that national accounts of this nation 
show a deficit, unrecorded transactions to the tune of 
more than Rs. 22 trillion!      

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, විගණකාධිපතිතුමා විසින් 
නිරීක්ෂණය කර බලන අශේ ජාතිශේ ශ ේෂ පත්රශේ තිශබනවා, 
ආගිය අතක් පිළිබඳ  ශතොරතුරු නැති ට්රිලියන විසි ගණනකට අධික 
ණය මුදල් ප්රමාණයක හිඟයක්. ඒශකන් පැහැදිලි ශවන්ශන්, ශේ 
රශට් මුදල්  ශේ දක්වා කළමනාකරණය කරලා නැහැ කියන එක. 
ඒවා නිසි ශල  කළමනාකරණය කළා නේ, ඒ ලබා ගත් ණය නිසි 
ශල  වාර්තාවල  ටහන් කළා නේ, නිසි ශල  විගණනයට භාජන 
කළා නේ, ඒවාශේ විනිවිදභාවය පිළිබඳව ජනතාවට ශතොරතුරු 
ශහළි කළා නේ අද ශේ තත්ත්වයට ශේ රට පත් ශවන්ශන් නැහැ. 
ආගිය තැනක් නැති, recordsවල  ඳහන් ශවලා නැති, ට්රිලියන 
වි ් කට වැඩි මුදල් ප්රමාණයක හිඟයක් තිශබනවා. එම මුදල් වැය 
රුශණ් ශමොනවාටද කියලා ශපොත්පත්වල  ඳහන් ශවලා නැහැ. ඒ 
පිළිබඳව ශ ොයා බලන්න වර්තමාන රජය වැඩ පිළිශවළක් ආරේභ 
කරලා තිශබනවා. ඒශකන් අපට ශතොරතුරු ශකොතරේ ප්රමාණයක් 
ශහොයා ගන්න පුද්ළුවන් ශේවිද? ඒ  ඳහා අපට ඉතිහා යට යන්න 
වනවා.  මහර ඒවාශේ ශතොරතුරු ශහොයන්නට ද ක ගණනක් 
එහාට ශ ොයා බලන්න වනවා. ඒ  ඳහා අපි දැනටමත්  ාකච්ඡා 
ආරේභ කරලා තිශබනවා. Auditor-General ඇතුළු ජාතික 
විගණන කාර්යාලශේ ඒ  ඳහා අව ය දැනුම තිශබන පිරි  
 ේබන්ෙ කරශගන වැඩ පිළිශවළක් අපි ඒකට ක්රියාත්මක 
කරශගන යනවා. නමුත්, ශේශකන් කියැශවන්ශන් ශේකයි. ශේ 
රට  ංවර්ෙනය කරනවාය කියලා පදරගිය කාලශේ ඔය කියන 
ශේ පාලනඥශයෝ කරලා තිශබන ශේ තමයි, ඉවක් බවක් නැතුව 
ණය ගැනීම. 
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පාර්ලිශේන්තුව 

As a result, we are sitting on a mountain of debt as a 
nation. However, the present Government has put a plan 
in place and appointed efficient people to the boards of 
the respective institutions. We are implementing that plan 
and monitoring its implementation, having regular 
reviews to ensure that we are on the right track. 

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma, you have 

exhausted your allocated time. 

 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂණ සූරියප්වපුම මහයතා 
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷை சூாியப்தபரும) 

(The Hon. (Dr.) Harshana Suriyapperuma) 

Sir, I will take just 30 seconds. 

The production economy that we promised to the 
people requires investment by the Government and the 
private sector, investments coming both from overseas 
and from Sri Lanka, and would be achieved through 
collective efforts of everyone.  Therefore, our view is that 
by putting these processes in place, bringing in the level 
of transparency required and establishing and practising 
governance as country, we would be able to bring down 
our premiums. The testimony to that is, yesterday, the 
Central Bank announced the rates again and they have 
come down by another few points, which is good news. 

Sir, I thank you very much. 

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
The Hon. K. Kader Masthan. You have ten minutes. 

 
[மு.ப. 11.15] 
 

ගු වක්. කාදර් මසනතාන් මහයතා 
(மாண்புமிகு மக. காதர் மஸ்தான்) 

(The Hon. K. Kader Masthan) 
பிஸ்மில்லாஹிர்  ரஹ்மானிர்  ரஹீம். 

தகௌரவ பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கமள, குற்றவியல் 

நடவடிக்ககமுகறச் சட்டக்மகாகவ (திருத்தம்) சட்டமூலம் 

மற்றும் தவளிநாட்டுக் கடன்கள் (நீக்குதல்) சட்டமூலம் பற்றிய 

இன்கறய விவாதத்தில் மபச மநரம் ஒதுக்கித் தந்தகமக்கு 

எனது நன்றிகயக் கூறிக்தகாண்டவனாக எனது உகரகய 

ஆரம்பிக்கின்மறன். உண்கமயிமல, எமது நாட்கடப் 

தபாறுத்தளவில் நீதித்துகறயினுகடய தசயற்பாடுகளில் 

முன்மனற்றம் ஏற்பட மவண்டுதமன்ற அடிப்பகடயில்தான் 

குற்றவியல் நடவடிக்ககமுகறச் சட்டக்மகாகவ (திருத்தம்) 

சட்டமூலம் தகாண்டுவரப்பட்டிருக்கின்றது. குறிப்பாக, இன்று 

ஒரு accusedஐ நீதிமன்றத்தில் கவத்மத துப்பாக்கியால் 
சுட்டுக் தகால்லுகின்ற சம்பவங்கள் நகடதபறுகின்ற நிகல 
காைப்படுகின்றது. அவ்வாறான நிகலகமகயத் தடுத்து, 

அவர்களுகடய பாதுகாப்கப உறுதிப்படுத்துவதற்கு இந்தச் 
சட்டத் திருத்தம் பிரதானமாக அகமயும். அதாவது, 

நீதிமன்றம் வராமல் accused இருக்கின்ற இடத்திலிருந்மத 
'டிஜிட்டல்' முகறயில் நீதிமன்றத்துடன் ததாடர்கப 

ஏற்படுத்தி அவருகடய வைக்கக விசாாிக்கக்கூடிய 
விதத்தில் இந்தச் சட்டத் திருத்தம் தகாண்டுவரப்படுகின்றது. 

உண்கமயிமல அது ஒரு நல்ல விடயம்; பாராட்டக்கூடிய 
ஒரு விடயம். அத்துடன், ஒவ்தவாரு பகுதிகளிலிருந்தும் 
accusedஐ நீதிமன்றத்துக்குக் தகாண்டுவருகின்றமபாது 
ஏற்படுகின்ற மபாக்குவரத்து மற்றும் பாதுகாப்புச் 

தசலவினங்கள் என்று பார்க்கும்மபாது, இந்தச் சட்டத் 

திருத்தத்தின்மூலம் எதிர்காலத்தில் பாாிய தசலவினங்கள் 

குகறக்கப்படும் என்பதில் எனக்கு நம்பிக்கக இருக்கின்றது. 

அந்த வககயில், உண்கமயிமலமய இந்தச் சட்டத் 

திருத்தத்கதக் தகாண்டுவருவது பாராட்டக்கூடிய ஒரு விடயம். 

அமதமபாலத்தான், நீதிமன்றங்களின் தீர்ப்புகளும் 

முக்கியமாக மக்கள் நலன் சார்ந்ததாக அகமய மவண்டும் என 

மக்கள் விரும்புகின்றார்கள். நீதித்துகற சார்ந்த அகமப்புக் 

களில் இருக்கும் சிலர் அந்தந்த மவகளக்மகற்றமாதிாி 

தசயற்படுகின்றார்கள். நான் என்ன குறிப்பிட வருகின்மறன் 

என்றால், புத்தளத்தில் இருந்து இலவங்குளம் மற்றும் 

மறிச்சுக்கட்டிக்கு ஊடாக மன்னாருக்குச் தசல்கின்ற பாகத 

தற்தபாழுது நீதிமன்றத்தின் உத்தரவின் பிரகாரம் 

மூடப்பட்டிருக்கின்றது. இதில் நீதித்துகறயின் தசயற்பாட்கட 

நாங்கள் ஏற்றுக்தகாள்கின்மறாம். ஏதனன்றால், நீதித்துகற 

சுதந்திரமாகச் தசயற்பட மவண்டும். தகௌரவ பிரதிச் 

சபாநாயகர் அவர்கமள, எந்தவிதமான குறுக்கீடுகளும் 

இல்லாமல் இந்த வைக்கு நகடதபற்றிருந்தாலும், கடந்த 

காலங்களில் அந்தப் பாகதகயத் திறப்பது சம்பந்தமாகப் பல 

சுற்றுப் மபச்சுக்கள் நகடதபற்றன.  

ககடசியாக நாங்கள் முன்னாள் ஜனாதிபதி 

அவர்களுடனும் இது சம்பந்தமாகக் ககதத்மதாம். அப்மபாது 

Attorney-General திகைக்களத்தில் இருந்தும் அதிகாாிகள் 
வந்திருந்தார்கள். அப்தபாழுமத அவர்கள் இதகனக் 
ககயாண்ட விதம் பிகையானதாக இருந்தது. நாங்கள் 
என்ன தசால்ல வருகின்மறாம் என்றால், அந்த வைக்கில் 
அந்தப் பாகதகய ‘கார்தபட்’ மபாட்டு நவீனப்படுத்த 
இயலாமத தவிர, அந்த பாகதகய இருக்கின்ற மாதிாிமய 
பாவிக்கலாம் என்றுதான் அந்த மநரம் நீதிமன்றம் கட்டகள 
வைங்கியிருந்தது. ஆனால், Attorney-General திகைக் 

களத்தினர் RDAக்கும், சம்பந்தப்பட்ட ஏகனய திகைக்களங் 

களுக்கும் பிகையான கருத்துககளக் கூறி இந்த வைக்கக 

விகரவாக முடித்திருந்தார்கள். அதுதான் தற்மபாது 

எங்களுக்குச் சந்மதகத்கத ஏற்படுத்துகின்றது.   

மாண்புமிகு சனாதிபதி அநுர குமார திஸாநாயக்க 

அவர்கள் மன்னாருக்கு வந்திருந்ததபாழுதும் சாி, தகௌரவ 

பிரதமர் அவர்கள் மன்னாருக்கு வந்திருந்ததபாழுதும் சாி, 

இந்தப் பாகதகயத் திறப்பது சம்பந்தமாக மக்கள் 

சந்மதாஷப்படக்கூடிய சாதகமான வார்த்கதககளத்தான் 

கூறியிருந்தார்கள். கடந்த காலங்களில் இருந்த 

ஆட்சியாளர்களும் அரசாங்கமும்கூட இது சம்பந்தமாக ஏமதா 

ஒரு வககயில் சாதகமான நிகலப்பாட்கட மமற்தகாள்வதற் 

குாிய ஏற்பாடுககளச் தசய்வதற்காக Attorney-General 

திகைக்களத்துடன் பல மபச்சுவார்த்கதககள நடத்தி 

யிருந்தார்கள். அவ்வாறிருந்தமபாது,  சாதாரைமாக 
சிறுபான்கமச் சமூகத்தின் நிகலகமககளச் சிந்திக்காமல் 
பத்திாிகககளில் பல கருத்துகள் கூறப்பட்டிருந்தன. 
நீதிமன்றங்களின் தசயற்பாட்டில் முன்மனற்றம் வரமவண்டு 

தமன்பதற்கு எவ்வாறு இந்தத் திருத்தச் சட்டமூலமானது 
பிரமயாசனப்படுத்தப்படவிருக்கின்றமதா, அமதமாதிாி இந்த 
விடயத்திலும் நியாயம் கிகடக்கக்கூடிய விதத்தில் Attorney-

General அவர்கள் சட்டத்துகறகய வைிநடத்த மவண்டும்.  
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இன்று இந்த நாட்டின் தபாருளாதாரம் எவ்வளவுதூரம் 
பாதிக்கப்பட்டிருக்கின்றது! இந்த நிகலயில், சாதாரைமாக 
இந்த வீதியால் மன்னாருக்குப் மபாவததன்றால் கிட்டத் 

தட்ட 100 கிமலாமீற்றர் தூரம் வகர குகறவகடயும். 
யாழ்ப்பாைம் தசல்வது என்றாலும் அமத மாதிாித்தான். 
அதுமட்டுமல்லாமல் அது ஒரு tourist area. எனமவ, இந்த 
வீதிகயத் திறப்பது ததாடர்பில் நீதிமன்றத்தால் வைங்கப் 

பட்ட தீர்ப்பு எங்களுக்கு உண்கமயிமலமய மவதகன 

யளிக்கின்றது. இருந்தாலும் நீதித்துகறகய நாங்கள் 
மதிக்கின்மறாம். அரசு என்ற அடிப்பகடயில் உங்களுடன் 
இது சம்பந்தமாக நாங்கள் மமலும் discussion தசய்மவாம். 
இந்த வீதிகயத் திறப்பதன் அவசியம் குறித்துப் பல 

விளக்கங்ககள நாங்கள் தகாடுத்திருக்கின்மறாம்; பல 

ஆமலாசகனகள் எங்களிடம் இருக்கின்றன.  

சமூக ஆர்வலர்கள் சிலர் environmental பிரச்சிகனகயச் 
தசால்லித்தான் இந்த வைக்ககக் தகாண்டுவந்தார்கள். 
ஆனால், அந்த environmentக்குப் பாதிப்பு எதுவும் 
இல்லாமல், அங்குள்ள மிருகங்களுக்குப் பாதிப்பு இல்லாமல் 
இந்த வீதிகய நாம் பயன்படுத்தலாம். மூன்றுமபர் தகாண்ட 
Benchஆல்தான் இந்தத் தீர்ப்பு வைங்கப்பட்டிருக்கின்றது. 
நீதிமன்றத் தீர்ப்பு இவ்வாறாக இருந்தாலும், சகபயில் 
இருக்கின்ற தகௌரவ சுற்றாடல் அகமச்சர் அவர்களும், 

சட்டத்துகறக்குப் தபாறுப்பான தகௌரவ அகமச்சர் 
அவர்களும் மீண்டும் சட்டமா அதிபர் திகைக்களத்துடன் 
இந்த வீதிகயத் திறப்பதற்கு என்ன தசய்யலாம் என்று 
discussion தசய்யமவண்டும். நான் நிகனக்கின்மறன், 

1990ஆம் ஆண்டு முஸ்லிம்களின் இடப்தபயர்வு ஏற்பட்ட 

காலத்தில் அம்மக்கள் அந்த வீதியால்தான் புத்தளத்துக்கு 

வந்தார்கள்; அப்மபாது அந்த வீதி பாவிக்கப்பட்டிருக்கின்றது.  

இவ்விடயத்தில் நாங்கள் குறிப்பாகச் தசால்வததன்றால், 

அப்பாகதகய ஊடறுத்துச் தசல்லும் கல்ஓயா ஆற்றின் 

குறுக்காக அகமக்கப்பட்டுள்ள பாலம் பாவகனக்கு 

உகந்ததல்ல என்றுதான் 2019ஆம் ஆண்டு அப்பாகத 

மூடப்பட்டது. அதிலும் ஓர் இனவாதக் கருத்கதக் 

தகாண்டுவந்து அன்றிலிருந்த ஆட்சியாளர்கள்மீது பைிமபாட 

முயற்சித்தகமயால் யுத்தம் முடிவகடந்தமதாடு நல்லாட்சிக் 

காலத்திமல திறக்கப்பட்ட அந்தப் பாலம் நல்லாட்சிக் 

காலத்திமலமய மூடப்பட்டுவிட்டது. அந்தப் பாலத்கதத் 

திருத்துவதற்குாிய பல முயற்சிககள நாங்கள் எடுத்மதாம். 

அரசியல் காழ்ப்புைர்ச்சியால் அந்த முயற்சிகள் 

குைப்பப்பட்டன. அதகன நாங்கள் இந்த இடத்தில் தசால்ல 

மவண்டும். முன்னாள் சனாதிபதி ரைில் விக்கிரமசிங்க 

அவர்களுகடய பதவிக் காலத்தில் அந்தப் பாலத்கதத் 

திறப்பதற்கான ஏற்பாடுககள ஒழுங்காகச் தசய்யப்படவில்கல. 

ஒரு குழுவினர் மதகவயில்லாமல் முன்னின்று அதகனக் 

குைப்பி, புத்தளம் நீதிமன்றத்தில் வைக்குத் தாக்கல்தசய்து 

இதகனப் பிரச்சிகனயாக்கி விட்டார்கள். அவ்வாறு அரசியல் 

ாீதியில் குைப்பப்படாவிடில், அந்த மநரமம இந்த வீதி 

திறக்கப்பட்டிருக்கும்.   

எனமவ, இகத ஒரு discussionமூலம் தீர்க்கமவண்டுதமன 
நாங்கள் தசால்லுகிமறாம். சுற்றாடலுக்கும் மிருகங்களுக்கும் 
பாதிப்பு இல்லாமல் அகத இரு வைிப் பாகதயாக 
அகமக்கக்கூடிய வாய்ப்பிருக்கின்றது. அந்த அடிப்பகடயில், 

Attorney-General’s Department மற்றும் RDA அதிகாாிககள 
இகைத்து ஒரு discussion நடாத்தி அந்தப் பாகதகயத் 
திறப்பதற்குாிய ஏற்பாடுககளச் தசய்து தருமாறு இந்த 

இடத்தில் தகௌரவ அகமச்சர் அவர்ககளக் மகட்டுக் 

தகாள்கிமறன்.  

அத்துடன், குறிப்பாக நான் முக்கியமான சில 
விடயங்ககளச் தசால்ல மவண்டும். உண்கமயிமலமய 
வன்னி மாவட்ட மக்களுக்கு நான் இந்த இடத்தில் நன்றி 
ததாிவிக்கக் கடகமப்பட்டிருக்கிமறன். ஏதனன்றால், நான் 
புதிதாக ஆரம்பித்த சிறிலங்கா ததாைிலாளர் கட்சிக்குக் 
கடந்த உள்ளூராட்சிச் சகபத் மதர்தலில் அதிகளவான 
வாக்குககள அளித்து அந்தக் கட்சி சார்பிலும் என்கனச் 
சார்ந்த சுமயட்கசக் குழுக்கள் சார்பிலும் வன்னித் மதர்தல் 
மாவட்டத்தில் - வவுனியா, மன்னார், முல்கலத்தீவில் - 29 
உறுப்பினர்களும் ஏகனய மாவட்டங்களில் இருந்து 02 
உறுப்பினர்களுமாக 31 உறுப்பினர்ககள அந்த மக்கள் 
ததாிவுதசய்திருக்கின்றார்கள். அந்த அடிப்பகடயில், வன்னி 
மதாா்தல் மாவட்ட மக்களுக்கு எனது மனமார்ந்த நன்றிகயத் 
ததாிவித்துக் தகாள்கிமறன். அமதமபால, Gampaha 

Districtஇல் பியகம பிரமதச சகபயில் ஓர் உறுப்பினகரயும், 
மட்டக்களப்பு காத்தான்குடி பிரமதச சகபயில் ஓர் 
உறுப்பினகரயும் எங்களால் தபறக்கூடியதாக இருந்தது. 
குறுகிய காலத்தில் - 40 நாட்களில் - எடுக்கப்பட்ட 
தீர்மானத்தின் அடிப்பகடயில்தான் இந்தத் கட்சியில் 
பாராளுமன்றத் மதர்தலில் நான் மபாட்டியிட்மடன்; மக்கள் 
என்கன ஆதாித்தார்கள். அகதவிட அமமாக ஆதரவு 
இம்முகற எமக்குக் கிகடத்திருக்கிறது. எங்களுகடய 
சுமயட்கசக் குழுவும் கிட்டத்தட்ட 2,000 வாக்குககளப் 
தபற்றிருந்தது. இவற்கறப் பார்க்கும்மபாது நாங்கள் 
நல்லததாரு முன்மனற்றத்கத அகடந்திருக்கிமறாம் என்ற 
வககயில் நாங்கள் மக்களுக்கு மீண்டும் நன்றி 
கூறிக்தகாள்ளக் கடகமப்பட்டிருக்கின்மறாம். 

இறுதியாக, இன்கறக்கு பிரதமர் தகலகமயில் காைி 
சம்பந்தமான கூட்டதமான்று நகடதபறவிருக்கின்றது; 
அதற்குச் தசல்ல இருக்கின்மறன். அந்த விடயம் ததாடர்பில் 
ஒன்கறக் கூற விரும்புகிமறன். கடந்த காலங்களில் காைிப் 
பிரச்சிகன சம்பந்தமாக ஒவ்மவார் அரசும் எவ்வாறான 
systemஐக் ககயாண்டனமவா அமத systemஐ நீங்களும் 
ககயாள மவண்டாம். வட பகுதியில் உள்ள கூடுதலான 
சிறுபான்கம மக்கள் உங்களுக்கு அமமாகமாக வாக்களித் 

திருக்கின்றார்கள். அங்குள்ள ஐந்து மாவட்டங்களிலும் 
நீங்கள் அதிகமான வாக்குககளப்  தபற்றிருக்கின்றீர்கள். 
அந்த அடிப்பகடயில், ததாடர்ச்சியாக அந்த மக்ககளப் 
பாதிக்கின்ற வககயில் உங்களுகடய தசயற்பாடுகள் 
இருக்கக்கூடாது என்பதுதான் எங்களுகடய எதிர்பார்ப் 

பாகும். 1985ஆம் ஆண்டுக்கு பின்னர் Forest Department 
இனால் எந்தவித ஒழுங்குமுகறயுமில்லாமல் gazette 

பண்ைப்பட்ட காைிகள் அகனத்தும் விடுவிக்கப்பட 
மவண்டுதமன்ற பல தீர்மானங்கள் இருக்கின்றன. அந்த 
தீர்மானத்துக்கு Forest Department, Wildlife Conservation 

Departmentஇன் ஒத்துகைப்புகள் இல்லாமல் காைி 
விடுவிப்பு நடவடிக்கககள் இழுபறி நிகலயில் 
இருக்கின்றன. எனமவ, அவற்கற நிவர்த்திதசய்து, எமது 
மக்களின் இருப்புக் காைிககளயும் அபிவிருத்திக்குாிய 
காைிககளயும் மீட்டு, விடுவித்துத் தருவதற்குாிய 
நடவடிக்ககககள எடுக்குமாறு தயவாகக் மகட்டு, எனது 
உகரகய நிகறவுதசய்கின்மறன். நன்றி! 

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
The Hon. (Mrs.) Thushari Jayasingha. You have 11 

minutes. 
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පාර්ලිශේන්තුව 

[පූ.භා. 11.26] 

 

ගු නීතිඥ ුරෂාරි ජයසිාහය මහය කමිය  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி (திருமதி) துஷாாி ஜயசிங்ஹ) 

(The Hon. (Mrs.) Thushari Jayasingha, Attorney-at-Law) 
 ්තුතියි, ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි.  

ගරු අධිකරණ අමාතයතුමා විසින් අද දින පාර්ලිශේන්තුවට 

ඉදිරිපත් කරන ලද පනත් ශකටුේපත්  ේබන්ෙව තමයි අපි ශේ 

ශමොශහොශත්  ාකච්ඡා කරන්ශන්.  ාමානයශයන් අපි කථාවක් 

අහලා තිශබනවා, නීතිඥවරුන්  හ ඔටුවන් අතර  ේබන්ෙයක් 

තිශබනවා කියලා. ශමොකද, ඔටුවන්ට  ේබන්ෙයි රටඉඳි - dates; 

ඒ වාශේම නීතිඥවරුන්ටත්  ේබන්ෙයි dates. ශමශහම කියලා 

නීතිඥවරුන් දින ඉල්ලීම නි ා නඩු කල් යනවාය කියලා ශබොශහෝ 

විට ශචෝදනාවකුත් තිශබනවා. හැබැයි, ප්රාශයෝගිකව අධිකරණවල 

කටයුතු කිරීශේදී ශමොන ශමොන ශහේතු මත ශේ නඩු විභාග කල් 

යනවාද කියන එක අපි  ලකා බලන්න ඕනෑ. ඒක වළක්වන්න 

දීර්ඝ කාලයක් ති ්ශ ේ ශේ පනත් ශකටුේපත ඉදිරිපත් කිරීමට 

ූ දානමක් තිබුණත්, ශමශතක් එය ශේ ගරු  භාවට ඉදිරිපත් ශවලා 

තිබුශණ් නැහැ. අද දින ශදවන වර කියවීම  ඳහා ඉදිරිපත් කළ ඒ 

පනත් ශකටුේපත මඟින් අපි  ලකා බලන්න ඕනෑ නඩු කල් යන 

එක වළක්වා ගන්න ඒශකන් ලැශබන පිටුවහල ශමොකක්ද කියලා.  

විශ ේෂශයන්ම යේකිසි  ාක්ෂිකරුශවකුට අධිකරණශේ ශපනී 

සිටීමට අපහදර වන අව ්ථාවකදී ඒ නඩු කටයුත්ත කල් යන එක 

වළක්වන්න ඔහුට ඩිිතටල් අවකා ශයන් අව ්ථාව  ැලසීම තුළින් 

පුද්ළුවන් ශවනවා. ඒ අනුව, එම තැනැත්තා ශභෞතිකව අධිකරණශේ 

ශපනී ශනොසිටියත්, ඒ  ාක්ෂි අධිකරණයට ලබා ගන්න පුද්ළුවන්. 

එවැනි අව ්ථාවලදී නඩු කල් යාම වළක්වන්න පුද්ළුවන්. ශේ 

 ේබන්ෙශයන් අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් 

ශකටුේපශත් 5වන වගන්තිශේ 273ඇ යටශත් පැහැදිලිව දක්වා 

තිශබනවා. 273ඇ මඟින් ශකොම ාරි ්වරයාශේ කාර්යභාරය 

පැහැදිලි කර තිශබනවා. අදාළ නඩු විභාගය  ඳහා 

 ාක්ෂිකරුශවකුශේ  ාක්ෂි විභාග කිරීමට ශකොම ාරි ්වරශයකු 

පත් කරන්ශන් ශකොශහොමද කියලා එහි  ඳහන් ශවනවා. ඒ 

ශකොම ාරි ්වරයා ූතර ්ථ  ්ථානයක සිට නඩු විභාගයට  ේබන්ෙ 

වන ආකාරය,  ාක්ෂිකරුවන්  ේබන්ෙ කරන ආකාරය ගැන එහි 

 ඳහන් ශවනවා. ශමවැනි ප්රතිපාදනයක් අපට අව ය ශවලා දීර්ඝ 

කාලයක් ශවනවා, ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි. නමුත්, අද 

තමයි ඒක අනුමැතියට ඉදිරිපත් ශවන්ශන්.  

පදරගිය කාලවල  ැකකරුවන්  හ චූදිතයන් අධිකරණයට 

ඉදිරිපත් කිරීශේදී අවා නාවන්ත සිදුවීමක් රුණා. එවැනි ආකාරයට 

 ැකකරුශවකුශේ ශහෝ  ාක්ෂිකරුශවකුශේ ජීවිතයට තර්ජනයක් 

ඇති අව ්ථාවකදී ශමවැනි නීති ප්රතිපාදන අපට අව ය ශවනවා. ඒ 

කියන්ශන්, ශේ පනත් ශකටුේපශත් 2වන වගන්තිශේ 144අ. (1) 

(අ), (ආ), (ඇ), (ඈ) යටශත් පැහැදිලිව තිශබනවා, රඳවා තබා 

ගැනීශේ කාල සීමාව දීර්ඝ කිරීම  ඳහා, ඇප ඉල්ලීමක් විභාග 

කිරීම  ඳහා  හ තවත් කරුණු මත චූදිත තැනැත්ශතකු රුණත් 

ශභෞතිකව අධිකරණයට ඉදිරිපත් කිරීමකින් ශතොරව, විදුත් 

මාර්ගශයන් ශපනී සිටිමින් ඔහුශේ ඉල්ලීම කළ හැකි බව. අපි 

හිතනවා, ඒවා ඒ ආකාරයට ශවන්න ඕනෑය කියලා. ශේ දව ්වලත් 

අශේ නිශයෝජය ඇමතිවරශයක්  ේබන්ෙ කරලා ඥාණ ාර 

 ්වාීවන් වහන්ශ ේ විසින් ජාතිවාදී  ්වරූපශයන් ප්රකා  නිකුත් 

කරනවා. මූලෙර්මවාදීන්  හ ශවනත් කටයුතු කියලා කිසිම 

 ේබන්ෙයක් නැතිව ජනතාව කුපිත කරවන ආකාරශේ ප්රකා  

නිකුත් කරනවා. නමුත් අපි පැහැදිලිව කියනවා, අපි එශහම 

අන්තගාීව කණ්ඩායමක් ශනොශවයි කියලා. අපට තිශබන්ශන්, 

ඉතාම පැහැදිලි, ශබොශහොම ප්රගතිය ලිව යන ගමනක්. අශේ 

ගමශන්දී එවැනි අන්තවාදයක් නැහැ. ඒ ගැන පැහැදිලි කරන්න 

ශවන කිසිම ශදයක් ඕනෑ නැහැ. ගා ා තීරශේ නිරාහාර දරුවන් 

 ේබන්ෙශයන් පදරගිය දව ්වල අගමැතිනිය මැදිහත් රුශණ් 

ශකො ශහොමද? ආහාර ශනොමැතිව මිය යන දරුවන්  ේබන්ෙශයන් 

අපි මැදිහත් ශවලා කටයුතු කළා. අපි එක ආගමකටවත්, එක 

අන්තවාදයකටවත් නැහැ. අපි මු ්ලිේ ජාතිය ශහළා දකින්ශන්ත් 

නැහැ. අපි ශබෞේෙ දර් නයට ගරු කරනවා වාශේම ජාති, ආගේ 

 ේබන්ෙයකින් ශතොරව ජාතයන්තර ව ශයනුත් අපි එදා ඉඳලාම 

නිවැරදි තැන හිටශගන ඉන්නවා. ඒකට ශහොඳම උදාහරණය තමයි 

පල ්තීනය.   

එම නි ා අපි කියනවා, ඒ වාශේ තුච්ඡ ශේවල්වලට ජාතිවාදය 

පාවිච්චි කරන්න එපා කියලා. ීවට කලිනුත් ඥාණ ාර හාමුදුරුශවෝ 

ඒ වාශේම ප්රකා  නිකුත් කිරීම නි ා මට මතකයි, මා නිශයෝජනය 

කරන මහනුවර දි ්ත්රික්කශේ දිගන ප්රශේ ශේ ඇති වූ 

කලශකෝලාහලය. ඒ වාශේමයි දර්ගා නගරය  හ මම උපන් 

 ශබ්රුවල ප්රශේ ශේ ඇති රුණු ගැටලුව. එම ප්රශේ වල ජීවත් වන 

ජනතාව අපට කථා කරලා කියනවා, ශකොයි විධිශේ 

දුෂ්කරතාවලටද ඒ අය මුහුණ දුන්ශන් කියලා. එශහම කටයුතු 

කරපුද් උන්වහන්ශ ේට විරුේෙව නඩු පැවරුණු අව ්ථාශේදී අපට 

මතකයි, කුපිත රුණු ජනතාව තාේප ශපරළාශගන අධිකරණයට ආ 

ආකාරය. දැන් එවැනි තත්ත්වයක් නැවත ඇති රුශණොත් අපට 

පුද්ළුවන්, විදුත් මාර්ගශයන් එම නඩුව විභාග කරන්න. අපි 

 ලකනවා,  සිරකරුශවෝ ද මනුෂයශයෝ ය  කියලා. එශහම නේ ඒ 

අයශේ ජීවිත ආරක්ෂා ශවන්නත් ඕනෑ, අධිකරණ කටයුතුවලට 

බාොවක් ශනොශවන්නත් ඕනෑ. ශමන්න ශේ ප්රතිපාදනය එදාත් 

නීතිශේ තිබුණා නේ උන්වහන්ශ ේ සිර ශේ ඇතුශළේම තියාශගන 

විදුත් මාර්ගශයන් නඩුව විභාග කරන්න අපට අව ්ථාව තිබුණා. 

අපි අන්න එවැනි අව ්ථා  ල නවා, ශමම පනත තුළින්.  

අපි දන්නවා, කුඩා දරුශවකු රුණත් යේකිසි අපරාෙයක 

වින්දිතශයක් රුණු අව ්ථාවකදී -අපරාෙයකට ලක් රුණු 

අව ්ථාවකදී- දීර්ඝ කාලයකට පදරව තමයි නඩුව මහාධිකරණයට 

ඉදිරිපත් ශවලා ඒ දරුවාට එම නඩු විභාගයට මුහුණ ශදන්න 

ශවන්ශන් කියලා. මශේ ශපෞේගලික අත්දැකීමක් තිශබනවා, 

ූතෂණයට ලක් රුණු දැරියක්  ේබන්ෙව. එම දැරියශේ මව 

විශේ ගතව සිට මා මුණ ගැශහන්න මුල් අව ්ථාශේදීම එන්ශන් 

දැරියව පා ශලන් අයින් කිරීම නි ා ඒ දැරියට පා ල් යන්න 

අව ්ථාව ලබා ගන්නයි. මව විශේ ගත ශවලා මාමාශේ 

භාරකාරත්වය යටශත්යි එම දැරිය සිටිශේ. මාමාශේ ශ ේවා 

ශයෝජකයාශේ -මාමාශේ ශබො ්ශේ- පුද්තා අතින් තමයි එම දැරිය 

ූතෂණයට ලක් වන්ශන්.  

මාමා  ාක්ෂිකරුශවක්. ඒ දියණිය පා ලට භාර අරශගන 

නැහැ, අතවරයට ලක් රුණාට ප ්ශ ේ. ඒ කාරණයට තමයි මාව 

මුණ ගැශහන්න ආශේ. ඊට දීර්ඝ කාලයකට පදරව නැවත මට ඒ 

දියණිය මුණ ගැහුණා, ඒ නඩුව මහාධිකරණයට ශයොමු රුණු 

අව ්ථාශේදී. එතශකොට ඒ දැරිය වැඩිහිටි කාන්තාවක්. ඒ දැරිය 

විවාහ ශවලා; මවක්. ඇයශේ අතදරුවාත් අරශගන තමයි ඇය 

මහාධිකරණශේ  ාක්ෂි ශදන්න ආශේ. ඇයශේ විවාහක  ැමියා 

ආරක්ෂක අං යට  ේබන්ෙ තැනැත්ශතක්. ඔහු ඇවිල්ලා මශගන් 

ඇහුශේ, උ ාවි යන්ශන් නැතුව ශේ  ාක්ෂිය ශදන්න ක්රමයක් 

නැේද කියලායි. එය ඉතාම  ංශේදී අව ්ථාවක්. ඇයි? ඒ, ඔහුශේ 

භාර්යාව. ආරක්ෂක අං වල  ාමාිතකයන්, මුළු  මාජයක් ඇයව 

හුනනනවා. ඔහු ශකොශහොමද, ඇයව මහාධිකරණයට එක්කශගන 

යන්ශන්? කුඩා දරුවාත් එක්කම යන්නත් ඕනෑ. පැය ගණනක් රැීම 

ඉන්නත් ඕනෑ. මේකිරි ශබොන දරුවා ශගදර තියලා යන්නත් බැහැ. 

එශහම ගියාම ඒ යුවළ හුනනා ගන්නවා, ප්රශේ ශේ ජනතාව, 

ඔරුන්ශේ යහළු හිත මිත්රාදීන්. ඔරුන් ශකොශහොමද, ඒ අයට මුහුණ 

 ශදන්ශන්? ඔහු අහපුද් ප්ර ්නයට එදා මම නිරුත්තරයි. හැබැයි, ශේ 

පනත  ේමත රුණාට පදරව එවැනි ප්ර ්න  ේබන්ෙව අපට උත්තර 
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ශදන්න පුද්ළුවන්, ඔේ, එතැනට යන්ශන් නැතුව ඔබට  ාක්ෂි 

ශදන්න පුද්ළුවන් කියලා. ව ර ගණනාවකට පදරව එම දැරියන් 

වැඩිවියට පත්රුණාට පදරවත්  මාජය තුළ නැවත ඔරුන් 

අපහදරතාවට ලක් ශවන්න අව ය නැහැ. තමන්ට සිේෙ රුණු 

අපරාෙය ව න් කරශගන ඉන්න අව යත් නැහැ. තමන්ට සිේෙ වූ 

අ ාොරණයට විරුේෙව නැඟී සිටින්න, ඉදිරියට එන්න 

කාන්තාවන්ට, දියණියන්ට අපි අව ්ථාවක් ලබා ශදනවා, ශේ 

පනත  ේමත කිරීම තුළින්.  

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ඒ වාශේම ඇතැේ නඩුවල 

චූදිතයන් ඉන්නවා, ඒ අය  මහර අව ්ථාවලදී ශකටිශයන් නඩුව 

ඉවර කර ගන්න කැමතියි, ගරු අධිකරණයට ඉදිරිපත් ශවන්න 

හැකියාව තිශබනවා නේ. නමුත් ඒ අයට අධිකරණයට එන්න 

අව ්ථාවක් නැහැ. එක්ශකෝ ඒ අය විශේ ගත ශවලා ඉන්ශන්, 

වශරන්තු නිකුත් ශවලා. නමුත් නීතිඥවරුන් මාර්ගශයන් ඉදිරිපත් 

ශවලා නඩු කටයුතු අව න් කර ගන්න ඒ අය ූ දානේ.  මහර 

ශවලාවට ජීවිත ආරක්ෂාව පතා  මහරුන් විශේ  රටවල ඉන්නවා. 

ඔරුන් රුණත් කැමැතියි, නඩු කටයුතු අව න් කර ගන්න. එශහම 

අව ්ථාවලදීත් පහදරශවන් ඒ කටයුතු සිදු කරගන්න හැකි 

ආකාරයට ශේ පනත තුළ ප්රතිපාදන  ක ් ශවලා තිශබනවා. 

විවෘතව උ ාවියට ශගන්වන්ශන් නැතුව අපට පුද්ළුවන්, ඒ 

තැනැත්තාව නඩු විභාගයට  ේබන්ෙ කර ගන්න.  

ඒ වාශේම අපි අහලා තිශබනවා, අපරාෙ  හායකයන් - 

accomplices - ගැන. අපරාෙ  හායකයන් ඇතැේ විට රජශේ 

 මාව ලබාශගන ඒ සිේධිය  ේබන්ෙශයන් රජශේ 

 ාක්ෂිකරුශවක් හැටියට ඉදිරිපත් ශවනවා. අපි නීතිඥ වෘත්තිශේදී 

ඒ  ේබන්ෙ අත්දැකීේ ලබා තිශබනවා. ඒ අය ඉන්ශන් හුඟක් 

ශවලාවට රක්ෂිත බන්ෙනාගාරගත ශවලා. ඒ අයට අව ්ථාවක් 

නැහැ, නීතිඥවරශයකු මුණ ගැශහන්න. එවැනි අව ්ථාවකදී ශගදර 

ඉන්නශකොට වාශේ ශලශහසිශයන් නීතිඥවරශයකුශේ  හාය ලබා 

ගන්න බැහැ. හැබැයි ඒ අය කැමැතියි, නීතිඥ  හායක් ලබාශගන 

තමන්ශේ ප්රකා ය කරලා නඩු විභාගය ශකටිශයන් ඉවර 

කරගන්න; නඩු විභාගයට  හාය දීම  ඳහා රජශේ 

 ාක්ෂිකරුශවකු හැටියට ශපනී සිටින්න. එවැනි කාරණා කටයුතු 

 ේබන්ෙශයන් අපට ප්රතිපාදන අව ය ශවලා දීර්ඝ කාලයක් 

ශවනවා, ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි. අපි හුඟක් පිටුපසින් 

ඉන්න ජාතියක්. ශලෝකය ජාතයන්තර ව ශයන් ඉ ් රහට ගිහින් 

තිශබනවා, තාක්ෂණයත් එක්ක. ඒ නි ා අපිත් ශේ ශේවල් තුළින් 

ඉදිරියට යන්න ඕනෑ. 

ඒ වාශේම කාන්තාවන් හැටියට අපි දන්නවා, අ නීපයක් 

කියලා කියන්න බැරි අ නීපයක් කාන්තාවන්ට හැශදන බව. අපි 

උ ාවියකට කියන්ශන් ශකොශහොමද, ශේ කාන්තාවට අ නීපයි 

කියලා. වවදය  හතිකයක්වත් ශදන්ශන් නැහැ, මාසික ආර්තව 

දිනය නි ා ඇය අ නීපයි කියලා. අධිකරණයට තියා ශකොශහේට 

රුණත් යන්න අපහදර රුණත් වවදයවරශයක් වවදය  හතිකයක් 

ශදන්ශන් නැහැ, ඒක අ නීපයක් කියලා. එශහම ශදන්නත් බැහැ. 

ශමොකද, ඒක  ්වාභාවික  ංසිේධියක්. ශලෝකයටම ශේ ගැන කථා 

කරන්න අද අපට විශ ේෂ අව ථ්ාවක් ලැබී තිශබනවා. අනුදි 

ගුණශ ේකර කියන ශ්රී ලාංකික දියණිය ශේ ආර්තව දුේපත්කම - 

period poverty - ගැන කථා කරනවා, ඇයශේ   ශහේලි පදනම  

හරහා. ඇයශේ ජයග්රහණය  ඳහා දරබ පැතීමටත් මා ශමය 

අව ්ථාවක් කර ගන්නවා. 

ඒ සියලුම කාරණා  ලකා බලමින්, එවැනි ඕනෑම අව ්ථාවකදී 

අධිකරණයට ශභෞතිකව - physically - යන්න බැරි පුද්ේගලයන් 

නඩු කාර්ය පටිපාටිය  ඳහා  හභාගි කර ගැනීශේ වැදගත්කම හැම 

ශකශනකුම අවොරණයට ගන්නවා ඇතැයි මා වි ්වා  කරනවා.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
The Hon. Priyantha Wijerathna.  You have 11 

minutes. 
 
 

[පූ.භා. 11.38] 
 

ගු නීතිඥ ප්රියන්ත දුවේර කන මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி  பிாியந்த விமஜரத்ன) 

(The Hon. Priyantha Wijerathna, Attorney-at-Law) 

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, අද දින අප විවාදයට භාජන 

කරනු ලබන්ශන්, අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් 

ශකටුේපත  හ විශේය ය ණය (ඉවත් කිරීශේ) පනත් ශකටුේපතයි.  

ශේ පනත් ශකටුේපත් පිළිබඳව  ාකච්ඡා කිරීශේදී මම මුලින්ම 

ශහොයා බැලුවා, ශේ  ේබන්ෙශයන් වන නීති පිළිබඳව. 

විශ ේෂශයන්ම අද දින අපි විවාදයට භාජන කරන අපරාෙ නඩු 

විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපතට අදාළව එකතු 

කරනු ලබන නව ප්රතිපාදන  ේබන්ෙශයන් වන නීති විශේ  

රටවල ් ශකොයි තරේ කාලයකට ශපර තමන්ශේ නීති පේෙතියට 

ඇතුළත් කරශගන තිශබනවාද කියන කාරණය පිළිබඳවත් මම 

ශහොයා බැලුවා. ඒ ශ ොයා බැලීශේදී තහරුරු රුණු ශදයක් තමයි 

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, අශේ රට තාක්ෂණය භාවිත 

කිරීම අතින් ශවනත් රටවලට  ාශේක්ෂව ශකොයි තරේ පදරගාීවද 

කියන එක. විශ ේෂශයන්ම අද අපි  ාකච්ඡා කරන අපරාෙ නඩු 

විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපතට එකතු කරන 

ලබන වනතික ප්රතිපාදන ශලෝකශේ ශවනත් රටවල් තමන්ශේ 

නීති පේෙතියට ඇතුළත් කරශගන තිශබන්ශන් ීවට ද ක 

ගණනාවකට කලින්. ආරේභශේදීම ඒ වනතික ප්රතිපාදන 

තමන්ශේ නීති පේෙතියට ඇතුළත් කර ගනු ලබන්ශන් 

ඕ ්ශේලියාව වාශේ රටවල්. 1990 වාශේ කාලශේ තමයි ඒ රටවල් 

අද අපි ශේ ඇතුළත් කරන්න යන නීති තමන්ශේ නීති පේෙතියට 

ඇතුළත් කරශගන තිශබන්ශන්. විශ ේෂශයන්ම කැනඩාව, 

ශමක්සිශකෝව, නවසීලන්තය, එක් ත් ජනපදය, බ්රසීලය, 

ආර්ජන්ටිනාව, එක් ත් රාජොනිය, රුසියාව,  ්වීඩනය වාශේම 

අශේ අ ල්වැසි රට වන ඉන්දියාවත් අද අපි කථා කරන, විවාදයට 

ගනු ලබන නීති ක්ශෂේත්රයන් තමන්ශේ නීති පේෙතියට ඇතුළත් 

කරශගන තිශබනවා.  

විශ ේෂශයන්ම අපි අද  ාකච්ඡා කරන 1979 අංක 15 දරන 

අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය පනත  ංශ ෝෙනය කිරීම  ඳහා වූ 

පනත් ශකටුේපත ක්ශෂේත්ර තුනක් ආවරණය වන විධියට තමයි 

 ක ් කරලා තිශබන්ශන්. විශ ේෂශයන්ම අපරාෙ නඩු විොන 

 ංග්රහය පනතට 144අ  හ 144ආ ව ශයන් අලුත් වගන්ති ශදකක් 

ඇතුළත් ශවනවා. ඒ වාශේම, ප්රොන ප්රඥේතියට 241අ වන  හ 

241ආ වන අලුත් වගන්ති ශදක ඇතුළත් කරනවා. එශමන්ම, 

අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ප්රොන ප්රඥේතියට 273අ සිට 273ද 

දක්වා වන අලුත් වගන්ති කිහිපයක් ඇතුළත් කරන්න ශේ 

 ංශ ෝධිත පනත් ශකටුේපත මඟින් අශේක්ෂා කරනවා.  

මා මුලින්  ඳහන් කළ ආකාරයට 144අ  හ 144ආ වගන්ති 

මඟින්  හ 241අ  හ 241ආ වගන්ති මඟින් චූදිතශයක් ශහෝ 

 ැකකරුශවක් ශභෞතිකව අධිකරණයට ඉදිරිපත් ශනොකර ඔහු 

 ේබන්ෙශයන් වන මූලික කාරණා, විශ ේෂශයන් කැඳවීේ 

අව ්ථාශේ නඩු අධිකරණශේ කැඳවන්න ශේ හරහා ප්රතිපාදන 

 ල ා තිශබනවා. ඒ වාශේම අදාළ  ැකකරුට ශහෝ චූදිතයාට 

පුද්ළුවන්, video recording එකක් ඔ ්ශ ේ තමන්ශේ නඩුව දැක 

බලා ගන්න. එතශකොට ශේ වගන්ති  ංශ ෝෙනය කරන්නත්, ශේ 

ප්රතිපාදන අලුතින් ඇතුළත් කරන්නත් ශේ පනත් ශකටුේපත හරහා 

අපට අව ්ථාවක් ලැශබනවා. 
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පාර්ලිශේන්තුව 

ඊළඟට, ප්රොන ප්රඥේතියට 273අ සිට 273ද දක්වා වන 

වගන්තිවලට අලුශතන් කාරණා ඇතුළත් කරලා තිශබනවා. ඒ 

යටශත්  ාක්ෂිකරුවන්ට පුද්ළුවන්, ූතර ්ථව සිට තමන්ශේ  ාක්ෂිය 

අධිකරණයට ලබා ශදන්න. විශ ේෂශයන්ම රාජය අං ශේ විශ ේෂඥ 

 ාක්ෂිකරුවන්ට පුද්ළුවන්, තමන්ශේ ආයතනශේ ශහෝ ූතර ්ථව සිට 

අධිකරණයට තමන්ශේ  ාක්ෂිය ලබා ශදන්න. ඒ වාශේම, 

ඉශලක්ශට්රොනික මාෙය ඔ ්ශ ේ අධිකරණය ට ශල්ඛ්න ඉදිරිපත් 

කරන්න ශේ හරහා අව ්ථාව ලබා දීලා තිශබනවා.  

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ශේ  ංශ ෝධිත පනත් 
ශකටුේපශත් වැදගත්කේ ශමොනවාද, වැදගත්කම කුමක්ද කියන 
කාරණය  ලකා බලනශකොට අපට ශේනවා,  ාක්ෂිකරුශවකුට, 
එශහම නැත්නේ චූදිතශයකුට අධිකරණය ඉ ් රහ ශභෞතිකව 
ශපනී ශනොසිට තමන්ශේ  ාක්ෂිය ඉදිරිපත් කරන්න ශේ හරහා 
අව ්ථාව ලැශබන බව. විශ ේෂශයන්ම 273අ සිට 273ද දක්වා වන 
ප්රතිපාදන  තුළ ඒ කාරණය අන්තර්ගත ශවලා තිශබනවා.  

ඒ අනුව තමන්ට යේ ජීවිත තර්ජනයක් තිශබනවා නේ, 
නැත්නේ බාල විය නි ා, එශහම නැත්නේ අධික මහලු බව නි ා, 
එශහමත් නැත්නේ තමන් විශේ ගත ශවලා සිටින නි ා ශහෝ 
ශභෞතිකව අධිකරණශේ ශපනී සිටින්නට ශනොහැකි වන 
 ාක්ෂිකරුශවකුට තමන්ශේ  ාක්ෂිය අධිකරණයට ඉදිරිපත් 
කරන්න අව ය ප්රතිපාදන ශේ පනත තුළ අන්තර්ගත ශවනවා.  

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ශේ තුළ තවත් ඉතා වැදගත් 
කාරණයක් තිශබනවා. අශේ රශට් නඩු ප්රමාද ශවන්න කාරණා 
ගණනාවක් බලපානවා. ඒ අතරින් එක කාරණයක් තමයි, එක්ශකෝ 
චූදිතයා කුමක් ශහෝ ශහේතුවක් මත අධිකරණශේ ශපනී ශනොසිටීම. 
එශහමත් නැත්නේ  ාක්ෂිකාරයා අධිකරණය ඉදිරිශේ ශපනී 
ශනොසිටීම. හැබැයි, ශමන්න ශේ බාෙකය යේතාක් දුරට ශහෝ මඟ 
හරවා ගන්න අපට ශේ ප්රතිපාදනය හරහා අව ්ථාව ලැශබනවා. අපි 
දැකලා තිශබනවා,  මහර නඩුවලදී නඩුශේ ප්රොන  ාක්ෂිකාරයා 
විශේ ගත වීම නි ා  මහර අව ථ්ාවල චූදිතයා නිදහ ් ශවනවා. 
එශහම නැත්නේ මුළු නඩුවම අ නික් පැත්ත ගහනවා. දැන් ශේ 
ශගශනන ප්රතිපාදන යටශත් විශේ  තානාපති කාර්යාල හරහා 
අදාළ  ාක්ෂිකරුවාව ශභෞතිකව අධිකරණය ඉදිරිශේ ශනොසිටියත් 
ඔහුශේ  ාක්ෂිය ලබාශගන අදාළ නඩුව  ාර්ථක කර ගන්නට 
පැමිණිලි පාර් ්වයට අව ්ථාවක් ලැශබනවා. ශේක ඉතා වැදගත් 
ප්රතිපාදනයක්, ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි. 

ඒ වාශේම ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ශේ පනත්  
ශකටුේපත  ේමත කිරීශේ ඇති තවත් වැදගත් කාරණයක් තමයි, 
 ැකකරුවන්ට -චූදිතයන්ට- ආරක්ෂාව  ැලසීම. අපි දන්නවා, 
පදරගිය කාලය තුළ ශලොකු කථා බහකට ලක් රුණා, අධිකරණයට 
ඉදිරිපත් කරන ලද  ැකකරුශවක් ශවඩි තබා මරා දැීවම ගැන. 
ඇත්තටම 2025 අරුරුේශේදී සිේෙ රුණු සිදුවීම ශනොශවයි ශේ 
 ේබන්ෙශයන් සිදු රුණු පළමුවැනි සිදුවීම. අපි දන්නවා, ශනොශයල් 
අමරසිංහ බන්ෙනාගාරය තුළදී මැරුවා. ඊළඟට, චින්තක අමරසිංහ 
නමැත්තා ීවගමුව අධිකරණය තුළදී ඝාතනයට ලක් රුණා. ඒ 
වාශේම 2015දී කඩුශවල උ ාවිශේදී   මයං  ට ශවඩි තැබුවා. 
ඒශකන් ඔහු මැරුශණ් නැහැ. ඊට ප ්ශ ේ 2017දී බන්ෙනාගාර බ  ්
රථයක් තුළදී ශවඩි තියලා   මයං   මඟ තවත්  ැකකරුවන් 
ප ්ශදශනක් මරා දැේමා. ඒ අව ්ථාශේදී බන්ෙනාගාර නිලොරින් 
ශදශදනකුත් ඝාතනයට ලක් රුණා. 

ඊළඟට, 2022 අශගෝ ්තු මා ශේ ගල්කි ්  උ ාවිශේදී 
 එවැනිම ආකාරශේ ශවඩි තැබීමක් සිේෙ රුණා. ඊට ප ්ශ ේ 
2004.01.09වැනි දා ෙේමික අමරසිංහ නමැත්තා අලුත්කශඩ් 
උ ාවිශේ කාමර අංක 6දී ශවඩි තබා ඝාතනයට ලක් රුණා. ඒ 
අව ්ථාශේදී ඝාතකයා ආශේ නීති ශිෂයශයක් විධියට. 
2025.02.19වැනි දා  ගශන්මුල්ශල්  ංජීව  අධිකරණ  ාලාවක් 

තුළදී ශවඩි තියලා මරා දැමුවා. ශමන්න ශේ වාශේ තර්ජනයට 
ලක්ශවලා සිටින චූදිතයන් - ැකකරුවන්- ශභෞතිකව 
අධිකරණයට ඉදිරිපත් ශනොකර ඔරුන්ට ආරක්ෂාව  ල මින්, 
අදාළ නඩු කටයුතු පවත්වාශගන යන්න ශමම  ංශ ෝෙනය හරහා 
අපට අව ්ථාව ලැශබනවා. ශේක ඉතා වැදගත් අව ්ථාවක් විධියට 
මා  ලකනවා. 

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ඒ වාශේම තවත් වැදගත් 
කාරණයක් තමයි, විශ ේෂඥ  ාක්ෂිකරුවන්ට අධිකරණය ඉදිරිශේ 
ශභෞතිකව ශපනී ශනොසිට ශමම ප්රතිපාදනය යටශත් ූතර ්ථව සිට 
තමන්ශේ  ාක්ෂි ඉදිරිපත් කරන්න අව ්ථාව ලැබීම. අශේ ගරු 
අධිකරණ ඇමතිතුමා කිේවා වාශේ ර  පරීක්ෂකවරයා අේපාර 
මහාධිකරණශේ නඩුවකට යනවා නේ, යන්න එක දව ක්,  ාක්ෂි 
ශදන්න තව දව ක්, එන්න තව දව ක් විධියට දව  ්තුනක් වැය 
ශවනවා. හැබැයි, ශමම  ංශ ෝෙනශේ ප්රතිපාදන යටශත් අපට 
 ාක්ෂි ලබා ශදන කාලය පමණක් ප්රශයෝජනයට අරශගන -
උදාහරණයක් විධියට පැය භාගයක්, පැයක් පමණ- අදාළ  ාක්ෂිය 
ලබා ගැනීශේ හැකියාව ලැශබනවා. 

ඒ වාශේම ඉශලක්ශට්රොනික මාෙය ඔ ්ශ ේ අධිකරණය ශවත 
ශල්ඛ්න ඉදිරිපත් කරන්නත් ශේ හරහා ප්රතිපාදන  ල ා 
තිශබනවා. විශ ේෂශයන්ම අධිකරණශේ සිදු වන කාලය 
නා ්තිවීේ, අධිකරණශේ සිදු වන මුදල් නා ්තිවීේ, 
බන්ෙනාගාරවල සිදු වන මුදල් නා ්තිවීේ අවම කරන්නත්, 
එශමන්ම නඩු කල් යෑම යේතාක් දුරකට ශහෝ අවම කරන්නත් 
ශමම ප්රතිපාදන හරහා අව ්ථාව ලැශබනවා. ශේ වාශේ පනතක් 
දැකපුද් ගමන් නීතිඥවරු විධියට අශේ ඔළුවට එන්ශන්,  ශේක 
අ ්ශ න් රිංගලා යන්න පුද්ළුවන්ද?  වාශේ අදහ ක්. 

හැබැයි ශේ පනත් ශකටුේපත කිශයේවාට ප ්ශ ේ අපිට 
ශත්ශරනවා, ශේක අ ්ශ න් රිංගලා යන්න තිශබන ඉඩකඩ ඉතාම 
අල්පයි කියලා. උදාහරණයක් විධියට ගත්ශතොත්, 
 ාක්ෂිකාරයින්ට  ාක්ෂි ලබා ශදන විධිශේදී - ූතර ්ථව  ාක්ෂි ලබා 
දීශේදී - ඒ ප්රතිපාදනය අවභාවිත කරන්න තිශබන අව ්ථා ඉතාම 
අල්පයි. එශහම අව ්ථා නැති තරේ. ඒ වාශේම, ශේ පනශත් ශේ 
ගැනත් අවොනය ශයොමු කරලා තිශබනවා. අශේ වාශේ රටක ශේ 
ප්රතිපාදනය පාවිච්චි කරේදී -ූතර ්ථ ක්රම; ඉශලක්ශට්රොනික ක්රම 
භාවිත කරේදී-  න්නිශේදන දුර්වලතා ඇති ශවන්න පුද්ළුවන්.  හිටි 
ගමන් සිේනල් නැති ශවන්න පුද්ළුවන්. අදාළ  ාක්ෂිය අතරමඟදී ඒ 
කටයුත්ත නතර ශවන්න පුද්ළුවන්. ශේ වාශේ අව ්ථා ගැනත් ශේ 
පනශත් ප්රතිපාදන  ල ා තිබීම ඉතාම වැදගත් ශවනවා. ඒ නි ා 
ශලෝකශේ අශනක් රටවල් ද ක ගණනාවකට ශපර තමන්ශේ නීති 
පේෙතියට අතුළත් කළ ශමවැනි පනතක් ශේ කාලය තුළ ශහෝ 
ජාතික ජන බලශේගය ආණ්ඩුව යටශත් අපට ඉදිරිපත් කරන්න 
ලැබීම  තුටට කාරණයක් බව  ඳහන් කරමින් මම මශේ කථාව 
අව න් කරනවා. ශබොශහොම  ්තුතියි, ගරු නිශයෝජය 
කථානායකතුමනි.  

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
Next, the Hon. Sajith Premadasa. You have 15 

minutes.  

 
[පූ.භා . 11.49] 

 

ගු සජි ක වප්රේමදාස මහයතා ංදුුද්ධා පාර්ශ්නවවේ 

නායකුරමාප  
(மாண்புமிகு சஜித் பிமரமதாஸ - எதிர்க்கட்சி முதல்வர்) 

(The Hon. Sajith Premadasa - Leader of the Opposition) 
ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, 1957 අංක 29 දරන 

විශේය ය ණය පනත ඉවත් කිරීම  ඳහා වූ පනත් ශකටුේපත 

ගැනත් අද  ාකච්ඡා කරනවා. එහිදී අපි  ාකච්ඡා කරන්ශන් රටක් 

1563 1564 

[ගරු නීතිඥ ප්රියන්ත විශේරත්න මහතා ] 
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හැටියට විශේය ය ව ශයන් අපි ලබා ගත්ත ණය කළමනාකරණය 

කිරීශේ විෂයය පිළිබඳවයි. විශේ  ණය ක්ශෂේත්රය පිළිබඳ  පනත් 

ශකටුේපතක් පාර්ලිශේන්තුවට ඉදිරිපත් කරනශකොට මම අද 

අහනවා, විශේ  ණය පිළිබඳව, IMF ගිවිදරම පිළිබඳව, ේවීපාර් ව්ීය 

ණය හිමිකරුවන්, ජාතයන්තර  ව්වරී ණය හිමිකරුවන් පිළිබඳව, 

ශකොච්චරක් ණය ශගවන්න තිශබනවාද, ඒ ශගවන්න තිශබන 

කාලවකවානු ශමොනවාද, වාර්ෂිකව ශගවන්න තිශබන  ප්රමාණයන්, 

ශේ ණය ශගවීශේ ගිවිදරේවලට එකඟ වීශේදී ඇති කරගත්ත 

ශකොන්ශේසි, විශ ේෂශයන්ම 2028දී ණය ශගවීම  ඳහා අපි 

 පුද්රාලන්නට ඕනෑ ආර්ථික ඉලක්ක - economic targets, 

වි ්තීර්ණ ණය පහදරකම - Extended Fund Facility එක -  ලබා 

ගැනීම, එය ලබා ශනොදීම, එය ලබා ගැනීම  හ ලබා ශනොදීම 

පදනේ වන්ශන් විදුලි බිල වැඩි කිරීම මතද කියන කාරණා ගැන. 

අපි ශමවැනි ප්ර ්න ගණනාවක් ඇහුවා. හැබැයි අද පාර්ලිශේන්තුශේ 

දව ක් ශවන් කරලා තිශබනවා, විශේ  ණය ගැන කථා කරන්න. 

මුදල් අමාතයාං ය නිශයෝජනය කරන නිශයෝජය ඇමතිවරයා ශේ 

ප්ර ්නයට උත්තර ශදන්න කල් ඉල්ලනවා. ශමොකක්ද ශේ 

ශවන්ශන්? විශේ  ණය පිළිබඳව  ාකච්ඡාවට භාජන කරන්න අද 

දව ම ගත කරලා තිබියදී, විශේ  ණය ක්ශෂේත්රය පිළිබඳව , IMF 

ගිවිදරම පිළිබඳව, ේවිපාර් ්වීය ණය හිමිකරුවන් පිළිබඳව,  

ජාතයන්තර  ්වවරී බැුනේකර හිමියන් පිළිබඳව අපි වි ්තර ටිකක් 

අහනවා. ඒ වි ්තර ටික  පයන්නට කල් ඕනෑ ලු.  

2025.02.17වැනි දා ඉදිරිපත් කළ වර්තමාන 

ජනාධිපතිවරයාශේ අය වැය කථාව තමයි ශේ මශේ අශත් 

තිශබන්ශන්. ශේ අය වැය කථාව නිර්මාණය කරනශකොට අපි අහපුද් 

ප්ර ්න සියල්ලටම උත්තරත්  පයාශගන තමයි  අය වැය කථාව 

හැශදන්ශන්. මම හිතන විධීයට හර්ෂ ද සිල්වා මැතිතුමා ඒකට 

එකඟ ශවයි. ශේ හැම ප්ර ්නයකටම උත්තර ඔක්ශකෝම තිශබනවා. 

එක්ශකෝ, උත්තර නැතුව අය වැය කථාව හැදුවා. එශහම නැත්නේ, 

උත්තර ශදන්න දන්ශන් නැහැ. එශහමත් නැත්නේ, අද රට මුහුණ 

ශදන අභිශයෝගය පිළිබඳව අවශබෝෙයක් නැහැ.  

අපි තමයි ඉ ්ශ ල්ලාම කිේශේ,  සියයට 33කින් විදුලි බිල අඩු 

කරනවාය කියලා ජනාධිපතිවරණ ශේදිකාශේදී ශකොච්චර ප්රකා  

කළත්, ශේ අය විදුලි බිල වැඩි කරනවා කියලා. රුපියල් 9,000 බිල 

රුපියල් 6,000 කරනවා කිේවා; රුපියල් 3,000 බිල රුපියල් 2,000 

කරනවා කිේවා. අපි ශබොශහොම පැහැදිලිව කිේවා, අනිවාර්යශයන්ම 

ශේශගොල්ලන් විදුලි බිල වැඩි කරනවා කියලා. ඒක හරියටම -

නිට්ටාවටම- සිේෙ රුණා ශන්. දැන් රජය ශයෝජනා කරනවා, 

සියයට 18කින් විදුලි බිල වැඩි කරන්න. ඒ පදනම මත, ඒ 

කාරණාව අනුමාන කරමින් අද අපි ප්ර ්නයක් අහනවා, ශේ 

එක්කම ජල බිලත් වැඩි ශවයි ද කියලා. ඉතින්, ශේක පටලවනවා, 

ජල විදුලියත් එක්ක. ජල විදුලියක් ගැන ශනොශවයි මම ඇහුශේ. 

ශපර පා ල් දරුවාශේ ඉඳලා අපි හැශමෝම -මුළු රටම- දන්නවා, 

ජල විදුලි උත්පාදනය  හ දරළං විදුලිය, ූ ර්ය විදුලිය උත්පාදනය 

පැත්ශතන්, ඒ කියන්ශන් පුද්නර්ජනනීය බල ක්තිය  ක්තිමත් 

කරනවා කියලා මැතිවරණ ශේදිකාශේ ශලොකු ශලොකු ශපොශරොන්දු 

දුන්නාට දැන් දරළං විදුලියට, ජල විදුලියට, solar powerවලට 

 ේපූර්ණශයන්ම විරුේෙ ප්රතිපත්තියක් ක්රියාත්මක වන රජයක් 

තමයි අද තිශබන්ශන් කියලා. 

විදුලි බිල අඩු කරනවා කිේවාට දැන් විදුලි බිල වැඩි කරනවා. 

ඒක අනුමාන කරලා අපි ප්ර ්නයක් අහනශකොට, - ජල විදුලිය ගැන 

ප්ර ්නයක් ශනොශවයි ශේ අහන්ශන් - ජල බිල ගැන ප්ර ්නයක් 

අහනශකොට කියනවා, අපිට එශහම අනුමාන කරන්න අයිතියක් 

නැහැ ලු. දත්ත මත ශක්න්ද්රීයව ශනොශවයි ලු ශේවා අහන්ශන්. අද 

ශබොශහොම වැදගත් ප්රකා යක් ඇමතිවරයා කළා. ඒකට අනුව ජල 

බිල වැඩි ශවන්ශන් නැහැ. අපි ඇමතිතුමාශගන් ඉල්ලීමක් කරනවා, 

කරුණාකරලා ඔය ප්රතිපත්තිශේම ඔබ සිටින්න කියලා. ඕශකන් 

ශවන ් ශවන්න බැහැ. ශමොකද, ඔබතුමා ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ 

ශබොශහොම පැහැදිලි ප්රකා යක් කරලා තිශබන්ශන්. ශේ හැම 

ශදයටම වඩා වැදගත්, මූලික ප්ර ්නයක් ගැනයි මම අදහ  ්ඉදිරිපත් 

කරන්ශන්, ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි. ඒක මම ීවට ශපරත් 

කියලා තිශබනවා.  

ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ රජය නිශයෝජනය කරන සියලු ගරු මැති 

ඇමතිතුමන්ලාට ශමන්න ශේ කාරණය මම මතක් කර ශදන්න 

ඕනෑ.  ශපොශහො ත් රටක්- ල ් න ජීවිතයක්  කියන ප්රතිපත්ති 

ප්රකා ශේ 105 වන පිටුශේ, අලුත් DSA එකක්, ණය  මාශලෝචන 

කටයුතුවලදී භාවිත කිරීම  ඳහා විකල්ප ණය තිර රකරණ 

වි ්ශල්ෂණයක් පිළිශයළ කිරීම මැතිවරණ ශපොශරොන්දුවක් ශල  

 ඳහන් කර තිශබනවා. ශේ ශපොශරොන්දුව  ේපූර්ණශයන්ම කඩ 

කර තිශබනවා. ශේ වාශේ අලුත් DSA එකකට ගියා නේ ඔබට  

හැකියාව ලැශබනවා, යේතාක් දුරකට ශේ ශකොන්ශේසිවල 

ශවන ක් ඇති කරශගන ජනතාවාදී; ජනහිතකාීව, ජනතාවශේ හි  

මත, කරපිට බර පැටවීම අවම කරගත් අලුත් ගිවිදරමකට ඇතුළත් 

ශවලා ශේ IMF වැඩ පිළිශවළ ක්රියාත්මක කරන්න. නමුත්, ඒ 

අමාරු තීන්දු ගත්ශත් නැහැ; ඒ අමාරු තැනට ගිශේ නැහැ.  තිබුණු 

IMF ගිවිදරම ශගඩිය පිටින්ම ක්රියාත්මක කරන්නට, ණය 

හිමිකරුවන් එක්ක තිබුණු ගිවිදරම ක්රියාත්මක කරන්නට තීන්දු 

කළා. ඔබතුමන්ලා රටට ශහළිදරේ කරන්නට ඕනෑ, විදුලි බිල 

සියයට 18කින් වැඩි ශවන්ශන් ශවන ශමොකක්වත් නි ා ශනොශවයි, 

IMF ශකොන්ශේසියක් නි ා කියන එක. ඒ IMF ශකොන්ශේසියට 

එකඟ ශවන්නට ශේ රජයට සිදු ශවලා තිශබන්ශන් ඔබම ඉදිරිපත් 

කළ ප්රතිපත්ති මාලාව මහ දවල් අමු අමුශේ උල්ලංඝනය කිරීම 

නි ා බව පිළිගන්න සිේෙ වනවා. ඒ වාශේම ශේ අව ්ථාශේ අපි 

රජයට ශයෝජනාවක් කරනවා. ප්රති ං ්කරණ කටයුතු, ඒ 

ක්රියාදාමයන් සිේෙ කරනශකොට අපි පිළිගන්නවා අය කළ 

යුත්තන්ශගන් ඒ අය කිරීේ ටික කරන්නට ඕනෑ කියලා.  

පාර්ලිශේන්තු මන්ත්රීවරුන්ට ලැශබන ආහාරපානවල මිල දැන් 

වැඩි කර තිශබනවා. ඒ වැඩි කිරීම අපි පිළිගන්නවා. හැබැයි, 

ශපොඩ්ඩක් හිතලා බලන්න, ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ ශ ේවය කරන 

786ශදශනක් ඉන්නවා, විොයක ශනොවන නිලොරින්. ඒ අයශගන් 

ආහාරවලට අය කරන මුදල රුපියල් 1,000 ඉඳලා රුපියල් 3,600 

දක්වා වැඩි කර තිශබනවා. අපි කියනවා, ඒක අ ාොරණයි කියලා.  

විොයක ශරේණිශේ නිලොරින්ශගන් අය කරන මුදල රුපියල් 

1,500 සිට රුපියල් 4,000 දක්වා රුපියල් 2,500කින් වැඩි කර 

තිශබනවා. එතැනට යන්න එපා. මම ශේ විශ ේෂශයන්ම කථා 

කරන්ශන් විොයක ශනොවන කණ්ඩායම ශවනුශවන්. එතැනට 

යන්න එපා. ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ ශ ේවය කරන ශපොඩි 

මනු ් යාශේ බඩට ගහන්න යන්න එපා. ඔරුන්ට  ාොරණත්වය 

ඉෂ්ට කරන්න. බර පටවන්න ඕනෑ කට්ටිය මත බර පටවන්න. දැන් 

ඔබතුමන්ලා තීන්දු කර තිශබනවා මන්ත්රීවරුන්ට ලබා ශදන ආහාර 

පානවල මිල ශවන ් කරනවා කියලා. අපි ඒක පිළිශගන 

තිශබනවා. අපි ඒකට විරුේෙව කථා කරන්න ගිශේ නැහැ. නමුත්, 

ශේ පාර්ලිශේන්තුශේම ශ ේවය කරන ශපොඩි මනු ් යාට ශේ 

අ ාොරණය සිදු කරන්න එපා කියා අපි ඉල්ලා සිටිනවා.  

ඒ වාශේම, මා නැවත නැවතත් ශේ කාරණය කියන්න 

කැමැතියි. අද විශේ  ණය ගැන  ාකච්ඡා කරනවා. නමුත්, විශේ  

ණය ගැන උත්තර ශදන්න රජයට බැහැ. ඒ, දත්ත නැති නි ා ද, 

ශනොදැනුවත්කම නි ා ද,  ැලදරමක් නැතිකම නි ා ද, දත්තවලට 

ප්රශේ යක් නැති නි ා ද, එශහම නැත්නේ, තමන්ශේ ප්රතිපත්ති 

ප්රකා නය  ක ් කළා වාශේ බලයට ඒම  ඳහා ඕනෑම ශදයක් 

ප්රකා  කළ නි ා ද? බලයට ඒම  ඳහා ඕනෑම ශදයක් ප්රකා  

කරලා අද වනශකොට අ රණ වී තිශබන ආණ්ඩුවක්, ශේක. අපි 

කනගාටු ශවනවා ආණ්ඩුව ශේ රශට් ලක්ෂ 220ක් වන ජනතාව 

1565 1566 



පාර්ලිශේන්තුව 

ශනොමඟ යැවීම පිළිබඳව, රැවටීම පිළිබඳව, ඇන්දවීම පිළිබඳව, 

මංමුළා කිරීම පිළිබඳව.  

අව ාන ව ශයන් මා තවත් කාරණයක් කියන්න කැමැතියි. 

රජය තීන්දුවක් ශගන තිශබනවා බහුකාර්ය ක්ශෂේත්රශේ නිලොරින් 

4,500කට වැඩි පිරි කශේ රැකියා  ්ථිර කරන්න. අපි ඒක 

විශේචනය කරන්ශන් නැහැ. ඒ ශවනුශවන් අශේ  ්තුතිය පුද්ද 

කරනවා;  තුට ප්රකා  කරනවා. එය එශ ේ සිදු කරනවා වාශේම 

දහ කට ආ න්න ප්රමාණයක් වූ වනජීවී ක්ශෂේත්රශේ  ්ශේච්ඡා 

මාර්ශගෝපශේ කයන් ද අමතක කරන්න එපා.  ්ශේච්ඡා 

මාර්ශගෝපශේ කයන් හැටියට ව ර 15කට වැඩි කාලයක් ඒ 

තාරුණයය අශේ පරි ර ශක්න්ද්රීය  ංචාරක කර්මාන්තයට ශලොකු 

 ක්තියක් ලබා දුන්නා. දව ට රුපියල් 1,000යි ඔරුන්ට 

ශගවන්ශන්. ඒක ශ ොච්චේ දීමනාවක්. බහුකාර්ය නිලොරින් 

4,500ක් ශදනා  ්ථිර කිරීම ගැන  ්තුතිවන්ත වන අතරතුර, ඒ වැඩ 

පිළිශවළ තුළ ම ශේ කියන 1,000කට ආ න්න ප්රමාණයක් වන 

 ්ශේච්ඡා මාර්ශගෝපශේ කයන්ශේ රැකියා  ්ථිර කරන්නට 

කටයුතු කරන්න කියාත් මම ශබොශහොම කාරුණිකව ඉල්ලා 

සිටිනවා. ඔරුන් පරි ර ශක්න්ද්රීය  ංචාරක කර්මාන්තශේ දරවි ාල 

කාර්යභාරයක් සිදු කරනවා. විශේය ය  ංචාරකයන්ට අශේ රශට් 

පරි ර හිතකාීව  ්ථාන, පරි ර  ේපත,  තා සිරුපාවා පිළිබඳ 

ශතොරතුරු, පරි ර ශක්න්ද්රීය දත්ත ඔක්ශකොම  න්නිශේදනය 

කරන්ශන් ශේ  ්ශේච්ඡා මාර්ශගෝපශේ කයන් විසින්. අර 

බහුකාර්ය නිලොරින් 4,500ක් ශදනා  ්ථිර කරන අතරතුර -

බහුකාර්ය නිලොරින්  ේබන්ෙශයන් ඒ නිවැරැදි ශේ කරන 

අතරතුර- ශේ  ්ශේච්ඡා මාර්ශගෝපශේ කයන් 1,000 ගැනත් 

ඔබශේ අවොනය කරුණාකර ශයොමු කරන්න කියා මම ඉල්ලා 

සිටිනවා.  

 ්තුතියි.  

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
Next, the Hon. U.P. Abeywickrama. You have 11 

minutes.    
 

 [අ.භා. 12.02] 

 

ගු නීතිඥ යූ.පී. අවේදු්රම මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி யூ.பீ. அமபவிக்ரம)  

(The Hon. U.P. Abeywickrama, Attorney-at-Law) 

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, අද දින පාර්ලිශේන්තුශේ 

විවාදයට ගනු ලබන 1979 අංක 15 දරන අපරාෙ නඩු විොන 

 ංග්රහය පනතට ශගශනන  ංශ ෝෙන මහජන ආණ්ඩුකරණශේ 

එක්තරා වැදගත් අව ්ථාවක් කියලා අපි වි ්වා  කරනවා. ශේ 

රශට් ජනතාවශේ ජන වරම අනුව කටයුතු කරන ආණ්ඩුවක් 

හැටියට අපට ඓතිහාසික වගකීමක් පැවරී තිශබනවා. ශේ රශට් 

හැම ක්ශෂේත්රයක්ම නවයකරණයට ලක් කරලා, ශලෝකශේ නව 

තත්ත්වයන්ට ගැළශපන ආකාරයට හැම ක්ශෂේත්රයක්ම 

නවීකරණය කිරීශේ වගකීම ආණ්ඩුවක් හැටියට අප ඉටු කරමින් 

සිටින බව තමයි, අද දිනශේ අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය පනතට 

අප විසින් ඉදිරිපත් කරනු ලබන  ංශ ෝෙනවලින් පැහැදිලි 

වන්ශන්.  

අපි ශේ දව ්වල දකිනවා, විපක්ෂය ශබොශහෝ ශවලාවට ලුණු 

ශ ොයමින් ලුණු ශල්වායවල පීන පීනා සිටින ආකාරය. හැබැයි, ඒ 

තත්ත්වයන් තුළ පවා අපි අපට ලැශබන හැම අව ්ථාවකම ශේ 

රශට් ජනතාවශේ දැශවන ප්ර ්න නිරාකරණය කිරීම ශවනුශවන් 

ශේ උත්තරීතර  භාශේදී කටයුතු කරමින් ඉන්නවා. අද දිනශේ ද 

පනත් ශකටුේපත් ශදකක් පිළිබඳ ශදවැනි වර කියවීශේ විවාදය 

පැවැත්ශවනවා. ශේ පනත් ශකටුේපත්  ේමත කිරීම හරහා අප 

බලාශපොශරොත්තු වන්ශන්, අතයව ය නීති ප්රති ං ්කරණ  ඳහා 

අශේ ආණ්ඩුවට පැවරී ඇති වගකීම ඉටු කිරීමටයි.  

නූතන ශලෝකශේ නවීකරණයට  ාශේක්ෂව විශ ේෂශයන්ම 

අපරාෙ යුක්තිය විනි ්චය පහදර කිරීම  ඳහා බලපාන කාරණාවක් 

හැටියට ඩිිතටල්කරණය - digitalization - අශේ ආණ්ඩුශේ ප්රොන 

ප්රතිපත්තියක්. ඒ වාශේම අපි දකිනවා, අශේ අධිකරණ ක්ශෂේත්රය 

දීර්ඝ කාලයක් ති ්ශ ේ ශබොශහෝ ශවලාවට ලිපි ශල්ඛ්න මත පදනේ 

ශවලා, එශහම නැත්නේ වි ාල පිරිවැයක් දරමින්, දීර්ඝ කාලයක් 

නඩු කල් අදිමින්, ජනතාවට අධිකරණය ශකශරහි ඇති වි ්වා ය 

පලුදු වන මට්ටමට කටයුතු කරන, අධිකරණය කිේවාම ජනතාවට 

වි ාල භීතියක්, එශහම නැත්නේ වි ාල පීඩාවක් ශගන ශදන 

ආයතනයක් බවට පත් ශවලා තිශබන බව. ඒ තත්ත්වශයන් 

මුදාශගන වඩා කාර්යක්ෂම, වඩා ලලදායී අධිකරණ ශ ේවාවක් 

ජනතාවට ලබා දීශේ වගකීම තමයි, අද දිනශේ ඉදිරිපත් කරන 

එක් පනත්   ංශ ෝෙනයක් හරහා අප අශේක්ෂා කරන්ශන්. ඒ 

 ංශ ෝෙන පනත් ශකටුේපත හරහා මහාධිකරණවල  හ 

අශනකුත් අධිකරණවල විනි ්චයකාරවරුන්ට චූදිතයන්  හ 

 ාක්ෂිකරුවන් ඇතුළු අධිකරණශේ ක්රියාවලියට අදාළ සියලු 

තැනැත්තන් අධිකරණශයන් බැහැරව සිටින අව ්ථාවක පවා 

electronic ක්රමයට  ාක්ෂි ලබාශගන, ඒ  ාක්ෂි ආශේක්ෂණය 

කරශගන අධිකරණයට නීතිය පසිඳලීශේ අව ්ථාව උදා වී 

තිශබනවා. ශේ හරහා අප බලාශපොශරොත්තු වන ශදයක් තිශබනවා. 

ඔබතුමන්ලා දන්නවා, පදරගිය දින කිහිපය තුළත්, දීර්ඝ කාලයක් 

ති ්ශ ේත් අධිකරණ ප්රශේ ය ඉතා දුෂ්කර අව ්ථාවල ඇති වූ 

තත්ත්වයන් ගැන. විශ ේෂශයන්ම 1950 ගණන්වල  තාසිවේ 

නඩුවට අදාළ  ාක්ෂිකරුවන් පිටරට ඉඳලා ඇවිල්ලා  ාක්ෂි ලබා 

දීම, ඒ මැදිහත් වීම අධිකරණ ශෂේත්රශේ වි ාල ශවන ්කේ ඇති 

කරන්නට ශහේතු රුණා. හැබැයි, අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය 

පනශත් තිශබන  මහර ප්රතිපාදන නි ා, අධිකරණය ඉදිරිශේම 

ශපනී සිට  ාක්ෂි ලබා දීමට සිදු ශවලා තිබුණා. නමුත්, COVID-

19 තත්ත්වයත් එක්ක අශේ රශට් විනි ්චයකාරවරුන් ඉතා 

නමයය ලීව අව ය ප්රති ං ්කරණ ඉදිරිපත් කරලා කටයුතු කරනවා 

අපි දැක්කා. අප ශේ පනත් ශකටුේපත හරහා බලාශපොශරොත්තු 

වන්ශන්, ඒ ආකාරයට විනි ්චයකාරවරුන් තමන්ශේ අභිමතය 

මත ඉටු කරපුද් ඒ රාජකාරි  ඳහා නීතයනුකූලව වයව ්ථාදායකය 

මඟින් පනවනු ලබන නීතියක් මඟින් අව ්ථාව  ල ා දීමයි.  

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ශේ පවතින තත්ත්ව යටශත් 

පවා අශේ රශට් ඉතා ශහොඳ නීති පේෙතියක් පවතිනවා. ඒ නීති 

පේෙතිය තුළ පවා විවිෙ ජාතිවාදී, ආගේවාදී ප්රවණතා ශේ 

ශමොශහොශත් රට තුළ ඉතා විනා කාරි ශල  ක්රියාත්මක වන බවක් 

අපි දකිනවා. අශේ නිශයෝජය අමාතයවරශයකු හැටියට කටයුතු 

කර ගරු මුනීර් මුලාෆර් මැතිතුමා  ේබන්ෙශයන් ශේ ශමොශහොශත් 

 මාජ මාෙය හරහා ජාතිවාදීන් පිරි ක් වි ාල ආන්ශදෝලනාත්මක 

ප්රකා යක් කරලා තිශබන බවත් අපි දකිනවා. එතුමා ජාතිවාදය 

වපුද්රන, එශහම නැත්නේ ශේ රශට් ආගේවාදය, ජාතිවාදය 

ශවනුශවන් මිනී මරන වයාපාරයක නායකශයකු හැටියට එක්තරා 

භික්ුදන් වහන්ශ ේනමක් කරපුද් ප්රකා යක්  මාජ මාෙය හරහා 

 ං රණය ශවනවා.  

ඇත්තව ශයන්ම ආණ්ඩුවක් හැටියට අපි ඒ  ේබන්ෙශයන් 

කේපාවට පත් ශවනවා. අපි දන්නවා, ගේපහ දි ්ත්රික්කශේ සිංහල, 

ශදමළ, මු ්ලිේ කියන සියලු ජනතාවශේ ඡන්දශයන් තමයි මුනීර් 

මුලාෆර්  ශහෝදරයා ශේ පාර්ලිශේන්තුවට ශත්රී පත් රුශණ් කියන 
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[ගරු  ිතත් ශප්රේමදා   මහතා] 
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එක. ඉතිහා ශේ කිසිම පක්ෂයකට බැරි රුණා, මු ්ලිේ 

මන්ත්රීවරශයක් ගේපහ දි ්ත්රික්කශයන් ශතෝරා පත් කර එවන්න. 

දීර්ඝ කාලයක් ශේ පාලනය කරපුද් එක් ත් ජාතික පක්ෂයටවත්, ශ්රී 

ලංකා නිදහ ් පක්ෂයටවත් ඒක කරන්න බැරි රුණා. නමුත් ජාති, 

ආගේ, කුල කියන කිසිම ශේදයක් ශනො ලකන,  මගිය, 

 මානාත්මතාව,  ශහෝදරත්වය මත පදනේ රුණු ශේ පාලන 

වයාපාරයක් වන අශේ ජාතික ජන බලශේගශයන් තමයි 

ඉතිහා ශේ පළමු වතාවට ගේපහ දි ්ත්රික්කශයන් ඉතාම ශරේෂ්ඨ 

 ශහෝදරශයක් වන අප  මඟ දීර්ඝ කාලයක් ශේ පාලනය කරපුද් 

මුනීර් මුලාෆර්  ශහෝදරයා පාර්ලිශේන්තුවට ශත්රී පත් රුශණ්. අද 

මුළු ලංකාව පුද්රාම -උතුර, නැ ශඟනහිර, කුනකරය කියන ශේ හැම 

තැනින්ම- මතු ශවන ජාතික  මගිය,  ශහෝදරත්වය දරා ගන්න 

බැරුව, ජාතිවාදශයන් ශේ රට පාලනය කරපුද්, ඒ හරහා තමන්ශේ 

ජීවිකාව කරශගන ගිය  කණ්ඩායේ නැවත උත් ාහ කරන බවක් 

ශපශනනවා, ශේ හරහා  මාජය තුළ යේ කැලඹීමක් ඇති කරන්න. 

නමුත් අපි වි ්වා  කරන්ශන් නැහැ, අපි ශගොඩනගා තිශබන ශේ 

 මගියට, ශේ  ශහෝදරත්වයට අභිශයෝග කරන්න කිසිම 

ශකශනකුට පුද්ළුවන් ශවයි කියලා. එශහම කරන්න බැරි තැනටම 

අපි ඒ තත්ත්වයය ශගොඩනගා හමාරයි.  

ගේපහ දි ්ත්රික්කශේ 130,000කට වැඩි මු ්ලිේ ජනතාවක් 

ජීවත් ශවනවා. 83,000ක් පමණ මු ්ලිේ ඡන්ද දායකයන් ඉන්නවා. 

මුනීර් මුලාෆර්  ශහෝදරයාට 135,000කට වැඩි ඡන්ද ප්රමාණයක් 

ලබා දුන්ශන් සියලු ජාතිවලට, ආගේවලට අයත්  ශහෝදර 

ජනතාව. ඒක නි ා අපි ශේ ජාතිවාදීන්ට, ආගේවාදීන්ට 

අවොරණය කරනවා, ඔබට කිසි ශ ේත්ම ඒ ශේට අපි ඉඩ තබන්ශන් 

නැහැ කියලා. ශේ ශමොශහොශත් අපි ආණ්ඩුවක් හැටියටත්, 

ශේ පාලන වයාපාරයක් හැටියටත් එම ප්රකා වලට විරුේෙව 

නීතයනුකූල පියවර ගන්න අව ය කටයුතු සිදු කර හමාරයි. ඒ 

අනුව ශේ රට තුළ සිදු කරන අන්තවාදී, ජාතිවාදී, විනා කාරී 

ශේ පාලනය අව න් කරන්න අව ය කටයුතු අපි කර තිශබන 

නි ා ඒශගොල්ලන්  කරන ඒ ප්රකා වලට වනතිකව වන්දි 

ශගවන්න සිේෙ ශවන බව ශේ ශවලාශේ අපි අවොරණය කරනවා. 

ඒ වාශේම ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, අපි ශගොඩනගා 

තිශබන ශේ ශේ පාලන  ං ්කෘතිය තුළ ඉදිරි කාලශේ ශේ රශට් 

හැම ක්ශෂේත්රයකටම අව ය, ඒ වාශේම සිංහල, ශදමළ, මු ්ලිේ 

කියන සියලු ජාතීන්ට  මගිශයන් ජීවත් ශවන්න පුද්ළුවන් නව 

ශේ පාලන, ආර්ථික හා  මාජයීය ප්රති ං ්කරණවලට අදාළ නව 

වයව ්ථා  ංශ ෝෙනයක් කරන්නත්, ඒ අව ය  තැන්වලට 

මැදිහත්වීේ කරන්නත් ආණ්ඩුවක් හැටියට අපි කටයුතු කරනවා.   

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, විශ ේෂශයන්ම අපරාෙ නඩු 

විොන  ංග්රහය පමණක් ශනොශවයි, ඊට ආනුෂංගිකව තිශබන 

 ාක්ෂි ආඥා පනත වාශේම නීති ක්ශෂේත්රයට අදාළ සියලු  ක්ශෂේත්ර 

නවීකරණය කරන්න අපි බලාශපොශරොත්තු ශවනවා. ශේ රශට් 

ජනතාවට පහදරශවන් ප්රශේ  වී යුක්තිය  ාක්ෂාත් කරගන්නට 

හැකි ආකාරශේ නීති පේෙතියක් වාශේම, හැම ක්ශෂේත්රයකටම 

අව ය කරන, නූතන රාජයයකට, නව රටකට අව ය  

ප්රති ං ්කරණ ශගන ඒමට අපි රජයක් හැටියට කටයුතු කරන බව 

ප්රකා  කරමින්, කථා කරන්න ශේ අව ්ථාව ලබා දීම ශවනුශවන් 

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමාට  ්තුතිවන්ත ශවමින් මා නිහඬ 

ශවනවා. 

 

ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
Next, the Hon. (Mrs.) Hiruni Wijesinghe. You have 11 

minutes. 

[අ.භා. 12.12] 

 

ගු නීතිඥ හිුනි දුවේසිාහය මහය කමිය 
(மாண்புமிகு  சட்டத்தரைி (திருமதி) ஹிருனி விமஜசிங்ஹ) 

(The Hon. (Mrs.) Hiruni Wijesinghe, Attorney-at-Law) 

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, අද  අපි ශේ විවාදය  

කරන්ශන් අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් 

ශකටුේපත ශදවන වර කියවීමට අදාළවයි. ශේ පනත් ශකටුේපත 

 ේමත කිරීම ඔ ්ශ ේ නීති ක්ශෂේත්රය  තුළ වාශේම මුළු මහත් 

 මාජය තුළත් අපට ඉතා ප්රගතිය ලි කථා බහක් ශගොඩනගා ගන්න 

පුද්ළුවන්. ශමොකද,  ාමානයශයන් අපට නඩුවක් තිශබනවා නේ, 

උ ාවියට යන්න සිේෙ ශවනවා. නමුත් ශේ පනත  ේමත වීශමන් 

පදරව ශේ රශට් ඉන්න ජනතාවට  ාක්ෂි ලබා දීමට -යේ කිසි 

නි ්චිත තත්ත්ව  යටශත්- එශ ේ යෑමට අව ය වන්ශන් නැහැ. ඒ 

නි ා අපට හරිම  තුටුයි, ශමම ප්රගතිය ලි තීරණය අශේ ආණ්ඩුව 

පත් ශවලා මා  6ක්, 7ක් පමණ වන කාල සීමාව තුළදී කඩිනමින් 

ලබා ගැනීම ශවනුශවන්.  

ඉතින්, අදින් පදරව අශේ ජනතාව ඒ අධිකරණ පරිරයට 

යන්ශන් නැතිව තමන්ශේ නිවශ ේ ඉඳන්  ාක්ෂි ලබා දීශේ 

හැකියාව ලබා ගන්නවා. විශ ේෂශයන්ම අශේ  ශහෝදර 

 ශහෝදරිශයෝ ඉන්නවා විශේ ගත ශවලා. ඔරුන්ශේ නඩුවක් 

ශවනුශවන් ශපනී ඉන්න,  ාක්ෂි ලබා ශදන්න ලංකාවට එන්න 

ලක්ෂ 5ක්, 6ක් වියදේ කරන්න ශවනවා. නමුත්, විශේ ගත ශවලා 

ඉන්න අශේ  ශහෝදර   ශහෝදරියන්ට -ජනතාවට- කියන්න 

කැමතියි ශමම පනත් ශකටුේපත  ේමතවීශමන් පදරව ඒ  ඳහා 

ඔබට ලංකාවට පැමිණීමට අව ය ශවන්ශන් නැහැ, ඔබ ඉන්න 

රශට් ඉඳන් ඒ  ාක්ෂි ලබා දීමට අව ්ථාව උදා ශවනවා. ඒ වාශේම 

ශමම පනත් ශකටුේපශත් විශ ේෂත්වය ශවන්ශන් අශේ රශට් ඉන්න 

සියලු ප්රජාවට දරබශ ත  ැලශ න විධියට ශමය නිර්මාණය ශවලා 

තිබීමයි. උදාහරණයක් හැටියට, අශේ වැඩිහිටි ප්රජාව, ආබාධිත 

ප්රජාව ඉන්නවා. ශේ අය අධිකරණ භූමියට යේදී විවිෙ 

අපහදරතාවලට පත් ශවනවා. උදාහරණයක් විධියට ගත්ශතොත්, 

අශේ අරුරුදු 80ක්, අරුරුදු 90ක් ශවන අේමලා, තාත්තලා 

අධිකරණ භූමියට යේදී දරුවන් හතර ප  ්ශදශනක් එක්ක යන්න  

සිේෙ ශවනවා. ඒ දරුවන්ශේ රාජකාරි පැත්තකට දාලා ඒ වය ක 

අේමලා, තාත්තලා එක්ක අධිකරණ භූමියට යන්න සිේෙ ශවනවා. 

ඒ වාශේම ආබාධිත පුද්ේගලයන් ඉන්නවා නේ, ඔරුන් ශරෝද 

පුද්ටුශවන් නේ යන්ශන්, -යන්න එන්න අපහදරතාවක් තිශබනවා 

නේ- කරුරුන් ශහෝ හතර ප ් ශදශනක් එක්ක   තමයි 

අධිකරණයට යන්න ශවන්ශන්.  මහර අධිකරණවල ආබාධිත 

පුද්ේගලයන් ශවනුශවන් ඒ පහදරකේ  ැලශ න්ශන් නැහැ. 

අධිකරණ භූමි තිශබන්ශන් උඩතට්ටුවල. ඒ නි ා ඔරුන් කර තියා 

ශගන යන්න සිේෙ ශවනවා. නමුත්, ශේ පනත  ේමත වීශමන් 

පදරව අශේ වැඩිහිටි ප්රජාවට, ආබාධිත ප්රජාවට තවදුරටත් 

අධිකරණය තුළට යෑමට අව ය ශවන්ශන් නැතිව ඒ අයශේ 

අධිකරණ කටයුතු නිවශ ේ සිටම සිේෙ කර ගැනීමට, යුක්තිය ළඟා 

කර ගැනීමට  අව ්ථාව උදා ශවලා තිශබනවා. ඒ වාශේම අශේ 

කුඩා දරුශවෝ ඉන්නවා. පරිවා ශේ ඉන්න දරුශවෝ ඉන්නවා. ඒ 

දරුවන් අධිකරණවලට අරුරුදු 4ක්, 5ක් ති ්ශ ේ ඉදිරිපත් කරේදී 

බන්ෙනාගාරවල ඉන්න, බන්ෙනාගාරවල බ ් රථවල ඉන්න  විවිෙ 

පුද්ේගලයන්, අපරාෙකාරයන්  මඟ මුදරවීම සිදු ශවනවා. නමුත්, ශේ 

පනත හරහා ඒ දරුවන්  ඉන්න   ථ්ානවල ඉඳලාම  අධිකරණයට 

ඉදිරිපත් කිරීශේ අව ්ථාව  උද ාා ශවනවා. ඒක ඉතාම  ශහොඳ 

ප්රගතිය ලි තත්ත්වයක්. ශමම පනත් ශකටුේපත එන්න කලින් 

ඉඳන්ම ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ලංකාව තුළ ඇතැේ 

ප්රගතිය ලි විනිදරරුවන් ශකොවිඩ් ව ංගත  මශේ Zoom  තාක්ෂණය 

ඔ ්ශ ේ,  Skype තාක්ෂණය ඔ ්ශ ේ නඩු විභාග කිරීම සිේෙ කරනු 

ලැබුවා. ඒ  දරපුද් පරිරමයට වනතිකභාවයක් ශමම පනත හරහා 

ලබා දීම සිේෙ ශවනවා.  
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පාර්ලිශේන්තුව 

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, ආණ්ඩුවක් හැටියට අශේ 

ප්රතිපත්ති ප්රකා ය තුළ  ඳහන් කරලා තිශබනවා රාජය ක්ශෂේත්රය 

ඩිිතටල්කරණයට ලක් කරනවා කියලා. ඉතින් ශේ ආණ්ඩුව පත් 

ශවලා ශබොශහොම ශකටි කාලයක් තුළදී අශේ අධිකරණ 

අමාතයාං ය යටශත් අද ශමම පනත් ශකටුේපත  ේමත කර 

ගැනීශමන් පළමු පියවර තබනවා, අධිකරණ ක්ශෂේත්රය 

ඩිිතටල්කරණයට ලක් කර ගැනීමට. මම නීතීඥවරියක හැටියට 

ප්රාශයෝගිකව දන්නවා තවම ලංකාශේ අධිකරණ ක්ශෂේත්රය 

තිශබන්ශන් කඩදාසි යුගශේ කියන එක. ඉතින් ඒ කඩදාසි 

යුගශයන් බැහැර ශවලා ඔන්න දැන් තාක්ෂණික යුගයට මුල් අඩිය 

තියන්න දැන් පුද්ළුවන් ශවලා තිශබනවා. ඒ ශවනුශවන් අපි 

ආණ්ඩුවක් හැටියට අණ පනත්  ේමත කරශගන අව ්ථාව උදා 

කර දීලා තිශබනවා.  

ඒ වාශේම මට ශේ අව ්ථාශේ දී සිහියට නැ ශඟනවා, අපි 

ප්රගතිය ලි විධියට ශේ අණ පනත්  ේමත කර ගන්ශන්  මාජශේ 

විවිෙ තත්ත්වයන් උේගත ශවලා තිශබන නි ායි. ශන්ද?  

විශ ේෂශයන්ම ශේ පනත්වල අව යතාව ශපශනේදී අපි ඒවා 

කඩිනමින් පාර්ලිශේන්තුශේ  ේමත කර ගන්න දැන් කටයුතු 

කරමින් පවතිනවා.  

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, කලින් හිටපුද් ආණ්ඩු 

තමන්ශේ බලය තහරුරු කර ගන්න විවිෙ අව ්ථාවල දී ආණ්ඩුක්රම 

වයව ්ථාව  ං ශ ෝෙනය කළා. අපට මතකයි ආණ්ඩුක්රම  

වයව ්ථාශේ  17, 18, 19, 20, 21 කියන  ං ශ ෝෙන. බැරි 

ශවලාවත් ඒ ආණ්ඩු ශමවරත් බලයට පත් ශවලා හිටියා නේ 

ආණ්ඩුක්රම වයව ්ථාව තව හතර, ප  ්  ැරයක්  ංශ ෝෙනය 

ශවලා. ශහොඳ ශවලාවට ජාතික ජන බලශේගශේ ආණ්ඩුව බලයට 

පත් රුණු නි ා  තවදුරටත් බලය තර කර ගැනීශේ අභිලාෂශයන් 

එවැනි  ංශ ෝෙනවලට ලක් ශවන්ශන් නැහැ.   ඊට අමතරව 

 මහර නීති රීති, අණ පනත්, ගැ ට් තමන්ශේ වාසිය තකා 

 ංශ ෝෙනය කර ගනිේදී අපි ශේ  මාජශේ උේගත ශවලා තිශබන 

තත්ත්වය ශත්රුේ ශගන ඒවාට අව ය  නීති රීති කඩිනමින් 

 ංශ ෝෙනය කරමින් පවතිනවා.  

අපි දන්නවා, අධිකරණ භූමිවල ද විටින් විට ශවඩි තැබීේ 

එශහම සිේෙ ශවලා තිශබන  බව.  මට මතකයි, මුලින්ම ීවගමුව 

අධිකරණ භූමිශේ ශවඩි තැබීමක් සිේෙ රුණා. ඒ වාශේම කඩුශවල, 

ගල්කි ්  අධිකරණවල ද, මෑතකදී අශේ ආණ්ඩුව පත් රුණාට 

ප ්ශ ේ අලුත්කශඩ් අධිකරණශේදී ශවඩි තැබීමක් සිේෙ රුණා. 

බන්ෙනාගාර බ ් රථවලින් සිරකරුවන් ප්රවාහනය කිරීශේ දී ශවඩි 

තැබීේ සිේෙ ශවලා තිශබනවා. අශේ ආණ්ඩුවක් ගත්තාට ප ්ශ ේ 

එවැනි සිදුවීමක් සිේෙ රුණා. ඒ සිදුවීම ශපබරවාරිවල සිේෙ රුශණ්. 

ඒකට දැනට මා  තුනක වාශේ කාලයක් ගත ශවලා තිශබනවා. ඒ 

 ඳහා අපි ක්රියාමාර්ග අරශගන තිශබනවා. ඒ ශවනුශවන් තමයි ශේ 

පනත් ශකටුේපත  ේමත කරලා ජනතාවශේ ආරක්ෂාව 

ශවනුශවන්  නීති ක්රියාමාර්ග ගන්න කටයුතු කරන්ශන්. ශමොකද, 

ජීවිත තර්ජනයට ලක් ශවච්ච, එශහම නැත්නේ යේ කිසි 

 ංවිොනාත්මක අපරාෙවලට ලක් ශවලා ඉන්න යේ කිසි 

පුද්ේගලශයක් ශහෝ සිරකරුශවක් ඉන්නවා නේ එවැනි තැනැත්තන් 

අධිකරණයට එක්ක ශගන එේදී වි ාල තර්ජනයකට මුහුණ 

ශදන්න සිේෙ ශවනවා.  

මට මතකයි, වැලිකඩ බන්ෙනාගාරය ඉ ් රහා ශලොකුවට 

ගහලා තිශබනවා,  සිරකරුශවෝ ද මනුෂයශයෝය  කියලා. එම නි ා 

ආණ්ඩුවක් ව ශයන් අපට වගකීමක් තිශබනවා, ඒ සිරකරුවන්ශේ 

ජීවත්වීශේ අයිතිවාසිකම තහරුරු කර ශදන්න. ඒ නි ා තමයි 

 ැකකරුශවකු ආරක්ෂිතව අධිකරණ භූමියට ඉදිරිපත් කිරීමට 

හැකියාවක් ශනොමැති බව ශපනී යනවා නේ, ඔරුන්ව 

බන්ෙනාගාරශේ සිටම ඒ නඩු කටයුතු  ඳහා ඉදිරිපත් කිරීශේ 

හැකියාව  ක ා තිශබන්ශන්. එශහම නැත්නේ,  මහර 

අව ්ථාවල පුද්ේගලයන් විසින් සිදු කරන ලද වැරදි නි ා වි ාල 

ව ශයන්  මාජශයන් විශරෝෙතා ශගොඩ නැඟීේ සිදු ශවනවා. 

එවැනි අව ්ථාවලදී ඔරුන්ව අධිකරණ භූමියට ශගනියේදී  මාජය 

තුළ  ාමය කඩවීේ සිේෙ ශවන්න පුද්ළුවන්. එවැනි අව ්ථාවලදීත් 

බන්ෙනාගාරශේ ඉඳන් එම තැනැත්තන් ඉදිරිපත් කිරීමට හැකියාව 

ලැබී තිශබනවා.  

මම නීතිඥවරියක් විධියට ශපෞේගලිකව දන්නා කාරණාවක් 
තිශබනවා. යාපනශේ පදිංචි පුද්ේගලශයකුට අලුත්කශඩ් අධිකරණ 
 ංකීර්ණශේ ශහෝ ශකොළඹ ප්රශේ ශේ යේ අධිකරණයක නඩුවක් 
තිශබනවා කියා හිතමුශකෝ. හැබැයි, ඔහු ශහට තිශබන නඩුව 
ශවනුශවන් අද දවශ ේ යාල්ශේවී දුේරිශේ නැඟලා, එශහම 
නැත්නේ බ ් රථයක නැඟලා ශකොළඹට එන්න ඕනෑ. මට 
ශපෞේගලික අත්දැකීමක් තිශබනවා; මශේ ශ ේවාදායකශයක් 
යාල්ශේවි දුේරිශේ නැඟලා උශේ තිශබන නඩුවට ශකොළඹ එේදී 
ශකෝච්චිය අතරමඟදී කැඩිලා තිබුණා.  අධිකරණයට එන්න ප්රමාද 
රුණු නි ා ඔහුට වශරන්තු කර තිබුණා. එශහම නැත්නේ, කලින් 
දවශ ේ ශකොළඹ ඇවිල්ලා වි ාල වියදමක් දරමින් ඔරුන් ශකොශහේ 
ශහෝ කුලී  ්ථානයක නතර ශවලා ඉන්න ඕනෑ. නමුත්, දැන් ශමම 
පනත හරහා ලංකාශේ හතර ශකොශන් ඉන්න ඕනෑම 
පුද්ේගලශයකුට අධිකරණ පරිරයට එන්ශන් නැතිව අධිකරණශේ 
ශපනී සිටිශේ හැකියාව ලැශබනවා. එම නි ා ශමය ඉතා ප්රගතිය ලී 
තත්ත්වයක් හැටියට මම දකිනවා.   

ඒ වාශේම, අශේ ගරු විනිදරරුවරුන්ට  මහර අව ්ථාවලදී 

ශවනත් අධිකරණ ප්රශේ වලට ගිහිල්ලා  ාක්ෂි ලබා දීමට සිේෙ 

ශවනවා. එවැනි අව ්ථාවලදී අධිකරණ කටයුතු  ේපූර්ණශයන්ම 

නතර කිරීමට සිේෙ ශවනවා. එශල   ාක්ෂි ලබාදීේවලට යෑමට 

සිේෙ වීම නි ා නඩු වි ාල ප්රමාණයක් කල් දැීවමට සිදු ශවනවා. 

නමුත්, ශමම ක්රමශේදය ඔ ්ශ ේ ඒ අධිකරණ භූමි පරිරශේම 

ඉඳශගන අශේ විනිදරරුතුමන්ලාට  ාක්ෂිය ලබා දීලා, එදා දවශ ේ 

තිශබන නඩු කටයුතු පවත්වාශගන යාමට හැකියාව ලැශබනවා. ඒ 

වාශේම, අධිකරණවලට පැමිණිය යුතු රාජය ශ ේවකයන්  

ඉන්නවා. ඒ අය දුරබැහැර ප්රශේ වල සිට එන්න ඕනෑ. 

විශ ේෂශයන් අශේ ශපොලි ් නිලොරින් ඉන්නවා. ඒ අයට ඈත 

ප්රශේ වලට  ්ථාන මාරුවීේ ලැශබනවා. ඔරුන්ට අධිකරණවලට 

පැමිණීශේ අපහදරතා තිශබන විට දිගින් දිගටම මහාධිකරණවල, 

මශහ ්ත්රාත් අධිකරණවල තිශබන නඩු ප්රමාද ශවනවා. නමුත්, ශේ 

ක්රමශේදය හරහා ඒ ශපොලි ් නිලොරින්ට ද ඔරුන්ශේ ශපොලි ් 

 ්ථානශේ සිට  ාක්ෂි ලබා දීශේ හැකියාව ලැශබනවා. ශමම පනත 

ඉතාම ප්රගතිය ලී පනතක්. ලංකා ඉතිහා ශේ - අපි  ාමානය 

අධිකරණ පරිචයක්, Mentions Court කියලා කියමුශකෝ - ශේ 

 ාමානය අධිකරණ පරිචය digital court system එකක් බවට 

පරිවර්තනය කිරීශේ නියමු පියවරක් හැටියටයි මා ශමය දකින්ශන්. 

ඉතාම ප්රගතිය ලී විධියට ශමම පනත  ාර්ථකව ලංකාව තුළ 

ක්රියාත්මක කර ගැනීමට නීතිඥ ප්රජාවශගන් වාශේම අශේ 

ජනතාවශගනුත් ඒ අව ය  හශයෝගය අපි ඉල්ලා සිටිනවා.  

ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි, මම ශේ අව ථ්ාශේ 
විශ ේෂශයන් මතක් කරන්න කැමැතියි, ශමවර ශ්රී ලංකාව 
නිශයෝජනය කරමින් අනුදි ගුණශ ේකර  Miss World" තරගයට 
ශපනී සිටින බව. ශේ ශමොශහොශත්දී head-to-head pageant එශක් 
final තරගය  ඳහා ඇය තරග කරනවා.  ම ්ත ශ්රී ලාංකීය 
කාන්තාවන් ශවනුශවන් තමයි ඇය ශ්රී ලංකාව නිශයෝජනය 
කරන්ශන්. එම නි ා සියලුම ශ්රී ලාංකික කාන්තාවන් ශවනුශවන් 
මම ඇයට දරබ පැතුේ එකතු කරනවා. 

ශබොශහොම  ්තුතියි, ගරු නිශයෝජය කථානායකතුමනි. 
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ගු නිවයනජය කථානායකුරමා 
(மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள்) 

(The Hon. Deputy Speaker) 
Next, the Hon. (Mrs.) Anushka Thilakarathne. You 

have 11 minutes.  

Order, please!  Before she starts, will an Hon. Member 
propose the Hon. (Dr.) (Ms.) Kaushalya Ariyarathne to 
the Chair? 
 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law) 

Sir, I propose that the Hon. (Dr.) (Ms.) Kaushalya 
Ariyarathne do now take the Chair. 

 
ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
வினா விடுக்கப்பட்டு  ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

Question put, and agreed to. 

 
අනුරුව ගු නිවයනජය  කථානායකුරමා මූලාසනවයන් ඉව ක 

වූවයන්  ගු ංආචාර්යප වකෞෂලයා ආරියර කන වමවනදුය 
මූලාසනාරූඪ දුය. 

அதன்பிறகு, மாண்புமிகு பிரதிச் சபாநாயகர் அவர்கள் 

அக்கிராசனத்தினின்று அகலமவ, மாண்புமிகு (கலாநிதி) (தசல்வி) 

தகௌஷல்யா ஆாியரத்ன அவர்கள்  தகலகம வகித்தார்கள். 

Whereupon THE HON. DEPUTY SPEAKER left the Chair, and 
THE HON. (DR.) (MS.) KAUSHALYA ARIYARATHNE took the Chair. 

 
ගු නීතිඥ අනුෂනකා තිලකර කන මහය කමිය 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி (திருமதி) அனுஷ்கா திலகரத்ன) 

(The Hon. (Mrs.) Anushka Thilakarathne, Attorney-at-Law) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, අද දින විශ ේෂශයන් 1979 

අංක 15 දරන අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය පනත  ංශ ෝෙනය 

කිරීම  ඳහා වූ පනත් ශකටුේපත  ේබන්ෙවත්  ාකච්ඡා කරනවා. 

ශමය විශ ේෂශයන් ගරු අධිකරණයට විතරක් ශනොශවයි, ශපොදු 

මහත් ජනතාවටම බලපාන විශ ේෂ පනතක්. මූලා නාරූඪ ගරු 

මන්ත්රීතුමියනි, එම පනත පිළිබඳව කථා කිරීමට ශපර 

විශ ේෂශයන්ම මතක් කළ යුතු කාරණයක් තිශබනවා. කියමනක් 

තිශබනවා ශන්,  අලුත් අලුත් දෑ ශනොතනන ජාතිය ශලොව 

ශනොනඟී  කියලා.   

අපි අලුත් ශේ නිර්මාණය කළ යුතුයි; අලුත් ශේ අත්හදා බැලිය 

යුතුයි; වැරදීේවලින් අලුත් ශේ ඉශගනගත යුතුයි; ඉශගන ගනිමින් 

ඉදිරියට යා යුතුයි. අපි ඉතිහා ය පුද්රා විවිෙ  න්ධි ්ථාන පදරකළා. 

රටක් ශල  අෙයාපනශේ නව අව ්ථා ලබා ශදමින් අත්හදා බැලීේ 

කළා. අපි අෙයාපනයට නව හැදෑරීේ, ශපන්වා දීේ කළා. ඒ වාශේම 

රශට් නව නිෂ්පාදන ඇති කිරීම  ඳහා කර්මාන්ත  හ ශවනත් 

වයව ායකයන්ට ඒවා ලබා ශදමින් ඉතිහා ශේ සිට ශේ වනතුරු 

අපි විවිෙ නව නිෂ්පාදනවලට ඉඩ හ ර හැදුවා.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, රටක් ශල  ඉදිරියට යෑශේදී 

 මාජ ප්රති ං ්කරණයට  ාශේක්ෂව නීතිය ද ප්රති ං ්කරණය විය 

යුතුයි  හ නීතිශේ අඩු ලුහුඬකේ  ක ා ගනිමින් රටක  ාමය  හ 

නීතිය ආරක්ෂා කිරීමට අදාළව අපි කටයුතු කළ යුතුයි. 

විශ ේෂශයන්ම ජාතික ජන බලශේගය ආණ්ඩුවට බලය හුවමාරු 

කිරීශේදී ශේ රශට් ජනතාව බලාශපොශරොත්තු රුණා,  ශේ රශට් 

ජනතාව දැඩි වි ්වා යක් තියාගත්තා, ශේශක් ශවන කරුරු 

ශහොරකේ කළත්, ශේශක් ශවන කරුරු නීති කඩ කළත් ජාතික ජන 

බලශේගශේ එකම මන්ත්රීවරශයක්වත්, එකම  ශහෝදරශයක්වත්, 

එකම  ශහෝදරියකවත් නීතිශේ පදරබිම පශ කලා, නීතිය හා 

 ාමය ආරක්ෂා කිරීම පශ කලා කටයුතු කරන්ශන් නැහැ කියලා. 

ඒ නි ා ශේ රශට් මිනි ්දර අශපන් බලාශපො ශරොත්තු රුණා, නීතිශේ 

අඩු ලුහුඬකේවලින් පැනලා ගිය, නීතිශේ සිදුරුවලින් රිංගලා 

ශේ පාලන ආරක්ෂාව ගත්, ශේ පාලන බලය පාවිච්චි කරලා 

ආරක්ෂාව ගත් ඉතිහා ය ශවන ් කරලා නීතිය ශහොඳ තැනකට 

ශගශනයි කියලා. නීතිය හැම ශදනාටම  ර්ව  ාොරණ වන  හ 

 මානාත්මතාව අගයන රටක් හදයි කියන වි ්වා ය  ශේ රශට් 

මිනිදරන්ට තිබුණා. 

ශේ නීති ප්රති ං ්කරණ එක රැයකින් ඇති රුශණ් නැහැ. අපි 

ඒක පිළිගන්නවා. ීවට කලින් ශේ  ඳහා ශවශහ  මහන්සි ශවච්ච 

හැම ශකශනකුටම  ්තුති කරන්නත් මා ශමය අව ්ථාවක් කර 

ගන්නවා. ඔරුන්ශේ ශවශහ  මහන්සිය  හ ඔරුන්ශේ මුල පිරීම 

තමයි ශේ නීති ප්රති ං ්කරණ ශේ විධියට ඉදිරියට එන්නට ශහේතු 

රුශණ්. ඒ සියලුශදනාට මම ශේ අව ්ථාශේ  ්තුතිවන්ත ශවනවා. 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, කියමනක් තිශබනවා, 

justice delayed is justice denied කියලා; යුක්තිශේ ප්රමාදය අපට 

යුක්තිය අහිමි කරනවා. අපි හැශමෝම යුක්තිය දැක්ශක් ශකොතැන 

ශහෝ පා ශවලා තිශබන ශදයක් විධියටයි. අපට යුක්තිය කිේවාම 

මතක් ශවන්ශන් අධිකරණය විතරයි. නමුත් යුක්තිය හා බැුනණු, 

මිනිදරන්ට යුක්තිය ඉෂ්ට වීම  ඳහා  ේපූර්ණ විය යුතු විෂය මූලික 

කාරණා රාශියක් ඒ වශට් තිශබනවා. ඒ සියල්ලත් අපි නිවැරදි කර 

ගත යුතුයි. මිනිදරන්ට යුක්තිය ඉටු වීශේදී ඒ සියලු කාරණා 

 ේපූර්ණ කර ගත යුතුයි. ඒ අතින් බැලුවත් ශේ නීති 

ප්රති ං ්කරණය ඉතාම වටිනා නීති ප්රති ං ්කරණයක්.  

මෑත ඉතිහා ශේ අධිකරණවල තිබුණු ශලොකුම ප්ර ්නය තමයි, 

අතිවි ාල නඩු ප්රමාණයක් අධිකරණවල හිරශවලා තිබීම. විභාග 

කරගන්න බැරිව, ඒවාට නි ්චිත තීරණයක් ශදන්න බැරිව, විවිෙ 

ශහේතු නි ා කල් ගිය නඩු වි ාල ප්රමාණයක් තිශබනවා. මම  ංඛ්යා 

ශල්ඛ්න කිහිපයක් විතරක් ඉදිරිපත් කරන්නේ, අද උදෑ න සිට 

මාශේ  ශහෝදර මන්ත්රීවරුන්, මන්ත්රීවරියන් ශේ පනත් ශකටුේපත 

පිළිබඳව වි ්ශල්ෂණය කරපුද් නි ා.   

අධිකරණ අමාතයාං ශයන් ලබා ගත් ශතොරතුරු අනුව 2023 

අරුරුේශේ මහාධිකරණවල නඩු 29,664ක් පවරා තිශබනවා. ශේ 

වනශකොට ඉන් අව න් කරලා තිශබන්ශන් නඩු 21,937යි. ඒ 

වාශේම 2023 අරුරුේද අව ාන ශවනශකොට මශහ ්ත්රාත් 

අධිකරණවල අව න් ශනොකළ නඩු 805,502ක් තිබුණා. ළමා 

මශහ ්ත්රාත් අධිකරණවල අව න් ශනොකළ නඩු 1,215ක් තිබුණා. 

2024 අරුරුේශේ  ංඛ්යා ශල්ඛ්න පිළිබඳව  ලකා බලේදී 

2024.06.30වැනි දා ශවනශකොට මහාධිකරණවල අව න් ශනොකළ 

නඩු 27,324ක් තිබුණා. මශහ ්ත්රාත් අධිකරණවල  

2024.06.30වැනි දා ශවනශකොට අව න් ශනොකළ නඩු 813,726ක් 

තිබුණා.  ශේ, ශේ රශට් මිනිදරන්ශේ ප්ර ්න. ශේ රශට් මිනි ්දර 

යුක්තිය බලාශපොශරොත්තු ශවන්ශන් අධිකරණශයන්.  

යුක්තිශේ  ාොරණත්වය බලාශපොශරොත්තු ශවන්ශන් 

අධිකරණශයන්. මිනි ්දර අශපන් නිතර අහන ප්ර ්නයක් තිශබනවා. 

ඒ තමයි, ශේ නඩු කවදාද ඉවර ශවන්ශන්, ශේ කරදරශයන් අපි 

කවදාද නිදහ ් ශවන්ශන් කියන එක. ඔරුන් දින කීයක් තමන්ශේ 

නඩු ශවනුශවන් කරදර ශවනවාද?   මහර නඩුවලට ආපුද් 

මිනි ්දරන්ට තම ජීවිත කාලය තුළදී ඒ නඩුශේ නිශයෝගය දකින්න 

ලැබුශණ් නැහැ. අව ානයට නඩුශේ  ාොරණත්වය ඔරුන්ට භුක්ති 

විඳින්න පුද්ළුවන් රුශණ් නැහැ. ශමොකද, ඒ වන විට ඔරුන් මිය 

ගිහිල්ලා.  

ඇත්තටම අපි නව ආණ්ඩුවක් ශල   තුටු ශවනවා, ශමවැනි 

ප්රශේ යක් ශහෝ ගන්න ලැබීම ගැන. අපට වැරදීේ සිේෙ ශවයි. ශේ 

තුළින් ඉදිරියට යේදී, අපට කාර්ය පටිපාටි ගැටලු එන්න පුද්ළුවන්. 

කාර්ය මණ්ඩල ප්රමාණවත් නැහැ, අධිකරණවලට පහදරකේ 
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ශදන්න ඕනෑ, ඒවාට අදාළ විදුත් උපකරණ ලබා ශදන්න ඕනෑ, 

ඒවාට මුදල් ප්රතිපාදන ශ ොයා ගන්න ඕනෑ. ගැටලු ශගොඩක් එයි. ඒ 

ගැටලු එන අව ්ථාවලදී ඒවාට පියවශරන් පියවර ක්රමානුකූලව 

වි ුනේ ලබා ශදමින් ඉදිරියට යන්න තමයි අපි බලාශපොශරොත්තු 

ශවන්ශන්. අශේ රජශේ අය වැය ශල්ඛ්නය ඉදිරිපත් කරන්න 

කලින්ම කිේවා, අශේ මූලික ප්රතිපාදන ශවන් කරන අව ්ථාශේදීම 

කිේවා, මූලික කාරණා තුනක් යටශත් තමයි අශේ ආණ්ඩුව කටයුතු 

කරන්ශන් කියලා.  

ඉන් පළමුවැනි කාරණාව තමයි, ග්රාීවය දිළිුන බව තුරන් කිරීමට 

අදාළ වැඩ ටහන. ඊළඟට, ඩිිතටල්කරණය  ේබන්ෙ වැඩ ටහන 
 හ Clean Sri Lanka වැඩ ටහන. ඩිිතටල්කරණය පිළිබඳ 

වැඩ ටහන අපි හුනන්වා ශදනශකොට විරුේෙ පක්ෂශේ ශබොශහෝ 
අය අපට ශනොශයක් කථා කිේවා. ශේක කර ගන්න බැහැ කිේවා, 

ශේක නිකේම නිකේ මුලපිරීමක් විතරයි කිේවා. ඒ සියල්ල 
තිශබේදී අපි වැඩ කළා. අපි ඒක ආරේභ කළා. ආරේභ කරලා 

ඉදිරියට යෑශේදී අපට ගැටලු එන්න පුද්ළුවන්. නමුත් අපි අත ගහපුද් 

කිසිම වැඩක් ජාතික ජන බලශේගශේ අපි කිසි දව ක පදරවට 
තියන්ශන් නැහැ. අපට පුද්ළුවන් ආකාරයට අපි ඉදිරියට යනවා 

කියන එක ශේ අව ්ථාශේ දැඩි වි ව්ා ශයන් යුතුව මා කියනවා. 

ඒ වාශේම ශේ අව ්ථාශේදී මා මතක් කරන්න ඕනෑ, අද 
විශ ේෂ පනත් ශකටුේපතක් ගැනත් අපි කථා කරනවා කියලා. 
නමුත් විපක්ෂය ශේ පාර්ලිශේන්තුශවන් එළියට ගිහිල්ලා එක එක 
කථා කියනවා, එක එක ශේවල් කියනවා. ශේ ආණ්ඩුව මිනි ්දර 
ගැන හිතන්ශන් නැහැ, ශේ ආණ්ඩුව මිනි ්දර ගැන කල්පනා කරලා  
ශනොශවයි තීන්දු තීරණ ගන්ශන්, ඔරුන්ට  ැලැ ්මක් නැහැ, 
අත්දැකීේ නැහැ, අරවා නැහැ, ශේවා නැහැ කියනවා. පුද්ළුවන් නේ 
බලන්න, විපක්ෂශේ මන්ත්රීවරුන් එක්ශකශනක් හැර අශනක් 
කිසිම ශකශනක් ශේ ශවලාශේ ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ නැහැ. වි ශ ේෂ 
පනත් ශකටුේපතක් ගැන කථා කරන අව ්ථාවක එක 
මන්ත්රීවරශයක් හැර අශනක් කිසිම මන්ත්රීවරශයක් විපක්ෂශේ 
අදරන්වල නැහැ. ඒ නි ා අපි කියනවා, අපි හදන්න හදන රට  
එශහම නිකේ නීති ශගනැල්ලා විතරක්, නීති ප්රති ං ්කරණය 
කරලා විතරක් හදන්න බැරි බව. අපි විපක්ෂශයන් 
බලාශපොශරොත්තු ශවනවා, ඔබ සියලුශදනාශේ උදේව. අපට උදරු 
අව යයි. අපට උදරු ඕනෑ ශවන්ශන් ශේ රශට් ජාතිවාදය 
අරු ් න්න හරි,  ශේ රශට් පවත්වාශගන යන  ාමකාීව පරි රය 
විනා  කරන්න හරි ශනොශවයි. අපි ඔශබන් උදරු ඉල්ලන්ශන් 
මිනිදරන්ශේ එදිශනදා ජීවිතයට අව ය, මිනිදරන්ශේ එදිශනදා 
ජීවිතය  ැපවත් කර ගන්න පුද්ළුවන් ක්රියාමාර්ග ගැනීශේදී පමණයි. 
නීතිය හා  ාමය ආරක්ෂා කරශගන යෑශේදී ඇත්තට, හෘදය 
 ාක්ෂියට එකඟව ලැශබන  හශයෝගය විතරයි අපි 
බලාශපොශරොත්තු ශවන්ශන්. ඒ නි ා ශේ ශවලාශේ කනගාටුශවන් 
රුණත් කියන්න ඕනෑ, විපක්ෂය මහ ශලොකුවට කථා කළාට, 
අයිතිවාසිකේ ගැන කථා කළාට, මිනි ්දර මහ මඟ එක එක විධියට 
මැරිලා යන එක ගැන කථා කළාට ශේ ශවලාශේ කිසිම ශකශනක් 
පාර්ලිශේන්තුශේ නැහැ කියන කාරණය. ඒ පිළිබඳව මම 
විශ ේෂශයන්  ඳහන් කරනවා, ශේ රශට් මහජන නිශයෝිතතයන් 
විධියට.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු මන්ත්රීතුමියනි, ඔබතුමියට ශවන්  වූ කාලය අව න්. 
 

ගු නීතිඥ අනුෂනකා තිලකර කන මහය කමිය 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி (திருமதி) அனுஷ்கா திலகரத்ன) 

(The Hon. (Mrs.) Anushka Thilakarathne, Attorney-at-Law) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, මම ඉක්මනින් අව න් 

කරනවා. 

විශ ේෂශයන් මතක් කරන්න ඕනෑ, අපි ශේ නීති ප්රති ං ්කරණ 
හරහා ඉදිරි දැක්මක් බලාශපොශරොත්තු ශවන බව; ඉදිරි ගමනක් 
බලාශපොශරොත්තු ශවන බව. අශේ අධිකරණවල වි ාල අඩුපාඩු 
තිශබනවා. ඒ සියල්ල මඟ හරවා ගනිමින් ඒ සියල්ලට 
ක්රමානුකූලව වි ුනේ  පයා ගනිමින් යන්න ඉදිරි ගමනක් අපට 
තිශබනවා. ඒ නි ා ශේ අරුරුදු පහ අව න් ශවේදී, ජාතික ජන 
බලශේගශේ ආණ්ඩුවක් යටශත් නීතිශේ  මානාත්මතාව  හ 
නීතිශේ  ාොරණත්වය ශවනුශවන් අපට කරන්න පුද්ළුවන් හැම 
කැප කිරීමක්ම, අපට තියන්න පුද්ළුවන් හැම පියවරක්ම අපි ජාතික 
ජන බලශේගය ආණ්ඩුවක් විධියට තියනවා කියන වි ්වා ය  පථ 
කරමින් මශේ වචන  ්වල්පය අව න් කරනවා.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 

 
ගු නිලූෂා ලක්මාලි ගමවේ මහය කමිය 
(மாண்புமிகு (திருமதி) நிலூஷா லக்மாலி கமமக) 

(The Hon. (Mrs.) Nilusha Lakmali Gamage) 

Madam,  I rise to a point of Order.  
 
ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු නිලූෂා ගමශේ මන්ත්රීතුමිය, ඔබතුමියශේ point of Order 

එක ශමොකක්ද? 

 
ගු නිලූෂා ලක්මාලි ගමවේ මහය කමිය 
(மாண்புமிகு (திருமதி) நிலூஷா லக்மாலி கமமக) 

(The Hon. (Mrs.) Nilusha Lakmali Gamage) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, විපක්ෂ නායකතුමා 

පාර්ලිශේන්තුව හමුශේ ප්රකා යක් කරමින් පාර්ලිශේන්තු 

නිලොරින්ශේ ආහාර මිල වැඩි කිරීමට ආණ්ඩු පක්ෂය විසින් 

තීරණයක් ගත් බව හැ  ශඟන පරිදි ප්රකා යක් කළා. ඇත්තටම එය 

සිදු රුශණ් නිලොරින්ශේ ඉල්ලීම මත. ගෘහය කාරක  භාශේ 

ඉන්න  ාමාිතකාවක් විධියට මා එය එශල  නිවැරදි කිරීමට 

කැමැතියි.  

අව ්ථාව ලබා දීම පිළිබඳව ඔබතුමියට ශබොශහොම  ්තුතියි. 
 
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
දිවා ආහාර විශේකය  ඳහා  භාශේ කටයුතු ප ් වරු 1.00 

දක්වා අත්හිටුවනවා.  

 
රැසනවීම ඊ  අනුකූලව තාවකාලිකව අ කහිම්වන ලදින්  අ.භා. 

1.00  නැවත පව කවන ලදී. 
அதன்படி, அமர்வு பி.ப. 1.00 மைிவகர இகடநிறுத்தப்பட்டு 

மீண்டுந் ததாடங்கிற்று.  

 Sitting accordingly suspended till 1.00 p.m. and then resumed. 

 
ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු (වවදය) නිතත් ඉන්දික මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට මිනිත්තු 

11ක කාලයක් තිශබනවා. 

 
ගු ංආචාර්යප හයර්ෂ ද සිල්වා මහයතා  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷ த சில்வா) 

(The Hon. (Dr.) Harsha de Silva) 

Sir, I rise to a point of Order. 

1575 1576 

[ගරු නීතිඥ අනුෂ්කා තිලකරත්න මහත්මිය] 
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ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු (ආචාර්ය) හර්ෂ ද සිල්වා මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාශේ point 

of Order එක ඉදිරිපත් කරන්න. 

 

ගු ංආචාර්යප හයර්ෂ ද සිල්වා මහයතා  
(மாண்புமிகு (கலாநிதி) ஹர்ஷ த சில்வா) 

(The Hon. (Dr.) Harsha de Silva) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, රජශේ මුදල් පිළිබඳ කාරක 

 භාශේ  භාපතිවරයා හැටියට මම ශපොඩි පැහැදිලි කිරීමක් කළ 

යුතුයි. ගරු  භාශේදී ීවට ශමොශහොතකට කලින් කියැරුණා, රුපියල් 

ට්රිලියන වි ් ක පමණ ප්රමාණයක ණය අරශගන තිශබනවා, ඒ 

මුදල් ආගිය අතක් නැහැ කියලා. රජශේ නිශයෝජය ඇමතිවරශයක් 

තමයි ඒක කිේශේ. ඒ කාරණය දැන් news එකක් හැටියට 

ශලොකුවට ප්රචාරය වනවා. හැබැයි, ඒක එශහම ශනොශවයි. ණය 

ගත්තාට,  මහර ශවලාවට ඒවාශේ assets තිශබන්ශන් ශවන ශවන 

ආයතනවල. මහවැලියට ණය ගත්තා නේ ඒ වත්කම තිශබන්ශන් 

මහවැලි  අධිකාරිශේ. පාරවල් හදන්න ණය ගත්තා නේ ඒක අයිති 

RDA එකට. එශහම නැතුව කරුරුවත් ට්රිලියන වි  ්ක් ශහොරකේ 

කරලා නැහැ. 2015-2019 කාලශේ Comptroller General 

ශකශනක් පත් කළා, Island Account එශක් තිශබන ශේ deficit 

එක ශහොයන්න. ඒ ශතොරතුරු එක තැනකට ශගශනන්න.  ගරු 

නිශයෝජය ඇමතිතුමා කිේවා, ඒ ගැන ශ ොයන්න දැන් පටන් ගත්තා 

කියලා. ඒක එශහම ශනොශවයි. මම Comptroller Generalට දැන් 

කථා කළා. මම හිටපුද් Auditor-Generalටත් කථා කළා. එතුමාත් 

කිේවා, ඒ කාර්යය පටන් අරශගන සිදු ශවමින් පවතිනවා කියලා. ඒ 

නි ා මම වගකීශමන් කියනවා, ට්රිලියන වි ් ක් නැති ශවලා නැහැ 

කියන එක. ණය ගත්තාම  මහර ශවලාවට එම මුදල් 

consumptionවලට පාවිච්චි වනවා.  මහර විට assetsවලට 

පාවිච්චි වනවා.  මහර ශවලාවට ගත්ත ණය depreciation නි ා 

ශවන ් වනවා. එම නි ා වගකීේ  හිතව කථා කරන්න කියලා 

රජශේ මුදල් පිළිබඳ කාරක  භාශේ  භාපති හැටියට මම 

ශබොශහොම ශගෞරවශයන් ඉල්ලනවා.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු (වවදය) නිතත් ඉන්දික මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමා කථා 

කරන්න. 
 
 

[අ.භා. 1.02] 

 

ගු ංවවදයප නජි ක ඉන්දික මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) நஜித் இந்திக்க)  

(The Hon. (Dr.) Najith Indika) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, අද අපි විවාදයට ගන්නා 

පනත් ශකටුේපත් ශදක අතුරින් අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය 

( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපතට අදාළව  ාකච්ඡාවත්  තිශබනවා. 

අපි දන්නවා, අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් 

ශකටුේපත  ේබන්ෙව දැනට පළ රුණු අදහ ්වලින් වාශේම ශේ 

ගරු  භාශේ ඉන්න සියලුශදනාශේම විශරෝෙතාවක් ශහෝ 

ශදගිඩියාවක් නැහැ කියලා. ශබොශහෝ මන්ත්රීවරු ඒ ගැන අදහ ් 

ප්රකා  කළා. විශ ේෂශයන්ම පදරගිය මා  කිහිපශේ අපි අත්දැකපුද් 

 මහර ශේදවාචක, ශේදජනක සිේධි අරශගන බැලුවත් ශමම 

 ංශ ෝෙන පනත් ශකටුේපශත් මූලික කාරණාවක් රුශණ්, නඩු 

විභාග කටයුතුවලදී  ාක්ෂිකරුවන් උ ාවි භූමිය තුළට 

පැමිණීමකින් ශතොරව නඩු කටයුතු සිදු කිරීමයි. විශද ් රටක, 

එශහමත් නැත්නේ බන්ෙනාගාරයක ශහෝ ශවනත් තැනක 

ඉඳශගන නවීන තාක්ෂණය උපශයෝගී කරශගන  ාක්ෂි  ටහන් 

කර ගැනීම ඇතුළු ශේවල් කර ගැනීමට අදාළ විධිවිොන ශමම 

පනත් ශකටුේපශත් ඇතුළත් වනවා. පදරගිය දව ක ආංශික 

අධීක්ෂණ කාරක  භාශේදීත් ශේ ගැන පුද්ළුල්  ාකච්ඡාවක්  හ 

පැහැදිලි කිරීමක් සිදු රුණා. ශේ  ංශ ෝෙනයට අපි හැශමෝම 

එකඟයි. ඒ ගැන විවාදයක් නැහැ. ශේක අව යතාවක්;  කාලීන 

අව යතාවක්. ඒ වාශේම අපි දන්නවා, නීති, අණපනත්, 

ශකටුේපත්, තාක්ෂණය දියුණු වනශකොට ඒවාත් එක්ක ඉදිරියට 

යන්න ඕනෑ බව. වත්මන් ආණ්ඩුශේ මුල්ම පනත් ශකටුේපත් 

 ංශ ෝෙනවලින් එකක් විධියට ශේ  ංශ ෝෙන ශගන ඒම ගැන 

ඇත්ශතන්ම අපි ඉතා  තුටු වනවා. අපි හිතනවා, කිසිම 

අර්බුදයකින් ශතොරව අද  ශමම පනත් ශකටුේපත  ේමත ශවයි 

කියලා. 

ශමම පනත් ශකටුේපත ගැන අශේ ගරු මන්ත්රීවරු 

ශබොශහෝශදශනක් කථා කළ නි ා මම අවොනය ශයොමු කරන්න 

කැමැතියි, පළාත් පාලන මැතිවරණය  ේබන්ෙව. අද ශමම 

පාර්ලිශේන්තු රැ ්වීේ  තිශේ අව න් දව . ලබන මා ශේ 02වැනි 

දා පළාත් පාලන ආයතන පිහිටුවීම,  භාපතිවරු පත් කිරීම, 

නගරාධිපතිවරු පත් කිරීම සිදු වනවා. අපි දැක්කා, පදරගිය දව ් 

කිහිපශේම ඒ  ේබන්ෙ  ාකච්ඡාවක් ගරු  භාව තුළ 

නිරන්තරශයන් මතු රුණු බව  හ නිරන්තරශයන් ඒ ගැන කථා 

කළ බව.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි,  විපක්ෂශේ පක්ෂ - 

විශ ේෂශයන්  මගි ජන බලශේගය - ශකොළඹ මහ නගර  භාව  හ 

අශනකුත් පළාත් පාලන ආයතන ගැන, ඒවාශේ බලය පිහිටුවීම 

ගැන විවිෙ අව ්ථාවල වාද විවාදවලට පැටශලනවා අපි දැක්කා. 

විශ ේෂශයන් එවැනි වාද විවාද කරනවා වාශේම ශබොශහොම 

උජාරුශවන් බලය පිහිටුවීම ගැන කථා කරනවා අපි දැක්කා. 

පළාත් පාලන ආයතනවල බලය පිහිටුවීම  හ  භාපතිවරු පත් 

කිරීමට පළමුව, ශමම පාර්ලිශේන්තු රැ ්වීේ  තිශේ අව ාන දව  

අද නි ා මම හිතනවා, ශේ ශවලාශේ ශේ තත්ත්වය ගැන වැඩිපුද්ර 

කථා කශළොත් ශහොඳයි කියලා.  

2025 පළාත් පාලන මැතිවරණශේ ශමොකක්ද ප්රතිලලය? ශේ 

වතාශේ මැතිවරණ ප්රතිලලය ගත්ශතොත් ශමොකක්ද ඒශකන් ශදන 

පණිරුඩය?  

කාටද ඒ පළාත් පාලන ආයතන පාලනය කරන්න බලය දීලා 

තිශබන්ශන්? ඒක ශන් ප්ර ්නය. ආ ා ශේ ශමොකක්ද කියන එක 

වැදගත් නැහැ. හැශමෝම ආ යි, තමන්ට තිබිච්ච ඒවා ඒ විධියටම 

තිශබනවා නේ. එශහම නැත්නේ තව වැඩි ශවනවා නේ. හැබැයි, 

ඉතින් ආ ා ශේවල් නැති ශවලාත් තිශබනවා.  මහර අයට මෑත 

කාලශේ ශනොලැබිච්ච, අහිමි ශවච්ච ශලොකුම අහිමි වීමත් ශමවර 

සිේෙ ශවලා තිශබනවා.  

මැතිවරණයක් කියන්ශන් ජනතා මතය. අපි මැතිවරණ 

පවත්වන්ශන් විශනෝදයට ශනොශවයි ශන්. මැතිවරණ පවත්වන්ශන් 

ජනතා මතය නැවත නැවතත් පරීක්ෂා කර බලන්නයි. එතශකොට 

ජනතා මතය නැවත නැවතත් පරීක්ෂා කර බලා ඒශකන් යේ 

ප්රතිලලයක් ආවාම, ඒශකන් බලය පිහිටුවන්න ඕනෑ කරුද කියලා 

පණිරුඩයක් දුන්නාම, ඒකට අනුව කටයුතු කිරීම තමයි 

ප්රජාතන්ත්රවාදශේ ලක්ෂණයක් විය යුත්ශත්. දිනන්ශන් කරුරුවත්, 

බලය පිහිටුවන්ශන් කරුරුවත් ශවන්න බැහැ. එශහම ක්රමයක් 

නැහැ. ඒකට පනත් ශකටුේපත අරශගන, ශදකයි, ශදකයි, තුනයි, 

හතරයි එකතු කළාම දහයට වඩා වැඩියි කියන්න පුද්ළුවන්. හැබැයි, 

හැම පළාත් පාලන ආයතනයකම ජනතාව විසින් ලබා දීපුද් නි ්චිත 

පණිරුඩයක් තිශබනවා. ඒක තමයි ඒ පළාත් පාලන ආයතන 

1577 1578 



පාර්ලිශේන්තුව 

ජයග්රහණය කරලා තිශබන්ශන් කරුද කියන එක. ඒ ප්රතිලලය ගැන 

ආශයත්  ැශකවින් කිේශවොත්, ලංකාශේ තිශබන පළාත් පාලන 

ආයතන 300 ගණනින් පළාත් පාලන ආයතන 267ක් ජාතික ජන 

බලශේගය ජයග්රහණය කරලා තිශබනවා, පදරගිය මැයි 6වැනි දා. 

ඒක ලංකා ඉතිහා ශේ ශලොකුම පළාත් පාලන ආයතන 

ජයග්රහණය. ඒ පළාත් පාලන ආයතන 267න්, 120ක් ජාතික ජන 

බලශේගය බහුතර මන්ත්රී ර ර  හිතව ජයග්රහණය කර තිශබනවා. 

මාලිමාශේ මන්ත්රී ර ර  හ අශනකුත් ඔක්ශකොම ටික එකතු කළාම 

පළාත් පාලන ආයතන 30ක  මානකමක් ඇවිල්ලා තිශබනවා. 

තවත් 117ක මාලිමාව දිනලා තිශබනවා. නමුත්, අශනක් 

ඔක්ශකොම පක්ෂ එකතු කරලා බැලුවාම ඒ පැත්ශත් වැඩි 

ප්රමාණයක් තිශබනවා. අශනක් ඔක්ශකොම කියන්ශන්, එක 

කට්ටියක් ශනොශවයි.  

ශේ කාරණය ගැන මම විශ ේෂශයන්ම කථා කරන්න ඕනෑ. 

පළාත් පාලන ආයතනවලට අදාළව විපක්ෂයක් නැහැ. නමුත් අපි 

දැක්කා,  මහරු  මහර  භාවල දැන්ම විපක්ෂ නායක ශවලාත් 

තිශබනවා. එශහම එකක් නැහැ. ඒ  භාවල ඉන්ශන්  භිකශයෝ. 

 භාවල  භාපති ශකශනක් ශහෝ නගරාධිපති ශකශනක් ඉන්නවා. 

උප නගරාධිපති ශකශනක් ශහෝ උප  භාපති ශකශනක් ඉන්නවා. 

ඉතුරු අය  භිකශයෝ; විවිෙ පක්ෂවලින්,  ්වාධීන කණ්ඩායේවලින් 

පත් ශවච්ච  භිකශයෝ. ඒවාශේ විපක්ෂය කියලා එකක් නැහැ. ඒක 

මූලික ශදයක්. පාර්ලිශේන්තුශේ තමයි ආණ්ඩු පක්ෂයයි විපක්ෂයයි 

කියලා තිශබන්ශන්.  ඒ මූලික ශදයට අනුව ගත්ශතොත්, බහුතර 

මන්ත්රී පිරි කින් අනුමත කරන ශකනා   භාපති ශවනවා. ඒක 

තමයි විධිය. අපට -ජාතික ජන බලශේගයට- පළාත් පාලන 

ආයතන 267ක බලය ඇවිල්ලා තිශබේදී විපක්ෂශේ අයට 

ශකොශහොමද බලය ආශේ? පළාත් පාලන ආයතන කියන්ශන්, 

ශකොට්ඨා  ක්රමය මත පදනේ ශවච්ච එකක්. ශකොට්ඨා ය තමයි 

ඒශක් unit එක. ශකොට්ඨා යට තමයි මන්ත්රීවරු ඡන්දය 

ඉල්ලන්ශන්. ඒ ඒ ශකොට්ඨා   ජයග්රහණය කළ ශකනා තමයි 

මන්ත්රී ශවන්ශන්. උතුරු, නැ  ශඟනහිර හැශරන්න ඉතුරු පළාත් 

හශත් ශකොට්ඨා වලින් සියයට 80ක්, 90ක්,  මහර දි ්ත්රික්කවල 

සියයට 94ක් ජාතික ජන බලශේගය ජයග්රහණය කර තිශබනවා. 

සියයට 90කුත් ජයග්රහණය කරලා තිශබනවා. ලංකාව පුද්රාම 

ගත්ශතොත්, අපට මන්ත්රී ර ර 3,926ක් ලැබිලා තිශබනවා. ඒ, එක 

පක්ෂයක් විසින් ගත්ත ඉතිහා ශේ වැඩිම මන්ත්රී ර ර  ංඛ්යාව. ඒ 

ජයග්රහණය ගැන තවත් පැහැදිලි කශළොත්, අපි යාපනය, 

මඩකලපුද්ව හැර අශනකුත් සියලු දි ්ත්රික්කවල වැඩිම ඡන්ද 

ප්රමාණයක් අරශගන තිශබනවා. ත්රිකුණාමලය, දිගාමඩුල්ල, 

වරුනියාව වාශේ දි ්ත්රික්කවල වැඩිම ඡන්ද ප්රමාණයක් අපට 

තිශබනවා. යාපනය දි ්ත්රික්කශේ අපි ශදවැනි තැනට ඇවිල්ලා 

තිශබනවා. යාපනය දි ්ත්රික්කය ජයග්රහණය කරමින් ශදමළ ජාතික 

 න්ොනය මන්ත්රී ර ර 130ක් ගනිේදී, ජාතික ජන බලශේගය මන්ත්රී 

ර ර 80ක් අරශගන තිශබනවා.  රලව කිේශවොත්, ලංකාශේ 

මට්ටමින් ගත්ශතොත්, ඉතිහා ශේ පළමුවැනි වතාවට ජාතික 

ශේ පාලන පක්ෂයක් විසින් යාපනශේ ූතපත්වල සිට උතුරු, 

නැ ශඟනහිර හා දකුශණ් සියලු පළාත් පාලන ආයතනවල මන්ත්රී 

ර ර ශහොබවනවා. ීවට කලින් එශහම එක් පක්ෂයක් විසින් සියලු 

පළාත් පාලන ආයතනවල මන්ත්රී  ර ර ශහොබවා නැහැ. රට 

මුළුල්ශල් පැතුරුණු වි ාල ජයග්රහණයක්, මන්ත්රීවරුන් පත් 

කිරීමක් ශේ මැතිවරණය හරහා අපට ලැබිලා තිශබනවා. ඒක 

තමයි ජනතා පණිරුඩය. නැතිව ශවන ශමොකක්ද? කරුරු හරි ඒක 

අරශගන ඉලක්කේ ටික කියලා ශවන කථාවක් කියන එක 

ශනොශවයි ශන් ජනතා පණිරුඩය  කියන්ශන්. ජනතා පණිරුඩය  

කියන්ශන්, දීපුද් ඡන්ද ප්රමාණය, ඡන්ද අනුපාතය, හේබ ශවච්ච 

මන්ත්රී ර ර ප්රමාණය. ඒකට ගරු කරමින් තමයි සියලු ශේවල් සිේෙ 

විය යුත්ශත්. විශ ේෂශයන්ම උතුරු, නැ ශඟනහිර ශදමළ  හ 

මු ්ලිේ පක්ෂ හැරුණුශකොට  දකුශණ් විපක්ෂ ශේ පාලන පක්ෂ 

විධියට සිටින  මගි ජන බලශේගය, එක් ත් ජාතික පක්ෂය, 

ශපොශහොට්ටුව -පුද්ටුව ලකුශණනුත් ඉල්ලුවා. එක එක ඒවාශයන් 

ඉල්ලුවා- යන ඒ කාටවත් එකම  භාවකවත් බලය නැහැ. මතක 

තියා ගන්න, එකම  භාවක්වත් නැහැ. ඔරුන් එකම ප්රාශේය ය 

 භාවක්වත් දිනලා නැහැ.  මගි ජන බලශේගය විතරක් පළාත් 

පාලන ආයතන 13ක් ජයග්රහණය කරලා තිශබනවා. 2018දී 

එක් ත් ජාතික පක්ෂය විධියට ඔරුන් ඉල්ලේදී පළාත් පාලන 

ආයතන 35ක් ජයග්රහණය කරලා තිබුණා. දැන් පළාත් පාලන 

ආයතන 13ක් දිනලා තිශබනවා. හැබැයි, ඒ පළාත් පාලන ආයතන 

දහතුශන් එකම තැනකවත් බහුතර මන්ත්රී  ංඛ්යාවකින් දිනලා 

නැහැ.  

ඒ එකම තැනකවත් ශවනත් පක්ෂයක  හශයෝගයක් නැතුව 

 භාපතිවරශයක් පත් කරන්න බැහැ. ඒක තමයි ජනතා පණිරුඩය. 

ජනතා පණිරුඩශයන්  කියන්ශන් ඕක. ශවන ශදයක් ශනොශවයි. 

ජාතික ජන බලශේගයට  භා 267ක බලය ශදේදී ඕක තමයි  මගි 

ජන බලශේගය ඇතුළු විපක්ෂයට දීලා තිශබන පණිරුඩය. ශේ 

තත්ත්වය ඇතුශළේ තමයි ශේ  භා පත් කිරීම ගැන කථා කරන්ශන්. 

ශේශකදි   ශගොඩක් කථා කියනවා අපි දැක්කා. විශ ේෂශයන් 

ශකොළඹ මහ නගර  භාව ගැන කථා කළා. ශකොළඹ මහ නගර 

 භාවට අයිති මැතිවරණ ශකොට්ඨා   පහක් තිශබනවා. ඒක 

ලංකාශේ ශලොකුම පළාත් පාලන ආයතනය. ඒ ආ න පශහන් 

නැශඟනහිර ශකොළඹ මැතිවරණ ශකොට්ඨා ශේ සියලු  ශකොට්ඨා  

ජාතික ජන බලශේගය දිනුවා. බටහිර ශකොළඹ සියලු  ශකොට්ඨා  

ජාතික ජන බලශේගය දිනුවා. ශබොරැල්ශල් සියලු ශකොට්ඨා  

ජාතික ජන බලශේගය දිනුවා. උතුරු ශකොළඹ ශකොට්ඨා  

නවශයන් හයක් දිනුවා. මැද ශකොළඹ ශකොට්ඨා වලින් භාගයක් 

දිනුවා. අශනක් අය එශහම දිනලාද ඉන්ශන්?  

ඊළඟට,  මගි ජන බලශේගය කථා කරනවා, අශනක් අයත් 

එක්ක එකතු ශවලා නගරාධිපති පත් කිරීම ගැන. ඔරුන් 

නගරාධිපති අශේක්ෂකශයක් දැේමා, ඡන්දයට කලින්. ශමොකක්ද 

ජනතාව දීපුද් පණිරුඩය? එයා දකුණු ශබොරැල්ල ශකොට්ඨා ශයන් 

ඉල්ලුශේ. සියයට 27යි ගත්ශත්. පළමුවැනි වරට ඡන්දය ඉල්ලපුද් 

ජාතික ජන බලශේගශේ අශේක්ෂිකාවට තමයි පරාජය රුශණ්. 

එතශකොට ජනතා පණිරුඩය ශමොකක්ද කියන එක හරි පැහැදිලියි. 

ඒ නි ා එක පැත්තකින් ජනතා පණිරුඩය තිශබනවා. අශනක් 

පැත්ශතන් තිශබනවා පනත.  මහ නගර  භා, නගර  භා  හ 

ප්රාශේය ය  භා පනත් අනුව වැඩිම මන්ත්රීවරුන්  ංඛ්යාවකශේ 

 හශයෝගය හේබ ශවන ශකනා තමයි  භාපති ශවන්න ඕනෑ. 

එතශකොට ජාතික ජන බලශේගය දිනලා තිශබනවා; ශකොළඹ මහ 

නගර  භාව දිනලා තිශබනවා; තවත් ශබොශහෝ  භා දිනලා 

තිශබනවා. නමුත් මන්ත්රී ර ර කිහිපයක් අඩු තැන්වල  ්වාධීන 

මන්ත්රීවරු ඇතුළු තනි තනි මන්ත්රීවරුන්ශේ  හශයෝගය ඇතුව, 

ජනතා පණිරුඩයට, ඒ ජයග්රහණයට, ඒ ජනතා අභිලාෂයට ගරු 

කරමින් ජාතික ජන බලශේගය විසින්  භා පිහිටුවනවා; 

 භාපතිවරු, නගරාධිපතිවරු පත් කරනවා. එශ ේ පත් කළ යුතුයි. 

ඒක තමයි ඒ ඡන්ද ප්රතිලලශයන් දීපුද් පණිරුඩය.  

හැබැයි එශහමයි කියලා, දැන් පනතට අනුව බහුතරය තිශබන 

ශකනාට පුද්ළුවන් කියලා, ජනතාව විසින් ජයග්රහණය කරවපුද් 

පක්ෂයට  ාශේක්ෂව භාගයක්වත් නැති, පරාජය රුණු අය ගැන 

හිතන්නශකෝ. ශකොළඹ මහ නගර  භාවම උදාහරණයට 

ගත්ශතොත්, 59ශදශනක් ඕනෑ  භාව පිහිටුවන්න. නමුත් 29යි 

ඉන්ශන්  මගි ජන බලශේගයට. භාගයක් අඩුයි. එතශකොට 

ශමොකක්ද තිශබන අයිතිය, ශමොකක්ද තිශබන  දාචාරාත්මක 

අයිතිය එශහම ශදයක් කරන්න උත් ාහ කරන්නවත්, 

ප්රජාතන්ත්රවාදයට ගරු කරනවා නේ, ඡන්ද ක්රමයට ගරු කරනවා 

නේ? හරි, වයව ්ථාව අනුව, නැත්නේ පනත අනුව එශහමයි 
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[ගරු (වවදය) නිතත් ඉන්දික  මහතා] 
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කියලා කියන්න පුද්ළුවන්. නමුත් ඒකට  දාචාරාත්මක බලයක් 

නැහැ. ඒ බලයක් නැති නි ාම   ජාතික ජන බලශේගය දිනපුද්  භා 

-අපි දිනපුද් නගර  භා, ප්රාශේය ය  භා  හ මහ නගර  භා-  ජාතික 

ජන බලශේගය විසින් පිහිටුවනවා. ඒක තමයි ජනතාවශගන් ලැබී 

තිශබන mandate එක. ඒක තමයි ජනතාවශගන් ලැබී තිශබන 

ඡන්දය. එතශකොට ශකොළඹ මහ නගර  භාව ඇතුළු අපි දිනපුද් 

සියලු  භා ජාතික ජන බලශේගය  පිහිටුවනවා. ඒකට තමයි 

මිනි ්දර ඡන්දය දීලා තිශබන්ශන්. ඒ නි ා ශේක විකෘති කරන්න 

හදන්න එපා. ශේක වැරදියට interpret කරන්න හදන්න එපා. 

පාර්ලිශේන්තුව නැවත රැ ් ශවන්ශන් තවත්  තියකින්. ඒ ශවේදී 

ශේ ජනතා පණිරුඩයට ගරු කරමින්, ශේ ඡන්දයට ශේ මතයට ගරු 

කරමින්, ජාතික ජන බලශේගය දිනපුද් සියලු   භා ජාතික ජන 

බලශේගය විසින් පිහිටුවන්න අපි කටයුතු කරනවා.   සියලු  

කුමන්ත්රණ අශහෝසි කරලා ඒ  භා ටික පිහිටුවන්න අපි කටයුතු 

කරනවා.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු රවී කරුණානායක මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට මිනිත්තු 15ක 

කාලයක් තිශබනවා. 
 

[1.14 p.m.] 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

Hon. Presiding Member, I rise to speak on the Foreign 
Loans (Repeal) Bill, which basically repeals the hitherto 
fragmented law of 1957 and which would be substituted 
by the Public Debt Management Act, No. 33 of 2024, the 
Public Financial Management Act, No. 44 of 2024,  the 
Economic Transformation Act, No. 45 of 2024 and the 
Active Liability Management Act, No. 8 of 2018. So, this 
repealing is done on a timely concern and it basically 
nullifies the old, antiquated laws and would be replaced 
by modern law. However, things must go on, on a more 
positive note and that is why I thought I would speak on 
this particular Bill.  

The reason behind the repealing of this Bill is the US 
Dollars 2.9 billion EFF given to Sri Lanka by the IMF 
and this needs to be looked at in terms of how it has really 
got to be implemented. The IMF Executive Board, which 
is supposed to meet in the next couple of days to decide 
on the fourth tranche under the Staff-Level Agreement, is 
anxiously looking at the Government’s follow-up action 
particularly on the cost-reflective sales strategy of the 
CEB and whether the modernization and 
commercialization process of State-owned enterprises 
would be accepted, which are imperative for the IMF to 
go forward with the fourth tranche and from there 
onwards. So, we have to keep that in mind. 

මම අගය කරනවා ගරු ලාල් කාන්ත අමාතයතුමා  භාවට 
පැමිණ සිටීම. එතුමා ශේ දව ්වල අලුත් ආකාරයකට ආර්ථිකයට 
නව නැේමක් දීශගන යනවා. අපි හිතන ආකාරයට හිතන එක 
තමයි මම හිතන හැටියට එතැන තිශබන ශලොකුම ශවන . මම අද 
කථා කරන්න යන්ශන්ත් අන්න ඒ වාශේ අලුත් දර් නයක ගමනක් 
ගැන. ඔබතුමන්ලා රතු ශකොඩිය වන වනා ඉන්න, පැරණි  

ගතානුගතික යුගය අමතක කරලා අලුත් ආකාරයකට යන එක 
ගැන තමයි මම මතක් කරන්න හදන්ශන්. ඒ නි ා ඔබතුමා  භාවට 
පැමිණීම මම අගය කරනවා.   
 

ගු වක්.ඩී. ලාල් කාන්ත මහයතා ංක්ෂිකර්ම  පශු සම්ප ක  

ඉඩම් සහය වාරිමාර්ග අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு மக.டீ. லால் காந்த - கமத்ததாைில், கால்நகட 

வளங்கள், காைி மற்றும் நீர்ப்பாசன அகமச்சர்) 

(The Hon. K.D. Lal Kantha - Minister of Agriculture, 
Livestock, Land and Irrigation) 

ශකොළ ශකොඩිය දාශගන? 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

ඔේ.  

I basically look at the strategy to be followed because 
this is not an easy time. When we come out of  
bankruptcy, the most important thing that has got to be 
looked at is the default which necessitates to come up 
with harsh treatment. So far, we have come through this. 
The operation has been successful and the patient must 
not be allowed to die. That is the reason why we have to 
take corrective action.  

Now, we have to look at the revenue aspect. අපි  ලකා 
බලන්න ඕනෑ ආදායම, වියදම, අය වැය හිඟය, අය වැය පරතරය, 
ගන්නා ණය ප්රමාණය - ශේ  භාශේදී ීවට ශපර කිේවා අපි  ත 
පහක් ණය ගන්ශන් නැහැ කියලා. එශහම නැහැ, හැම අරුරුේශේම 
ට්රිලියන ශදක තුනක ණය ගන්නවා. ශමශලෝ ශදයක් කශළේ නැතත් 
අරශගන තිශබනවා - දැන් තිශබන ණය ප්රමාණය, the debt 
sustainability, the debt sustainability analysis and the 
country ratings. Fitch has given us "CCC", the Moody's 
has given us "Caa" and the Standard & Poor's rates us as 
if the country is still in a deficit. So, on that particular 
basis, we have got to look at as to how we take this 
forward. There are no poor countries, only failed systems 
in managing the resources. The godfather of the IMF in 
today’s context is Evan Papageorgiou, who replaced Peter 
Breuer, and he is the link between the IMF and the 
Government.  

Madam, I will now speak about the situation at this 
particular moment. The total debt stock of Rs. 84 billion 
as of 31st December, 2022 was taken as the base in 
deciding as to how we move forward with the debt. Mr. 
Mahinda Siriw ardana mentioned just two or three days 
ago that we must ensure this is the last time we are going 
to borrow from the IMF.  

මම මුදල් ඇමති ව ශයන් කටයුතු කරනශකොට 16ශවනි 
වතාවට IMF එක  මඟ කළ  ාකච්ඡාව අපි ඒ ආකාරශයන්ම 
ශගනිච්චා. නමුත්, ඒක අන්තිමට, අව න් කරන්න එන ශකොට 
දර් නය ශවන ් කරලා ඉදිරියට යෑම නි ා නැවතත් හිටපුද් 
තත්ත්වයටම ගමන් කළා. ඒ නි ා ශේක අපි IMF  එශකන් ණය 
ගන්න ශේ 17ශවනි වතාව, එයින් ණය ගන්න අන්තිම අව ්ථාව 
බවට පත් කරශගන රටක් හැටියට ඉදිරියට යන්න අව යයි.  

ශේ කථා කරන ශමොශහොශත්, ශේ රට ශේ අරුරුේදට ණය 
ශගවන්න තිශබනවා බිලියන 4,950ක්. එහි ශපොලිය 2,950යි; 
ප්රාේෙන ක්ෂය කිරීම 1,680යි. අපි ශේ අරුරුේද අන්තිමට 
ආදායමක්  උපයන්න හදනවා ට්රිලියන 5ක. ශේ ට්රිලියන 5ම යනවා 

1581 1582 



පාර්ලිශේන්තුව 

ශේ ණය ශගවන්න, debt servicingවලට. ශමන්න ශේක තමයි 
තිශබන භයානක තත්ත්වය. ශේ අව ්ථාශේදී දත්ත ඉදිරිපත් ශවලා 
තිශබනවා,   සියයට 22ක් ගෘහ ඒකකවල ණය බර  ඇති ශවලා 
තිශබනවා කියලා. 2022ට වඩා  සියයට 60ක් අඩු ආදායමක් 
උපයන තත්ත්වයක් තමයි තිශබන්ශන්. ශේ තුළ රට ඉතාම 
භයානක තත්ත්වයක ගමන් කරන බව තමයි අපට ශේ 
අව ්ථාශේදී ශේන්න තිශබන්ශන්.  

ශේ කථා කරන ශමොශහොශත් අශේ ආදායම වැඩි කරන්න 

පුද්ළුවන් ශකොශහොමද කියලා ශ ොයන්න අව යයි. නමයය ලි අලුත් 

දර් නයක්  මඟ තමයි ඒක කරශගන යන්න ඕනෑ. ඒ නි ා තමයි 

මම කැමැති ලාල් කාන්ත ඇමතිතුමා කියලා තිබුණු කාරණයට. 

පැරණි ශකොමියුනි ්ට්වාදී  ටන් පාඨ පැත්තකට වීසි කරන්න. අශේ 

ජනාධිපතිතුමා කියනවා trade unionsවල අයට, ශේ අව ථ්ාශේදී 

ශක්වල් කිරීම ශනොශවයි අව ය ශවන්ශන්, රශට් ආර්ථිකයට 

ඔශරොත්තු ශදන්න පුද්ළුවන් විධියට කථා කරන්න කියලා. ඒවා 

ශම ශතක් කල් කථා ශනොකළ ඒවා. ශේ තමයි හරි මාර්ගය. වමට 

සිේනල් දාලා දකුණට හැශරන්ශන් නැතිව ඔබතුමන්ලා ශකළින් 

පාශර් යන එක තමයි අව ය ශවන්ශන්.  ශමශතක් කල් strike 

action නැහැ. නමුත් ආශයෝජන තවම එන්ශන් නැහැ. අපට දැනට 

ඍජු ආශයෝජන ඇවිල්ලා තිශබන්ශන් ඇශමරිකානු ශඩොලර් 

මිලියන 197යි.  

Madam, we have got only US Dollars 197 million as 
foreign direct investments while we are looking at a target 
of US Dollars 2 billion. So, I guess it is a long haul 
because the investments which come in today bring in 
revenue for tomorrow. On the basis that we have got to 
collect a Rs. 5 trillion revenue, it is essential that we look 
at getting more investments to come in, whether domestic 
or foreign. Foreign investments need to come in.  

Remember, we borrowed Rs. 2.2 trillion in 2023, Rs. 
1 trillion in 2024 and Rs. 2 trillion in 2025 to finance the 
Budget deficit. So, on that basis, you have added another 
Rs. 5.2 trillion to the debt stock as at 31st December 
2022, which was a total of US Dollars 84 billion or Rs. 
27.8 trillion. 

So, how are we going to ensure that we achieve the 
targets we are aiming for? As I said earlier, the 
Government received only US Dollars 197 million as 
foreign direct investments.  

Private sector is still waiting to see what Government's 
policies are to make investments. Remember, every one 
per cent increase in interest rate costs the Government 
Budget Rs. 160 billion. A one-rupee depreciation against 
the dollar has a Rs. 47 billion impact on the Budget. The 
policy rates have been reduced from 8 to 7.75 per cent, 
thinking that it would spur investments into the country or 
increase the credit creation ability. 

Then, supply side management is what we have got to 
increase because that is what would create a better 
tomorrow. A three to four per cent reduction in the 
interest rates would not only yield a much more 
competitive base for our investors, but would also help 
ensure that we reduce a Rs. 600 billion to Rs. 700 billion 
Government Budget deficit because the borrowings are 

roughly US Dollars 56 billion in domestic debt and US 
Dollars 40 billion in foreign debt. So, an interest 
reduction would basically help domestic borrowings. 

Then, the other one is the attack on inflation. We must 
ensure that the attack on inflation is by mopping up thes 
surplus. Liquidity is not the only solution to this problem 
and that is what is being pursued by the Central Bank. 
Therefore, I urge the Hon. Members of both sides to 
ensure that we get together and target the supply side of 
this economy. I have been repeatedly mentioning this, but 
the easy way that seems to be pursued by the Central 
Bank is to reduce the money circulation and to ensure 
that an anti-deflationary approach is being adhered to. So, 
let us ensure that we take this forward to the next level.  

The most important aspect is, when are we going to 
be ready to pay our debts? 

අපි කවදාද ණය ශගවීම  ඳහා ූ දානේ ශවන්ශන්? 

Multilateral, bilateral ණය කතන්දර නි ා අපි ශේ අව ථ්ාශේත් 

අරුරුේදකට US Dollars 3 billion විතර ශගවනවා. 2028 

වනශකොට බිලියන 6ක් විතර ශගවන්න අපට සිදු වී තිශබනවා. ඒ 

කියන්ශන්, multilateral ණය ආදියට බිලියන 3ක්, Paris Club 

එශකන් කථා කර ගත් ඒවාට අදාළව ශගවිය යුතු මුදල ආදි 

ව ශයන්. 2033 වනශකොට International Sovereign Bonds 

ශවනුශවන් අපි බිලියන 7.5-8 විතර ශගවන්න අව යයි. 

ජාතයන්තර මූලය අරමුදල ගැන කියමින් එදා හිනා රුණාට, 

අන්තිමට රනිල් වික්රමසිංහ ඒ අයත් එක්ක කථා කරලා ශේ රශට් 

ආර්ථිකය පණ ගන්වන්න පටන් ගත්තු ගමන තුළින් සියයට 15ක 

විතර ආදායමක් උපයන්න කටයුතු කරලා තිශබනවා. ශේක 

ශවන  ්කරන්න අමාරුයි; ශවන  ්කරන්න බැහැ; ශවන  ්කරන්න 

එපා. එශහම කශළොත් ඒක රශට් අනාගතයට ශලොකු ප්ර ්නයක්   

ශවනවා.  

දැන් තමයි ශත්ශරන්ශන් විපක්ෂශයන් ආණ්ඩු පක්ෂයට 

ආවාම ශලොකු ශවන ක් තිශබනවා කියලා. විපක්ෂශේ ඉඳන් 

ඕනෑම එකක් කියන්න පුද්ළුවන්. නමුත්, ආණ්ඩු පක්ෂයට ආවාට 

ප ්ශ ේ ඒ කථා කරපුද් ශේවල් ඉදිරියට ක්රියාත්මක කරන්න 

අව යයි.  

හැබැයි ගරු ලාල් කාන්ත ඇමතිතුමා, අපි අගය කරනවා 

ඔබතුමා කථා කරපුද් ශේවල්. ඒක ීවට වඩා ප්රසිේෙ කරන්න. ඔශබ් 

159ශදනාටම අර tuition lesson එක දීලා, ඒ තුළින් ආර්ථිකය 

නවීකරණය කරන්න පුද්ළුවන් ශකොශහොමද කියන එක කියලා 

ශදන්න. අපට කරන්න බැහැ කියලා ඔබතුමන්ලා එදා කිේවත්, අද 

ඔබතුමන්ලාටත් ශේ ගමන යන්න තිශබන්ශන් ශේ ආර්ථික ක්රමය 

තුළ. ශලෝකශේ රටවල් 212ක් තිශබනවා. ශේ ආර්ථික ක්රමය 

අනුගමනය කරනවා රටවල් 170ක්. විවෘත ආර්ථික ක්රමය 

ශගනාවා කියලා ශේආර්ට බැන්නා; අරුරුදු 76ක  ාපයක් 

තිශබනවා කිේවා. ඒ  ාපයයි, ශේ  ාපයයි අතර ශවන ක් නැහැ. 

ශමොකද, ආර්ථිකය ඉදිරියට ශගන යන්න තිශබන ගමන එකයි. 

වියදම අඩු කරන්න, ආදායම වැඩි කරන්න, රශට්  ංවර්ෙනය 

ශවනුශවන් ආශයෝජන ශේන්න. ආශයෝජන තුළින් තමයි රට 

ඉදිරියට ශගන යන්න හැකි වන්ශන්. 

ශේ රටට දරළු  හ මෙයම පරිමාණ වයාපාරිකයන්ශේ 

දායකත්වය අතයව යයි. නමුත්, අද ඒ අයශේ ඔළුවට ගහලා 

තිශබනවා. ආර්ථිකයට කිසිම වරදක් කරපුද් නැති, සියයට 7ක, 8ක 

ශපොලියක් ශගවපුද් පිරි ක් වන ඒශගොල්ලන්ට සියයට 30ක් 

1583 1584 

[ගරු රවී කරුණානායක  මහතා] 
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ශගවන්න කියලා එක පාරටම කියනවා. ඒක ශමොන පාපයක්ද? අද 

මහ බැංකුව අමනුෂයභාවයකින් යුතුව, දරළු හා මෙය පරිමාණ 

වයාපාරිකයන් එක්ක ඒ ගැන කථා කරන්ශන්වත් නැති 

තත්ත්වයක් තමයි  තිශබන්ශන්. එම නි ා මම ශේ අව ්ථාශේ 

ඉල්ලීමක් කරනවා. අපට හැම මා යකම US Dollars 200 

million එකතු කරන්න සිදු වී තිශබනවා. ශමොකද, 2028 වනශකොට 

ණය ශගවන්න නේ අපට ශඩොලර් බිලියන 15ක් අව යයි. එම නි ා 

අපට එකතු කරන්න සිදුව තිශබනවා,  මා යකට US Dollars 200 

million. එතශකොට, primary surplus එක සියයට 2.6ක් වැඩි 

කරන්න අව යයි.  

අද තිශබන ශලොකුම ප්ර ්නය ඒක ශනොශවයි. මම අද පත්තරශේ 
ලිපියක් කිශයේවා. රජශේ ශ ේවකයන් ගැන, ඒශගොල්ශලෝ වැඩ 
කරන විධිය කථා කරලා තිශබනවා, ගරු ලාල් කාන්ත 
අමාතයතුමා. ඒක ීවට වඩා ඕනෑකමින් කරන්න අව යයි. අද 
බලන්න, ඒශගොල්ශලෝ Cabinet Appointed Tender Board එකට 
යනවාද? ඒශගොල්ශලෝ අද Technical Evaluation Committee 
එකට ගිහිල්ලා අත් න් කරනවාද? ඒශගොල්ශලෝ අද Standby 

Committees or  Accelerated Progress Committeesවලට 
ගිහිල්ලා අත් න් කරනවාද? නැහැ. අද  ඒශගොල්ශලෝ බයයි. වැඩ 
කරපුද් ඇමතිවරු  ව ශයන් හිටපුද් අපිත් එක්ක ඒශගොල්ශලෝ කථා 
කරනවා.  අශන්  ර්! අද අපට වැඩ කරන්න බයයි  කියනවා. එක 
පැත්තකින් Proceeds of Crime Act එක ගැන කියනවා, අශනක් 
පැත්ශතන් Anti-Corruption Act එක ගැන කියනවා, තවත් 
පැත්තකින් Assets and Liabilities Law එක ගැන කියනවා. 
නිර්නාමික ලියුමක් එේවත් ශගන්නලා ප්ර ්න කරනවා. National 

Audit Office එකට surcharge කරන්න පුද්ළුවන් හැකියාව 
තිශබනවා.  

එක් ත් ජාතික පක්ෂය ඇතුළු යහ පාලන රජය කාලශේ 

රජශේ ශ ේවකයන්ට කරපුද් එක වැරැේදක් තමයි FCID එකට 

අරශගන ගිය එක. ඒශකන් ඒශගොල්ලන්ට ශහොඳින් වැඩ කරන්න 

පුද්ළුවන් රුණා කියලා හිතනවා. නමුත් අන්තිමට ඒශගොල්ශලෝ බය 

රුණා. බය ශවලා වැඩ කළා. නමුත්, ඔක්ශකෝම එකතු ශවලා එක 

team එකක් ව ශයන් වැඩ කරන්ශන් නැති තත්ත්වයක් ඇති 

රුණා. අද ශවලා තිශබන්ශන්ත් ඒකමයි. ඒකත් මතක තබා ගන්න. 

ඒ නි ා අලුතින් Public Service Discharge Act එකක් ශේන්න 

ශවයි. ඒශගොල්ලන්ට ෆයිල් එකක් ගිශයොත් පැය ශදශකන්, තුශනන් 

අත් න් කරලා එවනවා. නැ ශඟනහිර යුශරෝපශේත් ශේ තත්ත්වය 

ඇති රුණා. ඉදිරියටත් ඒ වාශේ කරන්න පුද්ළුවන් නීති ශේන්න. 

දැන් නීති වි ාල ප්රමාණයක් ශගනැල්ලාත් තිශබනවා. රනිල් 

වික්රමසිංහ මහත්මයා ඒ අව ය නීති ටික  ේපාදනය කළාට, 

අලුතින් Public Service Discharge Act එකක් ශගශනන්න ඕනෑ. 

ඒ කියන්ශන්, රජශේ ශ ේවකයන් වැඩ කළ යුතු ආකාරය ගැන. ඒ 

 ේප්රදාය තමයි අපි ඉදිරියට ශගන යන්න අව ය වන්ශන්. අඩු 

ගණශන් පනතක් ශගනැල්ලා ඒ අයශේ බය නැති කශළේ නැත්නේ 

රජශේ ශ ේවකයන් වැඩ කරන්ශන් නැහැ. 

ඒශගොල්ලන්ට බණින්න පුද්ළුවන්. නමුත්, බණින ශකොට ඒ 

කාරණා  ාොරණ ශවන්න අව යයි. ඒශගොල්ලන්ශේ බය නැති 

කරන්න. අද ඒශගොල්ලන්ට යමකට අත් න් කරන්න තිශබන බය 

තමයි,  අත් න් කශළේ ශමොකද  කියලා ප්ර ්න කරන එක. ීවට 

කලින් Commissioner General of Exciseට බැන්නා, FL 

licences,  FL 3, FL 4  licences  දුන්ශන් ඇයි කියලා. නමුත්, අද 

චක්රශල්ඛ්යක් ඇවිල්ලා තිශබනවා, ඒ ඔක්ශකොම ශදන්න. ඒක 

තමයි හරි.  ල්ලි ශහොයාගන්න පුද්ළුවන් FL 3, FL 4 licences 

තියාශගන ඒවා ශනොදී ඉන්න තරේ, ඒවාශයන් ශවලා තිශබන 

අපරාෙය ශමොකක්ද?  

විිතත ශහේරත් ඇමතිවරයා ගිහිල්ලා මමත් දන්නා තරු පශහේ 

ශහෝටලයක් විවෘත කළා. මමත් එදා එතැන හිටියා. මා  3යි දව  ්

28ක් ගිහිල්ලාත් තවම ඒ තරු පශහේ ශහෝටලයට මත්පැන් 

විකුණන්න පුද්ළුවන් licence එකක් ලැබිලා නැහැ. දව කට ලක්ෂ 

ශදකක් ශගවනවා. එශහම ශගවලා අන්තිමට ශමොකක්ද ශවන්ශන්? 

දරේදාට ඒ ලක්ෂ ටික එකතු කරන්න පුද්ළුවන්ද?  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාට තවත් විනාඩි ශදකක කාලයක් 

පමණයි තිශබන්ශන්. 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

Madam, I hear you, but I would love to take five 
minutes.  My Friend, the Hon. Lal Kantha, is here and I 
would like to educate him a little more on right-leaning 
economics so that he could give tuition to his leftists 
friends.  

මම ශේ අව ්ථාශේ  කියන්ශන් ශේ රශට් ආර්ථිකයට බැණ 

බැණ ශේ රට හදන්න බැහැ කියලායි. අද වන විට NEXT 

Manufacturing (Pvt.) Limited එක වහලා. ඒ අයට බණින එක 

ශනොශවයි කරන්න තිශබන්ශන්. ඔබතුමන්ලා අද රෑ නිදාශගන 

ශහට උශේ නැඟිටලා කියනවා, ශපෞේගලික අං ශේ වැටුේ 

රුපියල් 15,000 ඉඳලා රුපියල් 28,000 දක්වා වැඩි කරන්න 

කියලා. රජය -නලින්ද ජයති ්  ඇමතිතුමා- කියන්ශන් 

ශමොකක්ද? ඔබතුමන්ලා රජශේ ශ ේවකයන්ට රුපියල් 15,000ක් 

අරුරුදු 3කදී වැඩි කරනවා. හැබැයි, රුපියල් 15,000ක වැටුේ වැඩි 

කිරීමක් ශපෞේගලික අං ශයන් මා  හශයන් ඉල්ලනවා. ශේශක් 

 ාොරණයක් තිශබනවාද? ශේ රශට් ආර්ථිකය වැටිලා තිශබන ශේ 

අව ්ථාශේ ඒශගොල්ලන්ශේ ණයවලට අදාළ ශපොලිය  අඩු 

කරන්න. ඒශගොල්ලන්ට ණය ගන්න පුද්ළුවන් හැකියාව ඇති 

කරන්න. එශහම ශන්ද, ලාල් කාන්ත ඇමතිතුමා? අද ශමන්න ශේ 

 ටන් පාඨ ශේන්න, වයාපාරිකශයෝ ශවනුශවන්. අපි ඔක්ශකෝම 

එකතු ශවලා ඉදිරිශේදී ශේ ආර්ථිකය දියුණු කරන්න පුද්ළුවන් 

විධිශේ වැඩ පිළිශවළක් ඇති කරන්න අව යයි. ඒක තමයි කළ 

යුතු වන්ශන්.  

ගරු ඇමතිතුමනි, ඔබතුමා කැබිනට් ඇමතිවරශයක්. මම 

ඔබතුමාට කිේවා Public Service Discharge Act එක ගැන. ඒ 

කියන්ශන් රජශේ නිලොරිශයකුට ෆයිල් එකක් ගිශයොත්, ඒ දවශ ේ 

පැය ශදකකින් පමණ උත්තරයක් ශදන්න පුද්ළුවන් විධියට නීති 

පේෙතිය ශේන්න. හැබැයි ඒක ශේනශකොට ඒශගොල්ලන්ට 

ආරක්ෂාව ශදන්න. FL licences  ේබන්ෙශයන් ගිය වතාශේ 

ප්ර ්නයක් ඇති රුණා, ඒකට Commissioner General of Excise 

අත් න් කශළේ ඇයි කියලා. නමුත්, දැන් අත් න් කරන්න දීලා 

තිශබනවා. එදා අත් න් කරපුද් අයට ප්ර ්නයක් ඇති රුණා. දැන් 

ශදන්න කියනවා. ඉතින් එදා ඒ අය වරදක් ශනොකර තිබියදීත් 

ශන්ද ප්ර ්නයක් ඇති ශවලා තිබුශණ්? ශේ ගැන හිතන්න ඕනෑ අද 

තිශබන තත්ත්වය අනුවයි. ඒ නි ා කරුණාකරලා ඒ විධියට 

හිතලා අපි ඉදිරියට ගමන් කරමු.  

අද black market එශක් US Dollar එක රුපියල් 304යි, 

රුපියල් 305යි. I know, Madam, you understand what 
business is. උණ්ඩියල් ක්රමය තුළ අද මුදල් සියයට 3ක්, 4ක් 

පිටතට යන්න පුද්ළුවන්. ජාතයන්තර මූලය අරමුදල දැන් 

නීතයනුකූලව ශේ රටට  හාය ශදනවා. රටක් බංශකොශලොත් 

රුණාට පදර ඒ අය අව යයි. නමුත් ඒශගොල්ශලෝ කියන විධියටම 

නටන්න අව යත් නැහැ.  ආදායම ශකොච්චර ඕනෑ ද , වියදම 

ශකොච්චර සීමා කර ගන්න අව ය ද, ඒක පරිපාලනය කරන්න 

1585 1586 



පාර්ලිශේන්තුව 

තිශබන්ශන් ශකොශහොමද කියලා දැන් ලාංකිකයන්ට කියන්න  යැයි 

ජාතයන්තර මූලය අරමුදලට කියන්න ශකොන්දක් තිශබන්න ඕනෑ. 

අපි ඒශගොල්ලන්ශගන්  හාය ඉල්ලනවා. ඊට ප ්ශ ේ අපි අහනවා, 

ශකොශහොම නටන්න ඕනෑ ද, ශකොච්චර උ ට පනින්න ඕනෑ ද 

කියලා. ඒ නි ා අද තිශබන තත්ත්වය අනුව, as you know, one 

can get 3 to 4 per cent more money out of the country 
through the Undiyal system. With the current official tax 

of 15 per cent on foreign earnings, you do not get the 

monies that should come to the country. So, people find it 
better to send money through the Undiyal system.  This is 
what is happening today. Therefore, we must  legitimize 
it. 

දැන් බලන්න, මැණික් හා  ්වර්ණාභරණ ක්ශෂේත්රය දිහා. ඒකට 

ශලොකු බේදක් දමන්න ගිහිල්ලා අද මැණික් එන්ශන් නැහැ. ඒ 

ඔක්ශකොම තායිලන්තයට යනවා. Ensure that you charge one 
US Dollar per carat and that is the way you generate revenue. 

ගරු ලාල් කාන්ත ඇමතිතුමනි, ඔබතුමා ඒක දැන්මම ක්රියාත්මක 

කරන්න යනවා කියලා මට ශේනවා. [බාො කිරීමක්] අන්න හරි. 
අව ය නේ අහන්න. අපි එකට එකතු ශවලා -ඒකාබේෙව-  ටන් 

කරමු, ශේ තිශබන ආර්ථික ත්ර ්තවාදයට විරුේෙව. 

ඒ වාශේම, from tourism, we are looking at earning US 
Dollars 4 to 6 billion. Also, you must ensure that US trade 
tariff imposed by President Donald Trump is looked into. 
Worse than that comes the UK-US Free Trade Agreement 
they are going to sign. That will have a direct impact on 
us because we are a Commonwealth country and we have 
a very close relationship with the UK. We have De La 
Rue, which prints money, Marks & Spencer, Tesco, 
Primark and NEXT here. Ensure that more such 
companies are brought into the system. We had about US 
Dollars 1.5 billion worth of trade just about five years 
ago. Now, it has dropped to US Dollars 850 million. We 
must speak with other countries on our trade concern. The 
British High Commission in Sri Lanka should have asked 
us three, four years ago, "India is going to sign a Free 
Trade Agreement with the UK and why are you all not 
doing it?" We had a much closer relationship with the UK 
than any other country. So, ensure that we get back on the 
right track. And I hope you have the onus to get your 
team together and tell them to ensure that it happens.  

Then, have market access. Go for a Free Trade 
Agreements with Singapore and China and take the Free 
Trade Agreement with India to ETCA level. Now that we 
have ensured the Indian system has come in, ensure that 
we have the deep pocket investments coming from China, 
Japan and South Korea as well. That is the way to go 
about it. We also have to open our market to the US so 
that President Donald Trump would also feel that we have 
opened our market. Protect our US Dollar 3.1 billion 
exports to the United States. It is not that we cannot, but it 
is a question whether we want to do it or not. 

Then, the tax reduction. Madam Presiding Member, 
you know about this, as you have been speaking rightly in 
the Committee on Public Finance. Ensure there is tax 
reduction. I had been a Minister of Finance. So, I know 
the impact it has. We have 220,000 companies 
incorporated, but only 11,000 companies pay taxes. So, 

ensure that we basically adopt a more rational approach 
towards that. Tax planning cannot be stopped and ensure 
that we bring an end to tax evasion.   

The tax at 36 per cent must be brought down to 20 to 
24 per cent. If you bring it down, you will have a higher 
tax compliance and a broader tax base. The interest rates 
are at 8 to 12 per cent. But, we talking of a policy rate of 
7.4 per cent or 7.5 per cent. And, the lending rates from 
commercial banks range from 13 to 20 per cent. So, how 
on earth can we compete in this region, where in India, it 
is about 6 per cent, in Bangladesh, despite their country 
being bankrupt, it is about 8 per cent and in Nepal, the 
Maldives and Singapore, the interest rate are at 6 or 7 per 
cent? So, ensure that we have a lending rate between 8 to 
12 per cent maximum. The small and medium 
entrepreneurs must be helped. They are shouting, but 
their voice is not being heard. I want to ensure that the 
President listens their grievances and the small and 
medium businesses, which contribute 65 per cent to 70 
per cent of the economy, are saved. So, ensure that their 
voice is being heard, and the economy will start moving. 

And then with regard to the PAYE Tax, the last time, 
I was encouraging you to push the tax threshold up to 
about Rs. 250,000. Even though it had been increased to 
Rs. 150,000, it is insufficient with today's cost push 
inflation. So, ensure that it is increased to the range of Rs. 
250,000.  

Then with abolition of exchange control, any amount 
of money that comes through official banking channels 
could be given tax incentives and qualifying payments. I 
am talking on the basis that we require a Rs. 5 trillion 
revenue. If you get Rs. 5 trillion this year, next year, 
another 5 per cent would be added to that. So, in order to 
achieve that, you have to have investments coming in. 
Just earning Rs. 5 trillion this year would not be 
sufficient because your revenue for 2026 would be based 
on 13 per cent of GDP. So, we must ensure that we bring 
in investments perdurable and sustainable.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
Hon. Member, could you please wrap up now? 
 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

I will take, maximum, two minutes to finish up. We 
also saved a little time, and I hope you have the 
compassion, Madam, to give me time.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
You have already exceeded the time.  
 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

I will take a maximum of two minutes with your 
generosity.  
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Now, having no union strikes, it is a very helpful sign. 
But, even with no unions striking, closing of companies is 
not good for the country. එක පැත්තකින් කියනවා,  අද strike 
කරන්ශන් නැහැ, unions අද protest කරන්ශන් නැහැ, අද  ටන් 
පාඨ නැහැ  කියලා. නමුත් ශකොේපැනි වැශහනවා. ඒ කියන්ශන් 
එක පැත්තකින් ඔරුන්ට ආර්ථිකය දරාගන්න බැරි තත්ත්වයක් ඇති 
ශවලා තිශබනවා.   

Then, you all have certainly been showing that you are 
a frugal Government, but where is the benefit? I am 
happy that FL3 and FL4 licences have been issued, but by 
selling cars you have brought in only US Dollars 200 
million. Earlier, it was shown as if, roughly, one vehicle 
would bring in US Dollars 200 million.  

So, on that basis, it would have been better if this 
Government, instead of having 8,800 local government 
members including MMCs, reduced it to 4,000. Then, you 
would have saved Rs. 1.75 billion.   

ශේ විධියට මන්ත්රීවරු 8,800ක් නැතුව 4,000ට අඩු කළා නේ 

රුපියල් ශකෝටි 175ක් අරුරුේදකට ඉතුරු ශවනවා. එතශකොට 

අරුරුදු 4 කාල පරිච්ශේදයට රුපියල් ශකෝටි 700ක් ඉතුරු ශවනවා. 

ශමශහම තමයි කරන්න අව ය වන්ශන්.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, මම ඔබතුමිය හරහා එක 

ඉල්ලීමක් කරනවා, Mattala Rajapaksa International Airport 

එක ගැන. අද එහි total debt servicing එක රුපියල් බිලියන 

41.6යි. ඒ කියන්ශන් රුපියල් ශකෝටි 4,160යි. ශේශකන් 

අරුරුේදකට රුපියල් ශකෝටි 260ක් යනවා, වැටුේ ශගවන්න. අද 

ශේක ඉදිරියට ශගනියන්න බැහැ. ඒ නි ා ශේක වාණිජකරණය 

කරන්න. ශේශක් ඒ කටයුතු කරන්න පටන් ගත්තා. නමුත් දැන් 

ඒවා නවත්වලා තිශබනවා.  

ඊළඟට SriLankan Airlines එක ගත්ශතොත්,   ේපූර්ණ ණය 

US Dollars 1.2 billion. ඒ කියන්ශන් රුපියල් බිලියන 372ක්. ඒ 

වාශේම ඉදිරියට ශගවන්න තිශබන consolidated loss එක 

රුපියල් බිලියන 591යි. නැත්නේ ඇශමරිකානු ශඩොලර් බිලියන 

1.8යි. ඒ නි ා ශේ ආයතන අනිවාර්යශයන්ම වාණිජකරණය 

කරන්න. එහි ශහොඳ  භාපතිවරශයක් ඉන්නවා. නමුත් ඒ කාර්ය 

මණ්ඩලයත්  මඟ අනිවාර්යශයන්ම ශේ ආයතනය වාණිජකරණය 

කරන්න. නැත්නේ ඒක ආර්ථිකයට දරාගන්න බැරි තත්ත්වයකට 

තමයි තල්ලු වන්ශන්.  

මම තව තත්පරයයි ගන්ශන්, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි.  

අන්තිමට තිශබන්ශන් හේබන්ශතොට වරාය. ශේක එදා 

වාණිජකරණය කරපුද් නි ා අද අරුරුේදකට රුපියල් බිලියන 25ක්, 

රුපියල් බිලියන 30ක් විතර ඉතුරු ශවනවා. ඒ වාශේ ශේවල් තමයි 

කරන්න අව ය වන්ශන්.  

Madam Presiding Member, you are in the Committee 
on the Public Finance. You know that we do not look at 
only the negative side or the liabilities in the balance 
sheet. We have public enterprises like the CEB, which has 
a very rich balance sheet of Rs. 4 trillion. That is not 
brought into accounts. Then, we have the RDA which has 
highways under it that bring in about Rs. 2 trillion. It must 
be ensured that these assets are accounted for, leveraged 
and taken into the assestability of the country.  

Madam, my reflection on the Foreign Loans (Repeal) 
Bill is, repealing this law is good and the replacement is 
better, but I do not see the required professionalism there. 
You must have CFOs and Chartered Accountants; ensure 
that we put the right people in the right place and not 
square pegs in round holes. That is the only way we could 
get government servants motivated. Today, they are 
scared to death. You ask even the Secretary-General of 
Parliament.   

 
ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
Would you please wrap up, Hon. Member? 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

Okay, Madam.  

You would find that the Secretary-General of 
Parliament, the Deputy Secretary-General of Parliament 
or the Assistant Secretary-General are worried to put their 
signature because if they do, somebody would send a 
petition and they would be questioned and might be 
handcuffed for no reason. So, as a result that, government 
servant is wondering, "Am I to develop the country or to 
save my skin?" At the moment, all the laws put together, 
government servant is already handcuffed. He has only to 
be arrested. So, the motivation aspect must be done and I 
call upon the Government to ensure that it is done. 

මහින්ද ජයසිංහ නිශයෝජය ඇමතිතුමාත් ශේ ශවලාශේ ගරු 

 භාවට ඇවිල්ලා ඉන්නවා. මම ලාල් කාන්ත ඇමතිතුමාට කියලා 

දුන්ශන් ආර්ථිකය ශකොශහොමද කරශගන යන්ශන් කියලායි. අපට 

එකට එකතු ශවලා අශේ ආර්ථිකය හදන්න පුද්ළුවන් ගමනක් යන 

තත්ත්වයක් ඔබතුමන්ලා ඇති කරන්න. අපට අරුරුේදකට බිලියන 

5,000ක් ශහොයන්න තිශබනවා. ඊට පදර අරුරුේදට ඒක තවත් 

සියයට 5කින් වර්ෙනය ශවනවා. ආර්ථිකය හැදුශේ නැත්නේ, 

අශනක් ශමොන යුේෙයක් දිනුවත් වැඩක් නැහැ. ඒ නි ා ශේ 

ආර්ථික යුේෙය දිනන්න, අශේ තරුණ තරුණියන්ට අනාගතයක් 

ඇති කරන්න, ලංකාව ශලෝකයට ඒකාබේෙ කරන්න. මතක තබා 

ගන්න, ලංකාව තිශබන්ශන් ශලෝකය ඇතුශළේ මි ක් ශලෝකය 

තිශබන්ශන් ලංකාව ඇතුශළේ ශනොශවයි කියන එක.  

 ්තුතියි. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු  මන්ත රණසිංහ මන්ත්රීතුමා.  

 

ගු මහින්ද ජයසිාහය මහයතා 
(மாண்புமிகு மஹிந்த ஜயசிங்ஹ) 

(The Hon. Mahinda Jayasinghe) 

ගරු රවී කරුණානායක මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමා   NEXT" 

ආයතනය  ගැන කිේවා.  

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

ඔේ. 
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පාර්ලිශේන්තුව 

ගු මහින්ද ජයසිාහය මහයතා 
(மாண்புமிகு மஹிந்த ஜயசிங்ஹ) 

(The Hon. Mahinda Jayasinghe) 
මම උශේ ඒ ගැන විශ ේෂ ප්රකා යක් කළා. මා හිතන විධියට 

ඔබතුමා ඒ ශවලාශේ  භාශේ හිටිශේ නැහැ.  

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

මම දැක්කා ඒක. 

 

ගු මහින්ද ජයසිාහය මහයතා 
(மாண்புமிகு மஹிந்த ஜயசிங்ஹ) 

(The Hon. Mahinda Jayasinghe) 
BoI එකත්,   NEXT" ආයතනශේ management එකත්  මඟ 

අපි ඊශේ  ාකච්ඡා කළා, දීර්ඝ ව ශයන්. මම අද ප ් වරු 2.00ට 

වෘත්තීය  මිති  හ ශ ේවකයන් නැවත රැ ් කරනවා. ඇත්තටම 

ශේක අශේ ආණ්ඩුශේ ප්ර ්නයක් ශනොශවයි. ශේක, ඔරුන්ශේ 

බි ්න ් එක ශවනුශවන් ඔරුන් ගත්තු තීරණයක්. ඔරුන් කියන්ශන්, 

පදරගිය ව ර 5ක, 6ක කාලයක් ති ්ශ ේ ඉඳන් ශඩොලර් මිලියන 

10කට වැඩි අලාභයක්  සිදු ශවලා තිශබනවා, ඒ නි ා තමයි එය 

වහන්ශන් කියලා. නමුත්, ඔරුන්ශේ නවගත්ශත්ගම  හ ආඬිගම 

කියන factories ශදක ඒ විධියටම ක්රියාත්මක ශවනවා. ඔබතුමා ඒ 

කරුණ මතු කළ නි ායි මට ඒ ගැන පැහැදිලි කරන්න ඕනෑ රුශණ්, 

ගරු මන්ත්රීතුමනි.  

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

ගරු මහින්ද ජයසිංහ නිශයෝජය අමාතයතුමනි, ඒ කාලශේ 

වාශේ අපි ශබෝඩ් ලෑලි අල්ලාශගන නටන්ශන් නැහැ. ඉතින් 

ඒශකන් ශපශනනවා, එතැන තිශබන union එක ඔබතුමන්ලාශේ 

බව. [බාො කිරීමක්] ශමය එතැනින් ඉවර ශවන්ශන් නැහැ. [බාො 

කිරීමක්] ඒශගොල්ලන්ශේ තිශබන්ශන්-  [බාො කිරීමක්] අන්තිශේදී 

ඒ 1,400 ශදනාශේ- [බාො කිරීමක්] ඒශගොල්ශලෝ හිතනවා- [බාො 

කිරීමක්] 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
කාලය පිළිබඳ ප්ර ්නයක් තිශබනවා, ගරු මන්ත්රීතුමනි. 

කාරණය පැහැදිලියි. අපි ඊළඟ කථිකයාට අව ්ථාව ලබාශදමු. 

ගරු  මන්ත රණසිංහ මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට මිනිත්තු 11ක 

කාලයක් තිශබනවා. 
 

[අ.භා. 1.41] 
 

ගු ආර්.එම්. සමන්ත රණසිාහය මහයතා 
(மாண்புமிகு ஆர்.எம். சமந்த ரனசிங்ஹ) 

(The Hon. R.M. Samantha Ranasinghe) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, ශබොශහොම  ්තුතියි, මට ශේ 

අව ්ථාව ලබා දුන්නාට. ශේ පාර්ලිශේන්තුව නිශයෝජනය කරන 

නවක මන්ත්රීවරයකු හැටියටයි මා අද   ශේ ගරු  භාව ආමන්ත්රණය 

කරන්ශන්.  

මම ශේ අව ්ථාශේ මුලින්ම ශේ පාර්ලිශේන්තුව නිශයෝජනය 

කළ අශේ කෑගල්ල දි ්ත්රික්කශේ ගරු ශකෝ ල නුවන් ජයවීර 

මන්ත්රීතුමාශේ අභාවය පිළිබඳව ශ ෝකය පළ කරනවා. ඒ කාරණය 

මතක් කරන ගමන්ම තවත් කාරණයක් කියන්න තිශබනවා. මට 

ශේ පාර්ලිශේන්තුවට එන්න අව ්ථාව ලැබුශණ් 42,000කට 

ආ න්න පිරි ක් ඡන්දය ලබා දුන් නි ා. ඒ වාශේම, ඒ  ඳහා 

හිතවතුන් මට උදරු කළා. මම ශේ අව ්ථාශේ ඒ අයත් මතක් 

කරනවා.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, අපි ශේ පාර්ලිශේන්තුව 

වාශේ උත්තරීතර ආයතනයකට ඒමට කවදාකවත් සිහින දැකපුද් 

අය ශනොශවයි. ීවට ද ක ශදකකට කලින් තමයි, අපි ශේ 

ශේ පාලන ක්ශෂේත්රයට අවතීර්ණ රුශණ්. එදා අපි ශේ 

පාර්ලිශේන්තුව තියා ප්රාශේය ය  භාවකවත් මන්ත්රී ර රයක් 

බලාශපොශරොත්තුවක් නැතිව තමයි  ශේ පාලනයට අවතීර්ණ 

රුශණ්;  ශේ වයාපාරය ශගොඩ නඟන්න මහන්සි රුශණ්. ශමොකද, 

තරුණයන් හැටියට අපි දැක්කා, ශේ  මාජය වි ාල අරුලක, 

වියරුලක, පැටලිල්ලක තිශබන බව.  මාජය පැත්ශතන් වි ාල 

පීඩනයක් එන ශමොශහොතක ඒකට උත්තරයක් ශහොයන්න ගිහිල්ලා 

තමයි අපට ශේ ශේ පාලන වයාපාරය හමු රුශණ්. අපි ශේ 

ශේ පාලන වයාපාර ශේ වැඩ කරශගන එේදී අපට තිබුශණ් එකම 

එක අරමුණයි. ඒ අරමුණ තමයි, ශේ රට නිවැරැදි මාවතකට ශයොමු 

කර ගන්න එක. ශේ රට නිවැරැදි මාවතට ශයොමු කර ගන්න 

කාලය ගැන හිතන්ශන් නැතිව, අශේ ශපෞේගලික අනාගතය ගැන 

හිතන්ශන් නැතිව, අපි ශේ රශට් රාජය ආං ශේ, ශපෞේගලික 

අං ශේ, වතු ක්ශෂේත්රශේ වැඩ කරන ජනතාවත් එක්ක වැඩ කළා. 

ශගොවි ජනතාවශේ ප්ර ්න අපි දැක්කා. ශේ රශට් අහිං ක දුවා 

දරුවන්ශේ ප්ර ්න අපි දැක්කා. ඒවා නිවැරැදි කරන්න තමයි ශේ 

ගමන් මගට අපි ආශේ. හැබැයි, අපි හිතුශේ නැහැ ශේ තරේ 

ඉක්මනට අපට රාජය බලය ලබා ගන්න පුද්ළුවන් ශවයි කියලා. 

නමුත් කියන්න  තුටුයි, ආදරණීය අේමලා තාත්තලා,  ශහෝදර 

 ශහෝදරියන් ඇතුළු ශේ රශට් මිනි ්දර -ශේ රශට් ජනතාව- ඒක 

ශත්රුේ ශගන, අප හදපුද් ශේ පාලන වයාපාරය වැලඳ ශගන ඒ 

 මඟ එකතු රුණා; එය ජයග්රහණය කරවන්න එකතු රුණා. 

විශ ේෂශයන්ම පදරගිය  ැේතැේබර්  21වැනි දා අශේ රටට 

ඓතිහාසික ජයග්රහණයක් ලබා දුන්නා, අශේ රශට් ආදරණීය 

ජනතාව. 

ඒශකන් පන්නරය ලබා දින 45කට ආ න්න කාලයක් ගත 

වනශකොට ශේ උත්තරීතර පාර්ලිශේන්තුවට මන්ත්රීවරු 

159ශදශනක් ශතෝරා එවලා ජනතාව අතිවි ාල බලයක් අපට 

හදලා දුන්නා. අප එතැන් පටන් මා  5ක් වැඩ කරශගන යේදී, ඒ 

ජනාධිපතිවරයාශේ, ඒ ඇමතිවරුන්ශේ, ඒ පාර්ලිශේන්තු 

මන්ත්රීවරුන්ශේ දක්ෂ වැඩ කලාව, ශේ රට ශගොඩ නඟන වැඩ 

පිළිශවළ දැකලා ඊළඟ අව ්ථාශේ පළාත් පාලන මැතිවරණශේදී 

ශේ රශට් ජනතාව නැවත වතාවක් ජාතික ජන බලශේගය 

ශකශරහි වි ්වා ය තබා දැවැන්ත ජයග්රහණයක් ලබා දුන්නා, 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි. ඒ නි ා අපට දැන් 

ජනාධිපතිවරශයක්,  ක්තිමත් ශහොඳ පාර්ලිශේන්තුවක් ලැබී 

තිශබනවා. ඒ වාශේම ඒ වැඩ කටයුතු ග්රාීවය මට්ටමින් කරශගන 

යෑම  ඳහා වි ාල පදනමක් වැටී තිශබනවා, පළාත් පාලන 

ආයතන බහුතරයක බලය ජාතික ජන බලශේගයට ලබා දීම 

ශහේතුශවන්.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, ීවට අරුරුදු 20කට කලින් 

ශේ ශේ පාලනයට අවතීර්ණ වනශකොට අපට සිහිනයක් තිබුණා. 

අපි මැශරන්න කලින් ශේ රට නිවැරැදි මාවතකට ශයොමු කර 

ගන්න අපට ශමොනවා ශහෝ කරන්න පුද්ළුවන් නේ එය කළ යුතුයි 

කියන අධිෂ්ඨානය මත තමයි අපි ශේ ශේ පාලන වයාපාරයට 

අවතීර්ණ රුශණ්. ඉතින්, මට හරිම  තුටක් දැශනනවා. ශමොකද, 

ශේ මා  6ක ආණ්ඩුශවන් අප බලාශපොශරොත්තු රුණු ශේවල් ගේ 

බිේ මට්ටමින් දැන් ටික ටික ඉෂ්ට ශවමින් තිශබනවා. මා හිතන 

විධියට, හිටපුද් පාලකයන් තව අරුරුදු සිය ගණනක් හිටියත් ශවන ් 

කර ගන්න බැරි රුණු ශබොශහෝ ශේවල් ශේ මා  6ට ශවන  ්ශවලා 

තිශබනවා; ශවන ් ශවමින් තිශබනවා. විශ ේෂශයන්ම අශේ රශට් 
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ශේ පාලන ක්ශෂේත්රය ගඳ ගහන, කැත ක්ශෂේත්රයක් විධියට තමයි 

තිබුශණ්. හැබැයි, දැන් ශේ රශට් ශේ පාලන  ං ්කෘතිය ඉතාම 

නිවැරැදි තැනකට ශවන ් ශවලා තිශබනවා; ශවන ් ශවමින් 

තිශබනවා. අප අතරින් රුණත් චූටි චූටි අඩු පාඩුකේ ශවන්න 

පුද්ළුවන්. නමුත්, ඒවා අප හිතා මතා ශහෝ  ැලදරේ  හගතව කරන 

ඒවා ශනොශවයි.  

ශේ රශට් ශේ පාලන  ං ්කෘතිය ශවන ් ශවලා තිශබනවා. 
ඒක අප ලැබූ වි ාල ජයග්රහණයක්. ඒ වාශේම, ශේ රශට් 
ජනතාවත් ශේ පාලන  ං ්කෘතිශේ යේ ශවන ක් ඇති කර 
ගනිමින් ඉන්නවා. ශේ රශට් ජනතාව එක්ක අපි තවදුරටත් 
 ාකච්ඡා කරශගන යනවා. අපි අශේ සිතුේ පැතුේවල, අශේ 
 ං ්කෘතිශේ, අශේ ඇවතුේ පැවතුේවල වි ාල ශවන ්කමක් කර 
ගන්න ඕනෑ. ශමොකද, අශේ රට අුනරු අගාෙයකයි තිබුශණ්. 
විශ ේෂශයන්ම අශේ ගරු ඇමතිවරු ඉතාම කාර්යශූරව පැය 10, 
12, 15,  මහර අය පැය 18 නිදි ශනොලබා තමන්ශේ ක්ශෂේත්රශේ 
ගැටලු හඹාශගන යනවා; මිනි ද්ර හමු ශවනවා; මහජන දින 
පවත්වනවා; ශේ පාර්ලිශේන්තුව නිශයෝජනය කරනවා; වි ාල 
කැපවීමක් කරනවා. මට ඒ ගැන හරිම  තුටුයි. අපි සිතුවාට වඩා 
ශේ මා  6 තුළ විවිෙ ක්ශෂේත්රවල වි ාල පරිවර්තන සිදු ශවනවා. 
ජනතාව ඒක දකිනවා.  

මම ඊශේ දැක්කා, අශේ ගරු ප්රවාහන, මහාමාර්ග අමාතයතුමා 
මාෙය  ාකච්ඡාවකදී රටට ශහළිදරේ කළා, ශේ රශට් ප්රවාහන 
ක්ශෂේත්රය තුළ මගියා පීඩාවට පත් වන ආකාරය පිළිබඳව. එතුමා 
ශේ  ශේදවාචකය මැනවින් අවශබෝෙ කරශගන, ඉතාම දක්ෂ ශල  
ඒ ක්ශෂේත්රශේ වි ාල පරිවර්තනයකට අත්තිවාරම දමනවා. අශේ 
රශට් මගී ජනතාව වි ාල ශේදවාචකයකට ලක් ශවලා සිටියා. 
අන්න ඒශකන් ඔරුන් මුදා ගැනීම  ඳහා ඉතාම ශහොඳ වැඩ 
පිළිශවළක් ඉදිරිපත් කර තිශබනවා. එහි අඩු පාඩු ඇති. අපි එකතු 
ශවලා ඒවා ශවන ් කර ගනිමු.  

අෙයාපන ක්ශෂේත්රශේත් දීර්ඝ කාලයක් ති ්ශ ේ වි ාල ගැටලු 
ප්රමාණයක් ඇති ශවලා තිශබනවා. විශ ේෂශයන්ම දරුවන්ශේ 
පැත්ශතන්, ගුරුවරුන්ශේ පැත්ශතන්, ශදමාපියන්ශේ පැත්ශතන් 
ගත්තාම, පදරගිය කාලශේ වි ාල අඩු පාඩු ප්රමාණයක් තිබුණා. 
ශමය අශේ රශට් ජනතාව වි ාල පිරි ක් පීඩා විඳපුද් ක්ශෂේත්රයක්. ඒ 
ක්ශෂේත්රයට අලුත් ශයෝජනා ශගනැල්ලා, ඒ පිළිබඳව  ාකච්ඡා ඇති 
ශවමින් තිශබනවා. ඒ ක්ශෂේත්රශේ දරුවන්ට, ගුරුවරුන්ට, 
ශදමාපියන්ට අදාළව අලුත් ශයෝජනා කිහිපයක්  ාකච්ඡා ශවමින් 
තිශබනවා. ඒක අප ලබපුද් වි ාල ජයග්රහණයක්.  

අශේ ශ ෞඛ්ය ක්ශෂේත්රය තුළත් වි ාල අඩු පාඩු තිබුණා. 

ශරෝගින් වි ාල ශල  පීඩාවට පත් රුණා. විශ ේෂශයන්ම ඖෂෙ 

මාෆියාව, ශරෝහල්වල විවිෙ  ංවර්ෙන වැඩවලදී සිදු රුණු අඩු පාඩු 

නි ා ශේ රශට් ජනතාව වි ාල ව ශයන් පීඩාවට පත් රුණා. 
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාට තවත් මිනිත්තු 2ක කාලයක් 

තිශබන්ශන්. 
 

 

ගු ආර්.එම්. සමන්ත රණසිාහය මහයතා 
(மாண்புமிகு ஆர்.எம். சமந்த ரனசிங்ஹ) 

(The Hon. R.M. Samantha Ranasinghe) 

ශහොඳමයි, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි.  

අපි ශ ෞඛ්ය ක්ශෂේත්රයත් දියුණු කරනවා.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, අද  ාකච්ඡාවට බුනන් වන 

අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපත ගනිමු. 

අධිකරණ ක්ශෂේත්රය තුළ ශේ වන විට වි ාල තද බදයක්, හිරවීමක් 

තිශබනවා වාශේම  ාමානය ජනතාව වි ාල පීඩාවකට පත් ශවලා 

ඉන්නවා. ශේ පනත් ශකටුේපත කියවන ශකොට, ශේ ගැන 

අෙයයනය කරන ශකොට වාශේම අද උශේ ගරු අමාතයවරයා කළ 

පැහැදිලි කිරීම අහශගන ඉන්න ශකොට  මට ශපනී ගියා, ශේ 

ක්ශෂේත්රශේ වි ාල පිේමකට අව ය   ංශ ෝෙනයක් තමයි අද සිදු 

ශවමින් තිශබන්ශන් කියලා. විශ ේෂශයන්ම අධිකරණ ක්ශෂේත්රය 

තුළ තිශබන වි ාල ගැටලු ගණනාවකට උත්තර ලැශබනවා, අලුත් 

තාක්ෂණය එම ක්ශෂේත්රයට එකතු කිරීම මඟින්. 

අශේ රශට් දුර බැහැර සිටින අේමලා, තාත්තලා වි ාල වැය 

බරක් දරනවා, වි ාල පීඩනයක් දරනවා, වි ාල බියක් දක්වනවා 

උ ාවිවලට එේදී. එශහම එන අයට වැඩි කාලයක් ර ්තියාදු 

ශවන්න සිදු ශවනවා. නමුත්, පනත  ංශ ෝෙනය කළාට පදරව 

අපට ශේ ක්ශෂේත්රය තුළ ඉදිරි පිේමක් ගන්න පුද්ළුවන්. ඒකත් අප 

රටක් හැටියට ලබපුද් වි ාල ජයග්රහණයක්. ඒ සියලු ක්ශෂේත්ර 

ශකශරහි අවොනය ශයොමු කරමින් අශේ කාලය, රමය වැය 

කරමින් ශේ රට නිවැරැදි මාවතකට ශයොමු කරන්න අශේ උපරිම 

 ක්තිය ශයොදවන බව ප්රකා  කරමින්, මා නිහඬ ශවනවා.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු කවීන්දිරන් ශකෝඩී ්වරන් මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට මිනිත්තු 

10ක කාලයක් තිශබනවා. 

 
[பி.ப. 1.51] 
 

ගු කවීන්දිරන් වකනඩීසනවරන් මහයතා 
(மாண்புமிகு கவீந்திரன் மகாடீஸ்வரன்) 

(The Hon. Kaveenthiran Kodeeswaran)  
தகௌரவ தகலகமதாங்கும் உறுப்பினர் அவர்கமள, 

விமசடமாக, இந்த அரசாங்கம் ஆட்சியகமத்து ஏழு மாதங்கள் 

கடந்திருக்கின்ற நிகலயிமல, நாட்டில் தபாருளாதார ாீதியாக 

என்ன மாற்றம் ஏற்பட்டிருக்கின்றது? நாடு எந்த நிகலயில் 

தசல்லுகின்றது? நாட்டின் உற்பத்தித் திறகன, 

தபாருளாதாரத்கத வளர்க்கக்கூடியதான எத்தககய 

திட்டங்கள் தசயற்படுத்தப்படுகின்றன? என்ற விடயங்கள் 

பற்றி ஆராயும்மபாது, அகவ ததளிவாக இல்லாத ஒரு 

நிகலயிமல இந்த அரசு தசன்றுதகாண்டிருப்பது உண்கம 

யாகக் கவகலயளிக்கின்ற ஒரு விடயமாக இருக்கின்றது. 

நாட்டிமல எங்களுகடய மக்கள் வறுகமயிலிருந்து நீங்கி 

யிருக்க மவண்டும் என்றால் அல்லது எமது நாட்டின் 

தபாருளாதாரத்கத நாங்கள் உயர்த்த மவண்டுதமன்றால், 

மீண்டும் மீண்டும் தவளிநாடுகளிடமும் IMFஇடமும் கடன் 

தபறுவது ஒரு தீர்வாகமவா, ஒரு சாதகமான சூழ்நிகல 

யாகமவா அகமயாது.  

இந்த அரசு பதவிமயற்றுச் சுமார் ஏழு மாதங்களில் 
நாட்டின் தபாருளாதாரத்கத உயர்த்துவதற்காக என்ன திட்டங் 

ககளச் தசய்தது? நாட்டிமல வறுகமகய ஒைிப்பதற்காக என்ன 

முயற்சிககள மமற்தகாண்டது? புதிய புதிய முதலீடுககள 

இந்த நாட்டுக்குக் தகாண்டுவந்ததா? அல்லது உற்பத்தித் 

திறகன ஏற்படுத்தி ஏற்றுமதிப் தபாருளாதாரத்கத 

வலுப்படுத்தியதா? என்ற விடயங்கள் பற்றி நாங்கள் 

மகள்விமகட்க மவண்டியவர்களாக இருக்கின்மறாம். இமத 

நிகல ததாடருமானால், இந்த நாட்டிமல உப்பு விகல மற்றும் 

மின்சாரக் கட்டை உயர்வு மட்டுமல்ல, ஏகனய அகனத்து 

விடயங்களுக்குமான தசலவினங்களும் உயர்ந்து தசல்லக் 

கூடிய ஒரு நிகலகமதான் ஏற்படும். இந்தச் சுகமகள் 
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පාර්ලිශේන්තුව 

அகனத்தும் ஏகை மக்களின் முதுகிமல சுமத்தப்படுகின்ற 

ஒன்றாகமவ காைப்படும். ஆகமவ, இந்த நாட்டில் சாியான 

முகறயில் தபாருளாதாரத்கதத் திட்டமிட்டு, மக்களின் 

வாழ்வாதாரத்கத உயர்த்தக்கூடிய தசயற்றிட்டங்ககள அரசு 

முன்கவக்கமவண்டும்.  

ஊைல்வாதிகளுக்குத் தண்டகன வைங்கப்படமவண்டும் 

என்பது நாங்கள் ஏற்றுக்தகாள்ளக்கூடிய ஒரு விடயம்தான். 

அந்த வககயில், முன்கனய அரசாங்களின் குகறககளப் 

பல்லவியாக மீண்டும் மீண்டும் தசால்லிக்தகாண்டிருக்க 

மவண்டாம். அது ஒரு புறமிருந்தாலும், அதகனமய திரும்பத் 

திருப்பச் தசால்லிக்தகாண்டிருக்காமல், நாட்டின் தபாருளாதார 

அபிவிருத்தி, தபாருளாதார உற்பத்தி, தபாருளாதாரத் திறன் 

மபான்றவற்றில் கூடுதலான அக்ககறகயக் தகாண்டிருக்க 

மவண்டுதமன்று நான் இந்த இடத்தில் அரசிடம் தாழ்கமயாக 

மவண்டிக்தகாள்ள விரும்புகின்மறன்.  

அடுத்து விமசடமாக, எங்களுகடய மத, கலாசாரத்மதாடு 

சம்பந்தப்பட்ட ஒரு விடயத்கதக் குறிப்பிட விரும்புகின்மறன். 

அதாவது, இந்து மக்கள் காலங்காலமாகத் ததான்றுததாட்டுப் 

பகைகமயாகக் ககடப்பிடித்து வருகின்ற மத விழுமியங்ககள 

நாங்கள் ஏற்றுக்தகாள்ள மவண்டும்; அதற்குாிய மதிப்கப 

அளிக்கமவண்டும். அவ்வாறான ஒன்றுதான் கதிர்காம பாத 

யாத்திகர. அதாவது, யாழ்ப்பாைம் தசல்வச்சந்நிதியில் 

இருந்து பாத யாத்திாிகள் உகந்கதகய வந்தகடந்து 

அங்கிருந்து காட்டுவைிப் பாகதயூடாகக் கதிர்காமத்திற்குப் 

பாத யாத்திகர தசல்வது வைகம. இது வைகமயாக ஆடி 

மாதத்தில்தான் நகடதபறுகின்றது. அதுமபால், இந்துக்களால் 

பாரம்பாியத் திருவிைாவாகக் ககடப்பிடித்து வரப்படுகின்ற 

ஆடிமவல் விைா ஆடி மாதத்தில் நகடதபறுவதுதான் வைக்கம். 

ஆனால், இந்தமுகற ஆடி மாதத்தில் நகடதபறமவண்டிய 

ஆடிமவல் திருவிைாவின் மதச் சடங்குககள ஒரு மாதத்திற்கு 

முன்னர் மாற்றி, ஆனி மாதத்தில் நகடதபறும் ஆனிமவல் 

திருவிைாவாக ஆக்கப்பட்டுள்ளது. இந்துக்களின் மனகதப் 

புண்படுத்துகின்ற ஒரு தசயற்பாடாகத்தான் இதகன நாங்கள் 

பார்க்கின்மறாம். ஏதனன்றால், கதிர்காமத்திற்குப் பாத 

யாத்திகர தசல்வதற்காக யாழ்ப்பாைத்திலிருந்து வருகின்ற 

யாத்திாிகள் தங்களின் மதக் கடகமககளச் சாிவரச் 

தசய்வதற்காக ஒரு கால ஒழுங்கின் அடிப்பகடயிமலமய 

வருகக தருகின்றார்கள்.  

எனமவ, இவ்வாறு திடீதரன்று எடுக்கப்பட்ட முடிவானது, 

அதாவது அம்பாகற மாவட்டத்தில் கச்மசாியில் இருக்கின்ற 

அரசாங்க அதிபருடமனா அல்லது அம்பாகற மாவட்டத்தில் 

இருக்கின்ற இந்து மதத் தகலவர்களுடமனா கலந்தாமலாசிக் 

காமல், கதிர்காமத்தில் இருக்கின்றவர்களும் அமதமபான்று 

கண்டியில் இருக்கின்ற தபௌத்த பீடாதிபதிகளும் தன்னிச்கச 

யாக எடுத்த முடிவானது, இந்து மக்களின் மனகத 

மநாகடிக்கின்ற ஒரு விடயமாக இருக்கின்றது. “மத, 

கலாசாரங்களில் நல்லிைக்கம் இருக்க மவண்டும்; இன, மத 

பாகுபாடு இருக்கக்கூடாது” என்று தசால்கின்ற இந்த 

அரசாங்கம் ததாடர்ச்சியாக இந்த விடயங்களில் மீண்டும் 

மீண்டும் பிகைககளச் தசய்யக்கூடாது என்று இந்த இடத்தில் 

நான் தாழ்கமயாகக் மகட்டுக் தகாள்கின்மறன்.  

அதுமபால, அம்பாகற மாவட்டத்தில் தமிைர்கள் நூறுவீதம் 

தசறிந்து வாழ்கின்ற வீரமுகனப் பிரமதசத்திமல அகமந்துள்ள 

அருள்மிகு ஸ்ரீ சிந்தாயாத்திகரப் பிள்களயார் ஆலயமானது 

நான்காம் நூற்றாண்டில் சீர்பாதமதவி ஆண்ட காலத்தில் 

உருவாக்கப்பட்ட மிகப் பைகமயான ஆலயமாகும். அந்த 

ஆலயத்கத கமயப்படுத்தி அக்கிராமத்தில் ஒரு வகள 

மகாபுரத்கத அகமப்பதற்கான முயற்சிககள அங்குள்ள மக்கள் 

மமற்தகாண்டார்கள். ஆனால், குறித்த சில அடிப்பகட 

மதவாதிகள், அடிப்பகடச் சிந்தகனவாதிகள், சில 

அரசியல்வாதிகள் அந்த வகளமகாபுரத்கத அகமப்பதற்குத் 

தடங்கல்ககள ஏற்படுத்தி அதகன எதிர்த்திருக்கிறார்கள். 

உண்கமயில் அந்த வகளமகாபுரம் அகமப்பதற்காக உாிய 

திகைக்களங்களிடம் அனுமதி தபறப்பட்டிருந்தும்கூட, 

திட்டமிட்ட வககயில் அதகனத் தடுத்து நிறுத்தியகத இன 

நல்லிைக்கத்கதப் பாதிக்கக்கூடிய ஒரு விடயமாகத்தான் 

நாங்கள் பார்க்கின்மறாம். சம்மாந்துகற பிரமதசத்திமல 

அதிகமான இடங்களில் வீதிகளில் வகளமகாபுரங்கள் 

அகமக்கப்பட்டிருக்கின்றன. அதற்கு தமிைர்கள், இந்துக்கள் 

எந்தவிதமான எதிர்ப்பும் ததாிவித்திருக்கவில்கல. ஆனால், 

வீரமுகனப் பிரமதசத்தில் பகைகம வாய்ந்த ஆலயத்திற்கு 

வகளமகாபுரத்கத அகமப்பதற்கான முயற்சிககள 

எடுத்தமபாது அதகனத் தடுத்திருக்கின்ற தசயற்பாட்டிகன 

இன நல்லிைக்கத்திற்குக் குந்தகம் விகளவிக்கின்ற ஒரு 

விடயமாகத்தான் நாங்கள் பார்க்கின்மறாம். ஆகமவ, 

அடிப்பகட மதவாதச் சிந்தகன உகடயவர்கள் அத்தககய 

தசயற்பாடுககள நிறுத்த மவண்டும்; அதற்கு இந்த அரசு 

உதவிபுாிய மவண்டுதமன்று மகட்டுக் தகாள்கின்மறன்.  

அதுமட்டுமன்றி அம்பாகற மாவட்டத்தில் காைி 

சம்பந்தமான பிைக்குகள் மிக அதிகமாகக் காைப்படுகின்றன.  

விமசடமாக, தபாத்துவில் கனகர் கிராமத்திமல வாழ்ந்த 

கிட்டத்தட்ட 196 குடும்பங்கள்  யுத்தத்தின் காரைமாக 1983 - 

1990ஆம் ஆண்டு காலப்பகுதியிமல தமது வீடு வளவுககள, 

காைிககள, விவசாயத்கத, கால்நகடககள விட்டுவிட்டு தூர 

இடங்களுக்கு இடம்தபயர்ந்திருந்தார்கள். ஆனால், அவர்களில் 

76 குடும்பங்களுக்கு மட்டும்தான் அந்த இடத்தில் 

மீள்குடிமயற்றத்திற்காக 2018ஆம் ஆண்டு காைி வைங்கப் 

பட்டிருந்தது; மீதமுள்ள குடும்பங்களுக்கு அந்தக் காைிகய 

வைங்குவதற்கான முயற்சிககள அரசு இன்னும் 

மமற்தகாள்ளவில்கல. ஆனால், 196 குடும்பங்கள் அங்மக 

இருந்ததற்கான அத்தாட்சி ஆவைங்கள் முழுவதும் அரசாங்க 

அதிபர் அலுவலகத்திமல - கச்மசாியிமல -  இருக்கின்றது. 

மீள்குடிமயற்றத்திற்காகக் காைிகள் வைங்கப்பட்ட அந்த 76 

குடும்பங்களுக்கும்கூட வீட்டு வசதிககளமயா அல்லது 

அடிப்பகட வசதிககளமயா அரசு இன்னமும் தசய்து 

தகாடுக்கவில்கல. அதற்கான நடவடிக்ககககள இந்த அரசு 

தசய்ய மவண்டும். இடம்தபயர்ந்திருந்தவர்களுக்கான 

அடிப்பகட வீட்டு வசதிககள,  வீதி மற்றும் அடிப்பகடக் 

கட்டுமான வசதிககளச் தசய்து தருவதாகக் கடந்த 3 - 4 

மாதங்களுக்கு முன்பும்கூட இந்த அரசு தசான்னது. ஆனால், 

அந்த விடயங்கள் இன்னும் நகடதபறவில்கலதயன்பகத 

இந்த இடத்திமல கூறவிரும்புகின்மறன். ஆகமவ, இந்த 

விடயத்தில் அரசு முழுக் கவனதமடுத்து அந்த 76 

குடும்பங்களுக்கு மட்டுமல்லாமல், 196 குடும்பங்களுக்கும் 

அந்த இடத்தில் காைிகள், வீடுகள், வீதிகள், ஏகனய 

அடிப்பகடக் கட்டுமான வசதிககள ஏற்படுத்திக்தகாடுக்க 

மவண்டுதமன்று இந்த உயாிய சகபயிமல தாழ்கமயுடன் 

மகட்டுக் தகாள்கின்மறன்.  

அதுமபால், விமசடமாக, சம்மாந்துகற, மல்வத்கதப் 

பிரமதசத்தில் இருக்கின்ற ததாட்டாச்சிணுங்கிவட்கடப் 

பகுதியில் இருக்கின்ற 176 ஏக்கர் காைிக்குாிய மக்கள் 

அதற்குாிய permit, அத்தாட்சி ஆவைங்கள் அகனத்கதயும் 

கவத்திருந்தும் இவர்கள் யுத்த காலத்திமல இடம்தபயர்ந்த 

பின்னர் குறித்த காைிகய மவறு நபர்கள் பிடித்துகவத் 
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திருக்கிறார்கள். ஆகமவ, குறித்த காைிகய உாியவர்களுக்குப் 

தபற்றுக் தகாடுக்க மவண்டும். ஏதனன்றால், அதற்கான சகல 

ஆவைங்களும் அவர்களிடம் இருக்கின்றன. இதிமலயுள்ள 

பிரச்சிகன என்னதவன்றால், இந்தப் பிரமதசத்கத உாிகம 

தகாண்டாடுவது சம்மாந்துகறப் பிரமதச தசயலகமா அல்லது 

உககை பிரமதச தசயலகமா என்பதில் பிைக்கு 

இருப்பதனால் அவர்களுக்குாிய காைி தகாடுக்கப்பட 

வில்கலதயன்று அரசாங்க அதிபர் தசால்கின்றார். எனமவ, 

சகல ஆவைங்கககளயும் கவத்திருக்கின்ற, அதகனத் 

ததாடர்ச்சியாகப் பயன்படுத்தி வந்தவர்களிடம் அந்தக் 

காைிகயத் தயவுதசய்து இந்த அரசாங்கமானது ககயளிக்க 

மவண்டுதமன்று இந்த உயாிய சகபயில் நான் மகட்டுக் 

தகாள்ள விரும்புகின்மறன். நன்றி. 
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු ඩී.වී. චානක මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට මිනිත්තු 8ක කාලයක් 

ලැශබනවා.  

 
[අ.භා. 2.01] 

 

ගු ඩී.වී. චානක මහයතා   
(மாண்புமிகு டி.வீ. சானக)  

(The Hon. D.V. Chanaka) 
මට ශේ අව ්ථාව ලබා දීම ශවනුශවන් ඔබතුමියට  ්තුතිවන්ත 

ශවනවා, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි.  

මම පළමුශවන්ම පළාත් පාලන මැතිවරණශේදී අශේ පක්ෂයට 
ඡන්දය දුන් හේබන්ශතොට දි ්ත්රික්කශේ ජනතාව ඇතුළු අශේ රශට් 
 ම ්ත ජනතාවට ශේ අව ්ථාශේදී විශ ේෂ  ්තුතියක් කරන්න 
ඕනෑ. විශ ේෂශයන්ම පක්ෂයක් විධියට ශ්රී ලංකා ශපොදුජන 
ශපරමුණ වැශටන්න පුද්ළුවන් උපරිමයටම වැටුණා. 
ජනාධිපතිවරණශේදී සියයට 2.5ට, පාර්ලිශේන්තු මැතිවරණශේදී 
සියයට 3ට අපි වැටුණා. ීවට මා  7කට කලින් මට තිබුණු ශලොකුම 
ප්ර ්නය තමයි, පාර්ලිශේන්තු මැතිවරණයට 10ශදශනකුට නාම 
ශයෝජනා ලබා ශදන එක. ඒක තමයි මට තිබුණු ශලොකුම ප්ර ්නය.  
නමුත්, මා  7ක් වැනි ශකටි කාලයක් තුළදී ලංකාශේ පදරගිය 
මැතිවරණවලදී ගත්ත වැඩිම වර්ෙනය -ඡන්ද ව ශයන් ගත්තත් 
ඡන්දවලින් වැඩිම වර්ෙනය, ප්රති තය ව ශයන් ගත්තත් 
ප්රති තවලින් වැඩිම වර්ෙනය- ලබා ගත් පක්ෂය බවට ශ්රී ලංකා 
ශපොදුජන ශපරමුණ පත් කරන්න අද වනශකොට රශට් ජනතාව 
තීරණය කර තිශබනවා. මිලියනයකට ආ න්න ශවච්ච ඒ ඡන්ද 
දායකයන් සියලුශදනාට මම පළමුශවන්ම  ්තුතිවන්ත ශවනවා. 
විශ ේෂශයන්ම අපි වැටුණු ශවලාශේ, අපට ආ න  ංවිොයක 
ශකශනක් හරියට නැතුව හිටපුද් ශවලාශේ, අශේ නායකශයෝ අප 
දාලා ගිය ශවලාශේ, පාර්ලිශේන්තුව ඇතුශළේ නිශයෝිතතශයෝ තුන් 
ශදශනක් විතරක් ඉන්න ශවලාශේත්  හශයෝගය ලබා දීලා 
මිලියනයකට ආ න්න ඡන්ද ප්රමාණයක් අපට ලබා දීම පිළිබඳව 
මම ඒ ජනතාවට නැවතත්  ්තුතිවන්ත ශවනවා.  

ටී.බී.  රත් නිශයෝජය ඇමතිතුමා හිනා ශවවී ඉන්නවා. වැඩිය 

හිනා ශවන්න එපා. ඔන්න, දැන් සියයට 18ක්,-  

 
ගු නීතිඥ ුදනිල් ව ගල මහයතා ංමහයජන ආරක්ෂක සහය 

පාර්ලිවම්න්ුර ක යුුර නිවයනජය අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சுனில் வட்டகல - தபாதுமக்கள் 

பாதுகாப்பு மற்றும் பாராளுமன்ற அலுவல்கள் பிரதி அகமச்சர்)  

(The Hon. Sunil Watagala, Attorney-at-Law - Deputy 
Minister of Public Security and Parliamentary Affairs) 

2018දී පළාත් පාලන ආයතන 226ක්ම ගත්තා. 

ගු ඩී.වී. චානක මහයතා   
(மாண்புமிகு டி.வீ. சானக)  

(The Hon. D.V. Chanaka) 
ඇත්ත. ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමනි, 2016දී  හ 2018දී අපි 

පළාත් පාලන ආයතන 226ක් ජයග්රහණය කළා. එතශකොට 

ඔබතුමන්ලා ලබා ගත්ශත් සියයට 6යි. සියයට 6 හිටපුද් 

ඔබතුමන්ලා අද වනශකොට පළාත් පාලන මැතිවරණය විතරක් 

ශනොශවයි, ජනාධිපතිවරණයත්, පාර්ලිශේන්තු මැතිවරණයත් 

දිනුවා. හැබැයි, ඔබතුමන්ලාට සියයට 6ට එන්න අරුරුදු 60ක් ගත 

රුණා; සියයට 6ට එන්න ඔබතුමන්ලාට අරුරුදු 60ක් ගත රුණා. 

ඔබතුමන්ලාට ආණ්ඩුවක් පිහිටුවන්න අරුරුදු 60ක් ගත රුණා. 

තුශනන් ශදකක් ගන්න අරුරුදු 60ක් ගත රුණා. හැබැයි, අශේ 

සියයට 2.5, සියයට 10ට වැඩි කර ගන්න, එශහම නැත්නේ ඡන්ද 

මිලියනයකට වැඩි කර ගන්න අපට ගත රුශණ් මා  7යි. 

ඔබතුමන්ලා එදා අපි සියයට 2.5ක් ගත්ත ශවලාශේත් හිනා රුණා. 

සියයට 3 වනශකොටත් හිනා රුණා. තව හිනා ශවන්න. අපි 

කැමතියි, තව හිනා ශවනවාට. දන්ශන්ම නැතුව ඔබතුමන්ලා 

සියයට 3ට වැශටනකල්ම ඔය වාශේ හිනා ශවවී ඉන්න.  

ලංකාශේ ඡන්ද ප්රමාණශයන් ශනොශවයි, වැටුණු ඡන්ද 

ප්රමාණශයන් සියයට 18ක් ඔබතුමන්ලාට අඩු ශවලා තිබුණා. 

ශගොඩක් අය කථා කරේදී කියන කාරණයක් තමයි, දැන් 

අශේක්ෂකශයෝ වැඩි ශවලා කියන එක. අශේක්ෂකශයෝ වැඩි 

ශවච්ච නි ා තමයි ඡන්ද අඩු ශවන්ශන්. ඉතින්, ඔබතුමන්ලාශේ 

මාලිමාශේත් අශේක්ෂකශයෝ වැඩි රුණා. හැම පක්ෂයකම 

අශේක්ෂකශයෝ වැඩි ශවනවා. හැබැයි, ලංකාශේ ඡන්ද භාවිතාව 

අඩු ශවේදීත් අශේ ලක්ෂ 6කට වඩා ඡන්ද වැඩි කරන්න කටයුතු 

කරපුද් සියලුශදනාට මම  ්තුතිවන්ත ශවනවා.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, ඉ ් ර නේ කිේශේ  ්වාධීන 

කණ්ඩායේවල ඉන්ශන් ශහොරු  කියලා.  ්වාධීන කණ්ඩායේවලින් 

පරණ ශහොරු  එනවා කිේවා. ඒ  ශපොශහොට්ටුශේ ශහොරු තමයි 

ඡන්ද ඉල්ලන්ශන් කිේවා. හැබැයි, එශහම කියපුද් අය ශේ දව ්වල 

 භා පිහිටුවන්න නේ රෑට රෑට ශහොරු ළඟට එනවා. දැන් අලුත් 

ක්රමයකට එන්ශන්. අශේ අශේක්ෂකයාශේ phone එක ට call 

එකක් දුන්ශනොත් ඒශක් recording දාලා ද කියලා භයයි. ඒ නි ා 

ගශේ අශේක්ෂකයා ශගදරට ඇවිල්ලා phone එක ශදනවා. හැබැයි, 

phone එශක් recordings නැති රුණාට, ශගදර CCTV තිශබනවා. 

ඒ නි ා ශපොඩ්ඩක් පරි ් ේ ශවන්න. දැනටම අපි ළඟ එක CCTV 

පටියකුත් තිශබනවා. ශහට-අනිේදා ශවනශකොට ඒක අපි එළියට 

දාන්නේ. ඔය රෑට රෑට හේබශවන්න එන අය ඒ දව ්වල නේ 

ශහොරු. දැන් ශහොඳයි ශන්ද? දැන්  භාව පිහිටුවා ගන්න බැරි 

ශවනශකොට ඒ දව ්වල ශහොරු ශහොඳයි. අර  ව්ාධීන 

කණ්ඩායේවලින් එනවා කියපුද් හැංගිච්ච ශහොරු ටික අද ශහොඳයි. 

බලය ගන්න ඕනෑ රුණාම කබර ශගොයා, තලශගොයා ශවන නයාය 

අනුව අද මාලිමාවට යන්න ශවලා තිශබනවා. ඒක, එක 

කාරණයක්.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, ඒ වාශේම අපි දන්නවා, 

පළාත් පාලන ආයතනවලින් හිතපුද් තරේ ජයග්රහණ ඔබතුමන්ලාට 

ලැබුශණ් නැහැ කියලා. ඔබතුමන්ලා බලාශගන හිටපුද් සියයට 70, 

ඔබතුමන්ලාශේ ශල්කේ ටිල්වින් සිල්වා මහත්මයා කියපුද් සියයට 

70 ගන්න බැරි රුණා. ඒකත් එක්ක පාර්ලිශේන්තුශේ දැන් 

ශවන ක් ශපශනනවා ශන්ද? ශවන දා වැඩිය කෑ ගැහුශේ නැහැ 

ශන්ද, ටී.බී.  රත් නිශයෝජය ඇමතිතුමනි? ශවන දා වාශේ 

ශනොශවයි, දැන්  ේදය ශපොඩ්ඩක් වැඩි ශවලා. ශපොඩ්ඩක් දැන් 

කලබල ශවලා ඉන්ශන්. ඒ නි ා පළාත් පාලන මැතිවරණශයන් 

බැරි ශවනශකොට දැන් උත් ාහ කරනවා, සිවිල් ආරක්ෂක කමිටු, 

එශහම නැත්නේ මහජන ආරක්ෂක කමිටු පිහිටුවන්න. ඒවාට 

කවදාවත් ශේ පාලන බලපෑේ තිබුශණ් නැහැ. 
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පාර්ලිශේන්තුව 

ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමාත් ශේ ශවලාශේ ගරු  භාශේ 

ඉන්නවා. අද නිශයෝජය ශපොලි ්පතිතුමාශේ අත් නින් 

චක්රශල්ඛ්යක් නිකුත් කර තිශබනවා, ගශේ මහජන ආරක්ෂක 

කමිටු පිහිටුවීශේදී අනිවාර්යශයන්ම  ංවර්ෙන කමිටුශේ 

 භාපතිවරයාශේ මඟ ශපන්වීම,   දායකත්වය ගන්න කියලා. 

ශමොකක්ද   ංවර්ෙන කමිටුශේ  භාපතිවරයාට තිශබන තැන? 

ශමොකක්ද  ශේශකන් කරන්ශන්? ගශේ තිශබන මහජන ආරක්ෂක 

කමිටුවත් ශේ පාලනීකරණය කරන්නයි ශේ ූ දානේ ශවන්ශන්. 

ඉ ් ර නේ ගශේ පන් ශල් නායක හාමුදුරුශවෝ, පල්ලිශේ සිටින 

ආගමික නායකයන්, ගශේ  සිටින ක්ශෂේත්ර නිලොරින්, ග්රාම 

නිලොරිතුමන්ලා, ගශේ ඉන්න volunteersලා එකතු කරශගන 

තමයි ශේ කමිටුව හැදුශේ. හැබැයි, අද ශමොකක්ද කියන්ශන්? අද 

චක්රශල්ඛ්යක් එවනවා,  ංවර්ෙන කමිටුශේ  භාපතිශේ 

දායකත්වය ගන්න කියලා. දැන් ශමොකක්ද ශේ කරන්න යන්ශන්? 

ශේකත් ශේ පාලනීකරණය කරන්න ඔබතුමන්ලා උත් ාහ 

කරනවා. ඊළඟට කියනවා, Clean Sri Lanka එශක් ශදශදශනකුත් 

අනිවාර්යශයන් ඒකට දමා ගන්න ඕනෑ  කියලා. [බාො කිරීමක්] 
අමාරු නැහැ, ශේ පාලනීකරණය කරන්ශන් නැහැයි කියනවා. 

ශපොලීසිය තිශබන්ශන්, ගශේ ආරක්ෂක කමිටු තිශබන්ශන්  

ශේ පාලනය කරන්න ශනොශවයි.  

ඔබතුමන්ලාශේ මන්ත්රීවරශයක් කියනවා අපි අහශගන හිටියා, 

ශපොඩි ප්ර ්න ටිකක් තමයි දැන් තිශබන්ශන් කියලා. ශමොනවාද 

තිශබන ශපොඩි ප්ර ්න? ශපොල් නැහැ, හාල් නැහැ, ඒ වාශේම ලුණු 

නැහැ. ඔබතුමන්ලාට නේ ඒවා ශපොඩි ප්ර ්න ශවන්න පුද්ළුවන්. 

හැබැයි, මිනි ්දරන්ට කන්න නැති ශවන එක ශපොඩි ප්ර ්නයක් 

ශනොශවයි. රුපියල් 100ට තිබුණු ලුණු පැකට් එකක මිල රුපියල් 

300ක්, 400ක් දක්වා වැඩි ශවන්න බලපෑ ශහේතුව ශමොකක්ද? ඒකට 

ශහේතුව ශමොකක්ද ඇමතිතුමා? [බාො කිරීමක්] නැහැ, යන්න රුශණ් 

නැහැ තවම. [බාො කිරීමක්] ශමොකක්ද  ඇමතිතුමා? ඇහුශණ් 

නැහැ. මයික් එශකන් කියන්නශකෝ, ඇශහන්ශන් නැහැ. රුපියල් 

300ට, රුපියල් 400ට ලුණු පැකට් එශක් මිල වැඩි රුශණ් ඇයි? 

ලංකාශේ දැන් ලුණු හදන ප්රොන තැන් පහයි තිශබන්ශන්, 

ඇමතිතුමනි. [බාො කිරීමක්] 
 

ගු බිමල් ර කනායක මහයතා ංප්රවාහයන  මහයාමාර්ග  වරාය 

සහය සිදුල් ගුවන් වසේවා අමාතය සහය පාර්ලිවම්න්ුරවේ 

සභානායකුරමාප 
(மாண்புமிகு பிமல் ரத்நாயக்க - மபாக்குவரத்து, 

தநடுஞ்சாகலகள், துகறமுகங்கள் மற்றும் சிவில் விமான 

மசகவகள் அகமச்சரும் பாராளுமன்றச் சகப முதல்வரும்) 

(The Hon. Bimal Rathnayake - Minister of Transport, 
Highways, Ports and Civil Aviation and Leader of the House 
of Parliament) 

 ශතොශ ේ ලුණු පැකට් එකක් රුපියල් 120යි. තංගල්ල 

 ශතොශ ේ රුපියල් 120ට තිශබනවා. 

 

ගු ඩී.වී. චානක මහයතා   
(மாண்புமிகு டி.வீ. சானக)  

(The Hon. D.V. Chanaka) 
 ශතොශ න් විතරක් ලුණු ගන්න පුද්ළුවන් නේ,-  [බාො 

කිරීමක්] ලංකාශේ මිනි ්දර දැන් හැම තැනම ලුණු ශහොය ශහොයා 

යන්ශන් නැේද  බිමල් රත්නායක ඇමතිතුමා? [බාො කිරීේ] ලුණු 

ශහොය ශහොයා යන්ශන් නැේද? ලංකාශේ ලුණු ප්ර ්නයක් තිශබනවා. 

රුපියල් 300යි, රුපියල් 400යි දැන් ලුණු කිශලෝවක මිල. ලංකාව 

පුද්රා  ශතො   ාඛ්ා කීයක් තිශබනවාද කියන්නශකෝ. ඒවාශයන් 

කීයක දැන් ලුණු තිශබනවාද කියන්නශකෝ. [බාො කිරීේ] දැන් 
ලුණු නැහැ. [බාො කිරීේ] අද වනවිට ලංකාශේ ලුණු හදන තැන් 

5යි තිශබන්ශන්. මන්නාරම ශල්වාශේ ශමට්රික්ශටොන් 6,500ක් 

හදනවා; හේබන්ශතොට ශමට්රික්ශටොන් 60,000ක් හදනවා. 

අලිමංකඩ ශමට්රික්ශටොන් 17,000යි, බූන්දල ශමට්රිශක් ටොන් 

18,000යි, පලටුපාශන් ශමට්රික්ශටොන් 22,000යි. ඒ අනුව 

ශමට්රික්ශටොන් 100,000කට ආ න්න ප්රමාණයක් ලුණු හදන්ශන් 

ශේ කියන  ්ථාන 5 තුළ. පදරගිය මා  3 තුළ ඔබතුමන්ලාට ශේ 

 ්ථාන 5න්  ලුණු හදා ගන්න බැරි රුණා නේ, ඇයි ඒ ගැන 

දැනශගන හිටිශේ නැත්ශත්? ලුණු හදා ගන්න බැරි නේ, 

ඔබතුමන්ලාට නිසි ශවලාවට ලුණු ආනයනය කරන්න තිබුණා. 

හැබැයි  ශමොකක්ද කශළේ? රුපියල් 100ට තිබුණු ලුණු පැකට් 

එකක මිල රුපියල් 400ට ගියාට ප ්ශ ේ තමයි ලුණු ආනයනයට 

පර්මිට් එක ශදන්ශන්.   

ලුණු ශගශනන එක open කළාම ශමොකද ශවන්ශන්? 

 හල්වලින් ශකෝටි 200ක් වංචා රුණු විධියටම ලුණුවලිනුත් ශකෝටි 

ගාණක් වංචා කරන්න හදපුද් පාර තමයි ශේක. ශටන්ඩර් නැතිව 

ශකළින්ම open කරනවා, ලුණු ශගශනන්න. රුපියල් 100ට තිබුණු 

ලුණු කිශලෝ එක රුපියල් 400ට යනවා. අලුතින් ආනයනය කරන 

ලුණුත් ඒ මිලටම විකුණලා රශට් ජනතාවට ශකෝටි ගණනක 

වංචාවක් කරන්න තමයි ශේ ූ දානේ ශවලා ඉන්ශන්.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු එච්.එේ.  රත් කුමාර මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 12ක 

කාලයක් තිශබනවා.  

 

[අ.භා. 2.10] 

 

ගු නීතිඥ සර ක කුමාර මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சரத் குமார)   

(The Hon. Sarath Kumara, Attorney-at-Law) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, අද  අශේ පාර්ලිශේන්තුශේ 

කථා කරමින් ඉන්ශන් 1979 අංක 15 දරන අපරාෙ නඩු විොන 

 ංග්රහය පනතට ශගශනන  ංශ ෝෙන පිළිබඳවයි. හැබැයි, ඩී.වී. 

චානක මන්ත්රීතුමාශේ  ාකච්ඡාව තිශබන්ශන් -ගරු මන්ත්රීතුමනි, 

යන්ශන් නැතිව ශපොඩ්ඩක් ඉන්න-  ශපොදුජන ශපරමුශණ් ඡන්දවල 

වර්ෙනය ගැන. අද විවාදය ඒක ශනොශවයි;  මාතෘකාව ඒක 

ශනොශවයි. අද එතුමාට  අශේ මාතෘකාවත් අමතක ශවලා. 

තමුන්නාන්ශ ේට ඒ වාශේ ශේවල් කියලා ශපොඩ්ඩක්  තුටු ශවන්න 

පුද්ළුවන්. හැබැයි, අපි එක අභිශයෝගයක් කරනවා. ඔච්චර  තුටු 

ශවන ඔබතුමාට අපි එක අභිශයෝගයක් කරනවා. පුද්ළුවන් නේ එක 

පළාත් පාලන ආයතනයක බලය පිහිටුවා ශපන්වන්න. ඒ 

 ේබන්ෙශයන් අපි ඔබට අභිශයෝගයක් කරනවා. අපි කියනවා 

ඔශබ් පක්ෂයට ඒ අරමුණ දිනන්න බැහැ කියලා. ඔබතුමන්ලාශේ 

පක්ෂය බංශකොශලොත් ශේ පාලන පක්ෂයක් බවට අශේ රශට් 

ජනතාව තීන්දු කරලා ඉවරයි. 

 
ගු ඩී.වී. චානක මහයතා   
(மாண்புமிகு டி.வீ. சானக)  

(The Hon. D.V. Chanaka) 
මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, මට අව ්ථාව ශදන්න. 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, මට තිබුණු ප්ර ්නය ශේකයි. රුපියල් 100ට 

තිබුණු ලුණු කිශලෝ එක, රුපියල් 300ට ශගනැල්ලා -ආනයනය 

කරලා- ශලොකු වංචාවක් කරන්න යනවා. ඒක ගැනයි මම කථා 

කශළේ. ඒක ඔබතුමාට ප්ර ්නයක් ශනොරුණාට,  හල් නැති එක, 

 හල්වලින් වංචා කරපුද් එක, ලුණුවලින් වංචා කරපුද් එක ශේ රශට් 

ජනතාවට ප්ර ්නයක්. 

1599 1600 

[ගරු ඩී.වී. චානක  මහතා] 
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ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු මන්ත්රීතුමාශේ කාරණය පැහැදිලියි. ගරු  රත් කුමාර 

මන්ත්රීතුමා කථා කරන්න. 
 

ගු නීතිඥ සර ක කුමාර මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சரத் குமார)   

(The Hon. Sarath Kumara, Attorney-at-Law) 

ගරු මන්ත්රීතුමා, අශේ අභිශයෝගය ශත්රුේ ගන්න. අපි 
කියන්ශන් ඔබතුමන්ලා පුද්ළුවන් නේ එක  භාවක් පිහිටුවලා 
ශපන්වන්න කියලායි. දැන් ශගොඩක් ශවලා ඔය මහ ශලොකු 
වර්ෙනය ගැන කථා කළා ශන්. ඉතින් එක පළාත් පාලන 
ආයතනයක බලය පිහිටුවලා ශපන්වන්න. ඔබතුමන්ලා 
බංශකොශලොත් ශවලා ඉවරයි. දැන් ලුණු ගැන කථා කරන්න ශදයක් 
නැහැ. ලුණු ප්ර ්නය අපි වි ඳලා ඉවරයි. අශේ රශට් තිශබන සියලු  
ප්ර ්න වි ඳන්න ශේ රශට් ජනතාව,- 

 

ගු බිමල් ර කනායක මහයතා 
(மாண்புமிகு பிமல் ரத்நாயக்க) 

(The Hon. Bimal Rathnayake) 
මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, මට විනාඩියක් ශදන්න. 

ගරු ඩී.වී. චානක මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමා දික්වැල්ල 
ශකොට්ඨා ශේදීත් පැරදුණා ශන්ද? ගම පැරදුණා ශන්ද?[බාො 
කිරීමක්] අශේ මන්ත්රීවරු තව ප්ර ්නයක් අහනවා. විපක්ෂශේ 
අශනක් පක්ෂවල නායකවරු උශේ වරුශේ කථා කරනවා. 
ඔබතුමාශේ නායකතුමා lunch එශකන් ප ශ් ේ පළමුවැනි කථාව 
කරලා, කරුරුවත් නැති ශවලාශේ කථා කරලා මාරු ශවනවා 
කියලා අශේ මන්ත්රීවරු කියනවා. මම නේ දන්ශන් නැහැ. ඒක 
ඇත්තද? [බාො කිරීමක්]  මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, 
අශපන් තත්පර 30ක් එතුමාට ශදන්න. කමක් නැහැ. 
 

ගු ඩී.වී. චානක මහයතා   
(மாண்புமிகு டி.வீ. சானக)  

(The Hon. D.V. Chanaka) 
ඔය කථාව ශවන ශකශනක් කිේවා නේ මම එච්චර ගණන් 

ගන්ශන් නැහැ. ගරු  භානායකතුමා කියපුද් නි ා ඒ ගැන යමක් 
කියන්න ඕනෑ. ගරු  භානායකතුමනි, විපක්ෂශේ මන්ත්රීවරුන්ට 
කාලය ශවන් කිරීශේ ක්රමයක් තිශබනවා. විපක්ෂශේ ක්රමය තමයි 
පළමුශවන්ම- [බාො කිරීමක්] නැහැ, නැහැ. ඔබතුමා ඇහුවා අශේ 
නායකතුමා  ව  කථා කරන්ශන් ඇයි කියලා. ශහේතුව තමයි, 
මුලින්ම අව ්ථාව යන්ශන්  ජබයට. ඊට ප ්ශ ේ අව ්ථාව යන්ශන් 
TNA එකට. ඊට ප ්ශ ේ අව ්ථාව යන්ශන් සිලින්ඩරය  පක්ෂයට. 
ඊට ප ්ශ ේ තමයි අපට කථා කරන්න අව ්ථාව එන්ශන්. ඒ 
ශවලාව අනුව තමයි අපි කථා කරන්ශන්.  භානායකතුමා කියපුද් 
කථාව ඇත්ත. ශේ  ැශර් අපි ශකොට්ඨා ය පරාදයි. හැබැයි, 
ඔබතුමා අරුරුදු 20ක් ති ්ශ ේ ඔබතුමාශේ ශකොට්ඨා ය පරාදයි 
ශන්. ශේ පළමුවැනි වතාවටයි අපි පරාද රුශණ්. ඔබතුමා විතරක් 
ශනොශවයි, අනුර කුමාර දි ානායක මහත්මයාත් ඡන්දය දාපුද් දවශ ේ 
ඉදන් ශකොට්ඨා ය පරාදයි. ඔය ඉන්න සියලුශදනා අරුරුදු 60ක් 
ති ්ශ ේ පැරදිලා, එක පාරක් දිනලා දැන් කෑ ගහන්න එනවා. ඒක 
තමයි ඇත්ත තත්ත්වය. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු  රත් කුමාර මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමා කථා කරන්න.  
 

ගු නීතිඥ සර ක කුමාර මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சரத் குமார)   

(The Hon. Sarath Kumara, Attorney-at-Law) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි, අදට නියමිත මාතෘකාව ගැන 

අපි කථා කරමු.  

අද මා බලාශපොශරොත්තු ශවනවා, 1979 අංක 15 දරන අපරාෙ 

නඩු විධිවිොන  ංග්රහය පනතට ඉදිරිපත් කරන ලද වැදගත් 

 ංශ ෝෙන කිහිපයක් ශවනුශවන් අදහ ් එකතු කරන්න. 

ශේ පාලන වයාපාරයක් හැටියට ශේ ශවනශකොට අපි වි ාල 

ජනවරමක් අත්පත් කරශගන තිශබනවා. ඒ වි ාල ජනවරම තුළින් 

අශේ රශට් ජනතාව අශේක්ෂා කරපුද් ශදයක් තමයි, නීතිශේ 

පාලනයට යටත් රටක් හදන එක. නීතිශේ පාලනයට යටත් රටක් 

හදන ඒ අරමුණ ජයග්රහණය කරන්න අපි අද ඉතාම ශේගශයන් 

ගමන් කරමින් ඉන්නවා. එහි ප්රතිලලයක් හැටියට තමයි 1979 අංක 

15 දරන අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය පනතට ශේ වැදගත් 

 ංශ ෝෙනය අපට ශේන්න පුද්ළුවන් ශවලා තිශබන්ශන්. එම නි ා 

ඒ ගැන අපි  තුටු ශවනවා.  

අපි කරුරුත් දන්නවා, අශේ රශට් පදරගිය කාලශේ තිබුණු 

වාතාවරණය. අධිකරණයකට  ැකකරුශවකුට යන්න බැහැ. 

අධිකරණයට චූදිතශයකු ප්රවාහනය කරශගන යන්න බැහැ. 

බන්ෙනාගාර තුළදී, ගරු අධිකරණ තුළදී, මහා මාර්ගවලදී ප්රචණ්ඩ 

ක්රියාවලට ඔරුන් ශගොදුරු ශවනවා. ඒ ප්රචණ්ඩ වාතාවරණය ඇති 

කශළේ ශවන කරුරුවත් ශනොශවයි. ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ විපක්ෂය 

නිශයෝජනය කරන එවැනි ඇතැේ මන්ත්රීවරු දැනුත් ඉන්නවා. 

අන්න ඒ මන්ත්රීවරුන්ශේ පූර්වගාීවන් ශේ රශට් හදපුද් ඒ 

වාතාවරණය නි ා තමයි එවැනි තත්ත්වයක් ඇතිශවලා 

තිශබන්ශන්. ඔරුන් තමයි පාතාලයට අවි ආයුෙ ලබා ශදන්න  

කටයුතු කශළේ. ශේ දව ්වල රන් ආශල්පිත අවියක් ගැන මාෙයවල 

ඉතා පැහැදිලිව යනවා. ඒ අවිය පිළිබඳව ශේ ශවනශකොට විමර් න 

කටයුතු සිේෙ ශවනවා. ඒ අවි පාතාලයට  දුන්ශන් කරුද? අශේ රට 

පාලනය කරපුද් ඒ ශේ පාලන පක්ෂ, ආණ්ඩු නිශයෝජනය කරපුද් ඒ 

ශේ පාලනඥශයෝ තමයි ඒ අවි  දුන්ශන්.  

ඒවා ශවන ් කරලා අපි ශේ ශවනශකොට නීතිශේ පාලනයට 

යටත් රටක්  ශබොශහොම ශේගශයන් හදමින් ඉන්නවාය කියන 

පණිරුඩය ශබොශහොම  තුටින් ලබා ශදන්ශන්.  

ඒ වාශේම ශේ අලුත්  ංශ ෝෙන හරහා අශේ ර ශට් අපරාෙ 

නීතිශේ වි ාල වර්ෙනයක් අපට දකින්න පුද්ළුවන්කම ලැශබනවා. 

විශ ේෂශයන් අපි  ඳහන් කරන්න ඕනෑ, චූදිතශයක් එශහම 

නැත්නේ  ැකකරුශවක් ශපෞේගලිකවම අධිකරණශේ ශපනී 

සිටීශමන් බැහැර කිරීශේ බලයක් ශේ පනත් ශකටුේපත හරහා ගරු 

අධිකරණශේ විනිදරරුතුමන්ලාට ලබා දීලා තිශබන බව. ඉතින්, 

ශේක ඉතාම වැදගත්. ඇයි ශේක වැදගත් ශවන්ශන්? ඇතැේවිට 

අපි දකිනවා, වි ාල ව ශයන් ජීවිත තර්ජන තිශබන  ැකකරුවන්, 

චූදිතයින් ඉන්න බව. ඒශගොල්ලන්ට උ ාවිශේ ශපනී සිටීමට වි ාල 

බාො තිශබනවා. ඒ වාශේම ඒශගොල්ලන් මුහුණ ශදන තත්ත්වය  

යුක්තිය පසිඳලීශේ ක්රියාවලියට බාොවක් බවට පත් ශවලා 

තිශබනවා. එශහම නේ ඒ අභිශයෝගය අපි දිනන්න ඕනෑ. ඒක 

දිනන්න තමයි අපි ශේ  ංශ ෝෙනය අද පාර්ලිශේන්තුවට ඉදිරිපත් 

කරලා තිශබන්ශන්.  

ඒ වාශේම  මහර  ැකකරුන්ශේ ක්රියාකලාප නි ා, 

මහජනතාවශේ ප්රතික්රියා නි ා  ාමය කඩ වීශේ තත්ත්වයක් 

උේගත ශවන්න පුද්ළුවන්. එශහම අව ්ථාවක ශේ ප්රතිපාදනය 

ඉතාම වැදගත් ශවනවා.  මහර  ැකකරුවන්,  මහර චූදිතයන්, 

බන්ෙනාගාර නිලොරින්, ශපොලි ් නිලොරින් සිටියදීම පලා යන 

අව ්ථා ගැන අත්දැකීශමන් අපි දන්නවා. එවැනි අව ්ථා මඟ 

හරවන්න, පාලනය කරන්න අපට පුද්ළුවන්කම තිශබනවා, ශමන්න 

ශේ ප්රතිපාදනය හරහා.   මහර  ැකකරුවන්ශේ හැසිරීම 

අධිකරණ ක්රියාවලියට බාොවක් ශවන අව ්ථා අපට දකින්න 

පුද්ළුවන්.  මහර ශවලාවට  ැකකරුවන්, චූදිතයන් ශබෝශවන 

ශරෝගවලට ශගොදුරු ශවලා ඉන්න අව ්ථා අපට දකින්න පුද්ළුවන්. 

ඒ වාශේම  ැකකරුවන්, චූදිතයින් නිශරෝොයනයට ලක් කරන්න 

අව ය ශවන අව ්ථා අපට දකින්න  තිශබනවා.  ඔරුන් 
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පාර්ලිශේන්තුව 

පුද්නරුත්ථාපනයට ලක් කළ යුතු අව ්ථා තිශබනවා. එවැනි 

අව ්ථාවල ඒ ක්රියාවලිවලට බාොවක් ශනොවන ආකාරයට ඔරුන් 

අධිකරණශයන් බැහැරව සිටියදී අදාළ නඩුව පවත්වා ශගන යන්න 

අව ්ථාව ලැශබනවා, ශේ ප්රතිපාදනය හින්දා. විශ ේෂශයන් ශේ 

ප්රතිපාදන හරහා අශේ රශට් අපරාෙ නීතිශේ වි ාල වර්ෙනයක්  සිදු 

ශවනවා කියන පණිරුඩය මම ලබා ශදන්න කැමැතියි.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි,  ාක්ෂිකරුවන් පිළිබඳව 

ගත්තාම,  ාක්ෂිකරුවන්ට ගරු අධිකරණශයන් බැහැරව, 

තමන්ශේ  ාක්ෂි  රවය දෘ ය මාෙය හරහා  ගරු අධිකරණශේ 

අවොනයට ශයොමු කරන්න ශේ තුළින් අව ්ථාවක් ලැශබනවා. 

ඒක විශ ේෂ අව ්ථාවක් හැටියට අපි දකිනවා.  

ඒ වාශේම විශ ේෂඥ  ාක්ෂිකරුවන් අතින් බැලුවාම, අශේ 

රශට් අධිකරණ වවදය නිලොරින්ශේ හිඟයක් තිශබනවා කියලා 

අපි දන්නවා. අශේ රශට් ශරෝහල් පේෙතිය ඇතුශළේ අධිකරණ 

වවදය නිලොරින්ශේ වි ාල හිඟයක් පවතිනවා. ඒ වාශේම අපි 

දන්නවා, රජශේ ර  පරීක්ෂක ශදපාර්තශේන්තුශේත් සීමිත 

ප්රමාණයක් ඉන්ශන් කියලා.  ඒ ශගොල්ලන්ට අසීමිත වැඩ 

ශකොට ක් පැවරිලා තිශබනවා. ඒ වාශේම තමයි වි ්වවිදයාලවල 

මහාචාර්යවරු. අන්න එවැනි විශ ේෂඥ  ාක්ෂිකරුවන් හැටියට 

 ැලශකන පිරි ට අද ගරු අධිකරණවල වි ාල කාලයක් වැය 

කරන්න සිේෙ ශවලා තිශබනවා. ඒ තත්ත්වය ශවන ් කරලා 

ඒශගොල්ලන් ලබා දිය යුතු  ාක්ෂිය PDF මඟින් ඉශලක්ශට්රොනික 

 ේශප්රේක්ෂණය  ඳහා ඉඩකඩ ලබා ශදන්න ප්රතිපාදන  ක ් කරලා 

තිශබනවා, ශේ පනත  හරහා. ඒ  විශ ේෂඥ  ාක්ෂිකරුවන්ශේ 

වාර්තා ලබා ගන්නවා වාශේම, විශ ේෂඥ  ාක්ෂිකරුවන්ට සිතාසි 

ශයොමු කිරීම විදුත් තැපෑල මඟින් සිදු කරන්නත් ශේ පනත හරහා 

අව ්ථාවක් ලැශබනවා. විදුත් තැපෑල මඟින් විශ ේෂඥ 

 ාක්ෂිකරුවන් ගරු අධිකරණය ශවත එවන  ාක්ෂි, වාර්තා, 

 ාක්ෂි ව ශයන් ආශේ ය කර ගැනීමටත් ශමම පනත මඟින් 

ප්රතිපාදන, විධිවිොන  ක ් කරලා තිශබනවා කියන පණිරුඩය මම 

විශ ේෂශයන් ලබා ශදන්න කැමැතියි. ඒ නි ා අපරාෙ නඩු විොන 

 ංග්රහය පනතට ඉදිරිපත් කරලා තිශබන ශේ  ංශ ෝෙන ඉතාම 

වැදගත්. අශේ අපරාෙ නීතිය තවදුරටත් පුද්ළුල් කරමින් ශේ රශට් 

ජනතාවට ඉතා වැදගත් වන අධිකරණ පේෙතිශේ ක්රියාදාමය පහදර 

කිරීමක් ශේ හරහා සිදු ශවන බව මම  ඳහන් කරන්න කැමැතියි. 

විශ ේෂශයන් ශේ හරහා  ැකකරුවන්ශේ, චූදිතයන්ශේ, 

 ාක්ෂිකරුවන්ශේ ආරක්ෂාව  හතික කිරීම විශ ේෂ කාරණයක්.  

අශේ රට තුළ අධිකරණ පේෙතියට අදාළව තිශබන 

මැසිවිල්ලක් තමයි නඩු කල් යෑම. නඩු කල් යෑම කියන 

මැසිවිල්ලට උත්තරයක් ශදන්නත් ශේ පනත හරහා අපට 

පුද්ළුවන්කම ලැශබනවා. ශේ පනත හරහා ඉදිරිපත් කර තිශබන 

ප්රතිපාදන තුළින් නඩු කල් යෑම අවම කරගන්න අපට පුද්ළුවන්කම 

ලැශබනවා. ඒ නි ා අපි ඒක අමතරව වාසියක් හැටියට  ලකනවා.  

ඒ වාශේම අපි දන්නවා, අපි කථා කරනවා, ඩිිතටල් තාක්ෂණය 

ගැන. අපි රජයක් හැටියට ඩිිතටල් අමාතයාං යක් පිහිටුවා 

තිශබනවා. එශහම නේ ශේ ඩිිතටල් තාක්ෂණය අපි අධිකරණ 

පේෙතිය ඇතුළට ශේන්න ඕනෑ. අධිකරණ පේෙතිය ඇතුශළේ 

යුක්තිය පසිඳලීශේ ක්රියාවලිය කාර්යක්ෂම කරන්න අපි ශේ 

ඩිිතටල් තාක්ෂණය උපශයෝගි කරගන්න ඕනෑ. ශේ පනත් 

ශකටුේපත  ේමත වීශමන් පදරව ඉදිරි කාලශේදී, අශේ අධිකරණ 

ක්රියාවලිය ඇතුශළේ ඩිිතටල් තාක්ෂණය උපශයෝගි කරගනිමින් අශේ 

රශට් යුක්තිය පසිඳලීශේ ක්රියාවලිය කාර්යක්ෂම කරන්නත් අපට 

පුද්ළුවන්කම තිශබනවා.  

මා විශ ේෂශයන් තවත් කාරණයක්  ඳහන් කරන්න ඕනෑ. 

පදරගිය කාලශේ අපි දැක්කා, අශේ ර ට පාලනය කරපුද් අය නීතිශේ 

පාලනශයන් බැහැරව ශේ රශට් ආණ්ඩු කරශගන ගිය ආකාරය. ඒ 

නි ා තමයි මා ඉ ්ශ ල්ලා  ඳහන් කළා වාශේම පාතාලශේ 

නැගිටීේ, පාතාල ක්රියාකාරකේ වර්ෙනය රුශණ්. ඒ වාශේම අපි 

දන්නවා, අශේ රට පදරගිය කාලශේ පාලනය කරපුද් ආණ්ඩු -ඒ 

පුද්ේගලශයෝ- නීතිය භාවිත කශළේ ශකොයි විධියටද කියලා. 

ඒශගොල්ලන් නීතිය අවභාවිත කරමින් කටයුතු කරපුද් අව ්ථාවලට 

උදාහරණ අපට ඕනෑ තරේ දකින්න පුද්ළුවන්කම තිශබනවා. 

කාටත් මතක ඇති, අශේ රශට් හිටපුද් අගවිනිදරරුතුමියක් වන 

ශිරානි බණ්ඩාරනායක මැතිනියට එශරහිව ශදෝෂාභිශයෝගයක් 

ශගනැල්ලා, ඒ නඩුව විභාග කශළේ ශකොශහොමද කියලා. එතැන 

ක්රියාත්මක රුශණ් ශේ රශට් නීතියත් ශනොශවයි,-  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු මන්ත්රීතුමා, ඔබතුමාට තවත් මිනිත්තු ශදකක කාලයක් 

තිශබන්ශන්.  

 

ගු නීතිඥ සර ක කුමාර මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சரத் குமார)   

(The Hon. Sarath Kumara, Attorney-at-Law) 

ශහොඳමයි, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි. 

එදා එතුමිය  ේබන්ෙශයන් ශේ රශට් වයව ්ථාපිත නීතිය 

ශනොශවයි ක්රියාත්මක රුශණ්. ඒශගොල්ශලෝ කැලෑ නීතියක් 

ක්රියාත්මක කශළේ. ඒ කැලෑ නීතිය ක්රියාත්මක කරපුද් මහත්වරු අද 

පාර්ලිශේන්තුවට ඇවිල්ලා අපට නීතිශේ පාලනය ගැන 

උගන්වන්න හදනවා; නීතිය ක්රියාත්මක කරන හැටි උගන්වන්න 

හදනවා. හැබැයි, ඊට ප ්ශ ේ ශමොකක් හරි කියලා පැනලා යනවා. 

ඒ නි ා මම ඒ මහත්වරුන්ට කියන්න කැමැතියි, ඔය පිරුවට 

ඇඳශගන,  ාටක දමාශගන මිනිදරන් ඉ ් රහ රඟපාන්න උත් ාහ 

කළාට, ඔබතුමන්ලා ඇඳශගන ඉන්ශන් සීතාේබර පට කියන එක 

ශේ රශට්  ම ්ත මහජනතාව දන්නා බව.  

මා ශමහිදී විශ ේෂශයන් කියන්ශන්, නීතිශේ පාලනයට යටත් 

රටක් හදන්න ශේ රශට් වි ාල ජන වරමක්  හිත රජයක් හැටියට 

අප ූ දානේ ශවලා ඉන්න බවයි. ඒක ශේ රශට් මහජනතාවශේ 

අශේක්ෂාව. ශේ රශට් ජනතාව වි ාල ජනවරමක් අපට ලබා 

දුන්ශන් ජනතාව තුළ ඒ අශේක්ෂාව තිබුණු හින්දා. එම නි ා ඒ 

ජනතාවශේ අශේක්ෂා මල්පල ගැන්වීශේ වගකීමක් අපට 

තිශබනවා. ඒ වගකීම දරාගත්තු කණ්ඩායමක් හැටියට තමයි අප 

ශේ බලය අත්පත් කරශගන පාර්ලිශේන්තුවට ඇවිල්ලා ඉන්ශන්. 

ඒ නි ා තමයි අපි ශේ ර ට දවසින් දව  ඉ ් රහට ශගන යන්න, 

ආර්ථික ව ශයන්  ක්තිමත් කරන්න, නීතිශේ පාලනය රටට 

ශේන්න අලුත් පනත් ශකටුේපත්, අලුත් නීති දවසින් දව  ශේ 

පාර්ලිශේන්තු ශේදී  හුනන්වා ශදන්ශන්. හැබැයි අපට ශපශනනවා, 

ඒ ගැන  ාකච්ඡා කරන්න රුවමනාවක් ශේ විපක්ෂශේ 

මන්ත්රීවරුන්ට නැහැ කියලා. ඒ නි ා තමයි ශේ වැදගත්  ාකච්ඡාව 

තිශබන ශවලාශේත් වි පක්ෂශේ ශබොශහෝ මන්ත්රීවරුන් 

පාර්ලිශේන්තුශවන් බැහැර ශවන්ශන්. ශමවැනි වැදගත් විවාදයක් 

තිශබන ශවලාවට ඒකට  ේබන්ෙ ශවන්න, ඒ විවාදශේදී අදහ ් 

දක්වන්න, ශයෝජනා එකතු කරන්න ඒශගොල්ලන්ට රුවමනාවක් 

නැහැ. ඒ නි ා ඒශගොල්ලන්ශේ අශේක්ෂාව හරි පැහැදිලියි. 

ඒශගොල්ලන්ශේ අශේක්ෂාව වී තිශබන්ශන් රශට් ජනතාව 

රවට්ටලා බලය අත් පත් කර ගැනීම විතරයි. ඒශගොල්ලන්ශේ 

ඉතිහා ශේ භාවිතාව ඒක තමයි. හැබැයි, ඒ ඉතිහා ශේ භාවිතාව 

ශේ රශට් ජනතාව ශේ වන ශකොටත් ප්රතික්ශෂේප කරලා ඉවරයි. ඒ 

නි ා විපක්ෂශේ මන්ත්රීවරුන් වන ඔබතුමන්ලාට අපි කියන්ශන් 
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තමුන්නාන්ශ ේලාශේ ශේ පාලන භාවිතාව අද ප්රතික්ශෂේප ශවලා 

තිශබන බවයි. ඒ හින්දා සියයට 9ක ඡන්ද ප්රති තයක් අත්පත් කර 

ගත්තා කියලා ශලොකුවට උඩ පනින්න එපා. තමුන්නාන්ශ ේලා ශේ 

වන ශකොටත් ශේ රශට් ජනතාව තුළ ප්රතික්ශෂේප ශවලා ඉවරයි.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු මන්ත්රීතුමා, නියමිත කාලය අව ානයි. 

 

ගු නීතිඥ සර ක කුමාර මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சரத் குமார)   

(The Hon. Sarath Kumara, Attorney-at-Law) 

ශහොඳමයි, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමියනි. 

මම විශ ේෂශයන් ඔබතුමන්ලාට කියන්ශන්, 1979 අංක 15 

දරන අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහ පනතට අප අද ඉදිරිපත් කරන 

 ංශ ෝෙන හරහා අශේ අපරාෙ නීතිශේ වි ාල ඉදිරි පිේමක් අපට 

දකින්න පුද්ළුවන්කම ලැශබන බවයි. ඒ ජයග්රහණ අශේ රශට් 

ජනතාවට නියත ව ශයන්ම ලැශබනවා කියන පණිරුඩය ලබා 

ශදමින් මශේ කථාව අව න් කරනවා. 

ශබොශහොම  ්තුතියි. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමිය 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
The next speaker is the Hon. G.G. Ponnambalam. You 

have 12 minutes.  

Order, please! Will an Hon. Member propose the Hon. 
Sanjeewa Ranasingha to the Chair?  
 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law) 

Sir, I propose that the Hon. Sanjeewa Ranasingha do 
now take the Chair.  
 

ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
வினா விடுக்கப்பட்டு  ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

Question put, and agreed to. 

 
අනුරුව ගු ංආචාර්යප වකෞෂලයා ආරියර කන වමවනදුය 

මූලාසනවයන් ඉව ක වූවයන්  ගු සාජීව රණසිාහය මහයතා 
මූලාසනාරූඪ දුය. 

அதன்பிறகு, மாண்புமிகு (கலாநிதி) (தசல்வி) தகௌஷல்யா 

ஆாியரத்ன அவர்கள் அக்கிராசனத்தினின்று அகலமவ, மாண்புமிகு 

சஞ்ஜீவ ரைசிங்ஹ அவர்கள் தகலகம வகித்தார்கள். 

Whereupon THE HON. (DR.) (MS.) KAUSHALYA ARIYARATHNE 
left the Chair, and THE HON. SANJEEWA RANASINGHA took the 
Chair. 
 
 

[2.23 p.m.] 

 

ගු ජී.ජී. වපොන්නම්බලම් මහයතා 
(மாண்புமிகு ஜீ.ஜீ. தபான்னம்பலம்)  

(The Hon. G.G. Ponnambalam)  

Hon. Presiding Member, I would like to state at the 
very outset that, in principle, we are in agreement with the 
Hon. Minister of Justice and National Integration on 
bringing in these Amendments, particularly the 
Amendment to the Code of Criminal Procedure.  I think 

that any steps taken by the Government, whether it be 
this Government or any government, to use technology to 
make the criminal justice process more convenient and 
more reasonable must, in principle, be agreed upon and 
supported. So, on that basis, with these Amendments, 
allowing people abroad to give evidence, to have the 
accused or the suspect, under certain circumstances, 
excused from being present, all of these steps, I think, 
will go a great deal toward preventing delays in the 
process of criminal justice, and we concur with the 
Government in taking those steps. I think there is much 
more to be done.  

In an odd way, it is quite surprising that it has taken 
this long for some of these Amendments to be brought in.  
So, in that sense, I would like to congratulate the Hon. 
Minister. I do think that in processes such as this, there 
will be shortcomings even with these Amendments; there 
might be gaps that need to be filled. But, knowing the 
Minister for what he is, I am pretty certain he will address 
those in the future.  

I also wish to take this opportunity, Sir, to bring up 
certain comments which have concerns with regard to the 
rule of law and natural justice. These are concepts, I 
think, any Ministry of Justice would be concerned about. 
These comments that I wish to draw the attention of this 
House had been made by the Hon. Minister of Foreign 
Affairs, Foreign Employment and Tourism Vijitha Herath 
in an interview given to a private TV channel. I saw the 
interview. It was in Sinhala. So, I can vouch for the 
veracity of the positions I am going to state now. He had, 
in short, stated that legal action will be taken against 
those who claim that a genocide took place during the 
war, particularly the last stages of the war, and the basis 
for him to assert that position is because he feels that it 
goes counter to reconciliation, that it creates divisions 
and that on that basis, it cannot be allowed. That has got 
to be one of the most ridiculous statements that any 
responsible Minister, that, too, a Minister of Foreign 
Affairs who is the ultimate Minister answerable to the 
international community at the Human Rights Council 
and various other fora - could actually make. The number 
one reason is, Sri Lanka does not have the backbone to 
ratify the Rome Statute. You do not even have the guts to 
recognize genocide as a crime in this country. You run 
away from that reality because you are too frightened, 
that just in case you ratify the Rome Statute, you could be 
hauled up to the ICC. So, you do not want that. And, in 
some way, without even ratifying the Rome Statute, if 
you make genocide a crime, maybe, there would be a 
time when the Judiciary and the prosecuting authority, if 
it is genuinely independent of the Government, might, at 
some point, prosecute. So, you do not have the guts. 

And, without making genocide a crime in this 
country, to say that it is a crime if anybody asserts that 
genocide has taken place, I think you cannot get anything 
more ridiculous than that. If we take this attitude of the 
Government, on the one hand, they say that they want to 
be different from the previous governments saying that 
the previous governments were racist and that that they 
did wrong and on the other, before the elections, the NPP 
did not want to talk in terms of war heroes. They said that 
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පාර්ලිශේන්තුව 

the term "war heroes" must not be used. That was before 
the elections in order to get votes. But, thereafter, 
attending a function of the military and then stating things 
of this nature to the media, in our view, actually runs 
counter to the Government’s intention or at least, claimed 
intention of wanting to be genuine about reconciliation. 
The fact remains, Sir, that the Sri Lankan State, in its 
prosecution of the war and even before, even in a non-war 
situation, because of the policies that have been pursued 
over the last 76 years, has, we believe, systematically 
dismantled our identity. That is the accusation.  

Today, for example, we had a meeting headed by the 
Hon. Prime Minister with regard to a very controversial 
Gazette that came out on the 28th of March and the 
Government, in principle, agreed that the history in Sri 
Lanka has been quite problematic and that the Tamil 
people have legitimate reasons to be very suspicious 
about various things that the governments do. On that 
basis, that particular Gazette can be construed as 
problematic although the Government’s intention 
apprently was not, in fact, to make it so controversial. The 
fact that that Gazette can be construed in that way means 
that the process must be re-thought. We welcome that.  

So, you acknowledge that the history has been so 
heinous to the Tamil people. You cannot say that a 
genocide took place without even being willing to make it 
a crime and then be willing to face prosecutions; that only 
makes it double-talk. I do not think the Government 
should go down that path. The Hon. Vijitha Herath must 
withdraw those comments because those comments are 
dangerous; those comments curtail free speech, make a 
mockery of human rights and give sinister people the 
authority, the stamp of a Minister, to go after people like 
myself, who genuinely believe that a genocide took place. 
I want to assert the fact that a genocide took place and 
want justice for it. Why are you running away from 
justice? We are asking for justice. We want a criminal 
prosecutory process that is independent enough and the 
only independent process that is possible is an 
international process. Why are you running away from 
that? Why are you not even being prepared to face it, 
unless you are guilty as charged? And if the Hon. Foreign 
Minister’s intention is, in fact, to defend the guilty, then 
what he is doing becomes very clear. I do not think that it 
is the path this Government should take. So, he must 
withdraw those comments.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ඔබතුමාට තවත් විනාඩි ශදකක කාලයක් පමණයි තිශබන්ශන්, 

ගරු මන්ත්රීතුමා.  

 
ගු ජී.ජී. වපොන්නම්බලම් මහයතා 
(மாண்புமிகு ஜீ.ஜீ. தபான்னம்பலம்)  

(The Hon. G.G. Ponnambalam)  

තවම විනාඩි 8යි ශන් ඉවර. මට විනාඩි 12ක් තිශබනවා කිේවා. 

So, he must make it very clear.  

The second matter that I wish to bring out is with 
regard to Kurunthur Malai, which is a very controversial 
site where the Sivan temple is located and by the way, a 
registered temple.  

It was registered under the Ministry of Hindu Cultural 
Affairs in Colombo, the Government’s own Ministry, on 
12th November, 1981 as a legitimate Hindu worship site, 
which has now been desecrated, has been destroyed and a 
Buddhist temple has been built. That is one controversy. 
That is the first controversy, which has not still been 
resolved; this Government has not even been willing to 
take that up. Sir, the original Gazette Notification came 
out in the 1930s under the British, declaring about 79 
acres as archaeologically sensitive areas. That is the only 
Gazette to date that is available with regards to Kurunthur 
Malai. After that, during the Gotabaya Rajapaksa 
Government, the Department of Archaeology wanted to 
take over a further 340 acres saying that it should belong 
to Kurundi Viharaya and they earmarked those 340 acres. 
But then, when President Ranil Wickremesinghe came to 
power, there was a meeting, in which he refused to accept 
that. He said, “No, that is all a farmland. You cannot just 
confiscate land like that. That must be allowed to be 
farmed.”  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මන්ත්රීතුමා, ඔබතුමාට ශවන් වූ කාලය අව න්. 

 

ගු ජී.ජී. වපොන්නම්බලම් මහයතා 
(மாண்புமிகு ஜீ.ஜீ. தபான்னம்பலம்)  

(The Hon. G.G. Ponnambalam)  

I am finishing up, Sir.  

Despite that decision, Sir, the Buddhist monk in 
charge of Kurundi Viharaya has caught hold of the Police 
and the Department of Archaeology and has started 
arresting people who are doing farming in the area that 
former President Wickeremesinghe said should be given 
for farming; they are now arresting people there. Just two 
weeks ago, three people were arrested and one was a 
minor. The minor was released and the other two remain 
under remand custody even today. There is no Gazette 
Notification that is demarcating anything other than those 
79 acres, which was gazetted in the 30s, with regard to 
Kurunthur Malai. But, despite that, the Department of 
Archaeology and the Buddhist monk along with the 
Police are going around arresting people. Is it not a rule 
of law problem? On what basis are you arresting them? 
So, the Government must intervene and stop that; that 
must be stopped. The Government’s decision was taken 
over two years ago that those areas must be allowed to 
farm. Despite that decision and that decision not being 
reversed, for the police to be going around arresting 
people like this and for the Department of Archaeology to 
be working in an ad hoc way like this is just completely 
unacceptable. Therefore, I ask that the Government 
intervene and ensure that those people arrested are 
released forthwith.        

Thank you.  
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[ගරු  ජී.ජී. ශපොන්නේබලේ  මහතා] 

(11th Start) 
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ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු අිතත් පී. ශපශර්රා මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 10ක 

කාලයක් තිශබනවා.; 

 

[අ.භා. 2.36] 

 

ගු අජි ක පී. වපවර්රා මහයතා 
(மாண்புமிகு அஜித் பீ. தபமரரா) 

(The Hon. Ajith P. Perera)  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය 

පනත  ංශ ෝෙනය කිරීම  ඳහා රජය විසින් ඉදිරිපත් කර තිශබන 

ශමම පනත් ශකටුේපතට විපක්ෂය හැටියට අශේ  හශයෝගය පළ 

කරනවා. නවීන තාක්ෂණය යුක්තිය පසිඳලීශේ කටයුතුවලදී භාවිත 

කිරීම ප්රවර්ෙනය කළ යුතු බව අපි පිළිගන්නවා. නවීන තාක්ෂණය 

ප්රාශයෝගිකව මතු ශවලා තිශබන  මහර ප්ර ්න වි ීමම  ඳහා 

උපශයෝගි කරගත යුතු බව අපි පිළිගන්නවා. අපි  දීර්ඝ කාලයක් 

පාවිච්චි කරපුද් අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය නවීකරණය  ඳහා දීර්ඝ 

කාලයක් උත් ාහ කිරීශමන් පදරව ශමම පනත් ශකටුේපත රැශගන 

ඒම පිළිබඳව මම රජයට  ්තුතිවන්ත වනවා. ශේ නීතිය අරුරුදු 

හතක්, අටක් ති ්ශ ේ  ංශ ෝෙනය කිරීමට උත් ාහ කරලා තිබුණා. 

අපට අධීක්ෂණ කාරක  භාශේදී දැන ගන්න ලැබුණා, හතර 

වතාවක් විතර ශමම පනත් ශකටුේපත ඉදිරිපත් කිරීමට උත් ාහ 

කළ බවත්, එය ශේ ශමොශහොශත්  ේමත කර ගැනීම කාලීන 

අව යතාවක් බවත්.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, විශ ේෂශයන්ම  ාක්ෂිකරුවන් 
විශේ ගතව ඉන්න අව ්ථාවලදී, එශහමත් නැත්නේ විත්තිකරුවන් 
විශේ ගතව ඉන්න අව ්ථාවලදී, ඒ වාශේම  ැකකරුවන් 
බන්ෙනාගාරගතව සිටින නමුත් ආරක්ෂාව පිළිබඳ කාරණා නි ාත්, 
රජශේ  ේපත් සීමිත වීම නි ාත් එම  ැකකරුවන් දුර බැහැර 
අධිකරණ ශවත රැශගන ඒම දුෂක්ර, ඒ වාශේම අනතුරුදායක 
අව ්ථාවලදී   අව ය නීතිමය ප්රතිපාදනවල වැදගත්කම දැනුණා. 
ශකොශරෝනා ව ංගතය  මශේ ශමවැනි නීති ශනොතිබුණත්, සීමිත 
ආකාරයට අපි තාක්ෂණය ප්රාශයෝගිකව පාවිච්චි කරමින් යුක්තිය 
පසිඳලීශේ ක්රියාදාමය දුෂ්කර ව ංගත කාලය තුළදී පවා අඛ්ණ්ඩව 
ඉදිරියට ශගන යෑමට හැකියාව ලබා ගත්තා. නමුත්, වඩා විධිමත්ව 
කටයුතු කිරීමට කාලීන  හ නවීන නීතිවල අව යතාව අපට 
තිශබනවා. ඒ නි ා පළමුව මම රජයට  ්තුතිවන්ත වනවා, ශමම 
නීතිය ඉදිරිපත් කිරීම ගැන. 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ගරු දරනිල් වටගල නිශයෝජය 
ඇමතිතුමා ද ක තුනක පමණ කාලයක් ශේ රශට් අධිකරණවල 
කටයුතු කරලා, අධිකරණ කටයුතු ගැන අත්දැකීේ තිශබන නීතිඥ 
මහත්මශයක්. එම නි ා එතුමා ශත්රුේ ගනීවි මා ශේ කියන 
කාරණා. ශමහි තිශබන අඩු පාඩු කිහිපයක්  මම කියන්න 
කැමැතියි. ඒවා එක්ශකෝ කාරක  භා අව ්ථාශේදී  ංශ ෝෙනය 
කර ගන්න. නැත්නේ පදරව අව ්ථාවක  ලකා බලන්න.  

පළමු කාරණය තමයි, විශේය ය රටක ඉඳලා විත්තිකරුශවක් 
ශහෝ  ාක්ෂිකරුශවක්  ාක්ෂි ශදන අව ්ථාවකදී එම තානාපති 
කාර්යාලශේ රාජය තාන්ත්රික නිලොරිශයකුට අප විසින් යේ 
ආකාරයක අධිකාරයක් ලබා ශදනවා. අපි  ාමානය අධිකරණ 
භාෂාශවන් කියනවා නේ ශකොමි මක් ලබලා ශදනවා. එම 
අධිකරණ වගකීම පවරන ඒ රාජය තාන්ත්රික නිලොරියාශේ 
තරාතිරම කුමක්ද කියලා ශේ පනත් ශකටුේපශත් අන්තර්ගත 
ශවන්ශන් නැහැ. අපි දන්නවා තානාපති කාර්යාලයක විවිෙ 
තරාතිරේවල නිලොරින් ඉන්න බව. ශේ අධිකාරි පත්රය මත  ාක්ෂි 
ලබා ගැනීශේදී  ්වාධීනව  ාක්ෂි දීමට, බාහිර බලපෑමක් 
ශනොමැතිව  ාක්ෂි දීමට, නුදරදුදර පුද්ේගලයන්ශේ මැදිහත් වීමකින් 
ශතොරව  ාක්ෂි දීමට  හ ඒ අව ය ප්රමාණවත් පහදරකේ ලබා දීම 

 ඳහා වගකීමත්, ඉන් පදරව එම  ාක්ෂි ආරක්ෂිතව ශ්රී ලංකාව 
ශවත ලබා ගැනීම  ඳහාත් ඒ අව ය වන නිලොරියාශේ තරාතිරම 
පනත් ශකටුේපශත්  ඳහන් ශනොවීම අඩුපාඩුවක් වනවා. ඒ  ඳහා 
වන අධිකාරි පත්ර  ආකෘතිශේත් එවැනි  ඳහනක් නැහැ.  

එම ප්ර ්නයම තිශබනවා ශ්රී ලංකාව තුළ යේ  ාක්ෂියක් 

 ටහන් කර ගැනීම  ේබන්ෙවත්.  ශකොම ාරි ්වරයා ශහෝ උ ාවි 

නිලොරියා විසින් ශදනු ලබන දිරුරුම ශහෝ ප්රතිඥාව  තිශබනවා, 

අංක 25 ආකෘතිශේ. මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ශමතැනත් 

ඉතා වැදගත් කරුණක් තිශබනවා. විශ ේෂශයන්ම 

බන්ෙනාගාරයක් වැනි පරි රයක් තුළ  ාක්ෂි ශදන 

තැනැත්ශතකුට ශහෝ විත්තිවාචකයට මුහුණ ශදන තැනැත්ශතකුට 

ඒ අව ය නිදහ  තිබිය යුතුයි. බලපෑේවලින් ශතොරව අධිකරණශේ 

ශපනී සිටීමට ශහෝ  ාක්ෂි දීමට ශහෝ තමන්ශේ විත්තිවාචකය 

ඉදිරිපත් කිරීමට තිශබන නිදහ  තහරුරු කිරීම  ඳහා ීවට වඩා 

වැඩි ප්රතිපාදන ඇතුළත් විය යුතු බවයි, දීර්ඝ කාලයක් අධිකරණ 

කටයුතුවල නිරත රුණු නීතිඥවරයකු හැටියට මශේ හැඟීම.  

එතැනදීත් ශමම අධිකාරී පත්රය ලබන නිලොරියා කරුද, 

ඔහුශේ තරාතිරම කුමක්ද කියන කාරණය ගැන වඩාත් ශහොඳ 

පැහැදිලි කිරීමක් ලැබිය යුතුයි. ශමොකද, යේ පහළ නිලොරිශයකුට 

පුද්ළුවන්ද, ජීවිතය හා මරණය පිළිබඳ ශමවැනි ප්ර ්නයකදී  කටයුතු 

කරන්නට කියන කාරණය  ැලකිල්ලට ගත යුතුයි. 

අපි දන්නවා, ශමවැනි ආකාරයට බන්ෙනාගාරය තුළ සිට 
 ාක්ෂි ශදන්නට සිදු වන්ශන් ශහෝ බන්ෙනාගාරය තුළ ඉඳලා 
විත්තිවාචක දීමට සිදු වන්ශන් යේ දරවිශ ේෂ අනතුරුදායක 
තත්ත්වයන්ට මුහුණ දීපුද් තැනැත්තන්ට බව. නඩුශේ එක 
 ාක්ෂියක්, එක වචනයක් කියන්ශන්, ඔරුන්ශේ ජීවිතය හා 
මරණය පිළිබඳ ප්ර ්නයක්. ඔරුන් ශකොපමණ දීර්ඝ කාලීන සිර 
දඬවමක් ලබනවාද, ඔරුන්ට මරණීය දණ්ඩනය හිමි ශවනවාද වැනි 
ඉතා බරපතළ කාරණා ශමතැනදී සිේෙ ශවනවා. ඒ නි ා ඒ අයට 
අව ය නිදහ  තහරුරු කිරීම ඉතා වැදගත් ශදයක්.  

ඒ වාශේම  රජය විසින් ඉල්ලීමක් කශළොත් රජය වියදේ දරා 
ගන්නවා කියන එක පැහැදිලියි. නමුත් විත්තිය විසින් ඉල්ලීමක් 
කළ විට ඒ වියදේ දරා ගන්ශන් කරුද? ඒක වැදගත් කාරණයක්. ඒ 
වාශේම  ාක්ෂිකරුශවකු විසින් -ඔහු නඩුශේ විත්තියත් ශනොශවයි, 
පැමිණිල්ලත් ශනොශවයි- ශමවැනි ඉල්ලීමක් කළ විට කරුද ඒ 
වියදම දරන්ශන්? ශේ කාරණා  රජය පැහැදිලි කරයි කියලා මම 
බලාශපොශරොත්තු ශවනවා.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ශමම විවාදය තුළ අපට 
වැදගත්ම කාරණය තමයි ඩිිතටල්කරණශේ ඇති වැදගත්කම. ශේ 
සියලු කටයුතු වඩාත් විධිමත්ව කරන්න, සිවිල්  හ අපරාෙ නඩු 
කටයුතු වඩාත් විධිමත් ආකාරයට  හ නවීන තාක්ෂණය 
භාවිතශයන් පවත්වාශගන යන්න, ගුණාත්මකභාවශයන් ඉහළ 
යුක්තිය පසිඳලීමක් කරන්න අද ශලෝක ය පාවිච්චි කරන උපාය 
මාර්ගය තමයි ශේ ඩිිතටල්කරණය. ශේ වැඩ පිළිශවළ අපි දීර්ඝ 
කාලයකට කලින් පටන් ගත්තා; යේ තැනකට අරශගන ඇවිල්ලා  
තිබුණා. ඒ කටයුතුවලට ඇමතිවරයකු හැටියට, මන්ත්රීවරයකු 
හැටියට  හ ශ්රී ලංකා නීතිඥ  ංගමශේ ඩිිතටල්කරණය පිළිබඳ 
කාරක  භාශේ  භාපතිවරයා හැටියට මාත් දායක ශවලා 
තිශබනවා. ඒ නි ා ශේ කටයුතු කඩිනමින් කරලා මුළු රශට්ම 
තිශබන  ෑම අධිකරණයක්ම ඩිිතටල්කරණයට ලක් කිරීම ඉතා 
වැදගත් ශවනවා.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඊට අමතරව තව වැදගත් 
කරුණක් මම කියන්න කැමැතියි. ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ තුන්වන 
වරටත් කටයුතු කරන මන්ත්රීවරයකු හැටියට මම ඊශේ  ඉතාම 
නරක ශදයක් දැක්කා. ශේ පාර්ලිශේන්තුවට පළමු වතාවට ආපුද් 
එක්තරා මන්ත්රීවරශයක් ඉන්නවා. එතුමා ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ 
 ේප්රදායය  ලකන්ශන් නැහැ. බාො කරමින්  හැසිශරනවා. අපි 
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පාර්ලිශේන්තුව 

ඒක අනුමත කරන්ශන් නැහැ. ඒ මන්ත්රීවරයාට ශේ පාර්ලිශේන්තුව 
විසින් දැනටමත් දඬවේ පමුණුවා තිශබනවා. නමුත්, ඉතා පළපුද්රුදු, 
උගත් අශේ ගරු දරනිල් හුනන්ශනත්ති ඇමතිතුමා අර ප්ර ්නවලට 
ලක් ශවලා ඉන්න මන්ත්රීතුමා ආමන්ත්රණය කරමින් ඊශේ පාවිච්චි 
කරපුද් වචන අති යින් පහළයි. එතුමාශගන් මම බලාශපොශරොත්තු 
රුශණ් නැහැ එශහම ශදයක්. එතුමා උගත්, පළපුද්රුදු 
ඇමතිවරශයක්. ප්ර ්නය ශමොකක් රුණත්, ශකොච්චර ආශේගය ලි 
රුණත් ශපෞේගලික නේවලින්, ශේ පාලන ශේදිකාවල ශහෝ කඩ 
පිශළේ කියන,  මහර අව ්ථාවල ශනොකිය යුතු තරේ වචනවලින් 
එතුමා ඒ මන්ත්රීවරයා ආමන්ත්රණය කළා. එපමණක් ශනොශවයි, 
ශේ  භාව තුළ  ඔයා ,  ඔයා කරුද ,  ඔයා ශමොනවද කරන්ශන්  
වශේ වචන පාවිච්චි කරනවා.  ාමානයශයන් ශේ  භාව තුළ 
සිංහල භාෂාශවන් කථා කරනවා නේ  ගරු මන්ත්රීතුමා ,  ගරු 
ඇමතිතුමා ,  ඔබතුමා  කියලා අපි කථා කරනවා. එශහම 
නැත්නේ ඉංග්රීසි භාෂාශවන් ශහෝ ශදමළ භාෂාශවන් කථා කරනවා 
නේ ඊට ගැළශපන වචනවලින් ශගෞරව  හිතව කථා කරනවා. ඒ 
මතය ගැන  ේපූර්ණශයන් එකඟ ශනොරුණත්, එම කාරණය 
පිළිබඳව දක්වන මතය  ේපූර්ණශයන් පිළිකුල් කළ යුතු මතයක් 
රුණත් අේවිතීය වාද මණ්ඩපය වන්ශන්, ශේ පාර්ලිශේන්තුව. ශේ 
පාර්ලිශේන්තුව තුළ යේ කාරණයක් පිළිබඳව කරුණු දක්වන 
මන්ත්රීවරු  ංයමශයන් කථා කරන්න ඕනෑ. ඒ වාශේම 
පාර්ලිශේන්තුවට ගැළශපන වචන පාවිච්චි කරන්න ඕනෑ. 
Unparliamentary language කියලා ඉංග්රීසි භාෂාශේ තිශබනවා, 
පාර්ලිශේන්තුව තුළ පාවිච්චි කරපුද් වචන ගැන. මම පුද්දුමයට පත් 
රුශණ්, පළපුද්රුදු ගරු දරනිල් හුනන්ශනත්ති ඇමතිතුමා එවැනි වචන 
භාවිත කිරීම ගැන. මට එතුමා ගැන ශපෞේගලික ප්ර ්නයක් නැහැ. 
නමුත්, ශේ  භාශේ ඉන්න සියලු  පක්ෂවල -ආණ්ඩු පක්ෂශේත්, 
විපක්ෂශේත්- සියලු  මන්ත්රීවරු ශපොදුශේ ශත්රුේ ගත යුතු ශදයක් 
තිශබනවා. අපි එක දව ක විපක්ෂශේ ඉන්නවා.  තව දව ක 
ආණ්ඩු පක්ෂශේ ඉන්නවා. හැබැයි, ශමොන පක්ෂශේ හිටියත්, 
තරාතිරම ශමොකක් රුණත්, මතවාදය කුමක් රුණත් අපි 
එකිශනකාට ශගෞරව කරමින් කථා කළ යුතුයි. ඒක තමයි 
පාර්ලිශේන්තු  ේප්රදාය. ඒ පාර්ලිශේන්තු  ේප්රදාය කැඩුශවොත්, ඒ 
කැඩීම  ේප්රදාය බවට පත් රුශණොත්, ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ තිශබන 
උත්තරීතරභාවය හෑල්ලුවට ලක් ශවනවා. ඒ හරහා  මාජය 
ඉ ් රහ ආයතනයක් ව ශයන් ශේ ගරු පාර්ලිශේන්තුවත්, ශේ 
වයව ්ථාදායක ක්රියාදාමයත්  ේපූර්ණශයන් හෑල්ලුවට ලක් 
ශවනවා. ඒ පිළිබඳව ගරු කථානායකතුමාශේත්, ශේ  භාශේ 
මන්ත්රීවරු සියලුශදනාශේත් අවොනය ශයොමු කරවන්න මම 
කැමතියි.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු අරුන් ශහේමචන්ර නිශයෝජය ඇමතිතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 

15ක කාලයක් තිශබනවා. 

 

[අ.භා. 2.46] 

 

ගු අුන් වහයේමචන්ද්ර මහයතා ංදුවද්ශ් ක යුුර සහය දුවද්ශ් 

රැකියා නිවයනජය අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு அருண் மஹமச்சந்திரா - தவளிநாட்டலுவல்கள் 

மற்றும் தவளிநாட்டு மவகலவாய்ப்புப் பிரதி அகமச்சர்)  

(The Hon. Arun Hemachandra - Deputy Minister of Foreign 
Affairs and Foreign Employment)  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය 

 ංශ ෝෙනයට අදාළ ශේ විවාදය ඉතා වැදගත් විවාදයක් හැටියටයි 

මම දකින්ශන්. රටක් විධියට  ෑශහන ප්ර ්නවලට, විශ ේෂශයන්ම 

අපරාෙ  ේබන්ෙව,  ංවිොනාත්මක අපරාෙ  ේබන්ෙව විවිෙ 

ප්ර ්න, ගැටලුවලට මුහුණ දීපුද් රටක් තමයි ශේ රට. අධිකරණ 

පේෙතිය  ඳහා වැදගත් වන ශේ වාශේ  ංශ ෝෙන, ශේ වාශේ 

ප්රගතිය ලි  ංශ ෝෙන රටක් හැටියට අපි ශගශනන ශේ 

අව ්ථාශේදී යේ කිසි ශපොඩි දුකකුත් තිශබනවා. ශමොකද, ීවට 

කලින් ශගශනන්න තිබුණු  ංශ ෝෙන තමයි දැන් ශේ අපට ශගන 

එන්න සිේෙ ශවලා තිශබන්ශන්. Researches කරලා බලේදී, 

ශලෝකයත් එක්ක  ං න්දනය කරලා බලේදී ඇත්තටම ශේ තුළ 

 ෑශහන පිටුපසින් තමයි අපි ඉන්ශන්.   

2000 වර්ෂය ආරේභශේදී තමයි  තාක්ෂණය ශේ විධියට 

 මාජය තුළ වයාේත ශවන්න පටන් ගත්ශත්. ඒ කියන්ශන්, 

අන්තර්ජාල පහදරකේ ඇතුළු ශේවල් ඉතාම  ශහොඳ ආකාරශයන් 

වයාේත ශවන්න පටන් ගත්ශත් ඒ කාලශේ. ශබොශහෝ රටවල් ඒවා 

භාවිතයට ගැනීම ඒ කාල වකවානුව තුළම පටන් ගත්තා. 

 ාමානයශයන් අරුරුදු 10න් 10ට වාශේ තාක්ෂණය ඉතාම  

ශේගශයන් ශවන ් ශවමින් ඉදිරියට යනවා. ඇත්තටම 2000 

වර්ෂශේදීත් අපට ශේක කරන්න බැරි රුණා. නමුත් ශබොශහෝ 

රටවල් පටන් ගත්තා. 2010 වර්ෂය ගත්ශතොත්, අශේ රශට්ත් 

අන්තර්ජාලය භාවිතය ඇතුළු ශබොශහෝ තාක්ෂණික කටයුතු ඉතාම 

ශේගශයන් දියුණු ශවන්න පටන් ගත්තා. Connectivity speed 

ගැන අපි කථා කරනවා. නමුත් එතශකොට ඒ ශේගය පිළිබඳ ශලොකු 

ප්ර ්නයක් තිබුශණ් නැහැ. ඊට  ප ්ශ ේ ශලෝකශේ ව ංගත 

තත්ත්වයක් ඇති රුණා. ඒ ශහේතුශවන්, ඒ ව ංගත තත්ත්වශේ යේ 

කිසි අතුරු ලලයක් විධියට අන්තර්ජාලය ඔ ්ශ ේ Zoom 

තාක්ෂණය භාවිතය වාශේ ශේවල් වැඩි දියුණු ශවන්න පටන් 

ගත්තා. නමුත් ව ංගතශයන් පදරවත් -2019, 2020, 2021න් 

පදරවත්- අපට ශේ තාක්ෂණය භාවිතය හරියාකාරශයන් කරන්න 

බැරි ශවච්ච එක ගැන රටක් විධියට අපි ඇත්තටම කනගාටු 

ශවන්න ඕනෑ. ඒ විතරක් ශනොශවයි, ඒක ශවනම ශ ොයා බලන්න 

ඕනෑ කාරණාවක්.  

පදරගිය කාලශේ හිටපුද් පාර්ලිශේන්තු මන්ත්රීවරශයක් ජාතික 

ආරක්ෂාව ගැන කථා කළා. මට නම කියන්න රුණත් පුද්ළුවන්. ඒ 

තමයි දුමින්ද දි ානායක හිටපුද් මන්ත්රීතුමා.  ගිනි අවි සිේධියකට 

අදාළව එතුමාත් දැන් අත්අඩංගුවට අරශගන තිශබනවා. ඒශකන් 

ශපන්නුේ කරන්ශන්, රශට්  ංවිොනාත්මක අපරාෙකරුවන්  හ 

ශේ පාලන යන්ත්රණය තුළ තිශබන අන්තර්  ේබන්ෙතාවයි. 

එතශකොට ඇත්තටම එක ශදයක් අපි පිළිගන්න ඕනෑ, ආණ්ඩු 

පක්ෂයද, විපක්ෂයද කියන ශේදශයන් ශතොරව. ජාතික ජන 

බලශේග ආණ්ඩුව ශනොතිබුණා නේ, ශමවැනි ප්රගතිය ලි නීති රීති 

 ංශ ෝෙනය කිසිශ ේත්ම සිේෙ ශවන්ශන් නැහැ. ඇත්තටම ශේ 

 ංශ ෝෙනය අරශගන බැලුශවොත්,  ැකකරුවාටත් යේ කිසි 

අව ්ථාවක් දීලා තිශබනවා. එක නඩුවක  ැකකරුශවක් තවත් 

නඩුවක  ාක්ෂිකරුශවක් ශවන්නත් පුද්ළුවන්. යේ පුද්ේගලශයක් යේ 

නඩුවක  ැකකරුශවක් ශවන්න පුද්ළුවන්. හැබැයි ඒ  ැකකරුවාම 

තවත් නඩුවක  ාක්ෂිකරුශවක් ශවන්න පුද්ළුවන්. එවැනි 

 ැකකරුවන්, තවත් නඩුවක  ාක්ෂිකරුවන් වන  මහර 

පුද්ේගලයන් අධිකරණ තුළ ඝාතනය වූ අව ්ථාත් තිශබනවා. ඒ 

 ාක්ෂිකරුවන්ටත් අපි ආරක්ෂාව ලබා දිය යුතුයි. එවැනි ශබොශහෝ 

අව ්ථා ශේ  ංශ ෝෙනය තුළින් නිර්මාණය ශවලා තිශබනවා.  

ඒ වාශේම දැන් ශේ දියුණු තාක්ෂණය ශයොදාශගන 

විශ ේෂශයන්ම අශේ බැංකු පේෙතිය, ඒ වාශේම ශපෞේගලික 

අං ශේ ආයතන ඉතාම ශහොඳ ආකාරශයන් කටයුතු කරශගන 

යනවා. විශ ේෂශයන්ම PDF තාක්ෂණය ගත්ශතොත්, ඒක මතුපිටින් 

බලනවා වාශේ ශනොශවයි, ශවනම password එකක් තිශබන 

ශවනම system එකක්. ශබොශහෝ bank statements වාශේ ශල්ඛ්න, 

ඇත්තටම ගත්ශතොත්  ඉතාම රහසිගත ශතොරතුරු පවා දරරක්ෂිතව 

හුවමාරු කරගත හැකි පරිදි තාක්ෂණය දියුණු ශවලා තිශබනවා. 

ඉතින් එවැනි තත්ත්වයක් ශලෝකශේ තිශබේදීත් ශමච්චර කාලයක් 
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අපට ශේක කර ගන්න බැරි රුණා  කියන්ශන්, කනගාටුවට 

කාරණයක්. ඇත්තටම දැන් ශේ  ංශ ෝෙනය හරහා ඒ අව ්ථාවත් 

අපට නිර්මාණය ශවනවා.  

ඒ වාශේම  ාක්ෂි ශදන්න උ ාවියට යන එකත්  මහර අයට 

පීඩාවක් ශවන්න පුද්ළුවන්. අශේ අධිකරණ ඇමතිතුමාත් ශේ ගැන 

පැහැදිලි කළා. මම තවත් පැහැදිලි කරන්නේ.  ාක්ෂි ශදන්න 

උ ාවියට යන එකත්  මහර අයට පීඩාවක් ශවන්න පුද්ළුවන්. 

නමුත් ශේ  ංශ ෝෙනය තුළින් ඒ  ඳහාත් අලුත් තත්ත්වයක් 

නිර්මාණය ශවනවා; පීඩාවකින් ශතොරව  ාක්ෂි ශදන්න පුද්ළුවන් 

නිදහ ් වටපිටාවක්  ක ් ශවනවා.  

ඇත්තටම ශමතැනදී මම වගන්ති කිහිපයක් පිළිබඳව 

විශ ේෂශයන් කරුණු මතු කරන්න කැමැතියි. විශ ේෂශයන් මුල් 

පනශත් 144 වගන්තිය අරශගන බැලුශවොත්, පුද්ේගලශයකුශේ 

ජීවිතයට යේකිසි තර්ජනයක් තිශබනවා නේ, එශහම නැත්නේ 

public safety  ේබන්ෙශයන්  මාජයට යේකිසි ප්ර ්නයක් 

තිශබනවා නේ, -උදාහරණත් එක්ක මම කියන්නේ- ශේ 

 ංශ ෝෙනය හරහා  ාක්ෂි ශදන්න අලුත් අව ්ථාවක් නිර්මාණය 

ශවනවා. ශමවැන්නක් ශලෝකශේ සිේෙ ශවච්ච පළමුශවනි 

අව ්ථාව ශමය ශනොශවයි. ශබොශහෝ රටවල ශේ වාශේ ශේවල් 

සිේෙ ශවලා තිශබනවා. ශේ වාශේ ගැටලුවලට, ශේ වාශේ 

 ංවිොනාත්මක අපරාෙවලට, ඊටත් වඩා ජාලවලට මුහුණ ශදමින් 

තිබුණු රටවල් තිබුණා. ඒ ශේවල් පරාජය කරමින් ශමවැනි 

 ංශ ෝෙනත් එක්ක ඒ රටවල් අද ඉ ් රහට ඇවිල්ලා තිශබනවා. 

නමුත් අශේ රශට් හිටපුද්  ශ ොත්ති උපාලි ,  ජුලේපිටිශේ අමශර්  

වැනි අයශේ කාලශේ සිට, ජනාධිපතිතුමියකශේ ආරක්ෂක 

නිලොරිශයකු විධියට තියාශගන හිටපුද්  බැේදගාන  ංජීව ශේ 

කාලශේ සිට, ඒ වාශේම ඊශේ ශපශර්දා සිේෙ ශවච්ච  ගශන්මුල්ල 

 ංජීව ශේ ඝාතනය දක්වා ශේ පාලනය බේෙ ශවලා තිශබනවා. 

ඇත්තටම එවැනි ශේ පාලන  ං ්කෘතියකට හිමිකේ කියන එම 

පුද්ේගලයන්ට කිසිශ ේත්ම ශේ වාශේ පනතක් ප්රගතිය ලි විධියට 

 ංශ ෝෙනය කරන්නට බැහැ. නමුත් අපි ඉතාම උතුේ ශේ 

කාර්යභාරය අද ශේ  භාවට ඉදිරිපත් කරමින්, ශේ  ේබන්ෙව 

විවාද කරන්න යේකිසි අව ්ථාවක් ලබා ගනිමින්, යේ  ංශ ෝෙන 

තිශබනවා නේ, අපි ඒ  ංශ ෝෙනත් පිළිශගන, ශේ  ංශ ෝෙන 

පනත් ශකටුේපත  ේමත කිරීමත් එක්ක අපට වි ්වා යක් 

තිශබනවා, අශේ අධිකරණ පේෙතිශේ තිශබන ශේ තදබදය අඩු 

කරන්න පුද්ළුවන් ශවයි කියලා.  

විශ ේෂශයන් අපි දන්නවා, 2017 වර්ෂශේදී කළුතර 
බන්ෙනාගාරශේ  බ ් රථයකට ශවඩි තැබූ සිේධිය පිළිබඳව. 
ඇත්තටම ගත්ශතොත්, ඒ ශවඩි තැබීශමන් නිලොරින් ප ්ශදශනක් 
 හ  ම ්තයක් විධියට හත්ශදශනක් ඝාතනයට ලක් රුණා. 
ඇත්තටම එවැනි තත්ත්ව  වළක්වන්න පුද්ළුවන් අව ්ථාවක්  දැන් 
අපට නිර්මාණය ශවලා තිශබනවා. විශ ේෂශයන් ඉදිරිශේ එළශඹන 
කාල වකවානුව ගත්ශතොත්, ශේ පාලනිකව ශගොඩක් කලබල 
ශවච්ච ඒ බලශේගය ශේවාශයන් මිශදන්න විවිෙ උපක්රම පාවිච්චි 
කරන්න පුද්ළුවන්, විවිෙ බලපෑේ එල්ල කරන්න පුද්ළුවන්. 

 මහර විට ඔරුන්ට නඩු පිට නඩු, නඩු පිට නඩු වැශටනශකොට 
ඒක දරා ගන්න බැරිව, ූතෂණ වංචාවලට  ේබන්ෙ රුණු, නා ්තියට 
 ේබන්ෙ රුණු, අක්රමිකතාවලට  ේබන්ෙ රුණු, වැරදි ශේ පාලන 
 ං ්කෘතිශේ හිමිකරුශවෝ රුණු,  ංවිොනාත්මක අපරාෙ 
කල්ලිවලට  ේබන්ෙ රුණු ශේ ශේ පාලකශයෝ යේකිසි 
කඩාකේපල්කාරී ක්රියාවලියකට උත් ාහ කළා නේ, 
අනිවාර්යශයන්ම ශේ හරහා ඒ ශේවල් වළක්වන්න පුද්ළුවන් 
තත්ත්වයක් දැන් උදා ශවලා තිශබනවා. 

අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපශත් 

5වන වගන්තිය යටශත් ප්රොන ප්රඥේතිශේ 273වන වගන්තියට 

කරන ලද  ංශ ෝෙන අරශගන බැලුශවොත්, එහි audio-visual 

testimony and electronic evidence ගැන, ඒ කියන්ශන්  

ඉශලක්ශට්රාානික් තාක්ෂණය හරහා අදාළ  ාක්ෂි එකතු කරන 

කටයුත්ත ගැන ඉතාම ශහොඳ විධියට  ාකච්ඡා කරලා තිශබනවා. 

එයට අනුව ශමහිදී video links එකතු කරන්න පුද්ළුවන්. ඒ වාශේම 

විවිෙ ශේවල්  ාක්ෂි විධියට එකතු කරන්න පුද්ළුවන්. ශමතැනදී 

 ාක්ෂි එකතු කරන්න පුද්ළුවන් යේකිසි තාක්ෂණයකුත් එකතු 

කරලා තිශබනවා.  

මම ශේ ශවලාශේ මතක් කරන්න කැමැතියි, Maryland vs. 

Craig කියන එක් ත් ජනපද උ ාවිශේ පැවති නඩුශේ තීන්දුව 

පිළිබඳව. අදාළ තැනට එන්ශන් නැතිව remotely  ාක්ෂි ශදන්න 

පුද්ළුවන්, එශහම නැත්නේ ඒකට අදාළ කරුණු එකතු කරන්න 

පුද්ළුවන් කියන එක ශලෝකයට ඉ ්ශ ල්ලාම පූර්වාදර් යක් විධියට 

එකතු ශවච්ච නඩුව තමයි, ශේ Maryland vs. Craig කියන නඩුව. 

විශ ේෂශයන් ඒ නඩුශේ සිදුවීම අරශගන බැලුශවොත්, ඒක කුඩා 

දරුශවක්  ැකකරුශවකු විධියට නේ කළ නඩුවක්. අපි දන්නවා, 

එවැනි සිදුවීේ ශවන්න පුද්ළුවන් බව. ඔරුන්  ැකකරුශවෝ විධියට 

නේ කරන්නත් පුද්ළුවන්,  මහර අය  ාක්ෂිකරුශවෝ ශවන්නත් 

පුද්ළුවන්. හැම ශේටම වඩා  මහර පරි ර  ැකකරුශවකුට  ාක්ෂි 

ශදන්න දරදුදර නැහැ. එා් විධියට  ාක්ෂිකරුශවකුට ඉදිරිපත් 

ශවන්න නුදරදුදර පරි ර තිශබනවා. එවැනි තත්ත්වයන් ශේ 

 ංශ ෝෙන හරහා ශවන ් ශවන්න පුද්ළුවන්. ඇත්තටම පුද්ංචි 

දරුශවක් වැරැේදක් කළා රුණත්, ඒ දරුවාට නිදහශ ේ  ාක්ෂි 

ශදන්න පුද්ළුවන් අව ්ථාවක් අපි නිර්මාණය කර ශදන්න ඕනෑ. 

ඊටත් වඩා පීඩන ඇති කරන තත්ත්ව  පවා තිබුණා. ශේ  ංශ ෝෙන 

හරහා ඒ තත්ත්වය ශවන ් කරලා  ාක්ෂිකරුවන්ට නිදහශ ේ 

 ාක්ෂි දීලා, නිදහශ ේ කරුණු ඉදිරිපත් කරන්න අව ්ථාව ලබා 

දීලා තිශබනවා. වැරැේද පිළිගැනීශමන් පදරව ශහෝ කුමන ශහෝ 

ආකාරශයන් දඬවේ ලබා ශදන එක අධිකරණශේ ක්රියාමාර්ගය. 

ඒකට අපි ශහොඳාකාරශයන් බිම  ක ් කරන්න ඕනෑය කියන 

එකයි මම කියන්ශන්.  

2003දී State of Maharashtra vs. Dr. Praful B. Desai කියන 

Indian Supreme Court නඩුශේ තමයි මුලින්ම වීඩිශයෝ 

තාක්ෂණය - video conferencing - හරහා  යේකිසි ආකාරශයන් 

ශතොරතුරු,  ාක්ෂි එකතු කරන්න පුද්ළුවන් කියන ශේ  ඳහන් 

ශවලා තිබුශණ්. ඒ, 2003 වර්ෂශේ, අද අපි ඉන්ශන් 2025 වර්ෂශේ. 

අශේ අධිකරණ පේෙතිය තුළත් යේකිසි අව ්ථාවලදී  මහර 

ශේවල් අත්හදා බලා තිශබනවා. නමුත් ඒක නීතියක් විධියට 

ඉ ් රහට ආපුද් නැති තත්ත්වයක් තිශබනවා. ඒ පිළිබඳව ඉතාම 

කනගාටුයි. ශකොවිඩ් ව ංගත කාලශේදී ශේ  ේබන්ෙව යේකිසි 

අලුත් තත්ත්වයක් නිර්මාණය ශවලා තිබුණා. ඒ අව ්ථාව 

ඉ ් රහට අරශගන එමින්, යේකිසි ආකාරයකට ජනතාවට 

 හනයක් විධියට ඒක තවදුරටත් ඉ ් රහට අරශගන යන්න 

පුද්ළුවන් අව ්ථාවක් නිර්මාණය ශවලා තිබියදීත් ඒක හරියාකාරව 

ප්රශයෝජනයට ගත්ශත් නැහැ කියන විශේචනය තිශබනවා. ඒ නි ා 

ශේ පනත් ශකටුේපත ශහොඳ තත්ත්වයක්, අලුත් තත්ත්වයක් 

හැටියට අපි දකිනවා. අපි අලුත් රටක් බලාශපොශරොත්තු ශවනවා, 

අපි පුද්නරුදයක් ගැන කථා කරනවා.  

විශ ේෂශයන් විපක්ෂ මන්ත්රීතුමන්ලාට මම කියා සිටිනවා, ශේ 

පනත් ශකටුේපත ගැන හරවත්  ංවාදයක් ශේ උත්තරීතර  භාශේ 

සිේෙ රුශණ් නැහැ කියන කනගාටුව අපට තිශබන බව. ඇයි 

එශහම රුශණ් කියලා මට ශත්ශරන්ශන් නැහැ. ශේ පනත 

ශේනවාට විරුේෙයිද, අකමැත්තක්ද තිශබන්ශන්, නැත්නේ පනත 

 ේබන්ෙව දැනුමක් නැේද, එශහම නැත්නේ ශමොකක් හරි 

කනගාටුවක්ද තිශබන්ශන් කියලා මට ශත්ශරන්ශන් නැහැ. නමුත් 

අපි හිතනවා, ආණ්ඩුවක් විධියට ඉ ් රහට යන්නත්, රටක් විධියට 

ඉ ් රහට යන්නත්, අධිකරණ පේෙතිශේ  ෑශහන  ංශ ෝෙන 
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පාර්ලිශේන්තුව 

කරශගන ීවට වඩා ශලෝකශේ තාක්ෂණයත් එක්ක ඉ ් රහට 

යන්නත් යේකිසි උතුේ අව ්ථාවක් ශමයින් නිර්මාණය ශවනවා 

කියලා. ශේ පනත විතරක් ශනොශවයි, ඉදිරිශේදී ීවට වඩා ප්රගතිය ලි 

පනත් එන්න නියමිතව තිශබනවා. ඒ නි ා මම සියලුශදනාශගන්ම 

ඉල්ලා සිටින්ශන් ශේ පනත් ශකටුේපතට  හශයෝගය ලබා දීලා 

අධිකරණ ක්ශෂේත්රය ඉදිරියට ශගන යන්න අපි ශේක ශහොඳ 

අව ්ථාවක් කර ගනිමු කියලායි. 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, - 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු රවී කරුණායක මන්ත්රීතුමා. 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

මුලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අද පනත් ශකටුේපත් ශදකක් 

විවාදයට තිශබනවා. මූලය පනත් ශකටුේපතකුත් ඒ අතශර් 

තිශබනවා. ගරු නිශයෝජය ඇමතිතුමනි, ඔබතුමා නීතිය දන්න නි ා 

ඒ පැත්ත කථා කරලා ඇති. අද පනත් ශකටුේපත් ශදකක් තමයි 

එකට විවාද කරන්ශන්. ඒ ඕනෑ එකක් ගැන කථා කරන්න පුද්ළුවන්. 

ඒ වාශේම ශදපැත්තම එකම ආකාරයට තමයි කථා කශළේ. මම 

හිතන විධියට, එය  ාොරණ විය යුතුයි. වැඩිශයන්ම කථා කශළේ 

මැතිවරණයක්  ේබන්ෙශයන්. හැබැයි ඔබතුමා නීතිය පැත්තත්, 

අපි ආර්ථිකය පැත්තත් කථා කළා. මම ඔබතුමාශගන් එක 

ඉල්ලීමක් කරනවා. ශමොනවා රුණත්, ශේ  ංශ ෝෙන ඉදිරිපත් 

ශවලා තිශබන්ශන්  රනිල් වික්රමසිංහ ශගනාපුද් පනත් ටිකට. ඒකත් 

ටිකක් දරබවාදීව හිතන්න. ශමොකද, ශේ  ංශ ෝෙන  භාවට ශගනා 

එක ශහොඳයි. [බාො කිරීමක්] 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, කාලය පිළිබඳ ප්ර ්නයක් තිශබනවා. 

 

ගු රවී කුණානායක මහයතා 
(மாண்புமிகு ரவி கருைாநாயக்க)   

(The Hon. Ravi Karunanayake) 

පනතක් ශේන්න අඩුම ගණශන් මා  6ක, 9ක පමණ කාලයක් 

ගතවනවා. ඉතින් මම හිතනවා, ඒ credit එකත් එතුමන්ට දිය 

යුතුයි කියලා. ශේවා අලුත් ඒවා ශනොශවයි. [බාො කිරීමක්] 

 

ගු අුන් වහයේමචන්ද්ර මහයතා 
(மாண்புமிகு அருண் மஹமச்சந்திரா) 

(The Hon. Arun Hemachandra) 

ඇත්තටම පනත් ශකටුේපත් ගැන විතරක් ශනොශවයි අපි ීවට 

කලින් කථා කශළේ ගරු මන්ත්රීතුමනි. ශේ කථා කරපුද්වා අපිත් 

අහශගන හිටියා ශන්. පනත් ශදකක් ගැන ශේ  භාශේ විවාද 

ශවනවා කියන අදහ  මටත් තිශබනවා. 

ප්ර ්නය තිශබන්ශන් අපි ශේ ගරු  භාශේදී පනත් ශකටුේපත් 

ගැන විතරක් ශනොශවයි කථා කරන්ශන්. විවිෙ ශේවල් කථා 

කරනවා. හැබැයි,  යන්ශන් ශකොශහේද - මල්ශල ශපොල්  වාශේ 

කථා තමයි ශමතැන කරන්ශන්. ඒක නි ා ශේ තත්ත්වය ශවන  ්

කරමු. මම කියන්ශන්, ශේ  භාව ීවට වඩා හරවත් විවාද ඇති වන 

තැනක් බවට පත් කර ගනිමු කියලායි. එම නි ා මම 

සියලුශදනාටම ආරාෙනා කරනවා, ශේ ප්රගතිය ලි  ංශ ෝෙනයට 

එකතු ශවන්න කියලා. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු (වවදය) කවින්ද ශහේෂාන් ජයවර්ෙන මන්ත්රීතුමා. 

ඔබතුමාට විනාඩි 7ක කාලයක් තිශබනවා. 

 

[අ.භා. 3.01] 

 

ගු ංවවදයප කදුන්ද වහයේෂාන් ජයවර්ධාන මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) கவிந்த மஹஷான் ஜயவர்தன)  

(The Hon. (Dr.) Kavinda Heshan Jayawardhana)  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, මට කථා කරන්න කාලය 

ලබා දීම පිළිබඳව ඔබතුමාට ශබශහවින්  ්තුතිවන්ත ශවනවා. 

විශ ේෂශයන්ම රවී කරුණානායක මැතිතුමා මතු කරපුද් කාරණයට 

ඌන පූරණයක් එකතු කරමින් මශේ කථාව  පටන් ගන්නේ. 

විශ ේෂශයන්ම අපි ශහොඳ ශේවල්වලට ශහොඳයි කියනවා. එවකට 

හිටපුද් ජනාධිපති රනිල් වික්රමසිංහ මහත්මයා ශගනාපුද් ශේ 

අණපනත් ටික පාර්ලිශේන්තුවට ඉදිරිපත් කිරීම පිළිබඳව අපට 

තර්කයක් නැහැ වාශේම, ඒ  ඳහා අශේ විශරෝෙයක් නැහැයි 

කියන එකත් මම මතක් කරනවා.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, විශ ේෂශයන්ම ශේ රශට් 

නීතිශේ ආධිපතයය  ඳහා අපි ශේ සියලු අණපනත් රටට 

ශේන්ශන් රශට් නීතිය ක්රියාත්මක කරන්න අව ය  පදරබිම 

නිර්මාණය කරන ශේ උත්තරීතර  භාව තුළින්; විශ ේෂශයන්ම 

නීති හදන තැනින්. හැබැයි, ශේ රශට් COPE එක ශේවා, COPA 

එක ශේවා, අශනකුත් රාජය ආයතන ශේවා, ඒවා විගණනය 

කරන්න අව ය විනිවිදභාවය තිශබන්ශන් ගරු 

විගණකාධිපතිවරයාට බවත් අපි දන්නවා. නමුත්, වර්තමාන 

ආණ්ඩුව, ශහොරු අල්ලන්න ආපුද් ආණ්ඩුව, අරුරුදු 76ක  ාපය 

ගැන කථා කරපුද් ආණ්ඩුව, කලින් ශගනැවිත් තිබුණු පනත් ටික 

නැවත ශේන්න උත් ාහ ගන්නා ආණ්ඩුව, විගණකාධිපතිවරයා 

පත් කර ගන්න බැරි තරේ දුර්වල රුශණ් ඇයි කියන ප්ර ්නය අපි 

අහනවා. ඉතිහා ය ගත්ශතොත්, ශජයෂ්ඨත්වය අනුව, 

දරදුදරකේවලට අනුව විගණකාධිපතිවරයා පත් කළත්, 42වැනි 

විගණකාධිපතිවරයා විධියට නේ කරන්ශන් ලංකා ඛ්නිජ ශතල් 

නීතිගත  ං ්ථාශේ නිලොරිශයක්. එතශකොට, උගත්කමට, 

පළපුද්රුේදට, කළ පුද්රුේදට, හැකියාවට හා දක්ෂතාවට ශමොකද 

ශවන්ශන්? ශේක මහින්ද රාජපක්ෂ මහත්මයා ශහෝ ශගෝඨාභය 

රාජපක්ෂ මහත්මයා ශහෝ වමත්රීපාල සිරිශ ේන මහත්මයා ශහෝ 

කරුරු ශහෝ කළා නේ අපට ඒ ගැන හිතන්න ශදයක් නැහැ. නමුත්, 

ඥාතිකමට,  ශහෝදරත්වයට, මිත්රත්වයට, පා ශල් එකට ඉශගන 

ගත්ත නි ා, වි ්වවිදයාලශේ එකට ඉශගන ගත්ත නි ා තනතුරු, 

තානාන්තර ශදන්න වර්තමාන ආණ්ඩුවත් පටන් ගත්ශතොත් 

ශමොකද ශවන්ශන්? ඒකද  ජන මතය? ජනතාව ශේකටද ඡන්දය 

දුන්ශන්? අරුරුදු 76ක  ාපය ගැන කථා කියලා තමයි ජනතාවට 

කථා කශළේ. අන්තිමට දැන් අපට ශපශනන්නට තිශබන ශේ තමයි, 

ශේ වර්තමාන ආණ්ඩුවත් ශතෝරා පත් කරශගන, නැවත 77, 78 

 ාපයටත් ශේ රශට් ජනතාවට මුහුණ ශදන්න සිදුශවලා තිශබනවා 

කියන එක.  

මම ශේ කාරණයත් කියන්න ඕනෑ. අපට මතකයි, එදා ශේ 
පාර්ලිශේන්තුශේ පැවති COPE එශක්දී විගණකාධිපතිවරයා කරපුද් 
ශ ේවය. ඒ වාශේම COPA එශක්දී අශනකුත් රාජය ආයතන 
ඉදිරිශේ එතුමා කරපුද් ශ ේවයත් අපට මතකයි. නමුත්, ශමවැනි 
ඉතාම වැදගත් ආයතනයක ප්රොනියා පත් කරන්න ආණ්ඩුව 

1615 1616 

[ගරු අරුන් ශහේමචන්ර මහතා] 



2025 මැයි 23  

කටයුතු කරන්ශන් නැහැ. ශේ ආණ්ඩුශේ බලය තිශබනශකොට 
තමයි මහ දවාශල් ගරු අධිකරණයට ඇවිල්ලා ශවඩි තියලා 
ශහොශරක් ශහෝ මංශකොල්ලකරුශවක් ශහෝ මිනී මරුශවක් මරලා 
දැේශේ. දැන් මහ දවාශල් පාශර් පන්න පන්නා ශවඩි තියනවා. ඒ 
වාශේම පාශර් යන අහිං ක මිනි ද්ර, කිසිම ශේකට  ේබන්ෙ නැති 
මිනි ්දර ශවඩි වැදිලා මරණයට පත් ශවනවා. දැන් ශේ රශට් ජාතික 
ආරක්ෂාව පිළිබඳ දැඩි ප්ර ්නයක් තිශබනවා. ශේ අය ශේ රශට් 
ජනතාවට ශපොශරොන්දු රුණා, පා ්කු ප්රහාරශේ වින්දිතයන්ට 
යුක්තිය හා  ාොරණත්වය ඉෂ්ට කරනවා  කියලා. හැබැයි, අශප්රේල් 
21වැනි දා ශමොකද කශළේ? ජනාධිපති විමර් න ශකොමිෂන්  භා 
වාර්තාශේ copy එකක්, ශවළුමක් අපරාෙ පරීක්ෂණ 
ශදපාර්තශේන්තුවට දුන්නා. ඒකට නිලොරින් 4ශදශනක් පත් 
කළා. ඒශක් කියවන්න පිටු 65,000ක් තිශබනවා. වර්තමාන 
ජනාධිපතිතුමාට පුද්ළුවන්, ජනාධිපති විමර් න ශකොමිෂන්  භා 
වාර්තාශේ නිර්ශේ  ක්රියාත්මක කරන්න. නමුත්, ඒවා එකක්වත් 
ක්රියාත්මක කරන්ශන් නැහැ. 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ශේ රශට් ජනතාවට ශපොල් 

ප්ර ්නය වා ශේම හාල් ප්ර ්නයත් තිශබනවා. ඒ වාශේම දැන් ශේ 

රශට් ලුණු ප්ර ්නයකුත් ඇතිශවලා තිශබනවා. ඒකට අරයාට, 

ශමයාට ශචෝදනා කරලා වැඩක් නැහැ. ඒ ගැන ආණ්ඩුශේ වැඩ 

පිළිශවළ ශමොකක්ද කියන එක ආණ්ඩුව කියන්ශන් නැහැ. ඒ 

විතරක් ශනොශවයි. ශහට අනිේදා ශවනශකොට ශපොල් ශතල් 

ප්ර ්නයකුත් ඇති ශවයිද කියලා අපට භයක් තිශබනවා. ශේ ප්ර ්න 

තුළින් අද වනශකොට මිනිදරන්ශේ ජීවන වියදම වැඩිශවලා 

තිශබනවා. තව පැත්තකින් විදුලි බිල වැඩි කරන්න කටයුතු කරලා 

තිශබනවා. 

අපි අද අධිකරණය ගැන කථා කරනශකොට "Newswire" 

ශවබ්අඩවිශේ පළ ශවලා තිශබනවා මම දැක්කා, ගරු 

විනිදරරුවරියකට ලිංගික ව ශයන් අපහා  කළා කියලා 

නීතිඥවරශයක් අත්අඩංගුවට අරශගන තිශබනවා කියලා.  

Online Safety Act එක වාශේ Act එකක්, එශහම නැත්නේ 

ඊට ආ න්න නීති  ේපාදනයක් කරලා ශේ රශට්  මාජ මාෙය 

ආරක්ෂා කරන්න කටයුතු කරන්ශන් නැහැ. 

ඒ ශවනුවට අරයාට, ශමයාට, ඉතිහා යට ඇඟිල්ල දිගු කරමින් 

ඉන්නවා, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි. ශේ ශවඩි තියන එක 

ශකොච්චර භයානකද කිේශවොත්, නාරාශහේන්පිට අශේ ශගවල් ළඟත් 

ශවඩි තැබීමක් රුණා. ජාඇල මශේ ශගදර ළඟත් ශදවතාවක් ශවඩි 

තියලා ගියා. පාතාලය අද ඒ තරේ ඉතාම භයානක තැනකට 

ගිහිල්ලා, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි.  

ශේ රශට් ශ ෞඛ්ය ක්ශෂේත්රය අද කඩාශගන වැටිලා. අද 

කැබිනට් මණ්ඩලය පිළිගන්නවා, රශට් ඖෂෙ හිඟයක් තිශබනවා  

කියලා. හැබැයි, ශේ ඖෂෙ හිඟයට ශමොකක්ද කරන්ශන් කියන 
එක පිළිබඳ  කිසිම වැඩ පිළිශවළක් ක්රියාත්මක කරන්ශන් නැහැ. 

ශේ රශට් ඖෂෙ නිෂ්පාදනය කරන ආයතනවල ලියාපදිංචිය - 
registration - ශේ නිලොරින් ප්රමාද කරනවා. ශේ රශට් 

නිෂ්පාදනය කරන ඖෂෙ ශලෝකශේ ශවනත් රටවලින් ශගන්වන්න 
හදනවා. ඒක ඉන්දියාශේ ශවන්ශන් නැහැ; ජපානශේ ශවන්ශන් 

නැහැ; චීනශේ ශවන්ශන් නැහැ. ශේ අය ශේ රශට් විතරක් ශේ 

ශේවල් කරන්න කටයුතු කරමින් යනවා. ශ ෞඛ්ය ඇමතිවරයා 
ශලෝක ශ ෞඛ්ය  ංවිොනශේ වාර්ෂික මහා  මුළුවට ගිහිල්ලා 

කියනවා, 2022 සිට 2025 දක්වා කාලය තුළ ශ ෞඛ්ය ක්ශෂේත්රශේ 
නිලොරින් 4,600ක් පමණ රට අත්හැර ගිහිල්ලා තිශබනවා කියලා. 

එශහනේ රජය ශමොනවාද කරලා තිශබන්ශන්, ශේ නිලොරින් අ ශේ 
රශට් තියා ගන්න? වවදයවරුන්ට දීලා තිශබන්ශන් ශමොනවාද? ඒ 

අයශේ permit එක issue කරලා තිබුණාට ඒ permit එකට වාහන 

ශගන්වන්න පුද්ළුවන්ද? ඒ වාශේම අහිං ක වවදයවරියක් 

ූතෂණයට ලක් රුණා. ශමොකක්ද, ඒ අයට ලැබිලා තිශබන 

ආරක්ෂාව, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි? ශ ෞඛ්ය ක්ශෂේත්රයම 
කඩාශගන වැටිලා. ඖෂෙ හිඟයි. ඒ හිඟ ඖෂෙ රට තුළ 

නිෂ්පාදනය කරන්න වැඩ පිළිශවළක් නැහැ. ඒවා නිෂ්පාදනය 
කරන අයට  හශයෝගයක් ලබා ශදන්ශන් නැහැ.  

ඒ විතරක් ශනොශවයි. අපි දැක්කා, තරුණ ශ ේවා  භාව 

අලුතින් “Youth Club” කියලා එකක් ආරේභ කරලා තිශබනවා. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ඔබතුමාට ලැබී ඇති කාලය අව න්, ගරු මන්ත්රීතුමනි. 

 

ගු ංවවදයප කදුන්ද වහයේෂාන් ජයවර්ධාන මහයතා 
(மாண்புமிகு (கவத்தியர்) கவிந்த மஹஷான் ஜயவர்தன)  

(The Hon. (Dr.) Kavinda Heshan Jayawardhana)  

ශේ කාරණයත් කියා මශේ කථාව අව න් කරනවා, 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි.  

 අපි දැක්කා, ඉ ් ර චන්ද්රිකා බණ්ඩාරනායක කුමාරතුංග 

මැතිනිය  මෘේධිය ආරේභ කළාම බැසිල් රාජපක්ෂ මහත්මයා 

ඒක  දිවිනැු ම  ව ශයන් ශවන ් කළා. ඒ වාශේ නම ශවන ් 

කරන්ශන් නැතුව ඒවා ඉදිරියට ශගන යා යුතුයි. අද ශවනශකොට 

අශේ රශට් තරුණයා ශවන ්. අද ශලෝකයත් එක්ක දියුණු ශවච්ච 

 මාජයක තරුණයා ජීවත් ශවන්ශන්. ඒ නි ා ශේ තරුණයා  

ශේ පාලන වහශලක්, ඉත්ශතක් කරගන්ශන් නැතුව කටයුතු 

කරන්න ඕනෑ. ඒකට ශනොශවයි ඔබතුමන්ලාට ශේ ජන වරම 

ලැබුශණ්. ඒ නි ා වහාම ශේ පිළිබඳව අවොනය ශයොමු කරන්න 

කියන එක මතක් කර ශදමින් මශේ වචන  ්වල්පය අව න් 

කරනවා.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

 ගරු නලින් බණ්ඩාර ජයමහ මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 

10ක කාලයක් තිශබනවා.  

 

[අ.භා. 3.08] 

 

ගු නලින් බණ්ඩාර ජයමහය මහයතා 
(மாண்புமிகு நலின் பண்டார ஜயமஹ)  

(The Hon. Nalin Bandara Jayamaha)  

මට කථා කරන්න ශවලාව ලබා දීම පිළිබඳව ඔබතුමාට 

ශබශහවින්  ්තුතිවන්ත ශවනවා, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි.  

පළාත් පාලන මැතිවරණශේ ජන වරමින් පීඩාවට ලක් ශවලා 

ඉන්න ආණ්ඩුව, ඒ ජන වරමින් යන්න ඕනෑ දි ාව ශපන්වලා 

ශදේදි ඊට අනුගත ශවලා නිවැරදි දි ාශේ ගමන් කරමින් ඉන්නවා 

කියලා මට ශපශනන්ශන් නැහැ. මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, 

ඒකට ශහොඳම උදාහරණය ශමයයි. ඊශේ ශපශර්දා ආරක්ෂක 

නිශයෝජය ඇමති අරුණ ජයශ ේකර මැතිතුමා ශේ 

පාර්ලිශේන්තුශේදී කිේවා, ශකොතලාවල ආරක්ෂක වි ්වවිදයාලශේ 

වවදය පීඨයට සිදරන් බඳවා ගැනීශේදී ශමවර විශේය ය ශිෂයයන් 

හා කැශඩට් නිලොරින්  ඳහා පමණක් අව ්ථාව ලබා දීමට රජය 

තීරණය කර තිශබනවා කියලා. අශේ රශට් සිදරවන්ට ඒ අව ්ථාව 

අහිමි කරන්න තීන්දුවක් ගත්තා. මම දන්ශන් නැහැ, ශේක NPP 

එශක් තීන්දුවක්ද, JVP එශක් තීන්දුවක්ද කියලා. ශමොකද, ඒ පක්ෂ 

ශදකක් ශන්. මම හිතන්ශන් නැහැ, ශේක NPP එශක් තීන්දුවක් 

කියලා. අනුර කුමාර දි ානායක ජනාධිපතිතුමා NPP එශක් 

කට්ටිය පාපි ් ක් විධියට ශපන්නුේ කළාට මට හිශතනවා, ඒ 
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පාර්ලිශේන්තුව 

පාපි ්ශ ේ අයට අර ටින් ශබශලක්කවලට වඩා රට ශතොට ගැන, 

ජාතයන්තරය ගැන යේ දැනුමක්, නුවණක්, අවශබෝෙයක් 

තිශබනවා කියලා.  

මට හිශතන විධියට, ශේක ආණ්ඩුව ගත්ත ඉතා වැරදි 

තීන්දුවක්.  මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ලංකාශේ කරුද 

යන්ශන් ශකොතලාවල ආරක්ෂක වි ්වවිදයාලශේ වවදය පීඨයට? 

එක batch එකකට 120ක් විතර යනවා. අශේ රශට් වවදය 

පීඨයකට යන්න බැරි දරුවන් - නූශලන් ගහලා ගියා, ද ශමන් 

ගහලා ගියා, ශක ් ගශහන් ගහලා ගියා කියලා අපි කියන්ශන්- 

තමයි මුදල් ශගවලා ශේ වි ව්විදයාලයට යන්ශන්. එතශකොට එක 

දරුශවක්  ාමානයශයන් රුපියල් මිලියන 25ක් විතර  උපාධිය 

අව න් කරනශකොට වියදේ කරනවා. ඉතින් ශේ බාොව දැමුශේ 

ඇයි? ශේක හින්දා ශනොශවයිද, ීවට ද ක ගණනාවකට කලින් 

මලයාසියාවට ගිය, ඉන්දියාවට ගිය, අපට රැකගන්නට තිබුණු ශේ 

අෙයාපන ශක්න්රය - education centre එක - අපට අහිමි රුශණ්? 

අද මලයාසියාශේ අරුරුේදකට ශඩොලර් මිලියන 1.5කට ආ න්න 

ප්රමාණයක් විශේ  මුදල් උපයනවා, ශවනත් රටවල දරුවන්ට 

අෙයාපනය දීලා. ගරු ඇමතිතුමනි, අශේ රශට් දරුශවෝ 700ක්, 

800ක් විතර අරුරුේදකට පි ට රටවලට යනවා. මම කියන්ශන් ඒ 

දරුශවෝ medical studentsලා විධියට Belarus, China, UK, 

USAවලට යනවා කියන එකයි. UK, USAවලට යනශකොට නේ 

ශඩොලර් ලක්ෂ 3ක් විතර වියදේ ශවනවා.   

Average එක ශඩොලර් ලක්ෂයක් කියලා ගත්ශතොත්, ශඩොලර් 

මිලියන 700ක්, 800ක් අශේ රශට් මුදල් දැනටත් පිට රටට යනවා. 

ශකොතලාවල වවදය පීඨයට පිරි ක් ඇතුළු වන නි ා ශඩොලර් 

මිලියන 12කට ආ න්න ප්රමාණයක් අපට රට තුළ නතර වනවා. 

හැබැයි, ශබලරූ ්වල, චීනශේ C-2, S-1 එකට මුදලට වවදයවරු 

බිහි ශවේදී,  ාොරණ මුදලකට උ  ් අෙයාපන දරදුදරකේ තිශබන 

දරුශවෝ අශේ රශට් බිහි වන එක වළක්වන්න ශේ ආණ්ඩුවට 

තිශබන රුවමනාව ශමොකක්ද? වවදයවරු හිඟ කාලයක ශමොකක්ද 

ශේ තිශබන රුවමනාව? කාශේද ශේ රුවමනාව?  එදා ගත්ත වැරදි 

තීන්දුව, දැන් ඔබතුමන්ලා ආණ්ඩුව අරශගන තිබියදීවත්  නිවැරදි 

කරන්නශකෝ, ශදයියශන්. ශේ වැරදි තීන්දු ශන්ද එදා ගත්ශත්?  

SAITM එක හදනශකොට, රාගම වවදය පීඨය එනශකොට ඒවාට 

විරුේෙ වීම නි ා ඒ අව ්ථා අශපන් ගිලිහිලා මැශල්සියාවට, 

ඉන්දියාවට ගිහිල්ලා, ඒ රටවල් අද ආදායේ ලබනවා. දැන්වත් ශේ 

ආයතන  හරියට කරන්නශකෝ. ඔබතුමන්ලාට ජන වරමක් දුන්නා 

ශන්. දැන් ශේ කරලා තිශබන වින්නැහිය ශමොකක්ද?  මශේ දරුශවෝ 

නැහැ, ඔය batch එකට ඇතුළත් ශවන්න. නැත්නේ හිතයි, මශේ 

දරුවාටත් බැරි රුණ නි ා තමයි ශමශහම කියන්ශන් කියලා. ඒකයි 

නලින් බණ්ඩාර කථා කරන්ශන් කියලා හිතයි. එශහම එකක් 

ශනොශවයි. මට ශේ ප්රවෘත්තිය කියපුද් ඉංිතශන්රු මහත්මයාශේ 

දරුශවකුටවත්  එශහම ශවලා ශනොශවයි. මට message එකක් දාලා 

තිශබනවා. ශේ මා  6ට හැම දාම  මගි ජන බලශේගයටයි,  ිතත් 

ශප්රේමදා ටයි බැණපුද් ඉංිතශන්රු මහත්මශයක් තමයි මට ශේක 

කිේශේ, ගරු ඇමතිතුමනි. ශමොකක්ද කිේශේ?  ඈ යශකෝ  පි ්දරද 

මුන්ට, ශමොකද ශේ ශවලා තිශබන්ශන්?  මම ඇහුවා, ඇයි, උඹට  

ශමොකද ශවලා තිශබන්ශන් කියලා.  නැහැ මචං, ශ ොරි මචං, 

අපිටත් වැරදුණා තමයි  කිේවා. ශමොකක්ද ශේ කරන්ශන්?  

 අෙයාපන ඇමතිතුමිය එකඟද  KDU එක වහපුද් එකට? එතුමිය 

උත්තරයක් ශදන්නශකෝ. මම හිතන්ශන් නැහැ, එකඟයි කියලා. 

ශමතැන NPP එශක් යමක් කමක් දන්නා, ලිබරල්වාදය වි ්වා  

කරන අය ශේකට එකඟද? මම හිතන්ශන් නැහැ, එකඟයි කියලා. 

මම හිතන විධියට අනිවාර්යශයන්ම ශේ තීන්දුව reverse කරන්න 

ශවනවා, ශේශගොල්ලන්ට ආණ්ඩුව අරුරුදු 5ක් ශගනියන්න පුද්ළුවන් 

රුශණොත්. මම හිතන්ශන් නැහැ, අරුරුදු 5ක් යයි කියලා. හැබැයි, 

ශේ තීන්දුව ශවන ් කරන්න ශවනවා. ශේක අමන, මරිශමෝඩ 

තීන්දුවක්. පැලවත්ශත් තීන්දුවක් විධියට තමයි අපි ශේක 

දකින්ශන්. රටක් ඉ ් රහට යනශකොට රටට තිශබන අව ්ථා අපි 

ලබා ගන්න ඕනෑ. අපි opportunities ගත්ශතොත් තමයි, රටක් 

විධියට ඉ ් රහට යන්න පුද්ළුවන්. 76 ව රක  ාපයට ප්රොන 

ශහේතුව රුශණ්, ශේ අව ්ථා මඟ හැර දැීවමයි. අශේ රජයන් ශේවා 

කරන්න යේදී පාරට බැ ් ා, උේශඝෝෂණය කළා, මිනී මැරුවා. 

දැන් අපි කිේවා ශන් ඕවාට විරුේෙ ශවන්ශන් නැහැ, ඒ නි ා 

කරන්න කියලා. අශේ ඩබල් ශේේ නැහැ කිේවා ශන්. ඇයි, වටගල 

මහත්මයා, ශේවාට ඔබතුමන්ලා කථා කරන්ශන් නැත්ශත්? [බාො 
කිරීමක්] ඇයි, ශේවාට විරුේෙව කථා කරන්ශන් නැත්ශත්? KDU 

එක වහපුද් එකට ඔබතුමා එකඟද? විදයා හා තාක්ෂණ ඇමතිතුමා, 

ඔබතුමා එකඟද KDU එක වහපුද් එකට? එක්ශකශනක් මට 

නැඟිටලා කියන්න.  

ඔබතුමන්ලාට  පාපි ්   කියලා කිේවා. ඒවා අමතක කරන්න. 
ඔය  පාපි ්   කියපුද් අය, ටින් ශබශලක්ක. අපි තරශේ විරුේෙයි, 
ශේ ගත්ත තීන්දුවට. KDU එකට වියදේ කශළේ කාශේ  ල්ලිද? 
ශේ රශට් බදු ශගවන මිනි ්දරන්ශේ  ල්ලි. KDU එක ශේ 
තත්ත්වයට ගන්න, ඒක වවදය විදයාපීඨයක් බවට පත් කරන්න 
ශකොච්චර රජශේ මුදල්, භාණ්ඩාගාරශේ මුදල් වියදේ කරලා 
තිශබනවාද? රශට් මුදල් රශට් ජනතාව ශවනුශවන්, රශට් 
ශ ෞඛ්යය ශවනුශවන්, රටට උ  ්  වවදයවරශයකු බිහි කිරීම 
ශවනුශවන් ශනොශවයිද ශයොදවන්න ඕනෑ? එශහම නේ, ශේ වාශේ 
මරිශමෝඩ තීන්දු ගත්ශත් කාශේ රුවමනාවටද? කරුද ශේ වැරදි 
උපශද ් ජනාධිපතිවරයාට ශහෝ ආරක්ෂක ඇමතිවරයාට දුන්ශන්? 
ඒ නි ා මම රශට් ජනතාවට ශේ කාරණය කියනවා. දැන් 
ඔබතුමන්ලා පණිරුඩයක් දීලා තිශබනවා, ලක්ෂ 23ක් ඡන්ද අඩු 
කරලා. ශේවා ගැන කථා කරන්න. විශ ේෂඥ වවදයවරු  එනවා; 
ඔබතුමන්ලා ශේ ගැන කථා කරන්න.  

විශ ේෂශයන්ම අද ප්රාශේය ය ශරෝහල්වල -විශ ේෂශයන් 
ශපොශළොන්නරුශේ, කුලියාපිටිශේ, බිංගිරිශේ, ගල්ගමුශේ-  
වවදයවරු අඩුයි. ශේ වාශේ තීන්දු තීරණ ගත්තාම තව තව 
ශ ෞඛ්ය ක්ශෂේත්රයට වන හානියට වග කියන්ශන් කරුද? රටින් යන 
ශඩොලර්වලට කරුද වග කියන්ශන්? ශකොතලාවල වවදය පීඨය 
වාශේ තව 5ක් හැදුශවොත්, අශපන් වර්ෂයකට යන 700ක්, 800ක් 
ප්රමාණය, ශබලරූ ්වල, චීනශේ, මැශල්සියාශේ, UK, USA, 
ඕ ්ශේලියාශේ වවදය විදයාලවලට යන දරුශවෝ ශමශහේ නතර 
වනවා. ඒ රටවලට වඩා උ   ් තත්ත්වශේ උපාධියක් අපට 
තිශබන්ශන්. අශේ වවදය ශ ේවාව, ශරෝහල් ශ ේවාව,  ත්කාරක 
ශ ේවාව උ  ් මට්ටශේ තිශබනවා, UK, USAවලට  මානව. 
එශහනේ, අපි එතැනට ශන්ද ශේ රට ශගනියන්න ඕනෑ? ඒකට 
ශන්ද ඔබතුමන්ලාට ජන වරමක් දුන්ශන්? අද හැම ශදයටම 
විරුේෙ වන විපක්ෂයක් නැහැ. එශහනේ, ඒ වැරදි තීන්දුව ගත්ශත් 
කරුද කියන එක කරුණාකරලා අපට කියන්න. ශමතැන සිටින 
එක්ශකශනකු නැඟිටලා කියන්න.  එක්ශකශනකු ශහෝ හයිය 
අරශගන කියන්නශකෝ, ශේක වැරදි තීන්දුවක් ශනොශවයි, හරි 
තීන්දුවක් කියලා. ඒ ශේ නි ාය කියලා කියන්නශකෝ බලන්න 
එක්ශකශනක් හරි නැඟිටලා? ඔය ඉන්න එක NPP ශහෝ JVP 
මන්ත්රීවරශයක් මම කියන කතන්දරය හරිද, වැරදිද කියලා 
කියන්න. වැරදි නේ වැරදියි කියන්න එපා යැ. නැහැ, නැහැ අපි 
තීන්දුව ගත්ශත් ශේකයි කියලා කියන්න එපා යැ. ඉ ් ර 
ඔයශගොල්ලන් ශේ ගැන කිේවා. ඉ ්ශ ල්ලා ඔයශගොල්ලන් 
කිේවා,   ැමට අෙයාපනය,  මාන අෙයාපනය  කියලා.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාට තව විනාඩි ශදකක කාලයක් 

තිශබනවා. 

1619 1620 
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ගු නලින් බණ්ඩාර ජයමහය මහයතා 
(மாண்புமிகு நலின் பண்டார ஜயமஹ)  

(The Hon. Nalin Bandara Jayamaha)  

මම අව න් කරන්නේ, මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි. 

ඒ නි ා ඉ ් ර කියපුද් කතන්දර වැඩක් නැහැ. දැන් 

ඔබතුමන්ලා බලශේ ඉන්නවා. ශේ රශට් මිනි ්දර ඡන්දය දුන්ශන්  

JVP ශහෝ NPP  ප්රතිපත්තිවලට ශනොශවයි. ශේ රශට් ජනතාව 

ඔබතුමන්ලාට බලය දුන්ශන් හරි ශේවල් කරන්නයි. ශේ ගන්නා 

තීන්දු, තීරණ නි ා මා  හය හතකින් ඔබතුමන්ලාට පාශර් බැහැලා 

යන්න පුද්ළුවන් ශවයි කියලා මම හිතන්ශන් නැහැ. 

 

ගු නීතිඥ ුදනිල් ව ගල මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சுனில் வட்டகல) 

(The Hon. Sunil Watagala, Attorney-at-Law) 

හා, හා! 

 

ගු නලින් බණ්ඩාර ජයමහය මහයතා 
(மாண்புமிகு நலின் பண்டார ஜயமஹ)  

(The Hon. Nalin Bandara Jayamaha)  

අන්න, ඒකට විතරක් කට ඇශරනවා. වටගල මහත්මයාට 

ඒකට  හා, හා  කියැශවනවා. හැබැයි, ශේ KDU එක ගැන 

කියනශකොට  හ්ේ  ගාශගන ඉන්ශන්. ශමොකක්ද නිශයෝජය 

ඇමතිතුමා, නැඟිටලා කියන් නශකෝ. ඔබතුමා ඒ දව ්වල 

අධිකරණය ඉ ් රහට ගිහින් හැම දාම voice-cut දුන්නා. 

ඔබතුමාශේ තිබුණු ශත්ජාන්විත, ප්රතාපවත්භාවය දැන් ශකෝ? 

ශතමුණු කුකුශළක්  වාශගයි දැන් වටගල මහත්මයා. ශේවාට 

උත්තර නැහැ.  එක්ශකශනක් ශහෝ නැඟිටලා කියන්නශකෝ, ඇයි 

KDU එක වැහුශේ කියලා. මම බලාශගන ඉන්නේ, තව 

අව ්ථාවක් ශදන්නේ, ඇයි  KDU එක වැහුශේ  කියන්න?  ශේ 

රශට් ජනතාවට මම කියනවා, දැන්වත් ඇ ් ඇරලා බලන්න 

කියලා. 

 

ගු නීතිඥ ුදනිල් ව ගල මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சுனில் வட்டகல) 

(The Hon. Sunil Watagala, Attorney-at-Law) 

KDU එක වැහුශේ නැහැ. KDU එක තිශබනවා. 

 

ගු නලින් බණ්ඩාර ජයමහය මහයතා 
(மாண்புமிகு நலின் பண்டார ஜயமஹ)  

(The Hon. Nalin Bandara Jayamaha)  

KDU එශක් ශේ වවදය  උපාධිය නැවැත්තුශේ ශමොකද 

කියලා මම අහන්ශන්. KDU එක වැහුවා කියලා මශේ කටින් 

වචනය පිටශවනශකොට ඒකට ඔබතුමාශේ කට ඇශරනවා. KDU 

එශක් වවදය උපාධිය නැවැත්තුශේ ඇයි කියලා කියන්න 

ශකශනක් ශේ පාර්ලිශේන්තුශේ ඉන්න පාටක් නැහැ. ඒ නි ා 

කරුණාකර ඒ වැරදි තීන්දුව නිවැරදි කරන්න කියා අෙයාපන 

ඇමතිතුමිය විධියට ගරු ආචාර්ය හරිනි අමරූ රිය අගමැතිතුමියට 

අපි කියනවා. ශේක නිවැරදි කරන්න. ශේක, ඔබතුමන්ලා එදා 

විපක්ෂශේ සිටියදී ගත්ත ඒ මරිශමෝඩ තීන්දුව ආණ්ඩුශේ 

ඉඳශගනත් ගත්තා වාශේ වැඩක්. 

 
ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

දැන්  කථාව අව න් කරන්න, ගරු මන්ත්රීතුමනි. 

 

ගු නලින් බණ්ඩාර ජයමහය මහයතා 
(மாண்புமிகு நலின் பண்டார ஜயமஹ)  

(The Hon. Nalin Bandara Jayamaha)  

මම අව න් කරනවා.  

ඒ නි ා කරුණාකර, KDU 10ක් හදන්න ශයෝජනාවක් 

ශගශනන්න. අපි අනුමත කරන්නේ. KDU එක දියුණු කරන්න. 

පිට රට වි ්වවිදයාලවලට ශේ රටට එන්න කියන්න. අශේ රට 

අෙයාපන hub එකක් කරන්න. පාපිසි කියලා අපහා  කරපුද් අය 

පාපිසි ශනොශවයි කියලා මම දන්නවා. ටින් ශබශලක්කවලට පාපිසි 

යටශවන්න එපා කියලා මම කියනවා.  

ශබොශහොම  ්තුතියි. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මුනීර් මුලාෆර් නිශයෝජය ඇමතිතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 

15ක කාලයක් තිශබනවා. 

 
[අ.භා. 3.17] 

 
ගු මුනීර් මුලාෆර් මහයතා ංජාතික ඒකාබද්ධාතා නිවයනජය 

අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு முனீர் முலாபர் - மதசிய ஒருகமப்பாட்டு பிரதி 

அகமச்சர்)  

(The Hon. Muneer Mulaffer - Deputy Minister of National 
Integration)  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, විශ ේෂශයන් අද  දරවිශ ේ  

පනත් ශකටුේපත් ශදකක් පිළිබඳව ශේ උත්තරීතර  භාව තුළ 

 ාකච්ඡා ශවනවා. අපි දන්නවා,  ාමානයශයන් ශලෝකය දියුණු 

ශවනශකොට, ශලෝකය ශවන ් ශවනශකොට, ශලෝකශේ පැවැති නීති 

ඒ කාල වකවානු අනුව ශවන ් වන බව.  නීතියක්  ඳහා අරමුණක් 

තිශබනවා. ඒ වාශේම ඒ නීතිශේ අන්තර්ගතයක් තිශබනවා. ඒ 

වාශේම, ඒ නීතිය  ැකසීම  ඳහා වූ පදරබිමක් තිශබනවා. ඒ 

 ක න නීතිය හරහා යේ ඉලක්කයකුත් තිශබන බව අපි 

හැමශදනාම දන්නවා. තාක්ෂණයත් එක්ක ශලෝකය දියුණු 

ශවනශකොට, ශලෝකය ශවන ් ශවනශකොට, ඒ තාක්ෂණයත් 

එක්ක, ඒ ශවන ්වීමත් එක්ක නීති රාමු ශවන ්වීශේ තත්ත්වයක් 

අපි ශලෝකය පුද්රාම දකිනවා. ඒ අනුව තමයි ශේ නීතියටත් 

 ංශ ෝෙන ඉදිරිපත් කර තිශබන්ශන්.  ශේ ගැන ශේ උත්තරීතර 

 භාව තුළ කරුණු කාරණා ශගොඩක්  ාකච්ඡා රුණා, කරුණු 

කාරණා මතු කළා.    

இந்தச் சகபயில் ஒரு விடயத்கதக் குறிப்பிட மவண்டும். 

நாட்டின் மதசிய பாதுகாப்பு ஆபத்தில் இருப்பதாகவும் நாட்டில் 

தகாகலகள் நகடதபறுவதாகவும் கடந்த பல மாதங்களாக 

எதிர்தரப்பினர் அடிக்கடி கருத்துககளச் தசால்லி 

வருகின்றார்கள். மதசிய மக்கள் சக்தி அரசாங்கம் ஒரு 

விடயத்கத மிகத் ததளிவாகக் குறிப்பிட்டு வருகின்றது. 

பாதாள உலகக் குழுவினருக்கும் மபாகதப்தபாருள் 

வியாபாாிகளுக்கும் இகடயில் மிக தநருக்கமான ததாடர்பு 

கடந்த காலங்களில் இந்த நாட்டிலிருந்த அரசியல்வாதிகளுக்கு 

இருந்தது என்பகத யாராலும் மறுக்க முடியாது. இந்த நாட்டின் 

மதசிய பாதுகாப்பு ஆபத்தில் இருப்பதாக ஊடகங்களுக்குக் 

கருத்துத் ததாிவித்த முன்னாள் பாராளுமன்ற உறுப்பினர் 

ஒருவர், அண்கமயில் தகாழும்புப் பகுதியில் கண்டுபிடிக்கப் 

பட்ட ாீ-56 ரக துப்பாக்கி சம்பந்தமான குற்றச்சாட்டின் மபாில் 

ககதுதசய்யப்பட்டு இருக்கின்றார்.  

கடந்த காலங்களில் இந்த நாட்டில் வன்முகறமயாடும், 

இந்த நாட்கட அைித்ததாைிக்கின்ற மபாகதப்தபாருமளாடும், 

தகாகலமயாடும் சம்பந்தப்பட்ட ஓர் அரசியல் கலாசாரம்தான் 

காைப்பட்டது. இவ்வாறான அரசியகலத்தான் அன்கறய 

அரசியல்வாதிகள் தசய்து வந்தார்கள். அதனால்தான் அவர்கள் 
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கடந்த சனாதிபதித் மதர்தல் பிரச்சார மமகடகளில்கூட, மதசிய 

மக்கள் சக்தி ஆட்சிக்கு வருமாகவிருந்தால் இந்த நாடு இரத்த 

ஆறாக மாறுதமனச் தசான்னார்கள். நாங்கள் மூன்று 

மதர்தல்ககளச் சந்தித்து, அந்த மூன்று மதர்தல்களிலும் 

தவற்றியகடந்து இருக்கின்மறாம். இந்த நாட்டில் 

சுதந்திரத்துக்குப் பின்னர் முதல் தடகவயாக எந்தவிதமான 

வன்முகறச் தசயற்பாடுகளும் இல்லாமல் மதர்தல் தவற்றிகயக் 

தகாண்டாடுகின்ற ஒரு புதிய கலாசாரத்கத மதசிய மக்கள் சக்தி 

உருவாக்கி இருக்கின்றது.  

இதகனத் தாங்கிக்தகாள்ள முடியாதவர்கள், மக்ககள 

விற்று, மக்களின் தசாத்துக்ககளத் திருடி, தகாள்களயடித்து 

தசய்த அரசியல் தன்கனவிட்டு அகன்றுவிடுமமா என்ற 

பயத்தின் காரைமாக இந்த அரசாங்கத்கத சூழ்ச்சிகள்மூலம் 

வீழ்த்துவதற்காக உண்கமக்குப் புறம்பான பல கருத்துககளச் 

தசால்லி வருகின்றார்கள். இன்று தபாலிஸ் தரப்பினரால் ககது 

தசய்யப்படுபவர்ககளப் பார்க்கும்மபாது, அவர்கள் எந்த 

அைியினருடன், யாருடன் இகைந்திருந்தார்கள் என்ற 

விடயம் மிகத் ததளிவாகத் ததாிகின்றது. எனமவ, இந்த 

நாட்டில் வன்முகறயற்ற, இனவாதமற்ற, பிரமதசவாதமற்ற ஓர் 

அரசியல் கலாசாரம் மிளிர மவண்டுதமன்ற எதிர்பார்ப்புடன் 

தசயற்படுகின்ற ஓர் அரசியல் கட்சி மதசிய மக்கள் சக்தி 

என்பகத நான் இங்கு தசால்லிக்தகாள்ள விரும்புகின்மறன்.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, මම ශමතැනදී විශ ේෂශයන් 

මතක් කළ යුතු කාරණාවක් තිශබනවා. පදරගිය දව ්වල එක්තරා 

 ්වාීවන් වහන්ශ ේ නමක් මා පිළිබඳ අභූත ශචෝදනාවක් නගා 

තිබුණා; පට්ටපල් ශබොරුවක්  මාජයට කියා තිබුණා. අපි 

 ාමානයශයන් පිළිගන්නා ශදයක් තමයි එක් ජාතිවාදී කඳරුරක් 

තවත් ජාතිවාදී කඳරුරක් ශපෝෂණය කරනවාය කියන එක.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඒ ශචෝදනාව පිළිබඳව කරුණු 

එකින් එකට පැහැදිලි කිරීශේ වගකීමක් මට තිශබනවා. පළමුශවනි 

කාරණාව, තිහාරිය ප්රශේ ශේ තිශබන එක්තරා අෙයාපන 

ආයතනයක භාරකරුවකු ශල  මම අදටත් කටයුතු කරනවා 

කියන ශචෝදනාව. ීවට අරුරුදු 10කට කලින් මම තිහාරිය 

ප්රශේ යට පදිංචියට එන්න ශපර සිටම එම ආයතනය තිබුණා 

කියලායි මා හිතන්ශන්. නමුත් එම ආයතනශේ සිටින 

අෙයක්ෂවරුන් ශහෝ එහි කටයුතු කරන අය පිළිබඳව අද වනකල් 

මා දැනුවත්ව නැහැ. මම හිතනවා, උන්වහන්ශ ේට ශතොරතුරු ලබා 

ශදන අය ලබා ශදන්ශන් වැරැදි ශතොරතුරු කියලා. වැරැදි ශතොරතුරු 

හරහා පට්ටපල් ශබොරු  මාජගත කරලා ඒ හරහා ඕනෑම 

ශකශනකුට ඕනෑම ශකශනකු නැවත නැවතත් තුවාල කරන්න 

පුද්ළුවන්. හැබැයි, ශකශනක් දරවපත් කරන්න පුද්ළුවන් වන්ශන් 

ශහොඳ හෘදය  ාක්ෂියක් තිශබන, ශහොඳ හදවතක් තිශබන, රටට 

ආදරය කරන, ජන  මාජයට ආදරය කරන අයට පමණයි. ශේ රට 

අරුරුදු 30ක් ති ්ශ ේ ශල් විලක් ශවලා තිබුණා. ඒශකන් ශේ රශට් 

ජනතාව දුක් වින්දා; පීඩා වින්දා. හැබැයි, තව තවත් ජාතිවාදය 

මත්ශතන්ම ශේ පාලනය කිරීම  ඳහා ශකොන්ත්රාත් කරන පිරි ට 

නේ ඕනෑ තරේ තුවාල සිදු කළ හැකියි. හැබැයි, තුවාල දරවපත් කළ 

හැක්ශක් විශිෂ්ට මිනි ්දරන්ටයි කියන පණිරුඩය මා ලබා ශදන්න 

කැමතියි. 

ශදවැනි කාරණාව ශේකයි. උන්වහන්ශ ේ  ඳහන් කළා, අපි 

අන්තවාදය  මඟ, මූලෙර්මවාදය  මඟ  ේබන්ෙයි කියන 

කාරණය. ශේ රශට් ආදරණීය ශබෞේෙ ජනතාව, ආදරණීය හින්දු 

ජනතාව, ආදරණීය කශතෝලික ජනතාව  මඟ වාශේම, ඒ සියලු 

ජන ප්රජාව නිශයෝජනය කරන ආගමික නායකයන්  මඟත් අපට 

ඉතාම  ීවප  ේබන්ෙකේ තිශබනවා. එදා ඒ  ව්ාීවන් වහන්ශ ේ 

මට විරුේෙව එම ප්රකා ය කළාම මම මුලින්ම කථා කශළේ, 

අත්තනගල්ල රජමහා විහාරාධිපති අශේ පූජය (ආචාර්ය) පන්නිල 

ශ්රී ආනන්ද නායක  ්වාීවන් වහන්ශ ේට. අපි එවන් බැීමමක් එක්ක 

කටයුතු කරන මිනි ්දර.  

විශ ේෂශයන් මතක් කර දිය යුතුයි, අපි අන්තවාදය ශවනුශවන් 

කථා කරන අය ශනොශවයි කියලා. අපි හැම දාමත් ශේ රශට්  ාමය 

ශවනුශවන් කථා කරපුද් අය. මට ඒ ශචෝදනාව කරන අය ශේ රට 

ගිනි තියන ශකොට, ශේ ර ශට් ජාතිවාදය වපුද්රනශකොට විශ ේෂශයන් 

ජාතික ජන බලශේගය ශල , ජනතා විමුක්ති ශපරමුණ ශල  අපි 

රට පුද්රාම -මාතරට,  ශකොළඹට, නුවරට විතරක් ශනොව රශට් හැම 

තැනටම- ගිය ආකාරය මට මතකයි. අපි එශහම ගිහිල්ලා අශේ 

ආදරණීය හැම ශකනාටම කියපුද් පණිරුඩය තමයි  අපි මිනි ්දර  

කියන එක. අපි අදහන ආගේ තිශබන්න පුද්ළුවන්, අපි බැශඳන 

 ං ්කෘති තිශබන්න පුද්ළුවන්, අපට විවිෙ මතවාද තිශබන්න 

පුද්ළුවන්. හැබැයි, ඒ සියල්ලට කලින්  අපි මනුෂයයන්  කියන 

හැඟීමත් එක්ක ශේ රට ශගොඩ දමමු කියන පණිරුඩය තමයි එදා 

අපි රට පුද්රාම අරශගන ගිශේ.  

අපි දන්නවා, අද වන විට  ෑම ජාතිවාදී කඳරුරක්ම බයට පත් 
ශවලා  ඉන්ශන්. ඒක මු ්ලිේ ජාතිවාදය ශවන්න පුද්ළුවන්, එශහම 
නැත්නේ ශවනත් ජාතිවාදයක් ශවන්නත් පුද්ළුවන්. අද ඔරුන්ශේ 
පැවැත්ම නැති ශවලායි තිශබන්ශන්. පදරගිය මහ මැතිවරණය 
තුළින් ශේ රශට් ජනතාව ඒ අයට උත්තරයක් දුන්නා. එහිදී තවත් 
ශචෝදනාවක් කර තිබුණා, ජාමියා නලීමියා කියන අෙයාපන 
ආයතනය පිළිබඳව. මා හිතන විධියට ඒ උ  ් අෙයාපන 
ආයතනශයන් අෙයාපනය හදාරපුද් අය අශේ රශට් මැතිවරණ 
ශකොම ාරි ්වරු ශවලා හිටියා, අශේ රශට් අමාතයාං  ශල්කේවරු 
බවට පත් ශවලා හිටියා, තවත් උ  ් නිලතලවල හිටියා. 
විශ ේෂශයන් එම ආයතනය ශේ රට තුළ  ථ්ාපිත කිරීශේදී 
ශබ්රුවල ප්රශේ ශේ ඉන්න ප්රොන දානපතිශයකුට අදහ ක් 
තිබුණා. ඒ තමයි, ශකශනකු ශපෝෂණය ශවන්න ඕනෑ ෙර්මය 
පිළිබඳ දැනුමින් විතරක් ශනොශවයි, තමන් ජීවත් වන  මාජය, රට 
පිළිබඳ දැනුමත් එක්කයි කියන කාරණාව.  

එශහම හැශදන ශකොට තමයි රශට් තිශබන සියලු 
 ං ්කෘතීන්වලට ගරු කරමින්, සියලු  ං ්කෘතීන්  මඟ බේෙ 
ශවලා, එකතු ශවලා ඒ ගමන යන්න පුද්ළුවන් ශවන්ශන් කියන 
වි ්වා ය තුළ එම ආයතනය හැදුණා. පදරගිය කාලශේ ඒ උ  ් 
අෙයාපන ආයතනය රශට් වි ්වවිදයාලයක් තරමට උ  ් කරන්න 
තරේ ශයෝජනා  පැමිණි බව මම ශමතැනදී මතක් කරන්න 
කැමැතියි. එශහම නේ ශතොරතුරු ශනොදැන කථා ශනොකළ යුතුයි. 
ඒ  ඳහන් කරන පරිදි එරාරුර් ප්රශේ ය තුළ එවැනි පත්රිකාවක් 
ශබදලා තිබුණා නේ, ඒ පිළිබඳව ශ ොයා බලා එා් පිළිබඳව කටයුතු 
කළ යුතුයි.  ෑම ජාතිවාදයක්ම,  ෑම අන්තවාදයක්ම,  ෑම 
මූලෙර්මවාදයක්ම අපි අනිවාර්යශයන්ම පිටු දකිනවා. අපි 
කවදාවත් ඒක අනුමත කරන්ශන් නැහැ.  

ඔබතුමන්ලා දන්නවා, පා ්කු දින ප්රහාරය ශවලාශේ අද අපට 
ශචෝදනා කරන අය අපි ඉදිරියට ඇවිල්ලා කිේශේ ශමොකක්ද 
කියලා. අපට අව ය රුශණ් ශේ රට දරවපත් කරන්නයි. 
විශ ේෂශයන් ශේ රශට් හිටපුද් හමුදාපතිවරු දන්නවා අපි 
ශකොශහොමද ක්රියා කශළේ,  අපි ශකොශහොමද   හශයෝගශයන් කටයුතු 
කශළේ කියන එක. ඒ පිළිබඳ කරුණු කාරණා ඒ අය දන්නවා.  

 මහරු තමන්ශේ පැවැත්ම නැති ශවනශකොට, අවලංගු කාසි 
බවට පත් ශවනශකොට, වැශල් වැල් නැති ශවනශකොට ශමොනයේ 
ශහෝ ශදයක්  මතු කරලා, ශචෝදනා කරලා, ඒ පිළිබඳව කථා 
කරන්න උත් ාහ කරනවා. රටට ආදරය කරන මිනි ්දර ශල  අපි 
හැම ශකනාටම විශ ේෂශයන් අව ය  ාමයයි. අපි හැම ශකනාටම 
අව යයි  හජීවනශයන්,  ශහෝදරත්වශයන් ශේ රට ශගොඩ 
දමන්න.  
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අද විපක්ෂශේ ඉන්න අයට ශේ රශට්  බලය ශහොබවන්න ීවට 

ශපර අනන්ත අප්රමාණ වාරයක් ශේ රශට් ජනතාව අව ්ථාව  

දුන්නා; රට ඉදිරියට අරශගන යන්න අව ්ථාව  දුන්නා. ඒ අය ඒ 

 ෑම අව ්ථාවකදීම රට වළ පල්ලට තමයි ශගනිහින් තිබුශණ්. 

හැබැයි අද ජනාධිපතිවරයා, ඇමතිවරු, පාර්ලිශේන්තු මන්ත්රීවරු 

සියලු කැපකිරීේ කරලා, පරිතයාග කිරීේ කරලා තමන්ශේ වරප්ර ාද 

සියල්ල අහිමි කරශගන ශේ රට නිසි තැනකට ශගන යා යුතුයි 

කියා හිතලා ඒ ශවනුශවන් ශවර දරන විට, ඒ ශවනුශවන් කටයුතු 

කරන විට විවිෙ ශචෝදනා අරශගන ඇවිල්ලා අකුල් ශහළන 

තත්ත්වයකට ශමතුමන්ලා පත් ශවලා ඉන්නවා.  

මම හිතනවා, අපි හැම ශකනාටම වි ාල වගකීමක් තිශබනවා 

කියලා. ඒ වගකීම අපට -ආණ්ඩුවට- පමණක් ශනොශවයි 

තිශබන්ශන්. ශේ රශට් ශවශ න සිංහල, ශදමළ, මු ්ලිේ කියන 

සියලු ජාතීන්ට, ආගේ ව ශයන් ගත්තත් ශබෞේෙ, හින්දු, ඉ ්ලාේ, 

කශතෝලික කියන සියලු ආගමිකයන්ට ඒ වගකීම තිශබනවා. ශේ 

රටට  ාමය උදා කිරීම ශවනුශවන් වැඩ කිරීම ආයතනයක 

වගකීමක් විතරක් ශනොශවයි. එය  ෑම පුද්රවැසිශයකුශේම 

වගකීමක් ශල ත් අපි දකිනවා.  

පදර ගිය මැතිවරණ  මය තුළ අපි දැකපුද් ශේ තමයි විපක්ෂය 

විවිෙ අභූත ශචෝදනා නඟපුද් එක. විශ ේෂශයන් මට නඟපුද් 

ශචෝදනාවලට නිහඬව ඉන්න තිබුණා. හැබැයි, ඔය වාශේ ශචෝදනා 

නැ ශඟනහිර පළාශතන් පාර්ලිශේන්තුවට පත් ශවලා ආපුද්  මහර 

අයට වා නාවක් රුණාට, අපට වගකීමක් තිශබනවා,  තයය 

පැහැදිලි කර දීලා,  ඇත්ත  මාජයට කියා දීලා අප ශේ  මාජය 

තුළ වැඩ කරන විධිය පිළිබඳව  මාජයට ශත්රුේ කර දීමට. ඒ 

වගකීම අපට තිශබනවා.  

විශ ේෂශයන් ඊශේ පාර්ලිශේන්තුශේ මතු ශවච්ච කාරණයක් 
තිශබනවා. අපි උතුරට ගියත්, අපි නැ ශඟනහිරට ගියත්, අපි 
කුනකරයට ගියත්, අපි දකුණට ගියත් සියලුශදනාටම කියන්න 
තිශබන්ශන් එකම පණිරුඩයයි. මම ඒ බව ආදරණීය ඔබතුමන්ලාට 
මතක් කරන්න කැමැතියි. මම ඇත්තටම  තුටට පත් වන එක්තරා 
ශදයක් තිශබනවා.  මහර පක්ෂ හිතාශගන ඉන්නවා 
ඒශගොල්ලන්ශේ පක්ෂ  මඟිය පිළිබඳව කථා කරන පක්ෂ කියලා. 
එදා යහ පාලන ආණ්ඩුව ශවලාශේ මු ්ලිේ ජාතික  කැබිනට් 
ඇමතිවරු 4ශදශනක් හිටියා. ඒ ආණ්ඩුශේ කැබිශනට්ටුශේ හිටපුද් ඒ 
ඇමතිවරු, ඒ නිශයෝජය ඇමතිවරු එදා ඒ පැවැති ජාතිවාදයට 
මුහුණ ශදන්න බැරිව ඉල්ලා අ ් ශවන ශකොට,  ශේ අය අශේ 
පක්ෂය නිශයෝජනය කරන ඇමතිවරු ශන්ද?  කියලා කනගාටුවට 
පත් ශවලා පාර්ලිශේන්තුවට ඇවිල්ලා තමන්ශේ  ගයා ශබ්රා 
ගන්න කථා කරන්න එතුමන්ලාට එදා බැරි රුණා. නමුත්, අද අපට 
එශරහිව අවලාද නගන ශකොට අද ජාතික ජන බලශේගය 
නිශයෝජනය කරන අශේ මන්ත්රීවරියන්, මන්ත්රීවරු ඒ ජාතිවාදයට 
එ ශරහිව ශපරට ඒම පිළිබඳව  ජාතික ජන බලශේගශේ 
 ාමාිතකශයකු ශල  මා ඉතා   තුටට පත් ශවනවා.  

අව ාන ව ශයන් මට ශමන්න ශේ පණිරුඩය තමයි කියන්න 

තිශබන්ශන්. මශේ වචන උච්චාරණශේදී වැරදීමක් රුශණොත් මට 

 මාශවන්න කියලා මම ශබෞේෙ ජනතාවශගන් ඉල්ලා සිටිනවා. 

විශ ේෂශයන් ෙේම පදශේ ශමශ ේ  ඳහන් ශවනවා: 
 

"කාශේන  ංවශරෝ  ාර  

 ාර  වාචාය  ංවශරෝ 

මන ා  ංවශරෝ  ාර  

 ාර   බ්බත්ථ  ංවශරෝ...    

ශමන්න ශේක තමයි පණිරුඩය. තමන්ශේ සිත, තමන්ශේ කය, 

තමන්ශේ වචනය  ංවර කරශගන යන ගමන තමයි  ැබෑ මනුෂය 

ගමන කියා අපි වි ්වා  කරනවා.  

මම ශේ කාරණයත් විශ ේෂශයන් කියන්න කැමතියි.  

"වවරශයන්, වවරය කවදාවත් ශනො න්සි ශඳේ. 

අවවරශයන් වවරය  න්සි ශඳේ.   

එශහම නේ, තවදුරටත් ශේ රට තුළ  ැකය, අවි ්වා ය, 

වවරය වපුද්රන්ශන් නැතිව අපි හැම ශකනාම එකතු ශවලා ශේ 

රට තුළ වි ්වා ය වපුද්රමු. ඒ වි ්වා ය වපුද්රන්න ඕනෑ නි ා තමයි, 

ඒ  ශහෝදරත්වය හදන්න ඕනෑ නි ා තමයි මු ්ලිේ පල්ලිවලට 

ශවනත් ආගමික නායකයන්ට යන්න බැහැ කියලා මතවාදයක් 

හැදිලා තිබුණු ශවලාශේත්  Welcome to my masjid"; "අපි එකතු 

ශවලා ශත්රුේ ගනිමු   කියන පණිරුඩය රැශගන ආශේ.  

 මහර අයශේ අවලාද, අභිශයෝග, විශේචන මැේශේ රුණත් අපි 

යන ශේ  ශහෝදරත්වශේ ගමන නතර කරන්ශන් නැහැ. 

ආණ්ඩුවක් ශල ත්, පුද්ේගලයන් ශල ත් අපි හැම විටම ශේ රට 

තුළ ජාතිවාදය පරාජය කරමින් තමයි ශේ රට ශගොඩ නඟන්ශන් 

කියන පණිරුඩය මම ලබා ශදනවා.  

මට ශේ අව ්ථාව ලබා දුන්නාට  ්තුතියි, මූලා නාරූඪ ගරු 

මන්ත්රීතුමනි.   

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
 ගරු එේ.එ ්. උදුමාශලබ්ශබ් මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 

9ක කාලයක් තිශබනවා.  
 

 

 [பி.ப. 3.33] 
 

ගු එම්.එසන. උලිමාවලේවේ මහයතා 
(மாண்புமிகு எம்.எஸ். உதுமாதலப்கப)  
(The Hon. M.S. Uthumalebbe) 
பிஸ்மில்லாஹிர்  ரஹ்மானிர்  ரஹீம். 

தகௌரவ தகலகமதாங்கும் உறுப்பினர் அவர்கமள, 

இன்கறய தினம் நகடதபறுகின்ற நீதி மற்றும் மதசிய 

ஒருகமப்பாட்டு அகமச்சுடன் ததாடர்புகடய குற்றவியல் 

நடவடிக்ககமுகறச் சட்டக்மகாகவ (திருத்தம்) சட்டமூலம் 

ததாடர்பான விவாதத்தில் கலந்துதகாள்வகதயிட்டு மகிழ்ச்சி 

யகடகின்மறன்.  

நமது நாட்கடப் தபாறுத்தவகரயில், நீதி மற்றும் மதசிய 

ஒருகமப்பாட்டு அகமச்சானது மிக முக்கியமான ஓர் 

அகமச்சாகும். நமது நாட்டில் நீதிகய நிகலநாட்டுவதுடன் 

மாத்திரம் நின்றுவிடாது, நாட்டில் சகல இன மக்களும் 

சமத்துவமாகவும் சமவுாிகமமயாடும் வாழ்வதற்கான 

சட்டமூலங்ககள உருவாக்கக்கூடிய ஓர் அகமச்சாகவும் இது 

இருக்கின்றது. தகௌரவ பிரதி அகமச்சர் அவர்கள் 

தசான்னதுமபான்று, அண்கமயில் ஒன்றன் பின் ஒன்றாக 

நடந்து முடிந்த மூன்று மதர்தல்களிலும் தபரும்பாலான மக்கள் 

மதசிய மக்கள் சக்திமீது நம்பிக்கககவத்து அக்கட்சிக்கு 

வாக்களித்து இருக்கின்றார்கள். அரசாங்கம் மக்களுக்கு 

அளித்த வாக்குறுதிககள நிகறமவற்றுவதற்குாிய பைிககளச் 

தசய்யக்கூடிய ஓர் அகமச்சாகவும் நீதி அகமச்சு இருந்து 

தகாண்டு இருக்கின்றது. இந்த நாட்டில் நகடமுகறயிலுள்ள 

பயங்கரவாதத் தகடச் சட்டத்கத இல்லாமல் தசய்வதாக 

நீங்கள் மக்களுக்கு வாக்குறுதி அளித்தீர்கள். எனமவ, நீதி 

அகமச்சானது முதலில் பயங்கரவாதத் தகடச் சட்டத்கத 

நீக்குவதற்குாிய நடவடிக்ககககள மமற்தகாள்ள மவண்டும். 

"பயங்கரவாதத் தகடச் சட்டத்கத நீக்குமவாம்; எல்லா 

மக்களுக்கும் சம உாிகம வைங்குமவாம்" என்று கூறி ஆட்சிக்கு 

வந்த நீங்கள் இன்னும் அகதச் தசய்யாமல் இருக்கின்றீர்கள்.  
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கடந்த காலங்களில் அப்பாவி மக்ககளக்கூட 

பயங்கரவாதத் தகடச் சட்டத்தின்கீழ் ககதுதசய்த நிகழ்வுகள் 

இடம்தபற்று இருக்கின்றன. எதிர்காலத்தில் அவ்வாறு 

நகடதபறாமல் இருப்பதற்காகவும் இந்த நாட்டின் ஒற்றுகமக் 

காகவும் சகல மக்களும் சமாதானமாக வாழ்வதற்காகவும் 

இந்தப் பயங்கரவாதத் தகடச் சட்டத்கத நீக்க மவண்டுதமன 

நான் மகட்டுக் தகாள்கின்மறன். "நாங்கள் ஆட்சிக்கு வந்தால், 

புதிய அரசியலகமப்கப உருவாக்குமவாம்" என்றும் நீங்கள் 

வாக்குறுதி அளித்தீர்கள். எனினும், இதுவகர அது 

சம்பந்தமான எந்தவிதமான நடவடிக்கககயயும் எடுக்காமல் 

இருக்கின்றீர்கள். எனமவ, தகௌரவ நீதி அகமச்சர் உட்பட 

சம்பந்தப்பட்ட எல்மலாரும் மசர்ந்து புதிய அரசியலகமப்கப 

உருவாக்குகின்ற தசயற்பாடுகளில் ஈடுபட மவண்டுதமன நான் 

மகட்டுக் தகாள்கின்மறன்.  

நீதி மற்றும் மதசிய ஒருகமப்பாட்டு அகமச்சின்கீழ் 

இருக்கின்ற இன்தனாரு மிக முக்கியமான விடயம்தான் இன 

ஒற்றுகமகய ஏற்படுத்தக்கூடிய மதசிய ஒருகமப்பாடு! நான் 

நீதி மற்றும் மதசிய ஒருகமப்பாட்டு அலுவல்கள் பற்றிய 

அகமச்சுசார் ஆமலாசகனக் குழுக் கூட்டத்தில் ஒரு 

முன்தமாைிகவ கவத்மதன். அது பற்றி நான் இந்தச் சகபயில் 

தசால்ல மவண்டும். அதாவது, சமத்துவம், மதசிய 

ஒருகமப்பாடு இருக்க மவண்டும் என்பதற்காக Clean Sri 

Lanka மவகலத்திட்டம் ததாடர்பில் அகமக்கப்பட்டுள்ள 

தசயலைியில் எல்லா இன மக்ககளயும் பிரதிநிதித்துவப் 

படுத்தக்கூடிய வககயில் அங்கத்தவர்கள் இருக்க 

மவண்டுதமனச் தசான்மனன். அச்தசயலைியில் ஒமர 

இனத்கதச் மசர்ந்த 18 மபர் இருக்கிறார்கள். அதகன Clean Sri 

Lanka என்று தசால்ல முடியாத அளவுக்கு எங்களுகடய மனம் 

வருத்தமகடந்திருக்கிறது. எனமவதான் இந்த நாட்டில் 

வாழ்கின்ற மதசிய இனங்களான சிங்களவர், தமிைர், 

முஸ்லிம்கள் என அகனவரும் அங்கம்வகிக்கக்கூடிய ஒரு 

தசயலைியாக அது அகமயக்கூடிய விதத்தில், தமிழ், முஸ்லிம் 

இனத்கதச் மசர்ந்தவர்ககளயும் அதில் உள்வாங்குமாறு நான் 

தகௌரவ பிரதி அகமச்சாிடம் மகட்டுக் தகாள்கின்மறன்.  

தகளரவ நீதி அகமச்சர் அவர்கள் தசான்னார், இது 

சம்பந்தமான பதிகல தகௌரவ பிரதி அகமச்சர் அவர்கள் 

தசால்வார் என்று. தகௌரவ பிரதி அகமச்சர் அவர்கள் அந்த 

ஆமலாசகனக் குழுக் கூட்டத்தில், Clean Sri Lanka 

மவகலத்திட்டம் நீதி மற்றும் மதசிய ஒருகமப்பாட்டு 

அகமச்சின்கீழ் வருவதில்கல என்றும் சனாதிபதி 

அவர்களுக்குக்கீழ் வருகின்ற சனாதிபதி தசயலகம்தான் 

அதகனச் தசயற்படுத்துகின்றது என்றும் தசான்னார். 

சனாதிபதி அல்ல மவறு யாராக இருந்தாலும், இன 

சமத்துவமில்லாத தசயற்பாடுககள மமற்தகாள்ளும்மபாது 

அதகன நிவர்த்தி தசய்ய மவண்டியது நீதி மற்றும் மதசிய 

ஒருகமப்பாட்டு அகமச்சின் கடகம! இல்லாவிட்டால், இந்த 

நாட்டில் சமத்துவம், இன ஒற்றுகம என்பன மபச்சளவில் 

மாத்திரம்தான் இருக்கும். நாங்கள்  இன்னும் அதகனச் 

தசயற்பாட்டில் தகாண்டுவராமல் இருக்கின்மறாம். எனமவ, 

தகளரவ அகமச்சர் அவர்கள் உடனடியாக Clean Sri Lanka 

மவகலத்திட்டம் ததாடர்பில் அகமக்கப்பட்டுள்ள 

தசயலைிக்கு தமிழ், முஸ்லிம் இனத்கதச் மசர்ந்தவர்ககள 

நியமிக்க மவண்டுதமன நான் மகட்டுக் தகாள்கின்மறன். 

அவர்கள் உங்களுக்கு ஆதரவானவர்களாக இருந்தாலும் 

பரவாயில்கல! 

அடுத்து, நீங்கள் இந்த அகமச்சின் தசயற்பாடுககளச் 

சிறந்த முகறயில் தசய்ய மவண்டுதமன நான் 

எதிர்பார்க்கின்மறன். இந்த நாட்டிலுள்ள இனவாதிகள் 

தகௌரவ பிரதி அகமச்சர் சம்பந்தமாகப் மபசுகின்ற விடயம் 

உண்கமயிமலமய எங்களுக்குக் கவகலகய அளிக்கின்றது. 

மதத் தகலவர்கள் ஒரு நாளும் இனவாதம் மபசக்கூடாது. 

அவ்வாறு இனவாதம் மபசுபவர்ககள உடனடியாகக் 

ககதுதசய்து சட்டத்தின்முன் நிறுத்த மவண்டும். அது யாராக 

இருந்தாலும் சாிமய! இந்த நாட்டில் இனவாதத்கத இல்லாமல் 

தசய்வதாகக் கூறி ஆட்சிக்கு வந்த இந்த அரசாங்கம், 

தற்தபாழுது நல்லததாரு நிகலகமகய ஏற்படுத்தி 

இருக்கின்றது. அகத நாங்கள் ஏற்றுக்தகாள்கின்மறாம். 

அமதமநரம், இனவாதத்கத முற்றாக ஒைிக்க மவண்டுதமன 

நான் மகட்டுக்தகாள்கின்மறன். இந்த நாட்டில் ஐக்கியமாக 

வாழுகின்ற மக்கள் மத்தியில் இனவாதத்கதத் தூண்டுகின்ற 

வர்ககள, அரசியலுக்காகப் மபரம்மபசுகின்றவர்ககளக் 

ககதுதசய்வதற்காக நீதி அகமச்சு புதியததாரு 

சட்டமூலத்கதக் தகாண்டுவர மவண்டும். அதாவது, இந்த 

நாட்டில் இனவாதத்கத இல்லாமல் தசய்வதற்கான ஒரு 

சட்டமூலத்கத நீதி அகமச்சு தகாண்டுவர மவண்டுதமன 

மகட்டுக் தகாள்கின்மறன்.  

அடுத்து, உள்ளூராட்சி மன்றத் மதர்தல் சம்பந்தமாக நான் 

மபச மவண்டும். உள்ளூராட்சி மன்றத் மதர்தல் சம்பந்தமான 

சட்டமூலத்கத இந்தச் சகபயில் ஆளுங்கட்சியினர்  

தகாண்டுவந்தமபாது, எங்களுகடய ஸ்ரீ லங்கா முஸ்லிம் 

காங்கிரஸின் தகலவர் ரஊப் ஹகீம் அவர்களும் அதன் 

தசயலாளர் நிசாம் காாியப்பர் அவர்களும், இத்மதர்தல் 

முகறகமயில் நிகறய சிக்கல்கள் இருப்பதால் பாராளுமன்ற 

உறுப்பினர்கள் எல்மலாகரயும் இகைத்து ஓர் ஆமலாசகன 

சகபகய அகமத்து, அவற்கறத் தீர்த்த பிறகு இதகனக் 

தகாண்டுவருமாறு தசான்னார்கள். அவ்வாறு தசய்யத் 

மதகவயில்கல என்றும் தாங்கள் மதர்தகல நடாத்துவதாகவும் 

அப்மபாது ஆளும் கட்சியினர்  தசான்னார்கள்.  

அண்கமயில் வட்டார முகறயில் நடந்த உள்ளூராட்சி 

மன்றத் மதர்தலின் முடிவுகளூடாக ஆளும் கட்சி மாத்திரமல்ல, 

இந்த நாட்டில் இருக்கின்ற அரசியல் கட்சிகள் அகனத்தும் 

சிறந்த பாடங்ககளக் கற்று இருக்கின்றன. ஓர் உறுப்பினருக்கு 

25 இலட்சம் ரூபாய் தகாடுத்து ஆதரகவப் தபறமவண்டிய 

நிகலகய இந்த உள்ளூராட்சி மன்றத் மதர்தல் முகறகம 

ஏற்படுத்தி இருக்கின்றது. அதுமாத்திரமல்ல, இது ஒரு குப்கபத் 

மதர்தல் முகறகமயும்கூட. ஏதனனில், வட்டாரங்ககள 

தவன்று, ஆயிரக்கைக்கான வாக்குககளப் தபறுகின்ற கட்சி 

மதால்வியகடகிறது. அதாவது, தவற்றிதபறுகின்ற கட்சி 

மதால்வியகடகின்ற நிகலகமயும் மதால்வியகடகின்ற கட்சி 

தவற்றிதபறுகின்ற நிகலகமயும் ஏற்பட்டிருக்கிறது. 

கடந்த சனாதிபதித் மதாா்தலிலும் தபாதுத் மதர்தலிலும் 

மதசிய மக்கள் சக்திக்கு வடக்கு, கிைக்கு மாகாைங்களில் 

நிகறய வாக்குகள் கிகடத்தன. ஆனால், உள்ளூராட்சி மன்றத் 

மதர்தலில் மதசிய மக்கள் சக்திக்கு ஏற்பட்டிருக்கின்ற 

நிகலகமகயப் பாருங்கள்! Jaffnaஇல் 20 சதவீதமும் 

மன்னாாில் 21 சதவீதமும் Batticaloaஇல் 17 சதவீதமும் 

அம்பாகறயில் 32 சதவீதமும் Trincomaleeஇல் 31 சதவீதமும் 

என மிகக் குகறந்தளவான வாக்குகமள அதற்குக் 

கிகடத்திருக்கிறன. எனமவ, உள்ளூராட்சி மன்றத் மதாா்தல் 

சம்பந்தமாக மவதறாரு முகறகமகயக் ககயாள்வதற்குாிய 

ஏற்பாட்கட நீங்கள் தசய்ய மவண்டுதமனக் மகட்டுக் 

தகாள்கின்மறன்.  

1627 1628 
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அடுத்து, நீதி மற்றும் மதசிய ஒருகமப்பாட்டு அகமச்சாிடம் 

ஒரு விடயத்கதக் மகட்க விரும்புகின்மறன். அம்பாகற 

மாவட்டத்தில் இருக்கின்ற இறக்காமம் பிரமதச மக்களுக்தகன 

தனியானததாரு நீதிமன்றத்கத அகமக்க நடவடிக்கக எடுக்க 

மவண்டும் அல்லது அப்பிரமதசத்கத அக்ககரப்பற்று நீதி 

நிருவாக வலயத்துடன் இகைக்க மவண்டுதமனக் மகட்டுக் 

தகாள்கின்மறன். இறக்காமம் பிரமதசத்தில் சுமார் 18,000 

மக்கள் வாழ்கின்றனர். அவர்களில் 94 சதவீதமாமனார் 

அதாவது, 17,000க்கும் மமற்பட்மடார் தமிழ் தமாைிகயத் 

தாய்தமாைியாகக் தகாண்டுள்ளனர். பன்னிரண்டு கிராம 

மசவகர் பிாிவுககள உள்ளடக்கியதான இறக்காமப் பிரமதச 

தசயலாளர் பிாிவின் கீழுள்ள பிரமதசம் 2012ஆம் ஆண்டு வகர 

அக்ககரப்பற்று நீதி நிருவாக வலயத்தின் கீமைமய 

காைப்பட்டது. பின்னர் எவ்வித அறிவித்தலும் இல்லாமல் 

அதகன அம்பாகற நீதி நிருவாக வலயத்துக்கு மாற்றினார்கள்.  

 
ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

දැන් කථාව අව න් කරන්න, ගරු මන්ත්රීතුමා. 
 

 

ගු එම්.එසන. උලිමාවලේවේ මහයතා 
(மாண்புமிகு எம்.எஸ். உதுமாதலப்கப)  
(The Hon. M.S. Uthumalebbe) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, මට තව විනාඩි ශදකක් ලබා 

ශදන්න. 

சிங்கள தமாைிகய நீதிமன்ற தமாைியாகக்தகாண்ட 

அம்பாகற நீதி நிருவாக வலயத்துடன் தமிழ் தமாைிகயத் 

தாய்தமாைியாகக் தகாண்டுள்ள இறக்காமம் பிரமதச 

தசயலாளர் பிாிவுக்குட்பட்ட பிரமதசத்கத இகைத்தகம 

யானது, அப்பிரமதசத்தில் வாழுகின்ற மக்களது அடிப்பகட 

உாிகமகய மீறுகின்ற ஒரு தசயலாகும். அதுமாத்திரமன்றி, 

அப்பிரமதசத்தில் 94 சதவீதமாகவுள்ள தமிழ் மபசும் மக்கள் 

அம்பாகறயிலுள்ள நீதிமன்றங்களில் வைக்கு 

நடவடிக்ககககள தமக்குப் பாிச்சயமற்ற சிங்கள தமாைியில் 

மமற்தகாள்ள நிர்ப்பந்திக்கப்படுகின்றனர்.  

மமலும், அவர்கள் வைக்கு நடவடிக்ககககளக் 

ககயாள்வதிலும் சிரமப்படுகின்றனர். நீதிமன்ற நடவடிக்கக 

களுக்காக ஆவைங்ககளத் தமிைிலிருந்து சிங்களத்துக்கும் 

சிங்களத்திலிருந்து தமிழுக்கும் தமாைிதபயர்ப்புச் தசய்வதற்காக 

வைக்குச் தசலவுக்கு மமலதிகமாக தபரும்ததாககயான 

பைத்கதச் தசலவிடமவண்டிய துர்ப்பாக்கிய நிகலகம 

ஏற்பட்டுள்ளது. அதுமாத்திரமன்றி, வைக்கு நடவடிக்கககளின் 

மபாதும், சாட்சியங்ககளப் தபறும்மபாதும் நீதிமன்றத்தின் 

தபறுமதியான மநரத்கத தமாைிதபயர்ப்புக்காகச் தசலவிட 

மவண்டிய துரதிருஷ்டவசமான நிகலகமயும் ஏற்பட்டுள்ளது.  

இறக்காமம் என்பது, புவியியல் ாீதியாகச் சிங்கள 

தமாைிகய நீதிமன்ற தமாைியாகக்தகாண்ட அம்பாகற நீதி 

நிருவாக வலயத்துக்கும் தமிழ் தமாைிகய நீதிமன்ற 

தமாைியாகக்தகாண்ட அக்ககரப்பற்று நீதி நிருவாக வலயத் 

துக்கும் இகடயில் அகமயப்தபற்றுள்ள ஒரு பிரமதசமாகும். 

சிங்கள தமாைியிலான அம்பாகற நீதி நிருவாக வலயத்தினுள் 

இங்கினியாகல, உகன, தமன, மங்கலகம, மத்தியமுகாம், 

பக்கியல்ல மற்றும் அம்பாகற ஆகிய தபாலிஸ் பிாிவுகள் 

அடங்குகின்றன. இதில் தமிழ் மபசுகின்ற மக்ககளக்தகாண்ட 

ஒமரதயாரு பிரமதசமான இறக்காமம் பிரமதசம் தபாருத்தமற்ற 

வககயில் இகைக்கப்பட்டுள்ளது. தமிழ் தமாைியிலான 

அக்ககரப்பற்று நீதி நிருவாக வலயத்தினுள் அக்ககரப்பற்று 

மற்றும் திருக்மகாவில் ஆகிய தபாலிஸ் பிாிவுகள் மாத்திரமம 

உள்ளடங்குகின்றன.  எனமவதான், தமிழ் மபசுகின்ற 

மக்ககளக்தகாண்ட இறக்காமம் பிரமதசத்கத தமிழ் தமாைிகய 

நீதிமன்ற தமாைியாகக்தகாண்ட அக்ககரப்பற்று நீதி நிருவாக 

வலயத்தின்கீழ் தகாண்டுவர மவண்டும் அல்லது அந்தப் 

பிரமதசத்துக்தகன தனியான நீதிமன்றம் ஒன்கற 

அகமப்பதற்கான ஏற்பாடுககள நீதி அகமச்சு மமற்தகாள்ள 

மவண்டுதமன நான் மகட்கின்மறன். இது சம்பந்தமான 

மகாாிக்ககக் கடிதங்களின் பிரதிககள நான் இந்தச் சகபயில்  

*சமர்ப்பிக்கின்மறன்.   
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාට නියමිත කාලය අව ානයි. අපට 

කාලය පිළිබඳව ප්ර ්නයක් තිශබනවා. 
 

ගු එම්.එසන. උලිමාවලේවේ මහයතා 
(மாண்புமிகு எம்.எஸ். உதுமாதலப்கப)  
(The Hon. M.S. Uthumalebbe) 

මට තව විනාඩියක් ලබා ශදන්න.  

எங்களுகடய கிைக்கு மாகாைத்தில் ஆழ்கடல் மீன்பிடியில் 

ஈடுபடுகின்றவர்கள் பாாிய பிரச்சிகனதயான்கற 

எதிர்தகாள்கின்றார்கள். திருமகாைமகலயில் இருந்து 

தபாத்துவில் வகரயான பிரமதசத்தில் இருக்கின்ற ஆயிரக் 

கைக்கான ஆழ்கடல் மீனவர்கள் மீன்பிடியில் ஈடுபடும்மபாது, 

சிறிய வள்ளங்களில் தசல்கின்ற மட்டக்களப்பு மாவட்டத்தில் 

இருக்கின்ற கடல் திருடர்கள் அவர்களுகடய வகலககள 

அறுத்துச் மசதமாக்கி, மீன்ககள எடுத்துச் தசல்கின்றார்கள். 

இதனால் ஆயிரக்கைக்கான ஆழ்கடல் மீனவர்கள் பாதிக்கப் 

பட்டு இருக்கின்றார்கள். குறிப்பாக, அம்பாகற மாவட்டத் 

திலுள்ள ஆழ்கடல் மீனவர்கள் பாதிக்கப்பட்டு இருக்கின் 

றார்கள். அம்பாகற, வாகைச்மசகன, கல்முகன, 

அக்ககரப்பற்று மபான்ற தபரும் பிரமதசங்களிலுள்ள 

ஆயிரக்கைக்கான மீனவர்கள் ஒன்றுகூடி, இந்தக் கடல் 

திருடர்ககளப் பிடித்தால்தான் தாங்கள் கடலுக்குச் தசல்வதாக 

ஆர்ப்பாட்டம் தசய்துதகாண்டு இருக்கின்றார்கள்.  

தகௌரவ தகலகமதாங்கும் உறுப்பினர் அவர்கமள, ஒரு 

வள்ளம் ஆழ்கடலில் மீன்பிடிக்கச் தசல்வதற்கு நான்கு 

இலட்சம் ரூபாய் தசலவாகின்றது. அவ்வாறு தசலவுதசய்து 

அவர்கள் தங்களது ததாைிகலச் தசய்யும்மபாது, அவர்களது 

கடற்தறாைில் உபகரைங்ககளயும் பிடிக்கப்படுகின்ற 

இலட்சக்கைக்கான மீன்ககளயும் இந்தக் கடல் திருடர்கள் 

தகாள்களயிடுகின்றனர். எனமவ, நீதி அகமச்சும் 

மீன்பிடித்துகற அகமச்சும் இகைந்து நடவடிக்கக எடுத்து,  

அவர்களுகடய ததாைிலில் பிரச்சிகனகய ஏற்படுத்துகின்ற 

அந்தக் கடல் திருடர்ககளக் ககதுதசய்து, அவர்களுக்கு 

எதிராகச் சட்ட நடவடிக்கக எடுக்க மவண்டுதமனக் மகட்டு, 

விகடதபறுகின்மறன்.  நன்றி! 
 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු තුවරරා ා රවිකරන් මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 4ක 

කාලයක් තිශබනවා.  

1629 1630 

————————— 
*  පුසනතකාලවේ තබා ඇත. 
*  நூனிகலயத்தில் கவக்கப்பட்டுள்ளது. 

*  Placed in the Library. 



පාර්ලිශේන්තුව 

[பி.ப. 3.44] 

 
ගු ුරවරරාසා රදුකරන් මහයතා 
(மாண்புமிகு துகரராசா ரவிகரன்) 

(The Hon. Thurairasa Ravikaran) 
தகௌரவ தகலகமதாங்கும் உறுப்பினர் அவர்கமள, 

நீதியகமச்சினுகடய இன்கறய விவாதத்திமல தமிழ் 

மக்களுக்கான நீதி கிகடக்கமவண்டுதமன்று மகாருகின்மறன். 

கடந்த 18ஆம் திகதி முள்ளிவாய்க்காலில் பல ஆயிரக் 

கைக்கான மக்கள் தமிைினப் படுதகாகலகய - தங்களுகடய 

உறவுககள - நிகனவுகூர்ந்தார்கள்.  முள்ளிவாய்க்காலில் 

தமிைினப் படுதகாகல இடம்தபற்று ஒன்றகர தசாப்த                

காலம் கடந்திருக்கின்றது; 16 வருடங்கள் பூர்த்தியாகிவிட்டது. 

இத்தககய சூைலில், கடந்த 2009ஆம் ஆண்டு                

முள்ளிவாய்க்காலில் நிகழ்ந்த தமிைினப் படுதகாகல என்னும் 

மபரவலத்கத, தநருப்பாற்கறக் கடந்து, இறுதிப் மபாாின் 

வடுக்கமளாடும் மபாாின் தகாடுகமயான நிகனவுககளச் 

சுமந்தும் அந்த இறுதிப் மபாாின் சாட்சியாக, தமிைினப் 

படுதகாகலயின் ஆதாரங்களாக எமது எஞ்சிய உறவுகள் அந்த  

மண்ைில் வாழ்ந்து வருகின்றனர்.  

தமக்கு மமற்தகாள்ளப்பட்ட அநீதி ததாடர்பில் நீதி 

கிகடக்க மவண்டுதமன்பதும், தமிைினப் படுதகாகலகய 

மமற்தகாண்டவர்களுக்கும் துகை நின்றவர்களுக்கும் உாிய 

தண்டகனகள் வைங்கப்பட மவண்டுதமன்பதுமம எமது 

உறவுகளின் எதிர்பார்ப்பாக உள்ளது. இருப்பினும், தமிைினப் 

படுதகாகல இடம்தபற்று ஒன்றகர தசாப்த காலங்கள் 

கடந்துவிட்டமபாதிலும் எமது மக்களுக்கு நீதி கிகடக்க 

வில்கல.  எமது மக்களுக்கு அநீதி இகைத்தவர்கள் மற்றும் 

அநீதி இகைப்பதற்குத் துகை நின்றவர்களுக்குத் தண்டகன 

வைங்கப்படவில்கல. இந்த நிகலயில், வருடந்மதாறும் மம 18 

அன்று எமது உறவுகள் தமிைினப் படுதகாகலகய நிகனவு 

கூருகின்றனர். இதன்மூலம் தமிைினப் படுதகாகலக்கான 

நீதிகயக் மகாருகின்றனர். அத்மதாடு தமிைினப் படு 

தகாகலகய மமற்தகாண்டவர்களுக்குத் தண்டகன வைங்கப் 

பட மவண்டுதமனவும் வலியுறுத்துகின்றனர்.  இவ்வாறாகக் 

கடந்த 16 ஆண்டுகளாக எம் உறவுகள் நீதிகய எதிர்பார்த்துக் 

காத்துக்தகாண்டிருக்கின்றனர்.  

இத்தககய சூைலில்தான் கனடா நாட்டின் பிரம்டன் 

நகரத்தில் Chinguacousy பூங்காவில் தமிைினப் 
படுதகாகலகய நிகனவுகூரும் வககயிலான ‘தமிைின 
அைிப்பு நிகனவுத் தூபி’ கடந்த 10ஆம் திகதி பிரம்டன் 
நகர மமயர் பற்ாிக் பிறவுண் அவர்களால் திறந்து 

கவக்கப்பட்டது. தமிழ் இனப் படுதகாகலக்கான நீதிகயக் 
மகாாி 16 ஆண்டுகளாகக் காத்துக்தகாண்டிருக்கும் பாதிக்கப் 

பட்ட எமது உறவுகளுக்கு கனடாவின் இச்தசயற்பாடு புதிய 

ததம்கபத் தருவதாக அகமந்துள்ளது. நீதி கிகடக்குமா என்று 

ஏங்கியிருக்கும் எமது உறவுகளுக்கு ஒரு நம்பிக்கககயத் 

தருவதாக உள்ளது. இந்நிகலயில் தமிழ் இனப்படுதகாகலயின் 

16ஆம் ஆண்டு நிகனமவந்தலுக்கு கமனடியப் பிரதமர் மார்க் 

கார்னி அவர்கள் இரங்கல் ததாிவித்துள்ளார். தமிழ்ச் 

சமூகத்தின் உைர்வுககளப் புாிந்துதகாண்டு எமது துயாில் 

பங்மகற்று ஆறுதல் ததாிவித்த கமனடியப் பிரதமர் மார்க் 

கார்னி அவர்களுக்கு வலிசுமந்த மக்களின் பிரதிநிதியாக இந்த 

உயாிய சகபயிமல தகலசாய்த்துக் தகாள்கின்மறன்.   

மமலும், தமிழ் இனப்படுதகாகலக்குக் காரைமானவர் 

ககளப் தபாறுப்புக்கூறலுக்கு வைி தசய்வதற்கும் உண்கம 

ககள தவளிக்தகாைர்ந்து நீதி கிகடப்பதற்குமான சர்வமதச 

அளவிலான முயற்சிகள் மற்றும் நடவடிக்கககளுக்கும் கனடா 

ததாடர்ந்தும் ஆதரவளிக்கும் என்று அவர் ததாிவித்த 

தசய்தியானது, அவலத்திலிருந்து மீண்ட எமது மக்ககளப் 

மபராறுதல் அகடயச் தசய்திருக்கின்றது. நாம் கனடாவின் 

ஆதரவுக் கரங்ககள இறுகப் பற்றிக்தகாள்கின்மறாம். எமது 

மக்களுக்கான நீதிகயப் தபற்றுத்தாருங்கள்! என இந்த உயாிய 

சகபயில் இருந்து கமனடியப் பிரதமர் மார்க் கார்னி 

அவர்களிடம் எமது மக்கள் சார்பாகக் மகாாிக்கக 

விடுக்கின்மறன். அந்த வககயில் மபரவலத்திலிருந்து மீண்டு, 

தமிைின அைிப்பின் சாட்சியமாக, ஆதாரமாக வலிசுமந்த 

மண்ைில் இருந்துதகாண்டு, தமிைின அைிப்புக்கு நீதிகய 

எதிர்பார்த்துக்தகாண்டிருக்கும் மக்களின் பிரதிநிதியாக, 

கனடாவின் இச்தசயற்பாட்கட வரமவற்கின்மறன். கனடா 

நாட்டின் பிரதமருக்கும், பிரம்டன் நகர மமயர் பற்றிக் பிரவுண் 

அவர்களுக்கும் எமது உறவுகளின் சார்பில் இதயபூர்வமான 

நன்றிககளத் ததாிவித்துக் தகாள்கின்மறன்.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු දරනිල් රාජපක්ෂ මන්ත්රීතුමා. ඔබතුමාට විනාඩි 11ක 

කාලයක් තිශබනවා. 

 
[අ.භා. 3.49]  

 

ගු ුදනිල් රාජපක්ෂ මහයතා 
(மாண்புமிகு சுனில் ராஜபக்ஷ)   

(The Hon. Sunil Rajapaksha) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අද දවශ ේ ඉතාම වැදගත් 

කාරණා ශදකක්  ේබන්ෙශයන් අපි ශේ ගරු  භාශේ කථා 

කරනවා. ඉන් එක් කාරණයක් තමයි, ලංකාශේ අධිකරණ 

ක්රියාවලිශේදී තාක්ෂණය භාවිත කරමින් එහි කටයුතු කාර්යක්ෂම 

කිරීම. මා එහිදී දකින විශ ේෂ කාරණයක් මතු කරමින්, ශදවනුවට 

කථා කරන රාජය ණය කළමනාකරණය ගැන කථා කරන්න 

බලාශපොශරොත්තු ශවනවා.  

ශේ රශට්  ැලකිය යුතු  ංඛ්යාවක් ආබාධිත ප්රජාව හැටියට 

ඉන්න බව අපි දන්නවා. මම දැඩි ශ ේ වි ්වා  කරනවා, අධිකරණ 

ක්රියාවලිය තාක්ෂණය ඇදරරින් කාර්යක්ෂම කිරීමට යෑම තුළින් 

රවණාබාධිත  හ ශවනත් ආබාෙ  හිත තැනැත්තන් ශවනුශවන් 

 ාොරණයක් ඉෂ්ට කරන්න පුද්ළුවන් ශවයි කියලා. ඒ නි ා මම 

 තුටු ශවනවා, ශේ රශට්  ෑම ජනතාවක් ශවනුශවන්ම ශපනී 

සිටින රජයක් විධියට එවැනි ප්රජාව ශවනුශවනුත්  හන  ල න්න 

පුද්ළුවන් ක්රමශේදයක් ශේ පනත තුළින් හුනන්වා ශදන්න පුද්ළුවන්වීම 

ගැන.  

ඊළඟට අපි අද දවශ ේ අවොනය ශයොමු කරන විශ ේෂ කාරණය 

තමයි, රාජය ණය කළමනාකරණ පනත. ඒ රාජය ණය 

කළමනාකරණ පනත ගැන දරවිශ ේ ව කථා කරන්න ඕනෑ 

ශහේතුවක් තිශබනවා. 2022 වර්ෂය වන විට ශේ රශට් ජනතාව 

ශරෝගී වූ විට අව ය ශබශහත් ටික තිබුශණ් නැහැ, කශඩ් ආහාර 

ටික තිබුශණ් නැහැ, දරුවන්ට කිරිපිටි ටික තිබුශණ් නැහැ, 

වාහනයකට ඉන්ෙන ටික තිබුශණ් නැහැ. ශේ ශහේතු නි ා අශේ 

රශට් දැඩි  මාජ ආර්ථික අර්බුදයක් ශගොඩනැු ණා. ඒ නි ා තමයි 

ශේ රශට් ශවන ක් ඇති කරන්න ඕනෑය කියලා මිනි ්දර හිතුශේ. 

ශමහි අක්මුල් තිශබන්ශන් ශමන්න ශේ ණයවල. එා් නි ා ශවන්න 

ඇති, අද දවශ ේ  මහරුන් ණය ගැන කථා කරන්න භය. ශේ ණය 

නි ා තමයි මහා බල ේපන්න ආණ්ඩු අරුරුේශදන් හමාශරන් 

ශගදර යැේශේ. විපක්ෂශේ  මහර කණ්ඩායේ,  දාකාලිකවම 

විපක්ෂශේ තියන්න අව ය මඟපෑදුශේත් ශේ ණයයි. නිදහ  ලබා 

ගන්නශකොට පිට රටට ණය නැති ශවච්ච අශේ රට, වැරදි ආර්ථික 

භාවිතයන් නි ා ශේ රශට් නිෂ්පාදන ආර්ථිකය බිඳ වට්ටලා පිට 
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රටවලින් ණය අරශගන ණය  හිත රටක් බවට පත් කළා. අශේ 

රශට් වදනික ජීවිතයට අව ය ආහාර, ශ ෞඛ්යය, අෙයාපනය, 

ප්රවාහනය, බල ක්තිය ආදී  ෑම ක්ශෂේත්රයක්ම පවත්වාශගන 

යන්න අපි හැම ශවලාශේම පිට රට ශකශරහි වි ්වා ය තැබුවා. අපි 

ඒ ශවනුශවන් උපයන්ශන් නැතිව, අශේ රශට් නිෂ්පාදන 

ආර්ථිකයක් ශගොඩනඟන්ශන් නැතිව, අපි ඒ ශවනුශවන් ණය 

ගනිමින් ඉදිරියට ආවා. එහි අව ාන ප්රතිලලය ශල  තමයි අපි ශේ 

ශවනශකොට ශඩොලර් බිලියන 100කට අධික ණය කන්දක, ණය 

උගුලක හිරශවලා ඉන්ශන්.  

අපි දන්නවා, ශලෝකශේ  ෑම රටක්ම ණය අරශගන තිශබන 

බව. ශලෝක  ආර්ථික බලවතා කියන ඇශමරිකා එක් ත් 

ජනපදයත්, ජපානය වාශේ රටවල් ගත්තත්, ශලෝකයට වි ාල 

ව ශයන් ණය තිශබන රටවල්. නමුත්, ඒ රටවල් බංශකොශලොත් 

රටවල් ශනොශවයි. ඒ ඇයි? ඔරුන් තමන්ශේ රටට ණය ගත්තා, 

රශට්  ංවර්ෙනය ශවනුශවන් ඒ ණය කළමනාකරණයක්  හිතව 

ආශයෝජනය කළා. ඒ නි ා ඔරුන්ට ගැටලුවක් නැහැ. අපිත් 

ඇශමරිකානු ශඩොලර් බිලියන ගණන්,රුපියල් ට්රිලියන ගණන් ණය 

අරශගන තිශබනවා. අපි ණය ගත්ශත් හැම ශවලාශේම එක්ශකෝ, 

පරිශභෝජනයට. එශහම නැත්නේ ඇතැේ ශවලාවට  ංවර්ෙන 

ශයෝජනා ශපන්වා  ංවර්ෙනයටත් ඒ ණයවලින් යේ ප්රමාණයක් 

ශයොදවා තිශබනවා. නමුත්, ඒ වැඩි ප්රමාණයක් වැය රුශණ් 

ශපෞේගලික රුවමනා ශවනුශවන්.  

දකුණු පළාශත්  ේමන්ත්රණ ාලාවක් තිශබනවා. ඒකට වියදේ 

කරපුද් වටිනාකම තක්ශ ේරුශේ නැහැ. එශහමම තමයි ඒ පළාශත් 

තිශබන ගුවන් ශතොටුපළටත් වියදේ කශළේ. ඒ වාශේම තමයි, 

අධිශේගී මාර්ගවලටත් වියදේ කශළේ. අපි ණය ගත්තා, හැබැයි ඒ 

ණයවලට වටිනා වත්කේ ශගොඩනැු ශණ් නැහැ. ඒ විතරක් 

ශනොශවයි. ඒ ණයවලින් අපි නැවත උත්පාදනයක් නැති ශේවල් 

ශගොඩනඟලා තිශබනවා. දකුණු පළාශත් ඒ  ේමන්ත්රණ ාලාව, 

ගුවන් ශතොටුපළ  බලන්න කරුරු හරි trip එකක් ගිශයොත්, එශහම 

නැත්නේ ඒ ගුවන් ශතොටුපළට ගුවන් යානයක් ආශවොත් ඒක රශට් 

ප්රවෘත්තියක් බවට පත් ශවනවා. ඒ තරමට අපි ණයවලින් වැඩ 

අරශගන තිශබන බව කියන්න පුද්ළුවන්.  

විශේය ය ණය (ඉවත් කිරීශේ) පනත් ශකටුේපත හරහා අපි 

බලාශපොශරොත්තු ශවන්ශන්, ශමශතක් කල් ශේ රශට් සිදු ශවච්ච 

ණය ගැනීශේ ක්රියාවලිය  හ ණය ශයදවීශේ ක්රියාවලිය 

විනිවිදභාවශයන්, විධිමත්භාවයකින් යුතුව කරලා, ශේ රට 

ශගොඩනැඟීමට නිෂ්පාදන ආර්ථිකය කරා ශේ රට ශගනයන වැඩ 

පිළිශවළ ඉටු කිරීමයි.  

විගණකාධිපතිතුමාශේ වාර්තා අනුව කියනවා, ශේ ශවනශකොට 

ශේ  රශට් රුපියල් ට්රිලියන 20කට අධික ණය මුදල් ප්රමාණයක් නිසි 

ශල   ටහන් ශවලා නැහැ, නිසි ශල  වාර්තා ශවලා නැහැ කියලා. 

ඒශකන් අපට ශපන්වන්ශන් ශමොකක්ද? අපි ණය ගන්නවා, නමුත් 

ඒ ණය පිළිබඳව කිසිම කළමනාකරණයක් නැහැ, ඒවා ඒ ඒ අයට 

කැමැති විධියට ශයොදවා තිශබනවා. ඒශක් ඉපැයීේ ශකොශහොමද, 

දැන් තිශබන්ශන් ශකොතැනද, ඒශකන් අදාළ කාරණය ඉෂ්ට රුණාද 

කියන ඒවා පිළිබඳව කිසි වගකීමක් තිබිලා නැහැ. අපි රටකට ණය 

ගන්න ඕනෑ. ඒ ශමොනවාටද? රශට් නිෂ්පාදන ආර්ථිකය ශගොඩනඟා 

ගන්න. අපි ණය ගැනීම පාපයක් ශනොශවයි. අපි ණය ගත්ශතොත්, 

ඒක විධිමත් විධියට ආශයෝජනය කරලා, ඒශකන් ප්රශයෝජනයක් 

ලබනවා නේ ඒ තුළ රශට්  ංවර්ෙනය ගැබ් ශවනවා. 2024 අංක 

33 දරන රාජය ණය කළමනාකරණ පනත ශගනාවාට ප ්ශ ේ, ශේ 

රශට් රාජය ණය කළමනාකරණය  ඳහා රාජය ණය 

කළමනාකරණ කාර්යාලය පිහිටුවූවා. ඒ තුළින් රාජය ණය 

කළමනාකරණය, ඒ වාශේම රාජය ණය  ඳහා ඇපකර නිකුත් 

කිරීම, උප ණය දීම ශමශහයුේ කළමනාකරණය විතරක් 

ශනොශවයි, ශමශතක් කල් හරියාකාරව සිේෙ ශනොරුණු රාජය ණය 

වාර්තාකරණය, ඒ වාශේම රාජය ණය පිළිබඳව ශේ 

පාර්ලිශේන්තුවට, ශේ උත්තරීතර  භාවට වාර්තා කරන එක සිේෙ 

ශවනවා. 

ශමවැනි කරුණු තුළින් ණය කළමනාකරණය විධිමත් කිරීම 

ශේ පනතින් තහරුරු ශවනවා. අපි දන්නවා, ශ්රී ලංකා මහ බැංකුව, 

මහා භාණ්ඩාගාරය, SriLankan Airlines ආදී රාජය ආයතන 

ශමශතක් කල් විවිෙ ක්රමවලට ණය ගත් බව. ඒ නි ා තමයි මම 

ඉහතින් කියපුද් ණය වාර්තාකරණය  ේබන්ෙ ගැටලු ඇති ශවලා 

තිශබන්ශන්. ශේ පනත තුළින් ඒ  ේපූර්ණ වගකීම මුදල් 

අමාතයාං යට පැවශරන නි ා අපට ඉදිරිශේදී බාොවකින් ශතොරව 

රශට්  ංවර්ෙනය උශද ා ණය කළමනාකරණය ශහොඳින් කරන්න 

පුද්ළුවන්කම ලැශබනවා. ශේ තුළින් රශට් ණයවල විනිවිදභාවය,  

විධිමත්භාවය ඇති කරලා රශට් ආර්ථික කළමනාකරණය නිසි 

මඟට ශගනැත් ශේ රශට් නිෂ්පාදන ආර්ථිකයට දිරි දීලා ශේ ර ට 

ශපොශහො ත් කරනවා කියලා අපි ශේ රශට් ජනතාවට ශපොශරොන්දු 

රුණා. විශේය ය ණය (ඉවත් කිරීශේ) පනශත් ප්රතිපාදනවලින් 

අන්න ඒ ශපොශහො ත් රට ශගොඩනඟන මාවශත් ඉදිරියට යන්න 

හැකි බව ශපන්වා ශදමින් මම නිහඬ ශවනවා.  

අව ්ථාව ලබා දුන්නාට ඔබතුමාට ශබොශහොම  ්තුතියි, 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි  
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 
ගරු ජනාධිපති නීතිඥ එේ. නි ාේ කාරියේපර් මන්ත්රීතුමා. 

ඔබතුමාට විනාඩි හතක කාලයක් ලැශබනවා.  

 
 
[3.59 p.m.] 

 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Hon. Presiding Member, today, I am addressing an 
important legislative Amendment brought to the Code of 
Criminal Procedure Act. The Minister is here.  It is an 
important Amendment Bill. Sir, Clauses 2 and  4 
empower the Magistrates and the High Court Judges to 
dispense with the personal attendance of suspects or 
accused persons under defined circumstances. This 
flexibility is timely and aligns with the global best 
practices, especially in managing the high security or 
high volume cases.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය 

( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපත කියන්ශන් ඉතා වැදගත් 

 ංශ ෝෙනයක්. ශේක දකිනශකොට අපට මතක් ශවන්ශන් 

ගශන්මුල්ල  ංජීවශේ ඝාතනය. ඒ චූදිතව අධිකරණයට ඉදිරිපත් 

කිරීශේ අව යතාව නීතයනුකූල ප්රතිපාදනයක් මත  රුශණ් 

නැත්නේ, ඔහු එදා අධිකරණයට ශනොශගනාවා නේ ඔය ප්ර ්නය 

මතු ශවන්ශන් නැහැ. ඒ අව ්ථාශේදීත් ඒ  ඳහා ප්රතිපාදන තිබුණා, 

නැත්ශත් නැහැ. අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහශේ ප්රතිපාදන තිබුණා, 

මශහ ්ත්රාත්තුමාට එතුමාශේ අභිමතානු ාරි බලය පාවිච්චි කරලා 

ශේ විත්තිකරු ඉදිරිපත් ශනොශකොට ඒ නඩුව ගන්න. නමුත් ලිඛිත 

ප්රතිපාදනයක් ශේ  ඳහා ශගනැත් තිශබන්ශන් පළමුවැනි 

වතාවටයි. ශේ පනත් ශකටුේපශත් ඒ  ේබන්ෙශයන් අදාළ වන 

ප්රතිපාදන දාලා තිශබනවා. මා හිතන විධියට, ශේ ශවලාශේ 

හැටියට ඒක ඉතාම වැදගත් වනවා.  
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පාර්ලිශේන්තුව 

And also, Clause 5 introduces a deeper reform. It 
allows for remote testimony by contemporaneous audio-
visual links, electronic submissions and admissibility of 
expert reports and direct engagement with the State sector 
experts via electronic communication. This modernization 
is laudable. It reflects an effort to digitalize our justice 
system down-and-out  and  expedite procedural delays. 
But, Sir, this reform faces very serious challenges. අපරාෙ 
නඩු විොන  ංග්රහයට ශගනැත් තිශබන ශේ  ංශ ෝෙනය 
ක්රියාත්මක කිරීශේදී  ෑශහන අභිශයෝග ප්රමාණයක් තිශබනවා. 
අශේ අධිකරණ ඇමතිතුමාත් ඒවා ගැන දන්නවා. 

Now, start from the appointment of High Court 
Judges, for which there is a backlog. That the President 
has to make the appointments on the recommendation of 
the Judicial Services Commission.  I think more than ten, 
if I am not mistaken, High Court Judges are to be 
appointed. They are very important for quicker disposal 
of the cases pending before the High Court. ඒ අනුව, 
මහාධිකරණ විනි ්චයකාරවරුන්ශේ පුද්රේපාඩු පිරවීශේ 
අව යතාවත් තිශබනවා. ශමහිදී මම ඒකත් දකිනවා, එතැන 
තිශබන අභිශයෝගයක් විධියට.  

Then, there is insufficient technological infrastructure. 
ඊශේ වාණිජ මහාධිකරණය ඉදිරිපිට මා ශපනී සිටියදී එතැන සිටි 
Presiding Judges මට කිේවා that they have issues. ඔරුන්ශේ 
equipment are outdated. And, they were all depending on 
the USAID. There was a capacity-building programme 
for their officers, which got cancelled due to the non-
availability of USAID. I think we may have to look into 
these things because, නීතිශේ තිබුණු පලියටම ඒවා ක්රියාත්මක 
කිරීශේදී, විශ ේෂශයන් විදුත් තාක්ෂණය භාවිත කිරීශේදී වි ාල 

අභිශයෝගයක් තිශබනවා. ඊට  අදාළ computers, ඊට අදාළ 
equipment update කරන processes ටික කළ යුතුව තිශබනවා.  
ඊට අමතරව, ඒ ඒ නිලොරින් ඒවා ක්රියාත්මක කිරීම  ඳහා 
දැනුවත්භාවය ලබා ගැනීමත් අතයව යයි.  

Then, I have also been talking about lack of 

supervisory institutions.  මම හිතන විධියට, ජනාධිපතිතුමා 
යටශත් තිශබන අමාතයාං  ශේවා, අධිකරණ අමාතයාං ය ශේවා, 

මුදල් අමාතයාං ය ශේවා, Sri Lanka Customs එක ශේවා, ශවන 

කුමන ශහෝ ආයතනයක් ශේවා ශේ technologies පාවිච්චි කරලා 
ඒ කටයුතු කිරීශේදී ඒ ඒ ආයතන  හ අමාතයාං වල තිශබන 

අඩුපාඩු  හ ඒවාශේ තිශබන දුර්වලතා - updating the 

technology and capacity building of officers, වැනි ශේවල් - 

පිළිබඳ කටයුතු කරන්න overall supervisory body එකක් ඕනෑ 

ශවනවා. I propose that they must have that put in place 

immediately and I think it should come under the 

President. When I was looking at the USAID, I saw that 

the Hon. Prime Minister had a meeting with the US 

Ambassador in Sri Lanka. She could have spoken about 

this particular problem we are facing because it needs 

only a small amount of money. අධිකරණ ඇමතිතුමනි, ශේ 

 ඳහා අනිවාර්යශයන් වැය ශවන්ශන් දරළු මුදලයි. Capacity 

building and updating the process is not a big deal; ඒක 
කර ගන්න තිබුණා.  

Then, I want to bring up another important matter to 
your attention. ශේ අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) 

පනත් ශකටුේපශත්,  ාක්ෂිකරුවන් කිහිප ශදශනකුශගන් එකවර 
- contemporaneous -  ාක්ෂි  ටහන් කර ගැනීම  ඳහා විදුත් 
තාක්ෂණය උපශයෝගී කර ගැනීශේ අව ්ථාව සිවිල් නඩු විොන 
 ංග්රහශේ නැහැ. So, I hope the Hon. Minister of Justice 
would take this fact into consideration. The Evidence 
Ordinance gives something else, but leading evidence 
through technology is not available in the Code of Civil 
Procedure. වාණිජ මහාධිකරණශේදී, එශහම නැත්නේ දි ්ත්රික් 
අධිකරණවලදී විශේ ගතව සිටින  ාක්ෂිකරුවන්ශගන්  ාක්ෂි 
ලබා ගැනීශේදී වි ාල ප්ර ්න මතු ශවනවා.  
 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law) 

Basically, the Civil Procedure Code will also be dealt 
with in the process. 
 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Exactly.  
 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law) 

It is being drafted. 
 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Thank you very much. All what you have to say is 
that mutatis mutandis applies. එක වචනයකින් අව ය 
 ංශ ෝෙන,- I am so thankful to the Hon. Minister of 
Justice and National Integration for bringing this to our 
attention. ශේකම ීවට අදාළ ඉතා දරළු ශවන ් කිරීේ  හිතව 
සිවිල් නඩු විොන  ංග්රහය  ඳහා ද  ලබා ගැනීම අති යින්ම 
වැදගත්.  

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාට තව විනාඩියක කාලයක් 

තිශබනවා. 
 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Thank you, Sir. ඔබතුමා ගරු අධිකරණ ඇමතිතුමාට ලබා 

දුන්ශන් මශේ කාලය ශනොශවයි ශන් ? මශේ කාලය තිශබනවා 

ශන්?  

වාණිජ මහාධිකරණශේ නඩු කටයුතුවලදී විශේය ය 
 ාක්ෂිකරුවන් කැඳවීම වි ාල කරදරයක්. නඩු ශදකක් මට 
ශපෞේගලිකවම withdraw කරන්න රුණා. ශමොකද, අපට 
ඉන්දියාශවන්  ාක්ෂි ශගන්වා ගන්න බැරි රුණු නි ා ශේ කාරණය 
ශබොශහොම වැදගත්. I am so thankful to you for focusing 
your attention to that. Once again, let me congratulate 
you for doing it and for being very much aware of the 
need to address that in the Civil Procedure Code, too. I 
wish you all the best! We are all there to support any such 
amendments.  

All what I say, once again, is that this law has to be 
implemented. For the purpose of implementation, we 
need to ensure that all relevant equipment are well 

1635 1636 

[ගරු  ජනාධිපති නීතිඥ එේ. නි ාේ කාරියේපර්  මහතා] 
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updated and the officers are provided with necessary 
capacity-building. 

Hon. Presiding Member, thank you very much for the 
opportunity given to me. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු නීතිඥ දරනිල් වටගල නිශයෝජය ඇමතිතුමා. ඔබතුමාට 

විනාඩි 16ක කාලයක් තිශබනවා. 

 
[අ.භා. 4.07]  

 

ගු නීතිඥ ුදනිල් ව ගල මහයතා ංමහයජන ආරක්ෂක සහය 

පාර්ලිවම්න්ුර ක යුුර නිවයනජය අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சுனில் வட்டகல - தபாதுமக்கள் 

பாதுகாப்பு மற்றும் பாராளுமன்ற அலுவல்கள் பிரதி அகமச்சர்)  

(The Hon. Sunil Watagala, Attorney-at-Law - Deputy 
Minister of Public Security and Parliamentary Affairs)  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අද මම අ නීපශයන් ඉන්න 

නි ා මශේ කටහඬ ශපොඩ්ඩක් ශවන ්. විශ ේෂශයන් ශේ පනත් 

ශකටුේපත  ේබන්ෙශයන් කරුණු, කාරණාවලට එළඹීමට ප්රථම 

විපක්ෂය මතු කරන ලද අදහ ් කිහිපයක් අවොනයට ලක් කරන්න 

මම කැමැතියි. විශ ේෂශයන්ම අශේ චානක මන්ත්රීතුමාශේ කථාව 

තුළ වාදයට ලක් රුශණ් පනත් ශකටුේපත ගැන ශනොශවයි, ශවනත් 

කරුණු, කාරණා කීපයක්. ශවනත් කාරණා එතුමා එළි දැක්වූවා. 

විශ ේෂශයන්ම එතුමා කිේවා, ඒ අයශේ වැඩිම ඡන්ද ප්රති තය 

ශමවර වාර්තා කළා කියලා. මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ශේ 

මැතිවරණය  න් න්දනය කළ යුත්ශත් 2018දී පවත්වපුද් 

මැතිවරණයත් එක්කයි. එදා මැතිවරණශේදී ඔරුන් ලබා ගත් මුළු 

මන්ත්රී ර ර ප්රමාණය 3,369යි. නමුත් 2025 ශවනශකොට -ශමවර- 

ඔරුන් මන්ත්රී ර ර 742ක් දක්වා පල්ලේ බැහැලා තිශබනවා. ඉතින් 

ශමොන පයිතගර  ් නයායද දන්ශන් නැහැ, මන්ත්රී ර ර 742ක් 

ගත්තාම  උශජෝ, උශජෝ  කිය-කියා ශමතැන කෑ ගහන්ශන්. ඕනෑ 

ශබොරුවක් කියලා ශමතැනින් ශේගශයන් දුවනවා, ආකිමිඩී ් 

වාශේ.  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඕනෑම ශබොරුවක් ශමතැන 

කියනවා, පයිතගර ් නයාය ශගනැල්ලා. ඊට ප ්ශ ේ ආකිමිඩී  ්

වාශේ දුවනවා. ශමොකද, අපි කියන ශේවල් අහගන්න එතුමා දැන් 

ශේ ගරු  භාශේ නැහැ. ඊට ප ්ශ ේ තව ශේලාවක කිේවා, අපි 

මහජන ආරක්ෂක කමිටු පිහිටුවීමට අදාළ චක්රශල්ඛ්ය 

ශේ පාලනීකරණය කළාය කියලා. මූලා නාරූඪ ගරු 

මන්ත්රීතුමනි, චක්රශල්ඛ්ශේ ශබොශහොම පැහැදිලිව තිශබන්ශන් 

 ප්රාශේය ය  ේබන්ධීකරණ කමිටුශේ  භාපතිශගන් විම ා ඊට 

අදාළ කටයුතු කිරීමට අදාළව  කියලා. රාජය නිලෙරයන්  හ 

 මාජශේ සිවිල් ප්රජාව  හභාගි කරශගනයි ශේ කටයුත්ත 

කරන්ශන්. අද කියනවා, ඒක ශේ පාලනීකරණය ශවලා ලු. 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ඒ කාලශේ ශේවාලයක 

කපුද්ශවක්වත් ඉතිරි කශළේ නැහැ, ඔක්ශකොම ශේ පාලනීකරණය 

කළා. ශේවාලශේ කපුද්වාත් ගත්තා, ශේ පාලනයට. එශහම මිනි ්දර 

අද ශමතැනට ඇවිත් කියනවා, අපි ශේ පාලනීකරණයට යනවා 

කියලා.  

අශේ ගරු අිතත් පී. ශපශර්රා මන්ත්රීතුමා ශයෝජනා කිහිපයක් 

ඉදිරිපත් කළා, අදාළ පනත් ශකටුේපශත් අඩුපාඩුකේ පිළිබඳව. 

ඇත්තව ශයන් මම නීතිපති ශදපාර්තශේන්තුශවන් කරුණු විම ා 

බැලුවා, එශහම අඩුපාඩුවක් ශේ පනත් ශකටුේපශත් තිශබනවාද 

කියලා. එතුමා විශ ේෂශයන් මතු කශළේ විශේ යකදී  ාක්ෂි ශදන 

අව ්ථාවක කුමන ප්රතිපාදනය අනුවද කටයුතු කරන්ශන් කියන 

කාරණයයි. තානාපති කාර්යාලයට තමයි ශේ  ාක්ෂි ශමශහයවීම 

කරන්න ශවන්ශන්. ඔරුන් මට උත්තරයක් ශල  එවලා තිශබනවා, 

අදාළ පනශත් 273ආ. (4) වගන්තිය යටශත් ඊට අදාළ විධිමත් 

ප්රතිපාදන තිශබන බව.  

ඒ වාශේම ඔබතුමා මතු කළා,  ාක්ෂිකරු ශවකු ශහෝ 

විත්තිකරුශවකු ඉල්ලා සිටින ශමොශහො තක ශකොශහොමද කටයුතු 

කරන්ශන් කියලා. ඊට 273ජ. වගන්තිශේ ප්රතිපාදන තිශබන බව 

කියනවා. ඊළඟට, වියදේ පිළිබඳ කාරණාවකුත් ඔබතුමා මතු කළා. 

එයට 273ච. (1) වගන්තිය යටශත් ප්රතිපාදන තිශබන බව නීතිපති 

ශදපාර්තශේන්තුශේ නිලොරි මහත්වරුන් දක්වා තිශබනවා. 

වැඩිදුරටත් දැන ගත යුතු කරුණු කාරණා තිශබනවා නේ අපට 

 ාකච්ඡා කර ගන්න හැකියාවක් තිශේවි. 

ගරු කවින්ද ශහේෂාන් ජයවර්ෙන මන්ත්රීතුමාත්, ගරු නලින් 

බණ්ඩාර ජයමහ මන්ත්රීතුමාත් ශේ ජන වරශේ අභිලාෂ පිළිබඳව 

ශලොකු කථාවක් කළා. මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ජන වරශේ 

අභිලාෂය ශමොකක්ද? ජන වරශේ අභිලාෂය තමයි අපි ශේ ඉෂ්ට 

කරමින් යන්ශන්. දැන් ඇහුවා,  රනිල් වික්රමසිංහ මහත්මයාශේ 

කාලශේ තමයි ශමම පනත්  ංශ ෝෙනය draft කරලා 

තිශබන්ශන්; ඇයි, එතුමාට ශේ  ේබන්ෙව credit එකක් ශදන්ශන් 

නැත්ශත්?  කියලා. පනත්  හැදුවාට වැඩක් නැහැ ඒවා ශපට්ටගශේ 

තිශබනවා නේ. ශපට්ටගශේ තිබුණු අණ පනත්  ැලකිය යුතු 

ප්රමාණයක් එළියට ගත්ශත්  ජාතික ජන බලශේගශේ ආණ්ඩුශවන්. 

අපි ීවට කලින්  ේමත කරපුද්, අපරාෙයකින් උත්පාදිත ශේ පිළිබඳ 

පනතත් ශපට්ටගශේ තිබුශණ්. අපි තමයි ඒක ඇදලා අරශගන ගරු 

 භාවට ඉදිරිපත් කශළේ. ශේ  ංශ ෝෙනත් අශේ ජාතික ජන 

බලශේගශේ ආණ්ඩුව තමයි පාර්ලිශේන්තුවට ඉදිරිපත් කරලා 

තිශබන්ශන්. ඒක තමයි ජන වරශේ අභිලාෂය. 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ශේ හැම එකක්ම කරන්ශන් 

ශහොරු අල්ලන්න ශන්. ශහොරු වර්ග ශදකයි ශන්. වර්ග ශදකක 

ශහොරු ඉන්නවා. දරදු කරපටි ශහොරු ඉන්නවා. අශනක් ශහොරු 

තමයි, ශකළින්ම ගිහින් ශහොරකම කරන අය. ඒ ශදවර්ගයම 

අල්ලන්න ශන් අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය පනතට ශේ 

හරයාත්මක  ංශ ෝෙන ශගශනන්ශන්. දැනට දරදු කරපටි ශහොරු 

ඇල්ලීමට අදාළව  ාමානය දණ්ඩ නීති  ංග්රහශේත්, අපරාෙ නඩු 

විොන  ංග්රහශයත් තිශබන ප්රතිපාදන පිළිබඳව යළි  ාකච්ඡා කළ 

යුතුයි. ශමොකද, ඒ තරේ කපටි ශල  තමයි දරදු කරපටි ශහොරු ටික  

ශහොරකේ කරලා තිශබන්ශන්. ජනාධිපති අරමුදශල් තිබුණු  ල්ලි 

ටික ඩැහැශගන තිශබන්ශන් දරදු කරපටි ශහොරු. තමන්ශේ  රීරය 

විකුණලා තිශබනවා; ශලඩ ශරෝග තිශබනවාය කියලා ශබොරුවට 

වවදය  හතික ශපන්වලා දරදු කරපටි ශහොරු ජනාධිපති අරමුදශල් 

 ල්ලි අරශගන තිශබනවා. ඊළඟට, පදරගිය අරගළ  මශේ ශගවල් 

පිච්ුනවා යැයි කියමින් ඒ ශගවල්වලට වැඩිපුද්ර valuation එකක් 

අරශගන තිශබන්ශන් කරුද? ඒ, දරදු කරපටි ශහොරු. ඒක නි ා දරදු 

කරපටි ශහොරු ඇල්ලීම  ඳහා අලුත් ප්රතිපාදන අශේ නීතියට 

ශගශනන්නත් ශවයි, එහි අඩුපාඩුවක් තිශබනවා නේ. අශේ 

ආණ්ඩුව, ජන වරශේ අභිලාෂයට අනුව කටයුතු කරමින් සිටින 

ආණ්ඩුවක් කියන එක අපි ශේ ශවලාශේ කියන්න ඕනෑ.  

දැන් ශේ ශහොරු වර්ගීකරණය ඇතුශළේ අලුත් ශහොරු 

වර්ගයකුත් ශබෝ ශේශගන එනවා. ශවනදා නේ ටී-56, 9 mm 

Revolver එශකන් ශවඩි තැබුශේ. අපි ඒවා හැඳින්වූශේ යකඩ 

හැටියට. දැන්  තිශබන්ශන් ශමොනවාද? රත්තරන් ආශල්පිත ගිනි 

අවි. රත්තරන් ආශල්පිත ගිනි අවියක්  ේබන්ෙව අද අත්අඩංගුශේ 

ඉන්ශන් කරුද? හිටපුද් කැබිනට් අමාතයවරශයක්. දැන් ශෆේ  ් බුක් 

එශක් ප්රචාරය වනවා මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, දුමින්දයි, 

මහින්දානන්දයි එක කූඩුශේ නේ තියන්න එපා කියලා. අපි 

දන්ශන් නැහැ ඒ ශමොකද කියලා. දුමින්දයි, මහින්දානන්දයි එක 

කූඩුශේ නේ දාන්න එපා ලු. ඒවා නේ ශෆේ ් බුක් එශක් තමයි 
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පාර්ලිශේන්තුව 

තිශබන්ශන්. ඔබතුමන්ලා වි ්වා  කරනවාද ශමවන් ජන වරමක 

අභිලාෂයක් ශනොවන්න, ඒ හිටපුද් අමාතයවරු අද ශේ වාශේ 

රිමාන්ඩ් බන්ෙනාගාරගත ශවයි කියලා? ජීවිශත්ට ශවන්ශන් නැහැ, 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි. ඒශගොල්ශලෝ, ඒ  ශහොර කල්ලි ඒ 

මත යැශපමින් කටයුතු කරපුද් යුගයක් තමයි පදරගිය කාලශේ 

තිබුශණ්. ඉතින්, ඔන්න ඔය කියන ශචෝදනා ප්රමාණයට යටත්ව 

ශමම පනත ගැන යේ හරයාත්මක  ංවාදයකට එ ළශඹන්න අපි 

කැමැතියි. 

ශේ පනශත් මූලිකව කියන්ශන් ශමොකක්ද? එහි මූලිකව 

කියනවා, අධිකරණශේ විමර් නය ශහෝ නඩු විභාගය අතරතුර 

 මකාලීන රවය දෘ ය  බැඳියාවන් මඟින්  ාක්ෂිකරුවන්ශගන් 

ූතර ්ථ  ාක්ෂි  ටහන් කර ගැනීමට ම ශහ ්ත්රාත්වරයාට ශහෝ 

මහාධිකරණ විනිදරරුවරයාට බලය පැවරිය හැකියි කියලා. ශමය, 

 ැලකිය යුතු  ාෙනීය තත්ත්වයක්. ශේ ගරු  භාශේදී කියැරුණා, 

අධිකරණශේ ශවඩි තැබීමට අදාළ කාරණාවක් ගැන. ඒ සියලු 

කටයුතු වළක්වා ගැනීමට හැකියාවක් තිශබනවා, ශේ අලුත් 

ප්රතිපාදනය මත. ඒ රවය දෘ ය තාක්ෂණය පදනේ කර ශගන 

වියදේ ප්ර ්නය වාශේම කාලය කළමනාකරණය කිරීම  ේබන්ෙ 

ගැටලුත්  ැලකිය යුතු මට්ටමකට අපට අඩු කරගන්න පුද්ළුවන්. ඒ 

වාශේම, පරිගණක  හ ශතොරතුරු තාක්ෂණය භාවිත කරමින් 

විදයාත්මක  ාක්ෂි රැ ්කිරීම හා කඩිනමින් වි ්ශල්ෂණය කිරීම 

වැනි ක්රියාමාර්ගවලින් අපරාෙ යුක්තිය පසිඳලීම වඩාත් 

කාර්යක්ෂම කළ හැකි බව ශමහි අරමුණක් හැටියට දක්වන්න 

කැමැතියි. ඒ  ඳහා රජශේ කැපවීම ශමම පනත්  ංශ ෝෙනය 

මඟින් ශපන්නුේ කරන බවත් දක්වන්න කැමැතියි. විශ ේෂශයන් 

තාක්ෂණික ක්රම  භාවිත කරමින්, රශට් අපරාෙ කරපුද් ූතෂිතයන් 

ඉතා කඩිනමින් ශපෝලිමක් ශල  බන්ෙනාගාරයට යැවීමට ශමම 

පනත ඉදිරිශේදී ඉවහල් ශේවි. වර්තමානශේ ඇශ න අශඳෝනා  හ 

ශකඳිරිලි  තවත් වැඩි ශේවි, ශේ හරහා  යුක්තිය පසිඳලීශේ 

කාර්යශේදී.    

ඒ වාශේම ලංකාශේ ශේ වන විට ඉහළම ගණශේ සිටින -ශේක 
තමයි විශ ේෂ, වැදගත් කාරණාව-  විශ ේෂ සිරකරුවන් 94ශදශනක් 
බූ ්  කඳරුශර් ඉන්නවා. ීවට අමතරව ප්රවාහනශේදී විශ ේෂ 
ආරක්ෂාව දිය යුතු අපරාෙකරුවන් 200කට ආ න්න ප්රමාණයක් 
බන්ෙනාගාරවල ඉන්නවා. ඔරුන් වැලිකඩ ඇතුළු විවිෙ පළාත්වල 
තිශබන බන්ෙනාගාර තුළ රඳවා තිශබනවා. ඉතින් හරි පැහැදිලිව, 
ශමන්න ශේ අරමුණු ටික  ාක්ෂාත් කර ගන්න තමයි අපි අද ශේ 
පනත යටශත් කරුණු දක්වන්ශන්. ගරු චාමර  ේපත් මන්ත්රීතුමා 
හැමදාම අඬනවා,  මම බදුල්ශල් ඉඳන් ආශේ, මම ආව එක 
අපරාශේ, අ වල් විධියට ඩී ල් ගියා, අ වල් වාහනවලට ශමච්චර 
ගියා, දැන් ලක්ෂ 10ටත් වැඩියි  කියලා. දැන් අඬන්න ඕනෑ නැහැ. 
දැන් එතුමාට එශහේ ඉඳන්ම  ාක්ෂි දීලා, නඩුව ඔේපුද්  රුශණොත් 
හිශර් යන්නයි තිශබන්ශන්. ඇතැේ උදවිය කියනවා, අපරාශේ, 
ශමච්චර  ල්ලි යනවා, ඒක හින්දා-[බාො කිරීමක්] ඒක තමයි. 
එතුමාට විදුත් ක්රමය මඟින් පාර්ලිශේන්තුවත් බලලා එශහේ ඉඳන් 
නඩුවට ශපනී ඉඳලා නඩුව ඔේපුද් රුශණොත් හිශර් යන්න පුද්ළුවන්.    

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අපි දකිනවා ශමන්න ශමශහම 
තත්ත්වයක්. ශේ කාරණය ගරු අධිකරණ අමාතයතුමාත් 
පිළිගන්නවා ඇති. විශ ේෂශයන්  ංවිොනාත්මක අපරාෙවලට 
අදාළව අශේ රශට් පවතින නීතිය -දණ්ඩ නීති  ංග්රහයත්, අපරාෙ 
නඩු විොන  ංග්රහයත් ඇතුළු අපරාෙ අණ පනත්වල- 
 ංවිොනාත්මක අපරාෙ ක්රියාවලිශේදී යේ අශපොශහො ත්කමක් 
දක්වනවා. අපි ශේ කථා කරන්ශන්,  බැේශේගම  නව කථාශේ 
සිලිුන හිශර් ගිය විධිය ගැන ශනොශවයි. ශේක ඉංග්රීසි නීතිය. 
 බැේශේගම  නව කථාශේ සිලිුන හිශර් ගිය විධිය අපි දන්නවා. 
නමුත්, එදා ඉඳන් ශේ දක්වාම ඒ නීතිශේ මහා ශලොකු වර්ෙනයක් 
ශවලා නැහැ. නමුත්, අපට යේකිසි  ංවිොනාත්මක අපරාෙවලට 

අදාළව අපරාෙ නීති ප්රශේ යක් අව යයි. ඒ නි ා මහජන 
ආරක්ෂක අමාතයාං ය ශල  අපි එළිදක්වනවා, කැබිනට් 
පත්රිකාවක්. ඒ කුමක්  ඳහාද? ශේ  ංවිොනාත්මක අපරාෙවලට 
අදාළව කටයුතු කරන්න. මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ශේ 
 ංවිොනාත්මක අපරාෙ කටයුතුවලට අදාළව  ැකකරුශවකු 
අත්අඩංගුවට ගත්ශතොත්, අදට  ාමානය නීතිය අනුව ඔහු 
අත්අඩංගුශේ තියාශගන ඉන්න පුද්ළුවන් ශවන්ශන් පැය 24ක් 
පමණයි. එතශකොට ඊට එහා ප්ර ්න කිරීමක් කරගන්න අමාරු 
ශවනවා, විමර් න නිලොරින්ට.  ංවිොනාත්මක අපරාෙ කල්ලි 
 ාමාිතකයන්  ැලකිය යුතු කාල ශේලාවක් ඒ විමර් න නිලොරින් 
ඉ ් රහා තබා ගත යුතු ශවනවා.  

ත්ර ්තවාදය වැළැක්වීශේ පනතට දැන් ශේය යව  හ 
ජාතයන්තරව විශේචනයක් එල්ල ශවලා තිශබනවා. අශේ පක්ෂය 
හැටියටත් ඒ විශේචනය එශහමම තිශබනවා. මූලා නාරූඪ ගරු 
මන්ත්රීතුමනි, ඒ විශේචනය එශහමම තිබියදී, විශ ේෂශයන් අපරාෙ 
නීතියට නව පනතක් අව ය බව අප කාටත් වැ ටශහනවා. ඒ නි ා 
විශ ේෂශයන් මහජන ආරක්ෂක අමාතයාං ය ශල  අපි කැබිනට් 
පත්රිකාවක් ශයොමු කර තිශබනවා, ඒ කැබිනට් පත්රිකාව හරහා 
විශ ේෂ කමිටුවකට ශයොමු කරන්න කියලා, ශ්රී ලංකාශේ 
 ංවිොනාත්මක අපරාෙ කණ්ඩායේ විසින් සිදු කරනු ලබන ශවඩි 
තබා මනුෂය ඝාතන කිරීේ හා ශවඩි තබා තුවාල සිදු කිරීේ ඇතුළු 
අපරාෙ වැළැක්වීම  ඳහා නව පනතක් ශකටුේපත් කර  ේමත 
කර ගැනීම අව ය කරුණක් ශවලා තිශබනවා කියලා.  

ශේ ශවලාශේ මම විශ ේෂශයන්ම ශේ රශට් ජනතාවට මතක් 
කරනවා, අශේ ආණ්ඩුව ජන වරමට වග කියන ආණ්ඩුවක් බව. ඒ 
නි ා තමයි ශපට්ටගශේ හංගලා තිබිච්ච අණ පනත් ශේ 
 ංවිොනාත්මක අපරාෙවලට  ා ශේක්ෂව එළියට ගන්ශන්. ඒ 
විතරක් ශනොශවයි. අශේ නීතිය යේ යේ කටයුතුවලට 
අශපොශහො ත් නේ, ඒ අශපොශහො ත් වූ නීතිය ශපොශහො ත් 
කරන්න අපි කටයුතු කර තිශබනවා. මූලා නාරූඪ ගරු 
මන්ත්රීතුමනි, මහජන වරම කියන්ශන් ඕක ශනොශවයිද? ශේ රශට් 
හිටපුද් කැබිනට් ඇමතිවරුන් ශරොත්ත එකිශනකා අද ඇතුළට 
යනවා අපි දකිනවා. අශේ පක්ෂශේ නායකයා ශේ ඉ ් රහා 
ඉඳශගන තමයි කිේශේ,  ශේ කැබිනට් මණ්ඩලශේ ඉන්න ඕනෑම 
ශකශනක් නේ කරලා අහවල් ශහොරකමට  ේබන්ෙයි කියන්න 
මට පුද්ළුවන්  කියලා. අද අපි බලයට ඇවිල්ලා මා  හයක් ගත 
ශවලා තිශබනවා. විපක්ෂශේ කාටද පුද්ළුවන් ඇඟිල්ල දිගු කරලා 
කියන්න, අන්න අහවල් ඇමතිවරයා අහවල් ූතෂණය කළා කියලා? 
මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, මහජන වරම කියන්ශන් ඕකට 
ශනොශවයිද? ඒ මහජන වරම  ං ්ථාපනය කශළේ ශවන එක 
ආණ්ඩුවක්වත් ශනොශවයි. ශේ රශට් මහජන වරමට වග කිේශේ 
අශේ ජාතික ජන බලශේගශේ ආණ්ඩුව විතරයි කියන එක මම ශේ 
ශවලාශේ තමුන්නාන්ශ ේලාට මතක් කරනවා. ඒ නි ා ශේ වැදගත් 
 ංශ ෝෙන පනත් ශකටුේපත  ේමත කර ගැනීම  ඳහා 
තමුන්නාන්ශ ේලාශේ  හශයෝගය ලබා ශදන්න කියන ඉල්ලීම මම 
ශේ ශවලාශේ කරනවා. ශබොශහොම  ්තුතියි.  
 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Sir, I just need some clarification. 
 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු දරනිල් වටගල නිශයෝජය ඇමතිතුමා එතුමාට අව ර ලබා 

ශදනවා ද? 
 

ගු නීතිඥ ුදනිල් ව ගල මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சுனில் வட்டகல) 

(The Hon. Sunil Watagala, Attorney-at-Law) 

ඔේ.  

1639 1640 
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ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු නි ාේ කාරියේපර් මන්ත්රීතුමනි, ඔබතුමාශේ කාරණය 

කියන්න. 
 

 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, මම තත්පර 30යි ගන්ශන්. 

වැඩි ශවලාවක් ගන්ශන් නැහැ.  
 

ශේ පනත් ශකටුේපශත් Clause 273R. - 273ඩ - යටශත් තමයි 
ඇමතිතුමාට සිේෙ ශවන්ශන්, appropriate Regulation එකක් 
හදන්න. ඒක තානාපති කාර්යාලයට පමණක් සීමා ශනොකර ශවන 
ශවන රටවල ඒවා ශවනුශවන් භාවිත කරන  ්ථාන, ඒ කියන්ශන් 
ඒ තිශබන judicial offices - court houses, chambers- හරහාත් 
කරන්න පුද්ළුවන්. එතශකොට ඒ නිශයෝගය at the appropriate 
time, the Minister in consultation with the Chief Justice, can 
do it. ඒ කියන්ශන් ඒක prescribe ශවලා නැහැ, Embassies හරි 
High Commissions හරි කියලා. But, that needs to come under 
the Regulation. Hon. Deputy Minister, I just wanted to bring 
that to your attention.  
 

ගු නීතිඥ ුදනිල් ව ගල මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சுனில் வட்டகல) 

(The Hon. Sunil Watagala, Attorney-at-Law) 

1981 අංක 4 දරන ශකොන් ල් කර්තවය පනශතහි අර්ථ 

නිරූපණය මත තමයි  diplomatic officer" කියන එක අර්ථ 

නිරූපණය ශවලා තිශබන්ශන්. ඒ හරහා තමයි මූලා නාරූඪ ගරු 

මන්ත්රීතුමනි,- 
 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 

(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Clause 273R යටශත් එවැනි ශේවලුත් ඇමතිතුමාට කරන්න 

පුද්ළුවන්,-    
 

 

ගු නීතිඥ ුදනිල් ව ගල මහයතා 
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி சுனில் வட்டகல) 

(The Hon. Sunil Watagala, Attorney-at-Law) 

ශහොඳයි, ශබොශහොම  ්තුතියි. 
 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය ( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපත.  

ශදවන වර කියවීම.   භාව එකඟද? 
 
 

ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
පන ක වකම්ම්පත ඊ  අනුකූලව වදවන වර කියවන ලදී.   
 

வினா விடுக்கப்பட்டு, ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

அதன்படி, சட்டமூலம் இரண்டாம் முகற மதிப்பிடப்பட்டது. 
 

Question put, and agreed to. 
Bill accordingly read a Second time. 
 

 

මුර පළවන වයනජනාව සභා සම්මත දුය.: 
 

''පන ක වකම්ම්පත පූර්ණ පාර්ලිවම්න්ුර කාරක සභාවක  පැවරිය 
යුුර ය.'' - [ගු හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
 

தீர்மானிக்கப்பட்டது. 

"சட்டமூலம் முழுப் பாராளுமன்றக் குழுவுக்குச் சாட்டப்படுமாக." -  

[மாண்புமிகு ஹர்ஷன நாைாயக்கார] 
 

Resolved: 
"That the Bill be referred to a Committee of the whole Parliament." 

- [The Hon. Harshana Nanayakkara.] 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි,  අපරාෙ නඩු විොන  ංග්රහය 

( ංශ ෝෙන) පනත් ශකටුේපශතහි කාරක  භා අව ්ථාව  හ 

ශතවන වර කියවීම 2025 ජුනි ම  04වන බදාදා පැවැත්වීම පිණි  

කල් තැබිය යුතුය  යි මම ශයෝජනා කරමි.  
 

ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
வினா விடுக்கப்பட்டு ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

Question put, and agreed to. 
 

කාරක සභාව 2025 ජුනි 04වන බදාදා පව කවනු ලැවේ.  
குழு 2025 யூன் 04, புதன்கிைகம நகடதபறும் 

Committee Stage on Wednesday, 04th  June, 2025. 
 

දුවද්ශීය ණය ංඉව ක කිරීවම්ප පන ක 
වකම්ම්පත 

தவளிநாட்டுக் கடன்கள் (நீக்குதல்) 

சட்டமூலம்  
FOREIGN LOANS (REPEAL) BILL 

 

වදවන වර කියවීවම් නිවයනගය කියවන ලදී. 
இரண்டாம் மதிப்பிற்கான கட்டகள வாசிக்கப்பட்டது. 

Order for Second Reading read. 

 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි,  පනත් ශකටුේපත දැන් 

ශදවන වර කියවිය යුතුය  යි මා ශයෝජනා කරනවා. 
 
ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
පන ක වකම්ම්පත ඊ  අනුකූලව වදවන වර කියවන ලදී.   
 

வினா விடுக்கப்பட்டு, ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

அதன்படி, சட்டமூலம் இரண்டாம் முகற மதிப்பிடப்பட்டது. 
 

Question put, and agreed to. 
Bill accordingly read a Second time. 
 
 

මුර පළවන වයනජනාව සභා සම්මත දුය: 
''පන ක වකම්ම්පත පූර්ණ පාර්ලිවම්න්ුර කාරක සභාවක  

පැවරිය  යුුර ය.'' - [ගු හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
 
 

தீர்மானிக்கப்பட்டது: 

"சட்டமூலம் முழுப் பாராளுமன்றக் குழுவுக்குச் சாட்டப்படுமாக."  - 

[மாண்புமிகு ஹர்ஷன நாைாயக்கார] 
 

Resolved: 
"That the Bill be referred to a Committee of the whole Parliament." 

- [The Hon. Harshana Nanayakkara.] 
 

 

කාරක සභාවවහිදී සලකා බලන ලදී. 
[මූලාසනාරූඪ ගු මන්ත්රීුරමා මූලාසනාරූඪ දුය.  
 

குழுவில் ஆராயப்பட்டது. 

[மாண்புமிகு  தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள் தகலகம 

வகித்தார்கள்.] 
 

Considered in Committee. 
[THE HON. PRESIDING MEMBER in the Chair.] 
 
1 සි  4 වතක් වගන්ති පන ක වකම්ම්පවතහි වකො සක් හයැිතය  

තිබිය යුුරයයි නිවයනග කරන ලදී. 
 

 1ஆம் வாசகத்திலிருந்து 4ஆம் வாசகம் வகர சட்டமூலத்தின் 

பகுதியாக இருக்கமவண்டுதமனக் கட்டகளயிடப்பட்டது. 
 

Clauses 1 to 4 ordered to stand part of the Bill. 
 

 

1641 1642 



පාර්ලිශේන්තුව 

ප්රඥප්ති වගන්තිය සහය නාමය පන ක වකම්ම්පවතහි වකො සක් 
හයැිතය  තිබිය යුුරයයි නිවයනග කරන ලදී.  

පන ක වකම්ම්පත  සාවශ්නධාන රහිතව වාර්තා කරන ලදී.  
 

சட்டமாகு வாசகமும் தகலப்பும் சட்டமூலத்தின் பகுதியாக இருக்க 

மவண்டுதமனக் கட்டகளயிடப்பட்டது. 

சட்டமூலம் திருத்தமின்றி அறிக்கக தசய்யப்பட்டது. 
 

Enacting Clause and Title ordered to stand part of the Bill.  
Bill reported without Amendments. 

 
 

ගු නීතිඥ හයර්ෂණ නානායක්කාර මහයතා  
(மாண்புமிகு சட்டத்தரைி ஹர்ஷன நாைாயக்கார)  

(The Hon. Harshana Nanayakkara, Attorney-at-Law) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි,  පනත් ශකටුේපත දැන් 
තුන්වන වර කියවිය යුතුය  යි මා ශයෝජනා කරනවා. 

තවද, පනත් ශකටුේපශතහි ශ ෝදුපත්වල භාෂා ශදෝෂ, මුරණ 
ශදෝෂ, වයාකරණ ශදෝෂ හා අංක ශදෝෂ නිවැරැදි කර ගැනීම  ඳහා 
 හ ආනුෂංගික  ංශ ෝෙන  ඳහා අව ර ශදන ශල  ද ඉල්ලා 
සිටිමි.  

 
 
 

ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
පන ක වකම්ම්පත ඊ  අනුකූලව  ුරන්වන වර කියවා සම්මත 

කරන ලදී.  
 

வினா விடுக்கப்பட்டு, ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

அதன்படி, சட்டமூலம் மூன்றாம் முகற மதிப்பிடப்பட்டு 

நிகறமவற்றப்பட்டது. 
 

Question put, and agreed to. 
Bill accordingly read the Third time, and passed. 

 

 
 

කල්තැබීම 
ஒத்திகவப்பு 

ADJOURNMENT 
 
 

ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා ංරාජය 

පරිපාලන  පළා ක සභා සහය පළා ක පාලන අමාතයුරමාප 
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன - தபாது 

நிருவாக, மாகாை சகபகள் மற்றும் உள்ளூராட்சி அகமச்சர்)  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna - Minister of 
Public Administration, Provincial Councils and Local 
Government)  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි,  පාර්ලිශේන්තුව දැන් කල් 

තැබිය යුතුය  යි මා ශයෝජනා කරනවා. 
 
 

ප්රශ්නනය සභාිමමුඛ කරන ලදී. 
வினா எடுத்தியம்பப்தபற்றது. 

Question proposed. 

 

කල්තැබීවම් ප්රශ්නන 
ஒத்திகவப்பு வினாக்கள் 

ADJOURNMENT QUESTIONS  
 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

පළමුවන ප්ර ්නය, ගරු උපුද්ල් කිත්සිරි මන්ත්රීතුමා. 
 

ගු උපුල් කි කසිරි මහයතා 
(மாண்புமிகு உபுல் கித்சிறி)   

(The Hon. Upul Kithsiri) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, මා ශමම ප්ර ්නය ශයොමු 
කරන්ශන් රාජය පරිපාලන, පළාත්  භා  හ පළාත් පාලන 
අමාතයතුමා ශවතයි. 

රාජය පරිපාලන,  ්වශේ  කටයුතු, පළාත්  භා හා පළාත් 
පාලන අමාතයාං ය මඟින් 2022.06.22 දිනැතිව නිකුත් කර ඇති 
චක්රශල්ඛ් අංක 14/2022 අනුව, ශජයෂ්ඨත්වයට හා විරාම වැටුපට 
හානියක් ශනොවන පරිදි රාජය නිලොරින්ට ශේය ය/විශේය ය වැටුේ 
රහිත නිවාඩු ලබා දීම යටශත් රාජය නිලොරින් වි ාල  ංඛ්යාවක් 
විශේ ගත වී ඇති බවට දැන ගන්නට ලැබී ඇත. යේ නිලොරියකු 
විශේ ගත වීමට අදහ ් කරන්ශන් නේ ඊට මා  3කට කලින් 
නිවාඩු ඉල්ලා සිටිය යුතු අතර, ඒ අනුව නිවාඩු ලබා ගත යුතු ය. 
එශහත් විශේ  රැකියා  ඳහා විශේ ගත වීශේදී කඩිනමින් ඊට 
අදාළ දින ලැශබන අතර, ඒ අනුව නියමිත කාලශේදී කඩිනමින් 
නිවාඩු ලබා ගැනීමට ශනොහැකි වී ඇති බවට වාර්තා ශේ. 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, 2022 වර්ෂශේ ඇති වූ දැඩි 
මූලය අර්බුදය නි ා රාජය ශ ේවකයන් ඇතුළු ශබොශහෝ ශදශනකුට 
වදනිකව ජීවත් වන්නට ශනොහැකි තත්ත්වයක් ඇති රුණා. ඒ 
නි ා ශබොශහෝ ශදනා විශේ ගත වීමට තීරණය කළ අතර, ඉහත 
චක්රශල්ඛ්ය අනුව රාජය නිලොරින්ට ද ඒ  ඳහා අව ්ථාව  ල ා 
ශදන ලදී. නමුත් ඔරුන් විශේ ගත වීශේදී නිවාඩු ලබා ගැනීශේ 
ක්රමශේදශේ පවතින යේ යේ දුර්වලතා නි ා විශේ ගත වීමට ප්රථම 
ඔරුන්ට නිවාඩු ලබා ගැනීමට ශනොහැකි විය. ඒ අනුව පවතින 
ආර්ථික දුෂ්කරතාව නි ා විශේ  රැකියාව ශතෝරා ගත් අතර, 
ඔරුන්ට ශේය යව රැකියාව අහිමි කර ගැනීමට සිදු විය. ගරු 
ඇමතිතුමනි, ඒ අනුව පහත  ඳහන් ප්ර ්න ඔබතුමාශගන් අ න 
අතර, ඔබතුමාශේ විශ ේෂ අවොනය ශයොමු කරමින් ඊට අදාළ 
පිළිතුරු ලබා ශදනු ඇතැයි අශේක්ෂා කරමි.  

01. අදාළ චක්රශල්ඛ්ය අනුව එවැනි රාජය නිලොරින් 
 ශකොපමණ  ංඛ්යාවක් ශේය යව නිවාඩු ලබා ශගන තිශබ් 
 ද? 
 

02. අදාළ චක්රශල්යට අනුව ශේ වනශතක් ශකොපමණ රාජය 
 නිලොරින්  ංඛ්යාවක් විශේ  නිවාඩු අනුමත කර 
 විශේ ගත වී ඇත් ද? 
03.  ශේ වන විට අදාළ චක්රශල්ඛ්යට අනුව නිවාඩු අනුමත 

කිරීමකින් ශතොරව ශකොපමණ  ංඛ්යාවක් විශේ ගත වී 
ඇත්ද? 

 I.   එශ ේ නේ, නිවාඩු අනුමත ශනොවීමට ශහේතු 
කවශර්ද? 

 II. එම නිලොරින්  ේබන්ෙශයන් දැනට ශගන ඇති 
ක්රියාමාර්ග කවශර්ද? 

04. ශමම චක්රශල්ඛ්යත් / ආයතන  ංග්රහයත් වත්මන් නිවාඩු 
ලබා ගැනීශේ ක්රමය අතර යේ පර ප්රයක් ඇති බව ඔබ 
පිළිගන්ශන්ද? 

05. එශ ේ නේ ඒ ශමොනවාද? 

06. පිළිශනොගන්ශන් නේ ඒ මන්ද? 

 

 

ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna )  

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ගරු උපුද්ල් කිත්සිරි 

මන්ත්රීතුමාශේ ප්ර ්නයට පිළිතුරු ශමශ ේයි. 

 

01. ශේ වනවිට නිලොරින් 3,766ක් ශේය ය ව ශයන් නිවාඩු 
ලබාශගන තිශබනවා. ඊට අදාළ ඇමුණුම ශේ අව ථ්ාශේදී 
මම සභාගත* කරනවා. 

1643 1644 

————————— 
*  පුසනතකාලවේ තබා ඇත. 
*  நூனிகலயத்தில் கவக்கப்பட்டுள்ளது. 

*  Placed in the Library. 
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02. ශේ වන විට නිවාඩු අනුමත කරශගන නිලොරින් 8,121ක් 
විශේ ගත වී තිශබනවා. ඊට අදාළ ශතොරතුරුත් 
ඇමුණුශමහි අන්තර්ගත ශවනවා. 

03. ශමම ප්ර න්ය හා එහි අනුප්ර න් ේවිත්වය  ඳහා පිළිතුරු 
පහත පරිදි දක්වන්න පුද්ළුවන්. 

 රාජය පරිපාලන, පළාත්  භා  හ පළාත් පාලන 
අමාතයාං යට අදාළව නිවාඩු අනුමත කර ශනොශගන 
විශේ ගත වූ නිලෙරයන්  ේබන්ෙ  ශතොරතුරු වාර්තා වී 
ශනොමැති අතර, ශවනත් අමාතයාං වලට අදාළව නිවාඩු 
අනුමත කර  ශනොශගන විශේ ගත වූ නිලෙරයන්  ේබන්ෙ 
ශතොරතුරු ශමම අමාතයාං ය ශවත ඉදිරිපත් කර ශනොමැත. 

04. ඔේ. 2022.06.13 දිනැති අමාතය මණ්ඩල රැ ව්ීශේදී ගනු 
ලැබූ තීරණයක් මත ආයතන  ංග්රහශේ දැනට පවතින 
විධිවිොනවලින් බැහැරව ශමම චක්රශල්ඛ්ය නිකුත් කර ඇති 
අතර, ඒ බව 2022.06.22 දිනැති රාජය පරිපාලන චක්රශල්ඛ් 
14/2022හි පළමු ශේදශේම  ඳහන් කර ඇත. 

05. (I) 2022.06.22 දිනැති රාජය පරිපාලන චක්රශල්ඛ් 
14/2022 හා ඊට ආනුෂංගික චක්රශල්ඛ් විවිධිොන 
අනුව ශේය යව හා විශේය යව වැටුේ රහිත නිවාඩු 
ලබා ගැනීමට අව ථ්ාව  ල ා දී ඇත. ආයතන 
 ංග්රහශේ Iවැනි කාණ්ඩශේ XIIවැනි පරිච්ශේදශේ 
විධිවිොන අනුව අෙයයන කටයුතු  ඳහා හැර, 
රැකියාවක්  ඳහා ශේය යව නිවාඩු ලබා ගැනීමට 
විධිවිොන  ල ා ශනොමැති අතර, විශේ  අෙයයන 
කටයුතු  හ/ශහෝ රැකියා  ඳහා නිවාඩු ලබා දීමට 
විධිවිොන  ල ා ඇත. 

 (II) ආයතන  ංග්රහශේ Iවැනි කාණ්ඩශේ XIIවැනි 
පරිච්ශේදශේ 16වැනි වගන්තිශේ විධිවිොන අනුව 
විශේ  අෙයයන කටයුතු  හ/ශහෝ රැකියා  ඳහා 
නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී, ලබා ගන්නා නිවාඩු කාලය 
ශමන් ශදගුණයක අනිවාර්යය ශ ේවා කාලයකට 
හා එය  ේපූර්ණ කිරීමට අශපොශහො ත් වන්ශන් 
නේ, දණ්ඩන මුදලකට යටත් කරමින් නිලෙරයා 
ගිවිදරමකට එළැඹිය යුතු ශේ. රාජය පරිපාලන 
චක්රශල්ඛ් 14/2022 හා ඊට ආනුෂංගික චක්රශල්ඛ් 
විධිවිොන අනුව ශේශියව හා විශේය යව වැටුේ 
රහිත නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී අනිවාර්යය ශ ේවා 
කාලයකට ශහෝ දණ්ඩන මුදලක් ශගවීමට 
ගිවිදරේගත වීමකින් ශතොරව රජශේ නිලෙරශයකුට 
නිවාඩු ලබා ගැනීමට අව ථ්ාව ලබා දී ඇති අතර, 
එමඟින් ශමම චක්රශල්ඛ් විධිවිොන ප්රකාරව නිවාඩු 
ලබා ගැනීමට නිලෙරයන් අභිශප්රේරණය ශේ. 

 (III) ආයතන  ංග්රහශේ Iවැනි කාණ්ඩශේ XIIවැනි 
පරිච්ශේදශේ 16වැනි වගන්තිශේ විධිවිොන අනුව 
විශේ  අෙයයන කටයුතු  හ/ශහෝ රැකියා  ඳහා 
නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී විශේ  මුදල් ශමරටට 
ශප්රේෂණය කිරීම අව යතාවක් ශනොවන අතර, 
රාජය පරිපාලන චක්රශල්ඛ් 14/2022 හා ඊට 
ආනුෂංගික චක්රශල්ඛ් විධිවිොන අනුව විශේය යව 
වැටුේ රහිත නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී විශේ  මුදල් 
ශමරටට ශප්රේෂණය කිරීම අනිවාර්ය චක්රශල්ඛ් 
විධිවිොනයකි. 

 (IV) ආයතන  ංග්රහශේ Iවැනි කාණ්ඩශේ XIIවැනි 
පරිච්ශේදශේ 16වැනි වගන්තිශේ විධිවිොන අනුව 
විශේ  අෙයයන කටයුතු  හ/ශහෝ රැකියා  ඳහා 
නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී එම නිවාඩු කාලය, 
ශජයෂඨ්තාවට ශහෝ විරාම වැටුපට  ක්රිය ශ ේවා 
කාලයක් ශල   ලකනු ශනොලබන අතර, අදාළ 
නිලෙරයා ආපදර දිවයිනට පැමිණි විට, ඔහු එශ ේ 
විශේ යකට ශනොගිශේ නේ, එළඹීමට හැකිව 

තිබුණා වූ වැටුේ පියවශරහි පිහිටුවීම පමණක් සිදු 
කරනු ලබයි. 

රාජය පරිපාලන චක්රශල්ඛ් 14/2022 හා ඊට 
ආනුෂංගික චක්රශල්ඛ් විධිවිොන අනුව ශේය ය 
ශහෝ විශේය ය වැටුේ රහිත නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී 
ශජයෂඨ්තාවට හා විරාම වැටුපට හානියක් 
ශනොවන ශල  එම නිවාඩු ලබා ගැනීමට 
2022.06.22 දින සිට 2023.07.10 දින ශතක් 
අව ථ්ාව  ල ා තිබුණි. 2023.07.11 වන දින සිට 
ශමම චක්රශල්ඛ් විධිවිොන අනුව නිවාඩු අනුමත 
කරනු ලබන නිලෙරයන්ශේ වැටුේ රහිත නිවාඩු 
කාල සීමාව ශජයෂඨ්තාව  ඳහා අදාළ කර 
ශනොගැනීමට 2023.07.10 දින පැවති අමාතය 
මණ්ඩල රැ ව්ීශේදී තීරණය කර ඇති අතර, ශේ 
වනවිට එම විධිවිොන අනුව ශමම නිවාඩු විරාම 
වැටුපට පමණක් අදාළ වන ශ ේ ලබා ගැනීමට 
අව ථ්ාව  ල ා ඇත. 

(V)  ආයතන  ංග්රහශේ I වැනි කාණ්ඩශේ XII වැනි 
පරිච්ශේදශේ 16වැනි වගන්තිශේ විධිවිොන අනුව 
විශේ  අෙයයන කටයුතු  හ ශහෝ රැකියා  ඳහා 
නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී අනුමැතිය  ඳහා 
ශදපාර්තශේන්තු ප්රොනියා මඟින් අදාළ පරිපාලන 
බලෙරයා ශවත ඉදිරිපත් කළ යුතු ශේ. රාජය 
පරිපාලන චක්රශල්ඛ්  14/2022 හා ඊට ආනුෂංගික 
චක්රශල්ඛ් විධිවිොන අනුව ශේය ය ශහෝ විශේය ය 
වැටුේ රහිත නිවාඩු ලබා ගැනීශේදී අනුමැතිය 
 ඳහා අදාළ අමාතයාං  ශල්කේ ශවත ඉදිරිපත් 
කළ යුතු අතර, ශේ  ඳහා ශල්කේවරයාට  හාය 
වීම  ඳහා අමාතයාං ශේ අතිශර්ක 
ශල්කේවරශයකුශේ  භාපතිත්වශයන්  හ තවත් 
ශජයෂඨ් නිලෙරයන් තිශදශනකුශගන්  මන්විත 
 ථ්ාවර කමිටුවක් පත් කර එහි නිර්ශේ  ලබා ගත 
යුතු ශේ. 

06.  අදාළ ශනොශේ. 

 

ගු උපුල් කි කසිරි මහයතා 
(மாண்புமிகு உபுல் கித்சிறி)   

(The Hon. Upul Kithsiri) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ගරු ඇමතිතුමා කැමති නේ 

මට ප්ර ්නයක් අහන්න අව ්ථාව ශදන්න. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, අතුරු ප්ර ්නවලට අව ්ථාවක් නැහැ. 

 

ගු උපුල් කි කසිරි මහයතා 
(மாண்புமிகு உபுல் கித்சிறி)   

(The Hon. Upul Kithsiri) 

ගරු ඇමතිතුමා ප්ර ්නය අහන එකට එකඟ නේ මට ඒකට 

අව ්ථාවක් ශදන්න.  

 

ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன)  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna) 

එකඟයි. එකඟයි 

 

ගු උපුල් කි කසිරි මහයතා 
(மாண்புமிகு உபுல் கித்சிறி)   

(The Hon. Upul Kithsiri) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, මම ප්ර ්නය අහන්නද? 

1645 1646 



පාර්ලිශේන්තුව 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු  මන්ත්රීතුමා, ශකටිශයන් ප්ර ්නය අහන්න. 

 

ගු උපුල් කි කසිරි මහයතා 
(மாண்புமிகு உபுல் கித்சிறி)   

(The Hon. Upul Kithsiri) 

ගරු ඇමතිතුමනි, අපි දන්නවා, පදරගිය කාලශේ ආර්ථික 

අර්බුදය නි ාම රාජය ශ ේවකශයෝ වි ාල  ංඛ්යාවක් ශේ රට 

අතහැර ගියා කියලා. ඔරුන් විධිමත් ශල  නිවාඩු ගැනීශේදී ඒ 

ක්රමශේ යේ ගැටලු  තත්ත්වයක් තිශබනවා.  ශේ රට අතහැරලා 

විශේ ගත වීශේදී  තමන්ශේ රැකියාව නැවත ලබා ගැනීශේ 

බලාශපොශරොත්තුශවන් විශේ ගත ශවච්ච අය ඉන්නවා. ඒ නි ා 

ගරු ඇමතිතුමනි, එවැනි කණ්ඩායේ විශේ ගත ශවන්න කලින් 

නිවාඩු ලබාගන්න උත් ාහයක් දරලා තිශබනවා නේ,  දැන් ඔරුන් 

විශේ ගත ශවලා නේ ඔරුන්ට යේ  හනයක්  ල න්න පුද්ළුවන්ද 

 හ ඒ  ේබන්ෙශයන් ගත හැකි ක්රියාමාර්ග තිශබනවා නේ 

අරශගන ඔරුන්ට ඒ අව ්ථාව ලබා ශදන්න කියාත් ඉල්ලා සිටිනවා. 

ඒ පිළිබඳව ඔබතුමාශේ අදහ  දැනගන්න කැමැතියි, ගරු 

ඇමතිතුමනි.  

 

ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன)  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ගරු මන්ත්රීතුමා ඒ කියන 

කාරණය නිවැරදියි.  මහර අව ්ථාවල ඒ නිලොරින් නිවාඩු 

ඉල්ලුේ කරලා තිශබනවා, විධිමත්ව. නමුත් නිවාඩු අනුමත කර 

දීශේදී කාල ශේලාව  ේබන්ෙ  ප්ර ්නයක් නි ා ශහෝ ආයතනික 

ව ශයන් මතු රුණු යේ ප්රමාද ශදෝෂයක් නි ා විධිමත්ව නිවාඩු 

අනුමත කරදීමට අව ්ථාව ලැබිලා නැහැ. එශහම අව ්ථාවල 

ඔරුන්ට කැඳවීමක් ලැබු ශණොත්, ඒ කැඳවීම පිළිශගන ඔරුන් 

විශේ ගත ශවලා තිශබනවා. එකම කාරණය ඔරුන් විධිමත්ව 

නිවාඩු අනුමත කර ශනොශගන විශේ ගත වීමයි. නමුත් ඔරුන් 

නිවාඩු ඉල්ලුේ කර තිබියදී   නිවාඩු ලබා ගැනීමකින් ශතොරව 

ඔරුන්ට විශේ ගතවීමට සිේෙ රුශණ් අශේ ආයතනික ප්රමාදයක් 

නි ා ශහෝ කාලය පිළිබද ප්ර ්නයක් නි ා ශහෝ නේ, ඒ පිළිබඳව 

 ානුකේපිතව  ලකා බලා යේ  හනයක්  ල වන්න පුද්ළුවන්කම 

තිශබනවා. අපි ඒ පිළිබඳව අමාතයාං  මට්ටමින් කටයුතු කරලා ඒ 

 හනය ලබාදීමට කටයුතු කරන බව දැනුේ ශදන්න කැමැතියි.  

 

ගු උපුල් කි කසිරි මහයතා 
(மாண்புமிகு உபுல் கித்சிறி)   

(The Hon. Upul Kithsiri) 

ගරු ඇමතිතුමනි, ඔබතුමාට  ්තුතියි. 

 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

 භාව කල් තබන අව ්ථාශේ ශදවැනි ප්ර ්නය, ගරු ජනාධිපති 

නීතිඥ එේ. නි ාේ කාරියේපර් මන්ත්රීතුමා.  

 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Thank you, Mr. Presiding Member.  

நான் இந்த வினாகவ தகௌரவ தபாது நிருவாக, மாகாை 

சகபகள் மற்றும் உள்ளூராட்சி அகமச்சாிடம் மகட்கின்மறன். 

1. மாகாை சகபத் மதர்தல் இந்த ஆண்டுக்குள் நடத்தப் 

படும் என ஜனாதிபதி அளித்த வாக்குறுதியின்படி 

அதற்கான சட்டமூலத்கதத் தயாாிக்க அகமச்சு 

ஏதாவது நடவடிக்கககள் எடுத்துள்ளதா?  

2. எடுத்திருந்தால், எவ்வாறான நடவடிக்கககள் 

எடுக்கப்பட்டுள்ளன? 

3. எடுக்கவில்கலதயன்றால், ஏன் எடுக்கப்படவில்கல?  

தகௌரவ தகலகமதாங்கும் உறுப்பினர் அவர்கமள, 

வடக்கு, கிைக்கு மாகாை சகபகள் மட்டுமல்ல, North Central, 

சப்பிரகமுவ சகபகள் 2017இலும், Central, North Western 

மாகாை சகபகள் 2018இலும், Western, South, Uva சகபகள் 

2019இலும் காலாவதியாகிவிட்டன. ஏற்கனமவ முன்னாள் 

பாராளுன்ற உறுப்பினர் எம்.ஏ. சுமந்திரன் அவர்கள் இது 

ததாடர்பில் நகல் சட்டமூலதமான்கறக் தகாண்டுவந்திருந்தார். 

ஆனால், அகத நிகறமவற்றிக்தகாள்ள முடியவில்கல. இது 

முக்கியமான ஒரு விடயம்.  

 
ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු මන්ත්රීතුමනි, ප්ර ්නය කියවීමට පමණයි ඔබතුමාට 

අව ්ථාව තිශබන්ශන්.  

 
ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

Okay.  

ஆகமவ, இந்த வினாகவ நான் மகட்கின்மறன்; இது 

சம்பந்தமான விளக்கத்கத நான் தகௌரவ அகமச்சாிடம் 

எதிர்பார்க்கின்மறன்.  
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු (මහාචාර්ය) ඒ.එච්.එේ.එච්. අබයරත්න අමාතයතුමා. 

 
ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன)  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, ගරු නි ාේ කාරියේපර් 

මන්ත්රීතුමා විසින් ඉදිරිපත් කරන ලද ප්ර ්නයට පිළිතුරු ශමශ ේයි. 
 

1. ඔේ. 
 

2. පළාත්  භා මැතිවරණය පැවැත්වීම  ඳහා අපි කරුරුත් 
දන්නා පරිදි යේ යේ වනතික අව යතා  ේපූර්ණ කළ 
යුතුව තිශබනවා. ඒ  ඳහා අව ය මූලික කටයුතු ශේ 
වනවිට අමාතයාං ය විසින් ආරේභ කර තිශබනවා. 
පදරගිය කාල වකවානුව තුළ පළාත් පාලන මැතිවරණය 
පැවැත්වීමට ප්රමුඛ්තාව ලබා දීමට සිදු වූ බැවින් ඒ  ඳහා 
යේ කාලයක් ගත රුවත්, ශේ වනවිට ශේ පිළිබඳව මූලික 
අවොනය ශයොමු කර අදාළ ක්රියාමාර්ග කඩිනමින් 
ගැනීමට කටයුතු කරමින් ඉන්නවා. 

 

3. අදාළ ශනොශේ. 
 

 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

මශේ පළමුවැනි අතුරු ප්ර ්නය ශේකයි. 
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ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු අමාතයතුමනි, අතුරු ප්ර ්න අහනවාට ඔබතුමා එකඟද? 

 
ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

අතුරු ප්ර ්න අහන්න, I am entitled to under Standing 
Orders. - [Interruption.] 
 
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

ගරු අමාතයතුමා එකඟද? 

 
ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன)  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna) 

එකඟයි. 

 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

I am thankful to you, Hon. Minister. Actually, my first 
Supplementary Question is this. මශේ පළමුවැනි ප්ර ්නයට 

ඔබතුමා  ඔේ  කියලා පිළිතුරු ලබා දුන්නා. ශදවැනි ප්ර ්නය මම 

ශයොමු කශළේ අදාළ පනත පිළිබඳව. ඒ කියන්ශන්, පනත් 

ශකටුේපතක්  ෑදීමට කටයුතු කර තිශබ්ද යන්න  ේබන්ෙශයන් 

ීවට වඩා පැහැදිලි කිරීමක් කරන ශල  ඉතා ශගෞරවශයන් ඉල්ලා 

සිටිනවා. 

 

ගු ංමහයාචාර්යප ඒ.එච්.එම්.එච්. අබයර කන මහයතා  
(மாண்புமிகு (மபராசிாியர்) ஏ.எச்.எம்.எச். அபயரத்ன)  

(The Hon. (Prof.) A.H.M.H. Abayarathna) 

මූලා නාරූඪ ගරු මන්ත්රීතුමනි, අපි දන්නවා, ීවට අදාළව 
ෆයි ර් මු ්තාපා මැතිතුමා විසිනුත් එක් අව ්ථාවකදී පනත් 
ශකටුේපතක් ඉදිරිපත් කළ බව. ගරු නි ාේ කාරියේපර් මන්ත්රීතුමා 

 ඳහන් කළ ආකාරයට දරමන්තිරන් හිටපුද් මන්ත්රීතුමාත් ශේ 
 ේබන්ෙශයන් පනත් ශකටුේපතක් ඉදිරිපත් කළා. ඒ සියල්ලත් 
අපි  ැලකිල්ලට ගනිමින් ඉන්නවා. නමුත්, ශේ කාර්යය අපි 
ආරේභ කළාට ප ්ශ ේ ශේක ටිකක් කල් ගත වන ක්රියාවලියක් 
විධියට තමයි අපට ශපනී යන්ශන්. නමුත්, ඉතාම ඉක්මනින් ඒ 
කටයුතු සිදු කරනවා. ශමොකද, රජයක් හැටියට අපි මැතිවරණයක් 
කල් දැීවමට කිසිශ ේත්ම අශේක්ෂා කරන්ශන් නැහැ. ජනතාවශේ 
ප්රජාතන්ත්රවාදී අයිතීන් ආරක්ෂා කර දීම අශේ මූලික වගකීමක් 
හැටියට අපි  ලකනවා. ඒ වාශේම අශේ රජ ශේ ප්රතිපත්ති 
ප්රකා නශේත් පළාත්  භා මැතිවරණය පැවැත්වීම  ඳහා 
ප්රතිපත්තියක් හැටියට අශේ එකඟතාව පළ කර තිශබන බව 
ඔබතුමා පැහැදිලිවම දන්නවා. ඇත්තටම අපි  ඳහන් කරලා 
තිශබනවා, ඉතාම විදයාත්මක ක්රමශේදයක් ඔ ්ශ ේ බලය ශබදා 
හැරීශේ ක්රියාවලියකට යන්න ඕනෑය කියන එක. නමුත්, එශතක් 
ශේ පවතින පළාත්  භා වුහයන් ක්රියාත්මක වීම අව යයි කියා 
අපි පිළිගන්නවා. ඒ අනුව මැතිවරණය පැවැත්වීම  ඳහා අව ය 
කටයුතු ඉදිරිශේදී අපි සිදු කරනවා. අපි හිතනවා, ඒ 
 ේබන්ෙශයන් විපක්ෂශේ සියලු පක්ෂවලත්  හශයෝගය අපට 
ලැශබයි කියලා. 

 

ගු ජනාධිපති නීතිඥ එම්. නිසාම් කාරියප්පර් මහයතා 
(மாண்புமிகு சனாதிபதி சட்டத்தரைி எம். நிசாம் காாியப்பர்) 
(The Hon. M. Nizam Kariapper, PC) 

අනිවාර්යශයන්ම. Thank you very much. 
 

ගු මූලාසනාරූඪ මන්ත්රීුරමා 
(மாண்புமிகு தகலகமதாங்கும்  உறுப்பினர் அவர்கள்) 

(The Hon. Presiding Member) 

 ්තුතියි, ගරු ඇමතිතුමනි. 

 
ප්රශ්නනය දුමසන ලදින්  සභා සම්මත දුය. 
வினா விடுக்கப்பட்டு ஏற்றுக்தகாள்ளப்பட்டது. 

Question put, and agreed to. 
 

පාර්ලිවම්න්ුරව ඊ  අනුකූලව අ.භා. 4.44   2025 ජුනි 03වන 
අඟහයුවාදා පූ.භා. 9.30 වන වතක් කල් ගිවේය. 

அதன்படி பி.ப. 4.44  மைிக்கு பாராளுமன்றம், 2025 யூன் 03, 

தசவ்வாய்க்கிைகம மு.ப. 9.30 மைிவகர ஒத்திகவக்கப்பட்டது. 

Parliament adjourned accordingly at 4.44 p.m. until 9.30 a.m. on 
Tuesday, 03rd June, 2025. 
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සැ.යු. 
 

ශමම වාර්තාශේ අව ාන මුරණය  ඳහා  ්වකීය කථාවල නිවැරදි කළ යුතු තැන් දක්වනු රිසි මන්ත්රීන් මින් පිටපතක් ශගන 
 නිවැරදි කළ යුතු ආකාරය එහි පැහැදිලිව ලකුණු ශකොට, පිටපත ලැබී ශද තියක් ශනොඉක්මවා  

හයැන්සාඩ්  ං ්කාරක ශවත ලැශබන ශ ේ එවිය යුතුය. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

குறிப்பு 
 

உறுப்பினர்   தமது உகரயின்  இறுதிப் பதிப்பிற் தசய்யவிரும்பும் பிகை திருத்தங்ககள தமது பிரதியில் ததளிவாகக் குறித்து 

அதகனப் பிகை திருத்தப்படாத பிரதி கிகடத்த இரு வாரங்களுள் ஹன்சாட் பதிப்பாசிாியருக்கு அனுப்புதல் மவண்டும். 
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Corrections which Members suggest for the Final Print of their speeches should be clearly marked in their copy and  

sent to the Editor of HANSARD within two weeks of receipt of the uncorrected copy. 
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හයැන්සාඩ් වාර්තා  

වකොළඹ 5  වපොල්වහයේන්වගොඩ  කිුළපන පාර  අාක 163 දරන සනථානවයහි පිහිිත 

රජවේ ප්රව් කති වදපාර්තවම්න්ුරවේ පිහිිත රජවේ ප්රකාශ්න කාර්යාාශ්වයන්  

මිල දී ගත හයැක. 
 

වමම හයැන්සාඩ් වාර්තාව  www.parliament.lk වවේ අඩදුවයන්  

බාගත හයැක. 

 

 

 

 

ஹன்சாட் அறிக்ககயின் பிரதிககள  

இல. 163, கிருலப்பகன வீதி, தபால்மஹன்தகாட,  தகாழும்பு 5இல் அகமந்துள்ள  

அரசாங்க தகவல் திகைக்களத்தின் அரசாங்க தவளியீடுகள் அலுவலகத்தில்   

பைம் தசலுத்திப் தபற்றுக்தகாள்ளலாம். 

 
 

இந்த ஹன்சாட் அறிக்கககய www.parliament.lk எனும் இகையத்தளத்திலிருந்து  

பதிவிறக்கம் தசய்ய முடியும். 
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